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dom starostnikov
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Stavka v preboldskem 
domu starejših traja že več 
kot mesec. Trajnejše rešitve 
še ni, vse pogosteje se ome-
nja tudi stečaj.

Prva stavka osebja v kate-
rem od slovenskih domov za 
starostnike, v Domu starej-
ših občanov Prebold, se po 
dobrem mesecu nadaljuje. 
Kot je pojasnila predsednica 
stavkovnega odbora Mateja 
Jager, so stavko zaradi so-
čutja in odgovornosti, ki jo 
čutijo do stanovalcem doma, 
omilili. »Glede na to, da se 
stvari v dogovoru z direktor-
jem ne premaknejo na bolje, 
da vedno znova poslušamo le 
prazne obljube, menimo, da 
stavka v takšni obliki nima 
več smisla. S tem bi škodovali 
le stanovalcem, ki za nastali 
položaj niso nič krivi,« je po-
jasnila Jagrova. Direktor Ivan 
Kovač, ki zaposlenim dolguje 
plačilo prispevkov za sedem 
mesecev in tri regrese, se za 
zdaj uspešno izmika stečaju. 
Zaposleni so konec prejšnje-
ga tedna vendarle prejeli del 
junijske plače. A kot pravijo 
z 200 evri, kolikor je znašalo 
tokratno nakazilo, ne morejo 
preživeti.

Izredne odpovedi 
kot rešitev?
Stavkajoči, ki počasi iz-

gubljajo upanje, se vse bolj 

AKTUALNO

Bitka za Dom starejših 
občanov Prebold

Dom starejših občanov Prebold je bil težko pričakovan, 
njegovo gradnjo so načrtovali v zlatih gospodarskih časih, 
ko so bili gradbinci tisti, ki so imeli dovolj pod palcem, da so 
financirali v tem primeru 10 milijonov evrov težko naložbo. 
Zapletlo se je, ko dom na prehodu iz obdobja debelih krav v 
krizne gospodarske razmere ni dobil državne koncesije.

nagibajo k možnosti izredne 
odpovedi delovnega razmer-
ja zaradi nespoštovanja po-
godbe. Predsednik Sindikata 
zdravstva in socialnega var-
stva Slovenije Zvonko Vu-
kadinovič pravi, da bi prve 
odpovedi lahko podali že ta 
teden. A je to za zaposlene 
izjemno težka odločitev. 
»Težko se je odločiti. Na eni 
strani nas preveva strah, na 
drugi upanje,« je občutke 
strnila ena od zaposlenih. 
Kot pravi Jagrova, si vsi želi-
jo delati, vendar za dostojno 
plačilo. »Če bi se vsi vplete-
ni za rešitev trudili, tako kot 
se zaposleni, potem bi bilo 
vprašanje o obstoju doma 
že zdavnaj rešeno,« je pre-
pričan Vukadinovič, ki je 
pristojnemu ministrstvu za 
delo, družino, socialne zade-
ve in enake možnosti pred-
stavil nabor možnih rešitev. 
Kot najbolj realno omenja 
tako imenovano projektno 
zaposlitev. »Če bi res želeli, 
bi lahko našli tudi luknje v 
zakonu, v kolikor je zakon 
glavna ovira za priključitev k 
trboveljskemu domu,« je pre-
pričan sindikalni zastopnik 
stavkajočih.

V Trbovljah še 
čakajo
Že nekaj časa se kot naj-

boljša in malodane edina 

dolgoročna rešitev prebold-
skega doma omenja priklju-
čitev k Domu upokojencev 
Franca Salamona Trbovlje. 
»Naša vrata so domu v Pre-
boldu ves čas odprta, toda 
pod pogojem, da ga prej ›oči-
stijo‹ dolgov. Mi smo finanč-
no stabilen zavod in želimo 
to tudi ostati,« je dejala di-
rektorica trboveljskega doma 
Danica Hren.

Ker so razmere v Prebol-
du izjemno negotove, je v 
zadnjih dneh dom že zapu-

Odgovori zaviti v 
meglo
Upravitelj in direktor pre-

boldskega doma do nadalj-
njega ne daje izjav, z ministr-
stva pa so nam sporočili, da 
si prizadevajo ohraniti dejav-
nost, vendar v tem primeru 
ne gre za javni zavod niti ne 
za zasebni dom s koncesijo, 
kar pomeni, da so njihove 
pristojnosti zelo omejene. 
Kot so še zapisali, so se v re-
ševanje problematike vključili 
zato, ker jim ni vseeno, kaj se 

»Trpimo bolj kot osebje, ki ne dobi plače!«

stilo več kot deset stanoval-
cev, je potrdila predsednica 
stavkovnega odbora. Da se 
pogovori vlečejo predolgo 
in da so v tem trenutku po-
trebna predvsem dejanja, je 
prepričan tudi preboldski 
župan Vinko Debelak. Meni 
namreč, da je najslabša mo-
žnost za dom, da nihče nič 
ne ukrene. Po slovenskih 
domovih je namreč dovolj 
prostih postelj, da bi oskr-
bovance iz Prebolda lahko 
prerazporedili. »Če se bo to 
zgodilo, bo dom zelo težko 
spet oživiti,« svari Debelak.

dogaja s stanovalci in z zapo-
slenimi. Ker pogovori o tem, 
kako naprej, še potekajo, o 
kakršnihkoli končnih potezah 
ne morejo govoriti. Vukadino-
vič, ki je počasi že sit tovrstnih 
informacij, je stanje v Sloveniji 
opisal takole: »V tej državi lah-
ko nekateri kradejo milijone, 
ko je treba pa zadeve reševati, 
nihče ne more nič.«

V reševanje preboldskega 
doma se je že pred časom 
vključil tudi lastnik doma 
Reiffisen Leasing. Kot je spo-
ročila predstavnica za odnose 
z javnostjo Petra Ravnikar, 

Vesna Žigon, rojena leta 1928, upokojena bančna uslužbenka

UVODNIK

»Rodila sem se v Šentjur-
ju, od koder sem se, potem 
ko sem se poročila, preselila 
na Notranjsko, kjer sem ži-
vela do moževe smrti. Nato 
sem kupila hišo v Šentjurju, 
ki sem jo, ko zanjo nisem 
mogla več sama skrbeti, 
prodala in kupila stanova-
nje. Pred sedmimi leti sem 
ugotovila, da bo najbolje, da 
preselim v dom za upoko-
jence. Najprej sem štiri leta 
in pol živela v vojniškem 

domu, kjer sem navezala 
stik s hčerko svoje sosta-
novalke. Ko je ta umrla, me 
je njena hči pregovorila, da 
sem se takoj, ko so odprli 
dom v Preboldu, preselila 
vanj. Živi namreč v Šeščah 
in je edina, ki me obiskuje. 
Nimam namreč drugih svoj-
cev. Sem popolnoma sama, 
zato me še posebej skrbi, kaj 
bo z našim domom. Ne sanja 
se mi, kam bi lahko šla, če bi 
ga zaprli, saj je to moj edini 
dom. Najverjetneje mi ne bo 
nikjer tako lepo, kot mi je tu-
kaj. Imam svojo sobo, v ka-
teri imam teraso, kopalnico, 
kuhinjo, televizor, mizo … 
vse kar potrebujem. Za to 
odštejem malo več kot tisoč 
evrov mesečno. Ker za to ne 
zadošča v celoti moja pokoj-
nina, preostali del plačam iz 
prihrankov. Res je nekoliko 
dražje, vendar je tukaj tudi 
lepše, kot je drugje. Zaradi 
nastale situacije oskrbovan-
ci najverjetneje trpimo bolj 
kot osebje, ki ne dobi plače. 
Bojimo se namreč, da bomo 
ostali brez strehe nad glavo. 
Kadar ne morem ponoči spa-
ti, razmišljam, v kateri kraj 
bi se prestavila, da bi mi bilo 
tam res lepo. Moja trenutna 
edina želja je, da bi še vedno 
lahko ostala v tem domu.«

Poznate Bonačevo ali Rožmanovo z ve-
lenjske Tomšičeve? Verjetno ne. Običajni 
soobčanki, prva je zadnja leta življenja 
preživela v vojniškem domu ostarelih. 
Sprva skeptična, kako se bo izšlo, si je 
pred odhodom še prenovila dvosobno 
stanovanje, da bi se imela kam vrniti. 
Ni se ji bilo treba, bila je zadovoljna. 
Danes je gospa Franja, ki je za otroke iz 
naše ulice vedno našla prijazno besede, 
že med pokojnimi. Rožmanova gospa je 
pred desetletji pokopala moža, nazadnje 
še sina edinca in se odločila, da bo leta 
jeseni preživela v Zimzelenu v Topolšici. Dvosobno stanovanje je 
prodala. Danes se do očeta v naslednjem nadstropju odpravljam 
mimo tujcev, od gospe Štefke, ki menda v miru in v družbi svojih 
starostnikov lepo preživlja dneve, ni več ne duha ne sluha. Ja, 
enkrat se res moram odpraviti k njej na obisk.

Zakaj vam pripovedujem vse to, je verjetno jasno ob tokratni 
aktualni temi. Nimam namena soditi ali obtoževati lastnika in 
vodstva preboldskega doma upokojencev. Rada bi le poudarila, 
da si starostniki, ki na mesec plačujejo dobrega tisočaka evrov za 
kakovostno oskrbo, ki jo jim sicer ta dom nudi, takšne negotovosti 
preprosto ne zaslužijo. Kot si ne zasluži trepeta kopica očetovih 
sogovornikov, ki se približujejo osemdesetim in strahoma vedno 
znova ugotavljajo: »Ah, da nam samo penzije ne vzamejo, pa 
bo že nekako.«

Mlada in srednja generacija se bolj ali manj uspešno uči živeti v 
svetu, kjer je gotovo le to, da je vse negotovo. Nekaterim gre bolje, 
drugim slabše od rok. Najbolj nemočna generacija, ki ob zgodbah, 
kot je ta preboldska, bije plat zvona, pa je zagotovo tista skupina 
starostnikov, ki se je na starost odpravila »na tuje«. Nekateri so 
družinske hiše prepustili otrokom, drugi so kot gospa Štefka iz 
uvoda prodali, kar so imeli, in zdaj brez bližnjih oziroma svojcev 
živijo v enem od domov za starostnike. Kam naj se vrnejo, če se 
po morebitnih stečajih tovrstnih ustanov zapahnejo vrata njiho-
vega skoraj zagotovo predzadnjega domovanja? Iz tega vidika je 
preboldski pojav le še eden tistih, ki jih v slovenski družbi ne bi 
smeli dopustiti. A smo jih. Ker je pač nekdo z obljubljeno koncesijo 
v času debelih krav lahko unovčil podjetniško idejo, ki se zdaj 
razgaljena v krizi očitno sesuva v prah. Zaradi vseh zaposlenih in 
varovancev preboldskega doma si želim, da bi se njihova zgodba 
razpletla dobro.

Tako kot si mnogi Velenjčani, ki smo zrasli ob starših, zaposle-
nih ali povezanih z Gorenjem, želimo, da tiste ogromne hale nikoli 
ne bi samevale ali služile kakšnemu trgovskemu centru ali bog ne 
daj pokritim parkirnim prostorom. Iz tega vidika, torej ohranjanja 
delovnih mest v dolini in skrbi za socialni blagor občanov, lahko 
razumemo dobronameren poziv velenjskega župana vodstvu 
Gorenja, naj brzda konje pri prodaji podjetja. Vendar le iz tega 
vidika. Vpletanje politike na državni ravni pa je že pri bloku šest 
pokazalo, da pripelje predvsem do tega, da bi se pač »vplivneži 
radi zamenjali pri koritu« po sistemu komu bo kapnilo več. In v 
tem podtonu kapa dol pred direktorjem Bobincem, ki se doslej 
očitno ni pustil zapeljati v politikantske vode, sicer mu v skrbno 
varovanih pogajanjih ne bi uspelo pridobiti strateškega japonske-
ga solastnika, ki bo Gorenjevim proizvodom še bolj odprl azijska 
vrata. Kapitala za dokapitalizacijo podjetja na slovenskih tleh 
očitno ni dovolj, živeti od tega, da je nekaj naše, slovensko, pa 
se, kar smo uspeli dokazati, tudi ne da, kajne? In kolikor vem, 
Gorenje še vedno zaposluje, toda predvsem strokovnjake; tudi 
eden od znancev je med njimi in pravi, da ga veseli, ker se lahko 
ukvarja s svojo stroko, z razvojem, iskanjem tehnoloških rešitev. 
In če so Staničevemu izbrancu velikokrat očitali, češ da se gre 
»hohštaplarstvo«, mu je treba priznati, da je z vlaganjem v obli-
kovanje in dodano vrednost Gorenjevih izdelkov uspel preživeti 
na globalnem trgu. Koliko želodcev pa lahko podjetje, ki deluje 
v zreli panogi na majhnem slovenskem trgu, nahrani le z delom 
in prodajo doma, pa je tudi že desetletja znano.

Ja, tisti, ki postavljajo ekonomski in politični okvir delovanja 
države, bi morali razmisliti predvsem o tem, kaj storiti, da pod-
jetjem ne bi bilo treba iskati tujega kapitala po vsaki ceni. Dokler 
alternativ doma ni pa je verjetno boljše prodati hitro in takoj, 
po možnosti strateškemu partnerju kot v nacionalnih barvah 
»crkovati« na obroke. Čase, ko bi lahko branili domače blagovne 
znamke in reševali podjetja, namesto da smo jih potapljali skupaj 
z direktorji, smo zaigrali. Samooskrba s hrano, energetska neod-
visnost in čisto okolje – morda so to še edini preostali imperativi, 
ki bi morali ostati slovenski.

BISERKA POVŠE 
TAŠIĆ

Nemir na stara leta

PETEK SOBOTA NEDELJA
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»Doma sem v Ljubljani. V 
preboldski dom sem prišla 
leta 2011, potem ko se mi je 
sesedla hrbtenica. Po dveh 
operacijah namreč nisem 
mogla več živeti sama. S svojci 
smo iskali kakšen dom, ki bi 
bil blizu Ljubljane, vendar ni 
bilo nikjer prostih mest. Tako 
smo naleteli na preboldskega. 
V sobi s kopalnico in z balko-
nom, za katero plačujem malo 
več kot tisoč evrov, sem sama. 
Za pokritje vseh stroškov ne 
zadošča moja pokojnina, zato 
morata razliko kriti sin in hči. 
Da bi dom zaprli, me ni pre-
več strah, saj mi bodo otroci 
že našli kakšen drug prostor. 
Seveda zapleti na vzdušje v 
domu ne vplivajo najbolje. 
Obiskala me je socialna delav-
ka in me povprašala, kje bi v 
primeru, da bi dom res zapr-
li, iskala novo sobo. Glede na 
to, da sem doma v Ljubljani, 
bi jo verjetno v našem glav-
nem mestu oziroma njegovi 
okolici. Tako bi bila tudi bli-
že svojcem. Seveda pa sem s 
preboldskim domom zelo za-
dovoljna. Zaposleni so krasni 
ljudje, zato mi je hudo, če ne 
dobijo plačila. Stavke sploh ne 
čutimo. Žalostno je le, da dom 
ni popolnoma zaseden. Sobe 
in hodniki tako samevajo, na-
mesto da bi bili polni.«

Tako v Domu za varstvo odraslih Velenje kot v Centru sta-
rejših Deos Gornji Grad so povedali, da so zaradi dogajanja 
v Preboldu v zadnjih dneh tudi sami večkrat na udaru.

Kot je pojasnila direktorica velenjskega doma za varstvo 
odraslih Violeta Potočnik Krajnc, si ne upa napovedovati, 
kje in kdaj se lahko ponovi zgodba, podobna tej, ki jo v za-
dnjem času doživljajo v Preboldu. »Situacija, v kateri smo, 
trenutno ni voda na mlin marsikateremu javnemu zavodu in 
podjetjem. Verjamem pa, da si vsi prizadevamo, da naša pot 
ne bi vodila v dogodke, podobne dogajanju v Preboldu.«

Tudi v Velenju so pred slabim letom zaznali večje odha-
janje stanovalcev. Večina je dom zapuščala zaradi težav s 
plačevanjem storitev. V to jih je vodila socialna stiska ožjih 
družinskih članov, ki jim je preostal le en dohodek, in sicer 
pokojnina starostnika. »Kasneje so se nekateri od teh stano-
valcev vrnili, predvsem tisti, ki imajo demenco. Sorodniki 
so enostavno spoznali, da gre za tako hudo obliko, da sami 
niso kos nastalemu položaju.«

Po odhajanju iz doma se je v zadnjih dveh mesecih položaj 
bistveno spremenil, saj imajo v Velenju zasedenih vseh 190 
kapacitet. »Še več – v tem času beležimo še dodatne tri name-
stitve, kajti na voljo imamo tri postelje za začasne namesti-
tve, ko gredo sorodniki na dopust, starostnika pa namestijo 
v dom,« pravi Potočnik Krajnčeva. Dodaja tudi, da imajo na 

AKTUALNO

Bitka za Dom starejših 
občanov Prebold Razpeti med strahom 

in upanjem

Spomnimo
Agonija varovancev in 

zaposlenih v Domu sta-
rejših občanov Prebold se 
vleče že od konca prete-
klega leta, ko je bila prvič 
omenjena možnost priklju-
čitve k Domu upokojencev 
Franca Salamona Trbovlje. 
Glavna težava delovanja 
doma Prebold naj bi bilo 
več kot dveletno čakanje 
na koncesijo za izvajanje 
socialnovarstvene dejav-
nosti. Lastnik naj bi tako 
v objekt investiral več kot 
10 milijonov evrov, saj naj 
bi mu na pristojnem mi-
nistrstvu zagotovili, da bo 
koncesijo uspešno prido-
bil. Dom, ki vse od začetka 
tako deluje brez koncesije, 
naj bi v samo letu zabele-
žil pol milijona evrov iz-
gub, družba KDU Domovi 
upokojencev Prebold, ki 
upravlja z domom, pa ima 
že več kot pol leta blokira-
ne račune. Stavka v domu 
starejših občanov v Prebol-
du, ki traja od konca junija, 
je tako le še ena zgodba o 
podjetju, kjer so pristojni 
skušali gasiti požar šele, ko 
je bilo prepozno.

so odgovornim organom 
družbe že predstavili različ-
ne možnosti rešitev nastale 
situacije. Vendar pa je zaradi 
zapletenosti primera in do-
sedanjih izkušenj s sedanjim 
upravljavcem težko napove-
dati, kakšne bodo njihove 
nadaljnje poteze. »Če se za-
nje ne bodo odločili hitro, bo 
edina rešitev doma stečaj,« je 
prepričan Vukadinovič.

O preboldskem 
domu tudi 
poslanci
Če problem preboldske-

ga doma starejših ni zani-
mal nikogar v Ljubljani, bo 
to odslej drugače. Če ne 
drugje, se bodo s težavami 
varovancev in zaposlenih 
seznanili poslanci. Poslanka 
Pozitivne Slovenije Barbara 
Žgajner Tavš je na ministri-
co za delo, družino, socialne 
zadeve in enake možnosti 
Anjo Kopač Mrak v zvezi z 
možnostjo pripojitve Doma 
starejših občanov Prebold k 
Domu upokojencev Franca 
Salamona Trbovlje naslovila 
poslansko vprašanje. Poslan-
ko zanima, na podlagi katerih 
kriterijev in kdo je odgovoren 
za podeljevanje koncesij za-
sebnim domovom ter kdo od 
pristojnih je vodilnim doma 
Prebold dal zagotovila za 
koncesije. Poslanko nadalje 

zanima še, kakšno je stali-
šče ministrice do omenjene 
problematike in na kakšen 
način bo poskrbljeno za va-
rovance preboldskega doma. 
Ker je problematika posredno 
povezana tudi s sistemskim 
urejanjem dolgotrajne oskrbe 
starostnikov, Žgajner Tavševa 
ministrico sprašuje tudi, v ka-
teri fazi je priprava zakonskih 
podlag, ki bo celovito in po 
več kot desetletju ustrezno 
uredila to področje.

LEA KOMERIČKI
Foto: SHERPA

»Trpimo bolj kot osebje, ki ne dobi plače!«
V Domu starejših občanov Prebold je zaenkrat še 77 oskrbovancev, za katerimi se skriva prav toliko življenjskih zgod, prepričaj in skrbi. Medtem ko svojci 

in zaposleni o nastalih zapletih v domu ne govorijo radi in se še manj izpostavljajo, so nas oskrbovanci velikodušno sprejeli medse. Prepričani so namreč, 
da se morajo tudi oni z vsemi sredstvi boriti, da ne bi zaprli njihovega doma. Ta je namreč njihov edini dom, v katerem se počutijo varno in srečno.

Velenje in Gornji Grad po drugi poti
čakalni listi nekaj vlog, saj bi nekateri starostniki potrebovali 
takojšnjo namestitev, a jih žal ne morejo sprejeti.

V Gornjem Gradu še prostor
Direktorica gornjegrajskega centra Francka Voler dodaja, 

da se je preboldski dom znašel v težavah predvsem zaradi 
tega, ker nima koncesije. »Mi koncesijo imamo, zato do ta-
kšne situacije ne more priti,« zagotavlja Volerjeva. V Gornjem 
Gradu trenutno razpolagajo z nekaj prostimi posteljami, tako 
da so namestitve še mogoče. V poletnem času beležijo kar 
nekaj kratkotrajnih namestitev za čas, ko odhajajo svojci 
na dopuste ali poslovne poti. »V tem času varovancem pri 
nas zagotavljamo prijetno in udobno bivanje. Nudimo tudi 
začasne namestitve s ponudbo intenzivne fizioterapije v 
času okrevanja po možganski kapi, poškodbah gibalnega 
sistema, obrabi sklepov ali rehabilitacijo po obolenjih di-
halnih poti.«

Seveda se tudi v Gornjem Gradu zgodi, da uporabniki 
odpovedo bivanje, a v največji meri gre za selitve v domove, 
ki so bliže njihovemu kraju stalnega bivališča. »Na srečo se 
ne dogaja prepogosto, da bi moral kdo odpovedati bivanje 
zaradi socialne stiske, a smo se tudi s takšnimi primeri že 
srečevali,« še pravi Volerjeva.

US

Rado Bidžović, rojen leta 1931, upokojeni učitelj

»Rodil sem se v Sarajevu. V 
Slovenijo sem prišel v začetku 
70. let prejšnjega stoletja, po-
tem ko sem moral na Poljskem 
predčasno končati šolanje zara-
di spora med Titom in Stalinom. 
Izobraževanje sem nadaljeval v 
Mariboru. Z družino sem najprej 
nekaj časa živel v Trbovljah, nato 
sem kot srednješolski učitelj po-

učeval v Krškem. V preboldski 
dom sem se preselil pred letom 
dni, ko me je za to odločitev 
pregovoril sin. Zaradi bolezni in 
starosti namreč nisem mogel več 
živeti sam. Stroške, povezane z 
domom, ki za enoposteljno sobo 
s kopalnico nanesejo približno 
tisoč evrov, pokriva sin, ki tudi 
upravlja z mojo pokojnino. Za-

pletene razmere v domu seveda 
občutim. Ne bojim pa se, da bi 
moral iti v kakšen drug dom, ker 
verjamem, da se bodo razmere 
uredile. Vesel sem, da je osebje 
kljub težkemu položaju, v ka-
terem se nahaja, prijazno. Tudi 
hrana je zelo dobra. V primeru, 
da bi naš dom le zaprli, bi nove 
prostore zame našel sin.«

Tako smo se v soboto do-
poldne odpravili na obisk 
v preboldski dom. Že ob 
vstopu v moderno in lepo 
urejeno zgradbo na robu 
naselja s pogledom na spo-
dnjesavinjske travnike in 
polja so nas prijazno spre-
jeli oskrbovanci, ki so spo-
kojno srkali jutranjo kavo v 
domskem bifeju. O že sko-
raj nevzdržni poletni vroči-
ni ni bilo ne duha ne sluha. 
Prav vsi svetli in prostorni 
prostori so namreč klima-
tizirani. Da ne govorimo o 
udobnosti pohištva in o vsej 
ostali nadstandardni opre-
mi. Na vse to in še posebej 
na prijazno osebje so, kot 
so nam zaupali oskrbovan-
ci, še kako ponosni, zato bi 
se jim bilo še veliko težje 
preseliti pod okrilje kakšne 
druge domske oskrbe.

ŠPELA OŽIR
Foto: TimE

Tončka Gramc, rojena leta 1933, upokojena patronažna sestra

Da bi sončni žarki posijali 
tudi v notranjost preboldske-
ga doma upokojencev … in 
bi se poglabljanju poslovnih 
težav izognili tako zaposleni 
kot varovanci.
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Spoštovani uporabniki poštnih storitev!
3326 Topolšica

ponedeljek - petek 8.00–17.00
sobota 8.00–12.00

Velenjski župan Bojan 
Kontič je podrobneje pred-
stavil svoj poziv slovenski 
vladi in kapitalski družbi, 
naj na avgustovski skupščini 
Gorenja, ko se bo razmišljalo 
o prerazporejanju lastništva, 
slovenska država ohrani svoj 
delež.

Kot je pojasnil župan Kontič, 
skupina Gorenje spada med 
vodilne evropske izdelovalce 
aparatov za dom z več kot šest-
desetletno zgodovino. Gorenje 
je največji slovenski izvoznik, 
ki je lani z 10.895 zaposlenimi 
ustvarili 1,26 milijarde evrov 

Župan Mestne ob-
čine Velenje Bojan 
Kontič poudarja: 
»Ne izogibamo se 
tujim vlagateljem, 
vabimo tuj kapital 
v dolino. Vendar 
bi želel, da ustvar-
jajo nova delovna 
mesta in ne da 
prevzemajo tista, 
ki jih imamo, na 
daljši rok pa ne 
vemo, kaj bo z 
njimi.«

Gorenjevo 
lastništvo na udaru
Župan Bojan Kontič poziva državo, naj ohrani delež v velenjskem gigantu in s 
tem delovna mesta v Velenju

Vodstvi Panasonica in Gorenja ob nedavni sklenitvi dolgoročnega 
strateškega partnerstva (Foto: Peter Marinšek)

prihodka od prodaje. »Vendar 
glede na predviden potek po-
večanja osnovnega kapitala ni 
težko predvideti, da se bo po 
skupščini lastniška struktura 
Gorenja, ene redkih še sloven-
skih blagovnih znamk, teme-
ljito spremenila. Slovenija ne 
bo več imela vidnega deleža v 
lastniški strukturi Gorenja,« je 
povedal Kontič.

Gorenje: 
povezovanje zgolj 
v Srbiji
Pri pozivu se je oprl na 

izjave ministra srbske vlade 
za gospodarstvo in fi nance 
Mlađena Dinkiča, da se po-
leg družbe Panasonic Cor-
poration za vstop v lastništvo 
Gorenja zanima tudi srbska 
vlada preko svojih ustanov. V 
Gorenju so pojasnili, da ne gre 
za kapitalsko povezovanje na 
ravni Gorenja, temveč kvečje-
mu za manjšinsko kapitalsko 
povezovanje na ravni hčerin-
skih podjetij za proizvodnjo v 
Srbiji.

Predsednica vlade Alenka 
Bratušek, na katero je bilo 
med drugim naslovljeno Kon-
tičevo pismo, je poudarila, da 
Gorenje »potrebuje denar za 
dodatno dokapitalizacijo, da 
bi lahko svojo dejavnost širilo 
in razvijalo.« Pravi, da verja-
me, da bo Gorenje skupaj z 
japonskim partnerjem, ki ne 
prihaja v vsako državo, doka-
zalo, da lahko tudi z deležem 
tujega kapitala podjetje v Slo-
veniji dobro deluje. Sicer so v 
kabinetu predsednice vlade 
pismo menda v reševanje od-
stopili ministrstvu za gospo-
darski razvoj in tehnologijo.

V Gorenju dodajajo, da je v 
času težkih ekonomskih raz-
mer vsako povečanje osnov-
nega kapitala z novimi denar-
nimi vložki izredno velikega 
pomena za družbo in tudi za 
delničarje. »Gorenju bo s prili-

vom svežega denarja v okviru 
dokapitalizacije omogočeno, 
da po eni strani investira v 
razvoj novih izdelkov in sto-
ritev, pospeši investicije na 
osrednjem poslovnem podro-
čju izdelki in storitve za dom, 
na katerem tudi zaposlujemo 
največ oseb, še zlasti pa da z 
delnim poplačilom dolga iz-
boljša kapitalsko stabilnost, 
poslovanje in doseganje fi -
nančnih zavez, kot so dolo-
čene v posojilnih pogodbah z 
bankami.«

Boj za delovna 
mesta
Župan Kontič pojasnjuje, 

da se je v zadnjih letih števi-
lo zaposlenih v slovenskem 

(predvsem velenjskem) delu 
Gorenja zmanjšalo za več kot 
2.500. Ta trend se nadaljuje, 
kar za Velenje tudi v socialnem 
smislu pomeni velik udarec. 
Brezposelnost v Velenju na-
rašča, maja letos je dosegla 
15,1 odstotka. Zato je Kontič 
odgovornim predlagal, naj se 
aktivneje vključijo v postopke 
v zvezi z nameravanim pove-
čanjem osnovnega kapitala 
družbe tako, da Gorenju osta-
ne takšna lastniška struktura, 
da bomo še lahko govorili o 
tem, da so Gorenje gospodinj-
ski aparati slovenska družba s 
sedežem v Velenju.

Odgovor pristojnih Kontič še 
pričakuje, vendar se zaveda, da 
je njegov poziv v nasprotju z 
zadnjimi odločitvami vlade 
glede prodaje slovenskega 
premoženja. Kot je še dodal 
Kontič, je vstop Panasonica 
dokaz, da se v Gorenje splača 
investirati, zato ne razume, 
zakaj slovenska država ne bi 
ohranila svojega deleža v tem 
velenjskem gigantu. »Bojim se, 
da bomo še naprej izgubljali 
delovna mesta, drugje jih bodo 
pa ustvarjali. Želim le, da bi v 
Velenju družba Gorenje ohra-
njala delovna mesta. Nekatere 
selitve so razumljive, a si želi-
mo, da bi delovna mesta nado-
mestili z novimi.«

Tudi na splošno je Kontič 
poudaril, da v Velenju niso 
več zainteresirani za gradnjo 
trgovin, temveč bodo razpo-
ložljiv prostor in obrtne cone 
namenjali za ustvarjanje novih 
delovnih mest.

URŠKA SELIŠNIK
Foto: US, arhiv NT

Uprava in nadzorni svet Gorenja predlagata skupščini 
delničarjev izvedbo treh dokapitalizacij. V prvi bi bile vse 
novoizdane delnice ponujene mednarodni korporaciji 
Panasonic, ki bi z 10 milijoni evrov v Gorenju pridobila 
manjšinski lastniški delež. V drugi dokapitalizaciji bi pred-
nostno pravico nakupa delnic imeli vsi obstoječi lastniki 
družbe. Novoizdane delnice, ki v prvem krogu druge doka-
pitalizacije ne bi bile vplačane, bi ponudili novim investi-
torjem in vsem zaposlenim Gorenja. »Republika Srbija ni 
eden od investitorjev, ki bi bili povabljeni k sodelovanju v 
drugem krogu druge dokapitalizacije, in torej ne vstopa v 
lastniško strukturo Gorenja,« zatrjujejo v Gorenju.

Unior je rešen
Zreški Unior je, vsaj zaenkrat, nad vodo. V zreški 

družbi so po večmesečnih pogajanjih še zadnje banke 
podpisale dogovor o dolgoročnem reprogramu poso-
jil.

V obdobju do leta 2019 se bo družba Unior v skladu 
s pogoji pogodbe razdolžila z dosedanjih 142 milijonov 
na 71 milijonov evrov dolga. Dogovor določa začetek po-
stopkov prodaje Uniorjeve turistične dejavnosti, ki na 
letni ravni ustvari slabih 20 milijonov evrov prihodkov. V 
naslednjih sedmih letih naj bi se tako na eni strani znižala 
zadolženost zreške skupine, na drugi strani pa povečala 
dobičkonosnost in obseg poslovanja.

V prvih treh mesecih letošnjega leta je Skupina Unior 
ustvarila 60 milijonov evrov prihodkov in slabe 3 milijone 
evrov dobička. Kot pravijo v Uniorju, je pogodba druž-
bi do leta 2019 zagotovila stabilen denarni tok, pogoje 
za doseganje zastavljenih ciljev in dolgoročno poslovno 
stabilnost družbe, ki je pomemben akter na slovenskem, 
evropskem in svetovnem trgu že od leta 1919.

Dva direktorja namesto Meletove
Uniorjev program Turizem, ki upravlja s turističnima cen-

troma Rogla in Terme Zreče, bosta v naslednjem obdobju 
vodila Barbara Soršak in Aleš Slapar. Kot je znano, sta se 
uprava družbe Unior in dosedanja direktorica programa 
Turizem Simona Mele na pobudo nekdanje direktorice 
sporazumno dogovorila o prekinitvi delovnega razmerja. 
Meletova, ki je bila na mestu direktorice Unior Turizma od 
februarja letos, bo v novogoriškem Hitu prevzela naloge 
članice uprave.

Barbara Soršak, dosedanja direktorica trženja in well-
nessa, ter Aleš Slapar, dosedanji direktor smučišča Ro-
gla in vzdrževanja, bosta nadaljevala začrtano strategijo 
razvoja osnovnih turističnih produktov, kot so zimski in 
drugi športi, priprave vrhunskih športnikov, wellness, le-
pota in dobro počutje, vrhunska zdravstvena rehabilitacija 
ter kulinarika. Skupaj s sodelavci bosta nove priložnosti 
iskala tako na domačem kot na tujih tržiščih, so sporočili 
iz Uniorja, ki bo sicer začel postopke za prodajo tega 
progama.

US

Rotnik ostaja
Kot kažejo rezultati po prvi polovici leta, so v Komu-

nalnem podjetju Velenje poslovali pozitivno, ustvarili 
približno pol milijona evrov plusa, pri čemer letos še niso 
povišali cene toplovodne oskrbe.

Komunalno podjetje izvaja tudi največjo naložbo v Šaleški 
dolini, obnovo vodovodne infrastrukture, skrbi za normalno 
oskrbo in zmanjšuje izgube iz preteklih let. V podjetju je 
199 zaposlenih, število pa bodo do konca leta zmanjšali. 
Zato ocenjujejo, da komunalno podjetje dobro posluje in 
je pod vodstvom dr. Uroša Rotnika, nekdanjega direktorja 
Termoelektrarne Šoštanj, v dobri kondiciji. »V Velenju zaradi 
zgodb, povezanih s Tešem, ne razmišljamo o menjavi direk-
torja Rotnika,« je poudaril župan Bojan Kontič, ki dogajanja 
v zvezi z blokom 6 ni podrobneje komentiral.

Radeška papirnica za 
trikrat manj

Kot je razvidno iz zapisnika upniškega odbora druž-
be Radeče papir v stečaju, bodo v naslednjem poskusu 
radeško papirnico na javni dražbi poskušali prodati za 
2,5milijona evrov.

To je bistveno manj kot lani novembra, ko je stečajni upra-
vitelj Borut Soklič papirnico neuspešno poskušal prodati za 
več kot 6 milijonov evrov. Kot je znano, se je upravitelj Soklič 
sicer pogovarjal z več interesenti, vendar do prodaje ni prišlo. 
Na novembrski propadli dražbi Radeče papirja se je pojavil 
le turški papirniški koncern Saray, ki je ob izklicni ceni 6,2 
milijona evrov ponudil 1,2 milijona evrov kupnine. Dodatna 
težava je tudi, da bi kupec za zagon vse tovarne potreboval 
deset milijonov evrov obratnega kapitala. Na drugi javni 
dražbi se bo družba Radeče papir v stečaju prodajala kot 
poslovna celota vključno z zalogami.

US
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Hmelju se slabo piše
Nedavno neurje še pika na i

Na podlagi 36. člena Zakona o uresničevanju javnega interesa 
za kulturo (Uradni list RS, št. 77/2007-UPB1, 56/2008, 94/2009 
Odl. US: U-I-278/07-17, 4/2010, 20/2011, 100/2011 Odl. US: 
U-I-210/10-10), 35. člena Zakona o zavodih (Uradni list RS, št. 
12/1991, 45/1994 Odl. US: U-I-104/92, 8/1996, 18/1998 Odl. US: 
U-I-34/94, 36/2000-ZPDZC, 127/2006-ZJZP) in 11. člena Odloka 
o ustanovitvi javnega zavoda Center za šport, turizem, informi-
ranje in kulturo Laško (Uradni list RS, št. 32/2013)

Občinski svet LaškO
komisija za mandatna vprašanja

volitve in imenovanja
razpisuje prosto delovno mesto:

direktOrja javnega zavOda
Center za šport, turizem, informiranje

in kulturo Laško
Kandidati, ki se bodo prijavili na prosto delovno mesto, 
morajo poleg splošnih pogojev izpolnjevati naslednje 
pogoje:
- univerzitetna izobrazba oz. druga bolonjska stopnja;
- najmanj pet let vodstvenih delovnih izkušenj na strokovnem 

področju dejavnosti zavoda;
- strokovno poznavanje področja dela zavoda;
- sposobnost za vodenje zavoda;
- aktivno znanje slovenskega jezika;
- aktivno znanje najmanj enega svetovnega jezika.

Kandidat mora k prijavi z življenjepisom priložiti:
· program dela in razvoja javnega zavoda za mandatno

obdobje;
· življenjepis z navedbo splošnih podatkov o izobrazbi

in delovnih izkušnjah;
· dokazila o izpolnjevanju razpisnih pogojev.

Direktorja imenuje Občinski svet Laško po predhodnem mne-
nju sveta zavoda. Na podlagi akta o imenovanju direktorja 
sklene z njim pogodbo o zaposlitvi v imenu sveta njegov pred-
sednik. Delovno razmerje z direktorjem se sklene za določen 
čas, za čas trajanja mandata.

Mandat direktorja traja pet let. Direktor je po izteku te dobe 
lahko ponovno imenovan.

Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev naj kandidati 
pošljejo v zaprti ovojnici z označbo Ne odpiraj – Javni razpis 
za direktorja StiK-a na naslov Občina Laško, Občinski svet 
Laško, Komisija za mandatna vprašanja, volitve in imeno-
vanja, Mestna ulica 2, 3270 Laško, in sicer do vključno 21.
avgusta 2013.
Nepopolne in nepravočasne prijave kandidatov ne bodo uvr-
ščene v izbirni postopek.

Kandidati bodo o izbiri pisno obveščeni v 30 dneh po zaključku 
javnega razpisa.

V besedilu razpisa uporabljeni izrazi, zapisani v moški slovnični 
obliki, so uporabljeni kot nevtralni za ženske in moške.

informacije v zvezi z javnim razpisom dobite
na tel. št. 03/733-87-00.

Čeprav zaenkrat še nihče 
ne govori o številkah, oči-
tno letošnja letina hmelja 
ne bo najboljša, najbolj pa 
so bili prizadeti hmeljarji v 
ponedeljkovem neurju.

Močan veter je po celi 
Spodnji Savinjski dolini po-
trgal vrvice, tako da je veliko 
hmeljnih rastlin obležalo na 
tleh. Na srečo se ni podrla 
nobena od žičnic, česar so 
se precej bali, a bo vseeno 
škoda precejšnja. O števil-
kah je seveda še nemogoče 
govoriti, saj bodo hmeljarji 
poskušali rešiti letino tako, 
da bodo kar najhitreje pobra-
li in na novo privezali hmelj-
ne rastline. Poleg tega bo po-
trebno novo škropljenje proti 
boleznim. Večina pridelka je 
sicer zavarovanega, tako da 
bodo zdaj škodo ocenjevali 
v zavarovalnicah.

Rastno sezono so na za-
četku zaznamovale nizke 
temperature. Majska toča je 
prizadela vse nasade v Spo-
dnji Savinjski dolini in del 
nasadov na Koroškem. Še 
posebej močno je bilo pri-

zadetih okoli 200 hektarjev 
hmeljišč na območju občin 
Vransko, Tabor in v delu ob-
čine Braslovče, kjer so bili 

odbiti vsi vrhovi, uničena 
je bila tudi listna masa. Ta 
hmeljišča so nižja in še tudi 
slabše razraščena.

Sicer so tudi drugod rastli-
ne do junija rasle počasneje 
kot v povprečju v zadnjih 
desetih letih in so bile nižje. 
Po otoplitvi v juniju so rastli-
ne hmelja začele pospešeno 
rasti in do konca junija so v 
večini hmeljišč, ki jih ni pri-
zadela toča, prišle do vrha 
opore, kar je tudi zaželena 

višina za ta čas. Vendar so v 
večini nasadov rastline ozke 
s kratkimi stranskimi po-
ganjki, na razrast vplivajo 
tudi pomanjkanje padavin 
in visoke temperature v juli-
ju. Večino hmeljišč sicer na-
makajo. Okoli 550 hektarjev 
hmeljišč je že opremljenih s 
kapljičnim namakalnim sis-
temom, ostale namakajo še 
z razpršilci.

URŠKA SELIŠNIK 
Foto: arhiv NT

Podoba hmelja po letošnji majski toči.

Ročnik brez 
direktorskih nazivov

Okrožno sodišče v Celju je Tomažu Ročniku odvze-
lo pooblastilo oziroma upravičenje za vodenje poslov 
in ga odpoklicalo z mesta člana organa nadzora v 
vseh družbah, kjer je opravljal tovrstne funkcije.

Gre kar za nekaj podjetij, večinoma v Ročnikovi lasti, 
kjer je opravljal direktorsko funcijo, odpoklican pa je 
tudi kot član organa nadzora v celjskem Klasju. Ravno 
zaradi postopka prisilne poravnave v Klasju je sodi-
šče po uradni dolžnosti razrešilo Ročnika. Kot nalaga 
zakon, pristojno sodišče pravni oziroma fizični osebi, 
ki je članica poslovodstva ali organa nadzora velike, 
srednje oziroma majhne družbe, za katero se je začel 
postopek zaradi insolventnosti ali prisilnega prene-
hanja, odvzame pooblastilo oziroma upravičenje za 
vodenje poslov oziroma jo odpokliče z mesta članice 
organa nadzora v vseh družbah, kjer ta oseba opravlja 
tovrstno funkcijo.

Podoben sklep je sodišče sprejelo tudi za direktorico 
Klasja Dragico Murko, ki je bila tudi direktorica družbe 
Klasje BGI.

Sicer celjsko Klasje najverjetneje čaka stečaj. Potem 
ko je minuli teden ugovor proti vodenju postopka prisil-
ne poravnave vložil upnik Zlati Klas v stečaju, postopku 
ugovarja tudi upravitelj Kristijan Anton Kontarščak. 
Upravitelj ocenjuje, da je manj kot polovična stopnja 
verjetnosti, da bo Klasje postalo kratkoročno in dolgo-
ročno plačilno sposobno, zato predlaga stečaj.

US

Po podatkih registra kmetijskih gospodarstev je letos v 
obdelavi 1.166 hektarjev hmeljišč, od tega je dobrih 100 
hektarjev prvoletnih nasadov, še dodatnih 626 hektarjev 
je v premenah. »To pomeni, da obstajamo pri obsegu lan-
ske pridelave,« je pojasnila specialistka za hmeljarstvo pri 
celjskem kmetijsko-gozdarskem zavodu Irena Friškovec, 
ki je tudi opozorila, da vremenske razmere celo leto hme-
ljarjem niso bile najbolj naklonjene.

NA KRATKO

Ne po novem asfaltu
REČICA OB SAVINJI – V teh dneh opravljajo še zadnja 

dela na Trnovčkem mostu čez Savinjo in pri gradnji po-
vezovalnih cest na Trnovec.

Ob vseh težavah, s katerimi so se v občini ubadali pred in 
med gradnjo mostu, so pred dnevi v vsa gospodinjstva poslali 
prošnjo, naj občani vozišča kljub položenemu asfaltu še ne 
uporabljajo za vožnjo. Prepoved velja za vsa prevozna sred-
stva do odprtja ceste oziroma vsaj še deset dni po končanem 
asfaltiranju. Vzrok za poziv so ekstremno visoke temperature, 
ki smo jim bili priča v prejšnjem tednu. V danih vremenskih 
razmerah in glede na tehnične značilnosti materiala bi namreč 
prezgodnja uporaba vozišča povzročila trajne poškodbe, če-
mur se seveda želijo v občini na vsak način izogniti.

US

Center spet sameva
MOZIRJE – Pred časom smo napovedovali, da naj bi 

Marta Macedoni Lukšič začela delati v centru za avtizem 
oziroma v novih prostorih, ki rastejo v okviru projekta 
Mozirske trate. Očitno je konec tudi te zgodbe.

Kot je pojasnila Macedoni Lukšičeva, ji je direktor Interde-
sign Group Jurij Malešević prostore za ambulanto za avtizem 
v Mozirju ponudil konec maja lani. Sama se je ponudbe raz-
veselila, saj je na lokaciji v Mozirju videla boljše možnosti za 
razvoj oziroma napredek na področju obravnave oseb z avtiz-
mom, tako otrok kot odraslih. Vendar se je rok za dograditev 
stavbe ves čas odmikal in gradnja centra ni bila končana, kot 
so se dogovorili v pogodbi. Zato je Macedoni Lukšičeva svojo 
dejavnost preselila v Zdravstveni center Medvode. Kakšni so 
zdaj načrti Maleševića, ki sicer trdi, da zdravnica ni vlagala v 
prostore in izvajala dejavnosti, v tem času še ni znano.

US

Za energetsko obnovo
LAŠKO – Občina je 25. julija prejela sklepe ministrstva 

za infrastrukturo in prostor, s katerim je odobrilo sofi-
nanciranje treh energetskih obnov.

Gre za energetsko obnovo Zdravstvenega doma Laško v vi-
šini dobrih 190 tisoč evrov, energetsko obnovo podružnične 
šole v Rečici v višini do 73 tisoč evrov in energetsko obnovo 
podružnične šole v Zidanem Mostu v višini dobrih 119 tisoč 
evrov. Omenjene objekte bo občina prenavljala v letu 2014.

TV

ZADNJA NOVICA

Škof Lipovšek v 
Maribor

Po odločitvi Rima bo za mariborsko finančno polomijo 
odgovarjal tudi vrh slovenske Katoliške cerkve. Tako se 
v pretežnem delu javnosti komentira novica dneva o 
odstopu ljubljanskega nadškofa dr. Antona Stresa in ma-
riborskega nadškofa dr. Marjana Turnška. Oba slovenska 
nadškofa sta tesno povezana z našim območjem.

Njuna odstopa naj bi bila posledica hudih gospodarskih 
razmer, v katerih se je znašla mariborska nadškofija zaradi 
finančnega zloma gospodarskih družb, ki so bile povezane 
z njo. »Glede na to, da sem v mariborski škofiji in pozneje 
nadškofiji imeli nekaj časa pomembno mesto in vlogo, je 
padel del odgovornosti za to nesrečo tudi name,« komentira 
svoj odstop Stres. Podobno je Turnškovo pojasnilo.

Dr. Anton Stres, ki ima korenine v okolici Rogatca, je bil 
pred odhodom v Ljubljano celjski škof, dr. Marjan Turnšek 
je nekdanji Celjan. Turnška je v Mariboru v vlogi apostol-
skega administratorja z 31. julijem nadomestil celjski škof 
dr. Stanislav Lipovšek, ki je bil pred prihodom v Celje v 
štajerski metropoli že stolni župnik. BJ
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Utrinki nedavnega 
neurja Ruvalo drevesa, odnašalo strehe, tudi gorelo

Ponedeljkov popoldanski 
močan veter je pustošil tudi 
na Celjskem.

Naši fotografi in novinarji 
so v objektiv ujeli nekaj »or-

kanskih« utrinkov. Podrob-
neje o neurju pa pišemo v 
kroniki na strani 22.

Prizadeti so številni občani 
in krajani v skoraj vseh ob-

činah, saj je odnašalo strehe 
kot za stavo, podiralo dre-
vesa, ljudje so bežali celo iz 
celjskega mestnega središča, 
kjer je na ulice popadalo kar 

nekaj strešnikov. Celo polici-
ja je svarila ljudi, naj v vetru 
nikakor ne hodijo na prosto, 
če ni nujno.

Kersnikova ulica v Celju (Foto: GrupA)

Ko nisi vedel, od kod veter nosi strešnike na pločnike … (Foto: SHERPA)

Močan veter je poškodoval tudi park ob dvorcu Šenek na Polzeli. Podrl 
je namreč kar nekaj dreves, starih več kot sto let. Nekatera so padla 
tudi na graščino. (Foto: TT)

Na Vranskem se je na Zaplanini zaradi podrte električne napeljave v 
gozdu vnel požar. Posredovala so vsa gasilska društva z Vranskega. Na 
srečo ni povzročil večje gmotne škode. (Foto: Aleksander Reberšek)

Sunkovit veter je odkril del ostrešja na eni od zaloških hiš. A to ni 
osamljen primer. Po podatkih polzelskega gasilskega društva naj bi 
bilo podobnih primerov še vsaj dvajset. (Foto: ŠO)

Veter je lomil drevesa tudi ob cesti v Založah. Nastalo »pregrado« so 
še isti večer odstranili gasilci. (Foto: ŠO)

NA KRATKO

Več kot le prostor za 
gasilce

VRANSKO – Gasilski dom PGD Vransko, ki je v trškem 
jedru v neposredni bližini stare šole, si vranski gasilci, 
kot je pojasnil predsednik Miha Pečovnik, prizadevajo 
izkoristiti in ponuditi še ostalim občinskim prostovoljnim 
interesnim skupinam.

Tako imajo v gasilskem domu, zgrajenem v začetku 70. 
let, srečanja člani planinskega in upokojenska društva ter 
redne vaje vranski folkloristi. Gasilci prostore velikodušno 
odstopijo tudi ostalim organizatorjem priložnostnih projek-
tov. Tako je bil dom prejšnji teden v znamenju mladih, saj 
je bil središče poletnega oratorija.

ŠO

Občinski mošnjiček kot 
pretekla leta

ŠENTJUR – Občina je v prvem polletju letošnjega leta 
realizirala 38 odstotkov načrtovanih prihodkov in slabih 
35 odstotkov načrtovanih odhodkov.

Kot je pojasnila vodja oddelka za proračun in finance 
Brigita Škoberne, je realizacija tako na prihodkovni kot 
odhodkovni strani primerljiva s polletnimi realizacijami 
proračunov v preteklih letih. So pa nepredvideni odhodki 
nastali za izvajanje zimske službe na občinskih cestah, za 
kar je morala občina denar zagotoviti iz drugih postavk. 
Škobernetova je poudarila, da se kljub prizadevanjem za čim 
večjo realizacijo kapitalskih prihodkov, zaradi nadaljevanja 
gospodarskih in finančnih kriznih razmer stanje ne izboljšu-
je. Kot zaskrbljujoče pa je izpostavila vsakoletno povečanje 
odhodkov na področju sociale.

TV

Z razvojno podporo do 
delovnih mest

RADEČE - Vlada je sprejela pobudo o dodatni razvojni 
podpori trem občinam, med njimi tudi občini Radeče, ki, 
podobno kot Hrastnik in Trbovlje, velja za problemsko 
območje z visoko, več kot 17-odstotno brezposelnostjo.

Z razvojno podporo želi vlada občini Radeče omogočiti 
zmanjševanje brezposelnosti, spodbujanje novih naložb ter 
ohranitev podjetij. Odločitev o sprejetju pobude o dodatni 
razvojni podpori je že pozdravil poslanec Matjaž Han, ki 
hkrati poziva stečajne upravitelje Papirnice Radeče, da izko-
ristijo ponujeno priložnost in začnejo aktivno iskati možne 
investitorje za ponovni zagon nekdaj radeškega ponosa. Do-
datna podpora vlade bo, tako je prepričan Han, ponudila 
edinstveno priložnost, da se ponovno obudi dejavnost ne 
samo v radeški papirnici, temveč tudi v ostalih podjetjih.

TV

Zdravstveni dom brez 
izgube

NAZARJE – Zapleti glede zdravstvenega doma še vedno 
niso povsem rešeni. V občinah bodo znova obravnavali 
potrebne dokumente za ustanovitev Javnega zavoda zgor-
njesavinjski zdravstveni dom Nazarje in skupnega organa 
pri izvrševanju ustanoviteljskih pravic.

Sicer tudi sam zdravstveni dom ni v preveč zavidljivem 
položaju, kljub temu pa so za letos uspeli sestaviti takšen 
načrt dela, da ne pričakujejo izgube. Načrt dela bodo letos 
prvič obravnavali in potrjevali v vseh sedmih svetih zgornje-
savinjskih občinah. Če načrt ne bo potrjen, bo ministrstvo v 
prihodnjem letu za 3 odstotke znižalo sredstva za posamezni 
zdravstveni dom.

US

Zbežali so na Pašni 
piknik

ZREČE – Vsakoletna prireditev Pašni piknik na Rogli, 
ki je bila v nedeljo, je na goro privabila približno pet ti-
soč obiskovalcev od blizu in daleč. To je celo več, kot jih 
opazijo na dobro obiskanih zimskih dnevih. Na Rogli je 
bilo namreč v nedeljo, ko je bilo v dolini peklensko vroče, 
le 25 stopinj, kar je sicer za to območje vseeno visoka 
temperatura.

Med Pašnim piknikom so predstavili različna opravila 
pohorskih pastirjev, med njimi striženje ovac, pripravili so 
delavnico polstenja volne, ki je med najstarejšimi tehnikami 
tekstilne umetnosti, prikazali predenje volne na kolovratu, 
pletenje iz volne … Prireditev so popestrili s kmečkimi igrami 
obiskovalcev, ki so lahko med drugim zabijali žeblje, metali 
podkve in plezali na drog. Prav tako so pripravili razstavo 
malih živali. Prireditev je organiziral Uniorjev Program Tu-
rizem.

BJ
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KOZJE – V poslovno-obr-
tni coni, ki so jo zgradili 
na robu občinskega sredi-
šča, trenutno gradita prva 
investitorja. V tem mesecu 
je domače podjetje Topko 
začelo graditi toplarno za 
daljinsko ogrevanje kraja 
na lesno biomaso, od spo-
mladi gradijo velik poslov-
ni objekt Kmetijske zadru-
ge Šmarje.

Kmetijska zadruga gradi 
veliko stavbo, kjer bo trgo-
vska ponudba za kmetoval-
ce, tam bo prav tako mogoče 
kupiti gradbeni material. V 
stavbi bo še restavracija, vse 

skupaj naj bi odprli jeseni. 
Gre za več kot milijon evrov 
vredno zadružno naložbo.

Podjetje Topko, ki je zače-
lo graditi pred nekaj dnevi, 
naj bi že prihodnjo kurilno 
sezono ogrevalo veliko stavb 
v Kozjem. V tem tednu za-
čenjajo graditi toplovod do 
različnih stavb v občinskem 
središču. Od jeseni se name-
ravajo iz toplarne ogrevati v 
blokih, zdravstveni posta-
ji, osnovni šoli, vrtcu, novi 
stavbi Kmetijske zadruge 
Šmarje in za začetek v dvaj-
setih zasebnih hišah novej-
šega dela naselja Kozje. V 

začetku leta, ko bo zgrajena 
nova večnamenska dvorana, 
bodo ogrevali iz toplarne še 
to stavbo. V naslednji fazi 
naj bi bile na vrsti stavbe v 
okolici osrednjega trga, kjer 
so stanovanja in različni po-
slovni prostori.

V novi poslovno-obrtni 
coni so tako trenutno prodali 
približno hektar zemljišč, ob-
čina jih prodaja še na enem 
hektarju. Cena za kvadratni 
meter zemljišča znaša brez 
komunalnega prispevka 17,5 
evra. Na občini se oglašajo 
različni interesenti, od ele-
ktro podjetja do trgovskih 

podjetij, vendar se za nakup 
preostalih zemljišč še niso 
odločili. V občini v osrčju 
Kozjanskega, kjer delovnih 
mest manjka, si seveda naj-
bolj želijo investitorjev, ki bi 
posredno poskrbeli za nove 
službe. Med svojimi pred-
nostmi omenjajo na občini 
tudi ogrevanje po ugodni 
ceni, ki ga bo nudila nova 
toplarna v poslovno-obrtni 
coni. Toplarna bo Kozjemu 
seveda zelo koristila, vendar 
novih delovnih mest skoraj-
da ne prinaša.

BJ
Foto: BJ

V poslovno-obrtni coni v Kozjem gradita prva investitorja. Najprej je začela graditi Kmetijska zadruga Šmarje, v tem mesecu se ji je pridružilo 
podjetje Topko, ki gradi toplarno za daljinsko ogrevanje kraja.

Novih delovnih 
mest skorajda ni
V poslovno-obrtni coni je živahno

ŠMARJE PRI JELŠAH – Za omejevanje ekstremnih 
fasadnih barv se odločajo v vse več slovenskih občinah. 
Tudi na zadnji seji občinskega sveta v Šmarju pri Jelšah 
je bil dan predlog, da bi v novem prostorsko ureditve-
nem načrtu dovolili na območju občine le določene 
fasadne barve in njihove odtenke.

V osnutku odloka, ki ga predlaga odboru za komunalno 
dejavnost, urejanje prostora in varstvo okolja svetnik David 
Stupica, naj bi namreč določili, katere barve so dovoljene 
na območju te izrazito podeželske občine. V prihodnje 
naj bi tako investitorji ob pridobivanju dokumentacije za 
gradbeno dovoljenje navedli barvo fasade, kar naj bi bilo 
pogoj za pridobitev uporabnega dovoljenja.

Predlagatelj odloka je priložil člen odloka Občine Dom-
žale, kjer so od predlani dovoljene le svetle barve v spektru 
sivih in različnih zemeljskih barv. Prepovedane so izrazito 
moteče in neavtohtone barve, kot so na primer vijolična, 
živo zelena in temno modra; tudi poslikave fasad so tam 
nedopustne, med izjemami so sakralni objekti, gasilski 
domovi, objekti za kulturno dejavnost in oglasni napisi. V 
Domžalah mora biti barva fasade v projektu za pridobitev 
gradbenega dovoljenja že določena. Podobna omejitev 
barv je določena tudi v ljubljanski mestni občini, na Ško-
fljici so dovoljeni le nežni pastelni toni, v podeželskem 
Dobrepolju je treba slediti identiteti vaške arhitekture.

BJ

Ekstremne barve vse bolj moteče

Iz Razvojne agencije Savinjske regije (RASR) so spo-
ročili, da je 22. julija letos potekel rok za oddajo vlog 
delodajalcev za vključitev v Regijsko štipendijsko shemo 
Savinjske regije 2013/14. Od 50 delodajalcev so prejeli 
116 potreb po kadrovskih štipendijah, od tega jih je 60 
namenjenih dijakom in 56 študentom.

Največ štipendij za dijake in študente je s področja stroj-
ništva, in sicer kar 44, od tega bo štipendijo prejelo 23 dija-

Največ zanimanja za bodoče strojnike
kov in 21 študentov. Štipendijam za strojništvo pri dijakih 
sledijo štipendije iz gostinstva in turizma, steklarstva ter 
kovinarstva, pri študentih pa štipendije za študij elektro-
tehnike in računalništva. Na podlagi zbranih prijav delo-
dajalcev bodo v RASR 10. septembra objavili javni razpis 
štipendij za dijake in študente za prihajajoče šolsko/štu-
dijsko leto 2013/14.

PR

Navdušuje in buri 
duhove

CELJE – Mesto počasi, a vztrajno pridobiva novo podo-
bo, ki je za zdaj najbolj opazna na Krekovem trgu, kjer so 
postavili nove ulične svetilke, klopi in koše za smeti.

Od julija do danes sta tako končno podobo dobili Savinova 
in Prešernova ulica pri slaščičarni Zvezda, julija je začela 
delovati tudi fontana na Krekovem trgu, ki so jo mnogi v 
hudi vročini uporabili tudi za ohlajanje. Kot so nam potr-
dili v MO Celje, trenutno potekajo dela v Prešernovi ulici 
ob vstopu v mestno jedro, izvaja se navezava na obstoječe 
asfaltne površine, končujejo se dela v Savinovi ulici iz smeri 
tržnice ter različne podrobnosti po vseh obnovljenih ulicah. 
Za avgusta je predviden konec vseh del, vključno z vgradnjo 
vodnjaka, s postavitvijo oglaševalskega totema v Gubčevi in 
predstavitvijo rimske ceste v Savinovi ter Prešernovi ulici. 
Že pred začetkom EuroBasketa bo tako mesto, kot pravijo 
v oddelku za okolje in prostor ter komunalo pri MOC, na 
območju prenove zagotovo zasijalo v novi podobi.

BPT

Zmagi Zabukovice in 
Zreč

DOBRNA – Na tekmovanju za prehodni pokal Dobrne, 
ki ga je v soboto pripravilo domače gasilsko društvo, so 
tekmovali v hitri mokri vaji. Tekmovanja se je udeležilo 
25 moških in ženskih ekip iz društev od Savinjske doline 
do Kozjanskega in Pohorja.

Zbralo se je okoli dvesto petdeset tekmovalcev, z njimi je 
prišlo precej navijačev, tekmovanje so si prav tako ogledali 
nekateri domačini. Med moškimi ekipami je prehodni pokal 
Dobrne osvojila ekipa PGD Zabukovica, na drugo in tretje mesto 
sta se uvrstili ekipi iz Gorenja nad Zrečami. Med ženskami so 
zmagale in prejele prehodni pokal gasilke iz Zreč, na drugem 
mestu jim je sledila ekipa iz Velike Pirešice in na tretjem mestu 
iz Socke.

BJ

Nova dvorana po 
novem letu

KOZJE – Večnamenski center, kot so poimenovali novo 
dvorano v Kozjem, naj bi bil končan takoj po novem letu. 
Gradi ga družba Remont Celje. V tem mesecu je predvi-
dena postavitev ostrešja.

Dvorana bo služila za športne in kulturne potrebe kraja ter 
delno celotne občine, redno jo bodo uporabljali za dejavnosti 
šole in vrtca. Gradijo jo na istem mestu, kjer je bila dotrajana 
telovadnica osnovne šole, ki so jo med prvomajskimi prazniki 
porušili. Za dva milijona evrov vredno naložbo je občina pri-
dobila približno milijon evrov evropskega denarja z razpisa za 
razvoj regij, za ostalo je najela kredit. Gradnja večnamenske 
dvorane je največja občinska naložba od ustanovitve Občine 
Kozje.

BJ

V Imenem sto konjev
PODČETRTEK – Na hipodromu v Imenem so bile v soboto 

sedme galopske dirke polnokrvnih in športnih konj. Poleg 
tega so pripravili tekmovanje v spretnostnem jahanju.

V različnih disciplinah je tekmovalo okoli sto konj iz raz-
ličnih krajev Slovenije in eden s Hrvaške, ki je bil med zma-
govalci. Za popestritev so pripravili še galopsko dirko oslov, 
vlečenje vrvi med ljudmi in konji, otroci so lahko jezdili 
ponije, predstavila se je tudi slovenska zveza za sokolarstvo. 
Na prireditvi, ki sta jo organizirala društvo Konjenica Vir-
štanj-Obsotelje in konjeniško društvo iz Šmarja pri Jelšah, je 
bila letos rekordna udeležba polnokrvnih konj, ki jih je bilo 
bistveno več kot prejšnja leta. To pripisujejo nagradnemu 
skladu za dirke polnokrvnih konj v višini tisoč evrov.

BJ

V šmarski vrtec ceneje
ŠMARJE PRI JELŠAH – Cene programov vrtca, ki jih 

starši vse težje plačujejo, so 1. avgusta nižje za povprečno 
3,5 odstotka.

Pocenili so jih lahko zaradi vladnih varčevalnih ukrepov 
na račun zaposlenih v javnem sektorju, odločitev so sprejeli 
na zadnji seji občinskega sveta. Lani avgusta so cene progra-
mov vrtca pocenili že za 5,5 odstotka. V vrtec v Šmarju pri 
Jelšah je za prihodnje šolsko leto vpisanih 498 otrok, ki bodo 
v 27 oddelkih, zanje bo v prihodnjem šolskem letu skrbelo 86 
zaposlenih. Na zadnji seji občinskega sveta so prav tako sprejeli 
soglasje k organizaciji dela v vrtcu ter k sistematizaciji tamkaj-
šnjih delovnih mest. V tej izrazito podeželski občini beležijo že 
86-odstotno vključenost otrok v vrtec, kar je za nekaj odstotkov 
več, kot znaša slovensko povprečje.

BJ



Svoj praznik v teh dneh praznuje tudi 
»fl osarska« Občina Ljubno. Če v nekaterih 
občinah ob občinskih praznikih režejo tra-
kove ob novih naložbah, na Ljubnem tega 
letos ne bodo uspeli. Po več kot pol leta še 
kako čutijo posledice lanskih poplav, ob 
tem pa župan Franjo Naraločnik napove-
duje, da se bo občina jeseni spremenila v 
pravo gradbišče.

V občini so v lanski novembrski ujmi utrpeli 
za skoraj 4 milijone evrov škode, izvajalcem, ki 
so odstranjevali posledice poplave, so poplačali 
400 tisoč evrov, za kar so seveda postrgali vse 
rezerve. Vse do 1. julija so čakali na obljubljeno 
pomoč države, zaradi česar so s težavo krpali 
luknje v proračunu. »Poleg tega je svoje storila 
tudi zima, ki je povzročila za nenormalnih 270 
tisoč evrov stroškov. Zaradi tega je bila upoča-
snjena dinamika naložb. Ob tem je tudi res, 
da so bili zelo pozno znani odobreni projekti z 
javnih razpisov, na katere smo se prijavili. Šele 
pred kratkim so potrdili gradnjo kanalizacijo v 
Radmirju in Juvanju, še vedno ni dokončno po-
trjen projekt oživitve trškega jedra. Lotili smo 
se gradnje Pažetovega mostu, kjer že izbiramo 
izvajalca, in tematske poti ob Ljubnici. Skupaj 
naložbe, ki jih bomo izvajali jeseni, presegajo 
dva milijona evrov,« je omenil župan Ljubnega 
Franjo Naraločnik.

Glede na veliko škodo tudi v drugih obči-
nah se zdi, da vam je država namenila kar 
precej interventnega denarja po poplavi. Se v 
teh 200 tisoč evrih skriva kakšna izjema?

Denar nam pripada. Je pa tudi res, da smo 
si v sklopu intervencijskih del dovolili izvesti 
tudi nekaj ukrepov, ki strogo gledano ne sodijo 
v nabor teh del. Vendar smo želeli pripraviti 
boljše osnove in poskrbeti za prvo zaščito v 
primeru novih poplav, da lahko osnovno in-
frastrukturo obdržimo na varnem.

Ljubno je pogosto na udaru naravnih ne-
sreč. Se to odraža na ljudeh?

Zagotovo. Tistim, ki so doživeli moč narave, 
ki so reševali gola življenja, je divjanje narave 
pustilo precejšnje posledice. Preprosto so lju-
dje preplašeni ob vsakem močnejšem deževju. 
Ogromno urgentnih pozivov smo že naslovili 
na direktorat za vode, da bi uredili osnovno 
zaščito, a se stvari ne premaknejo. V zadnjem 
pismu sem jih pozval, naj pridejo k nam v času, 
ko je hudo, ko narava kaže svojo moč, da bodo 
videli, kako se počutijo domačini. Strah nas je 
tudi zato, ker vidimo, kako smo ranljivi. Dej-
stvo je, da območja, kjer so sanacije po po-
plavah korektno izvedene, še nekako zdržijo 

udarne valove. Kjer pa teh ukrepov ni bilo, 
narave ni mogoče ustaviti.

Omenili ste neodziv državnih organov. Bi 
bilo drugače, če bi bili večja občina?

Kar se tiče naravnih nesreč in sanacij, ver-
jetno ne bi bilo bistvenih razlik. Kar se tiče 
morebitnega združevanja občin, pa o tem niti 
ne želim razmišljati. Verjetno bi lahko v zgor-
njem delu Zgornje Savinjske doline osnovali 
neko skupno občino, vendar so se občine tako 
prijele med ljudmi, da je združevanje, sploh če 
bi ga izvedli preko referendumov, neizvedljivo. 
V manjših občinah, sploh na Ljubnem, se vidi 
velika pripadnost pri vseh projektih. Nenaza-
dnje tudi pri naložbah, kjer ljudje sodelujejo s 
fi nančnim vložkom in svojim delom. Če bi uki-
nili občino, bi ljudem vzeli ta pristen odnos z 
lokalno skupnostjo. Je pa res, da se popolnoma 
strinjam z združevanjem strokovnih služb, ki 
bi opravljale specifi čno delo, ob tem pa morebi-
ti našli še kakšne rezerve pri kadrih. Prepričan 

Franjo Naraločnik pravi: 
»Ljubno je promotor celotne 
Savinjske regije. Pomemben je 
Flosarski bal, letos že 53. po vr-
sti, še vedno odmeva izjemna 
organizacija tekem svetovnega 
pokala v smučarskih skokih za 
ženske, letos pa smo doživeli 
tudi kar nekaj pohval na ra-
čun cvetnonedeljskih »potic«. 
To so v bistvu tudi rdeče niti 
našega življenja.«

sem, da so majhne občine izjemno racionalno 
in transparentno usmerjene. Drugače ne gre, 
ker se preveč poznamo.

Iz Ljubljane se verjetno ne vidi v vse ko-
tičke, toda dejstvo je, da na Ljubnem še kar 
gradite vodovod in kanalizacijo, torej osnov-
ne stvari. Po drugi strani ste med redkimi 
občinami, ki niso zadolžene.

Naši proračuni so od začetka investicijsko 
naravnani, za naložbe porabimo tudi do 70 
odstotkov proračunskih sredstev. Mislim, da 
večje občine ne zmorejo zagotavljati takšnega 
razmerja. Vedeti je treba, da je bila občina ob 
nastanku precej podhranjena, kar se tiče ko-
munalne infrastrukture, kjer nas čaka še nekaj 
dela. Glede zadolževanja je tako, da če si do-
volj dober pri javnih razpisih in pridobivanju 
evropskega denarja, si priljubljenosti ni treba 
kupovati s krediti. Seveda preko proračunskih 
zmožnosti ne gre. Tega nas je dobro naučila 
bivša županja Anka Rakun, ki ni prestopala 
teh meja. Pametno vodenje projektov lahko 
mogoče pripelje do kratkoročnega zadolževa-
nja, večja pa niso potrebna.

Napovedujete, da bo jeseni praktično cela 
občina pravo gradbišče?

Upam samo, da bo pozitivno rešena vloga 
za oživitev trškega jedra, potem bomo pa res 
gradili po vsej občini. Takrat upam na strpnost 
občanov, da bomo izvedli projekte, za katere 
imamo denar zagotovljen v proračunu in tudi 
v državi. Sicer je za nas zelo pomembna tudi 
obrtna cona Loke, imamo resnega investitor-
ja, za katerega upamo, da bo znanilec boljših 
časov. V obrtni coni želimo pridobiti še doda-
tna zemljišča, da bomo privabili potencialne 
investitorje, ki bodo na Ljubnem zagotavljali 
nova delovna mesta.

URŠKA SELIŠNIK
Foto: US

Franjo Naraločnik, župan Občine Ljubno

Zaselek s kraljevimi zakladi
V Radmirju je skrita ena največjih slovenskih zakladnic – Med najbolj aktivnimi 
gasilsko in športno društvo

Občina bo s pomočjo evropskega denarja končno tudi v 
Radmirju zgradila prepotrebno kanalizacijo. Izvedba milijon 
evrov vrednega projekta se bo začela v jesenskem času.

Pogled od župnijske cerkve po zaselku Radmirje

Zaselek Radmirje leži ob 
desnem bregu Savinje ob 
križišču cest proti Logarski 
dolini, Celju in Gornjemu 
Gradu. Dolina, ki jo z obeh 
strani obkrožajo gozdo-
vi, je tu še zadnjič široko 
odprta in se začenja že v 
smeri proti Ljubnemu vse 
bolj ožiti. Zato Radmirje za 
razliko od Ljubnega, Luč ali 
Solčave še ne vzbuja vtisa 
alpskega naselja.

O preteklosti kraja, podob-
no kot o Ljubnem, ne vemo 
mnogo. Profesor Ignac Oro-
žen je ugotavljal tudi v Zgor-
nji Savinjski dolini keltske in 
rimske vplive, ki bi jih mor-
da lahko razširili tudi na to 
območje, vendar smemo za 
najstarejši ohranjeni pomnik 
preteklosti šteti šele podru-
žnično cerkev sv. Mihaela, ki 
je prvič omenjena leta 1395. 
Cerkev leži sredi vasi.

O cerkvi sv. Barbare so 
ohranjeni podatki iz leta 
1569, na njenem mestu sto-
ji zdaj župnijska cerkev sv. 
Frančiška, ki je bila zgrajena 

leta 1725. O nekajstoletni 
zgodovini kraja in njegovih 
prebivalcev bi nam lahko 
marsikaj povedala cerkve-
na kronika, ki pa je bila žal 

med drugo svetovno vojno 
uničena.

Šola je bila v Radmirju 
osnovana že leta 1840, ga-
silski dom z društvom leta 

1898, že pred prvo svetov-
no vojno so imeli prebival-
ci svojo pošto. Med obema 
vojnama je bila podoba vasi 
poleg naštetega naslednja: 

v Radmirju so imeli pet go-
stiln, dve trgovini, eno kro-
jaško in eno čevljarsko obrt, 
»plavičersko« (splavarsko) 
zadrugo in osem žag. Le-
snih trgovcev je bilo pet. 
Prosvetni dom so dogradili 
leta 1939, isto leto so dobili 
v vasi enofazno elektriko. 
Med obema vojnama so 
Radmirci pogosto in uspe-
šno delovali v amaterskih 
dramskih skupinah. Danes 
je slika precej drugačna, saj 
imajo v kraju samo eno tr-
govino in gostilno, šole in 
pošte že zdavnaj ni več, še 
vedno pa so dejavna različ-
na društva.

Delovni gasilci
Prostovoljno gasilsko 

društvo Radmirje oziroma 
takrat še Prostovoljna po-
žarna bramba Ksaverijan-
ska je bilo ustanovljeno 
leta 1898. Pobudnik in tudi 
prvi predsednik je bil Jože 
Terčak, šolski upravitelj pri 
Ksaveriju, kot se je reklo 
šoli v Radmirju. Društvo 
operativno in preventivno 
pokriva vasi Radmirje in Ju-
vanje ter del zaselkov Tera, 

Savine in Florjana, vanj pa 
je vključenih 251 gasilk in 
gasilcev. Svojo pripravlje-
nost za pomoč so nazadnje 
izkazali v ponedeljkovem 
neurju, saj so pomagali pri 
odstranjevanju posledic, 
ki jih je povzročil močan 
veter.

Društvo je dobro organi-
zirano in uspešno deluje. 
Organizacijsko je vključeno 
v Gasilsko zvezo Zgornje Sa-
vinjske doline, operativno pa 
v občinsko poveljstvo občine 
Ljubno. Društvo ima gasilski 
dom, ki bo dobil novo podo-
bo, saj stari dom postaja pre-
majhen za vse potrebe. Le-
tos so se namreč razveselili 
temeljnega kamna, ki so ga 
za nov gasilski dom postavili 
julija. So pa radmirski gasilci 
med redkimi, ki se ponašajo 
z večnamenskim prostorom 
z dvorano za kulturne in 
ostale prireditve, ki je ure-
jen v nekdanji šolski zgrad-
bi. Kot ocenjuje poveljnik 
Damijan Nerat, je društvo 
dokaj dobro opremljeno in 
se za delo v prihodnje ni tre-
ba bati.

US

Jeseni bo na Ljubnem gradbišče
Kljub številnim naložbam so še vedno med nezadolženimi občinami, ki so v Sloveniji že redke izjeme
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Zgodba hiše, sestavljene 
iz vsega po malem
Na Ljubnem ob Savinji smo se ustavili v podjetju Rihter, kjer izdelujejo varčne hiše

Malo več kot dve dese-
tletji je, odkar sta brata 
Rihter, Janez in Stanko, v 
Novi Štifti ustanovila podje-
tje Rihter, ki se je ukvarjalo 
s stavbnim lesom. »Začela 
sva praktično iz čiste ničle, 
brez podpore staršev. Sam 
sem bil star 20 let, po pokli-
cu lesar, brat pa strojnik,« 
je pripoved o podjetju Rih-
ter, ki je v teh letih postalo 
peti največji proizvajalec 
montažnih hiš v Sloveniji, 
začel Stanko.

V teh letih so v podjetju 
izdelali približno petsto hiš. 
»Ne me držati za besedo,« 
je pri tem opozoril Stanko 
Rihter. Na Ljubnem ob Sa-
vinji, kamor se je pred 11 
leti preselilo podjetje, je 
zdaj zaposlenih že 68 sode-
lavcev. Posel z montažnimi 
hišami je rasel postopo-
ma, danes pa se v podjetju 
ukvarjajo pretežno z izde-
lovanjem in s postavljanjem 
nizkoenergijskih in pasivnih 
montažnih hiš. »Z razvojem 
tehnologije se namreč gra-
dnja hiš nenehno razvija. 
Bolj kakovostni materiali 
in zmogljivejša tehnologija 
omogočajo cenejšo gradnjo 
tehnološko izpopolnjenih 
hiš, ki bodo ustvarjale pre-
sežek energije in omogočale 
samozadostnost stanoval-
cev,« pravi Stanko.

Doma za 
posameznike, v 
tujini za podjetja

Rihterjeva sta že v pre-
teklosti veliko vlagala v 
trženje in predstavitve na 
domačih in tujih sejmih. 
»Kakovost se je kot dobra 
naložba izkazala na slo-
venskem trgu, kjer narašča 
moč spletnih forumov, saj 
se o nakupu hiše kupci 
najprej pozanimajo na in-
ternetu,« je omenil Stanko 
in dodal, da povpraševanje 
po montažnih hišah v Slo-
veniji narašča, čeprav je 
njihov glavni trg še vedno 
Italija, kjer prodajo pribli-
žno petino hiš. »Lahko re-
čem, da smo v slovenskem 
in evropskem vrhu po kako-
vosti izdelave hiše. Seveda 
je to zdaj tudi neke vrste 
›top‹ ponudba.« V Sloveniji 
so kupci Rihterjevih mon-
tažnih hiš izključno fizične 
osebe, v tujini pa so med 
kupci ponavadi podjetja.

Napredek 
narekuje trg
Seveda pot od izdela-

ve ostrešij do vrhunskih 
hiš ni preprosta, še manj 
samoumevna. »Če bi se 
namensko odločil, da boš 
prodajal hiše, seveda ne 
gre. V bistvu je naša zgod-

V polemikah glede lesa v Zgornji Savinjski dolini se 
Rihterjeva nista oglašala. Stanko meni, da se vlaka proti 
Avstriji ne bo dalo ustaviti. »Postavitev lesnopredelo-
valnih centrov, o čemer razmišlja država, je bolj kot 
ne utopija. Če bi bila to tržna niša, bi tujci že zdavnaj 
postavili te centre.«

primerjavi z navadno hišo. 
Elektriko pač najlaže prera-
čunamo v ceno,« je navajal 
Rihter.

Sicer je med ljudmi mo-
goče slišati, da jim škatlasta 
oblika sodobnih hiš ni všeč, 
vendar postaja tudi arhitektu-
ra pasivnih hiš vse bolj razno-
lika. Hiše, ki jih načrtujejo na 
Ljubnem, so vsaka zase nekaj 
drugega in edinstvenega. Pri-
pravljenih imajo nekaj tipskih 
projektov, ki jih potem prila-
gajajo strankam in njihovim 
potrebam. Mnogi kupci pri-
dejo s svojim načrtom, spet 
drugi samo z idejami, ki jih 
skupaj udejanjijo v lastnem 
projektivnem biroju.

Kot je poudaril Rihter, po-
staja s sodobnimi metoda-
mi pasivna gradnja vse bolj 
dostopna. Tudi cenovno. To 
pomeni, da se lahko vse več 
ozaveščenih ljudi odloči za 
gradnjo manjših, varčnej-
ših hiš namesto ogromnih 
in slabo zgrajenih klasičnih 
hiš. Poleg tega lahko hišo 
pocenimo s pomočjo sub-
vencij Eko sklada. »To je 
precej dobra poteza države, 
vendar je žal v minulem te-
dnu zmanjkalo denarja, ki 
ga država namenja za spod-
bude,« je omenil Rihter in 
dodal, da na splošno velja, 
da gradnja varčne hiše sta-
ne od tisoč do 1.200 evrov 
za kvadratni meter.

Moda tudi v hišah
Kot opažajo pri Rihterje-

vih, se tudi pri gradnji hiš 
po svoje odslikava moda. 
»Spreminjajo se materia-
li, oblike, druge podrob-

Stanko Rihter je v teh dneh izjemno aktiven tudi na Ljubnem, saj je 
predsednik Turističnega društva Naš kraj, ki poleg številnih priredi-
tev v čast občinskemu prazniku konec tedna pripravlja tradicionalni 
Flosarski bal.

ba sestavljena iz vsega po 
malem, od navdušenja in 
vztrajnosti do delavnosti, 
želje po napredku in doka-
zovanju. Nenazadnje tudi 
sam trg narekuje napre-
dek, sicer te ni več zraven. 
Na splošno ocenjujem, da 

so te različne varčne hiše 
malo modne muhe, je pa 
to zagotovo tržna niša. V 
praksi namreč pomeni, da 
120 kvadratnih metrov ve-
lika hiša za celotno ogreva-
nje z elektriko porabi 300 
evrov, kar je zanemarljivo v 

nosti … Letos so v modi 
ravne linije, ravne strehe, 
ni več klasičnih ›aherjev‹, 
vrata so v liniji v stenah … 
V prihodnosti bodo očitno 
strehe še bolj ravne, več bo 
stekla … V notranjosti še 
vedno ostaja osrednji velik 
prostor s kuhinjo, z jedilni-
co in dnevno sobo, velike 
kopalnice so trend, potem 
pa ostane še nekaj sob.«

Za naprej Rihter na prvo 
mesto postavlja proizvodnjo 
zelo kakovostnih izdelkov 
za primerno ceno. Prodaje 
ne bodo bistveno povečeva-
li, saj želijo ohraniti kako-
vost, možne so še izboljšave 
pri organizaciji dela. Seveda 
bi radi čim več hiš postavi-
li tudi v domačem okolju, 
vendar še vedno velja, da 
je Zgornjesavinjčanu tež-
ko prodati leseno hišo. »Za 
kupce ni kakšnih posebnih 
meril. Hiša zadostuje vsem 
tehničnem karakteristikam, 
od potresa in ognja do zvoč-
ne in toplotne izolativnosti. 
Mogoče se malo slabše ob-
nese pri poplavah, čeprav v 
Ljubljani lani ni bilo poseb-
nih težav.«

URŠKA SELIŠNIK

Radmirska zakladnica
V radmirski cerkvi se skriva tako imenovana Radmirska zakladnica, v kateri so se 

zbirala darila z avstrijskega, s poljskega, francoskega in z neapeljskega dvora.
Prvotno cerkev sv. Barbare so zgradili konec 15. stoletja. Ko se je v letih okoli 1715 začelo 

čaščenje sv. Frančiška Ksaverja in so v cerkvi postavili njegovo podobo, se je povečal dotok ro-
marjev in pokazala se je potreba po prostornejši cerkvi. Sezidali so jo v letih 1721 do 1725.

V romarski cerkvi ima izreden pomen zakladnica. Od ohranjenih zlatarskih dragocenosti 
sta posebej kakovostna zlati kelih s pateno, delo pariškega mojstra R. J. Augusta, in z dragimi 
kamni okrašena moštranca, delo dunajskega zlatarja J. J. Wurtha. Med baročnimi mašnimi 
oblačili so plašči, ki so jih darovale cesarica Marija Terezija, poljska kraljica Marija Jožefa 
in mati francoskega kralja Ludvika XVI.

Mogočna cerkev sv. Frančiška Ksaverja s številnimi zakladi kot varuh bedi nad Radmirjem.

Za povezovanje na špor-
tnem področju deluje Špor-
tno društvo Flosar Radmir-
je, ki je zaživelo v času, ko 
je bilo v Radmirju, bolj na-
tančno v Homu, zgrajeno 
prvo igrišče za nogomet. 
Igrišča ni več, društvo pa 
z organizacijo številnih 
prireditev sodeluje tudi pri 
obeležitvi letošnjega občin-
skega praznika in seveda 
pri pripravah na Flosarski 
bal.

Letos so ponovili spekta-
kel, saj so znova organizira-
li nogomet na milnici. Kar 
nekaj ekip se je pomerilo 
na spolzkem terenu. Igralci 
so bili opremljeni s čelada-
mi, a bosi, kar je povzročalo 
številne zanimive padce, ob 
katerih so se znova zaba-
vali tako igralci kot številni 
gledalci, tekmovanje pa je 

Slavnostna seja Občine Ljubno bo jutri, v petek, ob 19. uri, po seji pa bodo na prireditve-
nem prostoru v Vrbju pripravili srečanje z ljudskimi godci in društvom Komen. Sobotno 
dogajanje bo v znamenju športa, saj se bodo za pokal Flosar merili nogometaši, tenisači 
in smučarski skakalci, ribiči bodo pripravili Binetov memorial … Zvečer bodo pripravili 
Flosarski večer. Osrednje dogajanje na letošnjem 53. flosarskem balu bo v nedeljo, ko 
bodo pripravili v Vrbju celodnevni prikaz starih običajev in obrti. Povorke letos ne bo, še 
vedno pa organizatorji vabijo na prikaz »flosarskega« krsta, ki se bo začel ob 16.30.

Bolj ali manj zanimive »žajfniško« obarvane nogometne veščine

Z milnice na srečo minilo brez hujših 
poškodb.

Športno igrišče v Radmir-
ju je med domačini prilju-
bljeno zbirališče. Igrajo no-
gomet, košarko, odbojko, 
lani so prostor obogatili še 
z baliniščem. Tudi otroška 
igrala so ob igrišču, kjer se 

v prostih uricah hladijo ma-
mice z otroki. Poleg igrišča 
tja privablja tudi prostor za 
piknike s kaminom, kjer so 
možna razna srečanja in 
pikniki, načrtov za izbolj-
šave in dodatno ponudbo 
pa imajo v društvu še kar 
nekaj.



Solčava je med slovenskimi občinami, ki 
praktično ne izpolnjujejo nobenega od za-
konskih pogojev za ustanovitev občine. Ima 
malo več kot petsto prebivalcev, je brez ban-
ke, pošte ali zdravstvene postaje, a vseeno 
pogosto dokazuje, da je samostojna občina 
še kako potrebna.

»Slovenija je zelo raznolika, veliko je različ-
nih krajev in toliko je tudi zaokroženih zgodb. 
Te posebnosti bo težko voditi iz nekih centrov 
in potreben je resen premislek, preden se zgo-
dijo kakršnekoli poteze v smer združevanja 
občin,« je prepričan župan Alojz Lipnik, ki 
govori tudi o številkah. Leta 2006, ko je pre-
vzel mandat, je bila občina zadolžena za 1,6 
milijona evrov, po premoženjski bilanci pa 
vredna 930 tisoč evrov. »Zdaj smo vredni 4,5 
milijona evrov, zadolženost pa smo več kot 
prepolovili. Istočasno se poskušamo razvijati, 
vmes pa je bilo kar nekaj priznanj, da smo se 
odločili za pravo pot. Leta 2009 smo prejeli 
naziv evropske destinacije odličnosti za razvoj 
varovanih območij, zelo dobro je bil v širšem 
pogledu sprejet Center Rinka …«

Omenili ste dolg, ki je glede na število 
prebivalcev še vedno precej visok.

Statistika je pač statistika in za poslovanje 
občine ni relevantna. Če bi gledali statistič-
no, nas je na občini veliko zaposlenih, kar 
je tudi večkrat slišan očitek. Nihče pa ne 
vpraša, koliko zaposleni ustvarijo in koliko 
se fi nancirajo iz projektov. V teh dneh pripra-
vljamo proračun za leto 2014 in presenečen 
ugotavljam, da bomo z odobrenimi projekti 
počrpali sto tisoč evrov za lastno delo. Torej 
bodo zaposleni opravljali svoje redno delo in 
delali istočasno pri projektih, pri katerih bo 
naša lastna udeležba skupaj z davkom pribli-

Občina ustvarja temelje za 
prihod zasebne iniciative. Iz 
tega izhaja naša strategija, 
zato smo se prednostno loti-
li obnove vasi Solčava, ki je 
umirala. Pojavili so se novi 
impulzi in priložnosti, Centru 
Rinka smo dodali nove zgod-
be in vsebine, zdaj pa je čas, 
da jih ljudje uporabijo v svoj 
prid in za svoje preživetje.

žno 200 tisoč evrov. S projekti bomo ustvarili 
800 tisoč evrov, torej je računica za občino 
zelo ugodna.

Zagotovo je pri pridobivanju denarja velik 
plus to, da imate status obmejne občine …

So določene prednosti. Če se pošalim, je 
prednost tudi to, da niti sam niti svetniki 
nismo v nobeni stranki, in je tako odprta 
pot za dolgoročen razvoj. Seveda obmejna 
lega omogoča črpanje evropskih sredstev 
s projekti, ki zahtevajo sodelovanje dveh 
držav. Komunikacija je nasploh dobra s so-

sednjo Avstrijo.
Ste občini Kamnik dali želeni kos ze-

mlje?
Zgodba se je ustavila. Da bi Občini Kamnik 

odstopili del zemljišča in bi Kamnik lahko 
uveljavljal status obmejne občine, smo se ko-
rektno pogovarjali z ministrstvom, z Občino 
Kamnik niti ne toliko, vendar je bilo to v času, 
ko se je menjavala vlada. Zdaj stvari stojijo 
oziroma mislim, da je zadeva končana.

V Solčavi težko govorimo samo o števil-
kah, saj se za njimi skriva še veliko drugih 
dejavnikov.

Navdušenje izhaja iz velike pripadnosti 
majhni skupnosti. Vsi se med seboj poznamo. 
Sodelavci niso samo sodelavci za tehnično iz-
vedbo mojih zamisli, vsaki stvari dodajo tudi 
dušo, kar včasih prinaša prekomerno delo. 
Veste, nas odlikujeta samobitnost in pozi-
tiven ponos. Z odprtim srcem sprejemamo 
obiskovalce, na prvi vtis smo mogoče trdi, 
vendar smo tudi prijazni. Smo takšni, kakršni 
pač smo in želimo spreminjati tudi tiste ljudi, 
seveda v pozitivnem smislu, ki prihajajo k 
nam.

Govorite o obiskovalcih – kako ste zado-
voljni z letošnjo sezono?

O številkah je še prehitro govoriti, bolj lahko 
govorim o občutkih. Zdi se mi, da je sezona 
primerljiva z lanskim letom. Obisk v Centru 
Rinka je boljši kot lani, tudi promet narašča, 
a je tudi res, da je struktura gostov precej 
drugačna. V zadnjem času k nam prihajajo 
predvsem tujci iz različnih delov sveta, manj 
pa je Slovencev. Včasih so bili gostje Italijani, 
Nemci in Avstrijci, danes srečujemo Izraelce 
in še koga iz kakšne eksotične države.

Kaj bi rekli, da manjka Solčavi?

Lahko bi celo rekel, da imamo vse, kar člo-
vek potrebuje, če ni preveč zahteven. Vendar 
se moramo z vso vnemo boriti, da osnovne 
dobrine ostanejo. Osnovna šola, vrtec, ki je 
bil že pred leti pod vprašajem. V njem so bili 
štirje otroci in so ga nameravali ukiniti, ker se 
menda ne splača. Podobno kot se menda ne 
splačajo pošta, cerkev, trgovina … Pri vrtcu se 
je vztrajanje obrestovalo, zdaj ga obiskuje 17 
otrok. Vendar je treba za to vztrajanje veliko 
energije. Z veseljem opažam, da se mladi vra-
čajo. Zdaj že iščemo priložnost za zaposlitev 
dijakov in študentov, ki ne bodo našli služb, 
mi pa bi jim jih radi ponudili v domačem kra-
ju. Jeseni se obeta razpis in upam, da bomo 
oblikovali skupino študentov, za katero bomo 
intenzivno iskali priložnosti. Te sicer so, ve-
čina se jih navezuje na Center Rinka, vendar 
zaposlitev zahteva še večjo podporo in siste-
matičen pristop.

URŠKA SELIŠNIK

Alojz Lipnik

Najstarejše zapise o kmetiji Roban naj-
demo v gornjegrajskem urbarju iz leta 
1426. Prvi priseljenci so krčili gozdove 
in zgradili domove že okrog 12. stole-
tja. Kmetje so bili svobodni, predpisa-
ne pa so jim bile dajatve: ovce, skodle 
in maslo.

Sprehod do planšarije v Robanovem kotu traja dobro uro, z vodnikom pa nekoliko dlje. Pot vodi od reke 
Savinje po dnu doline do planšarije. Priporočajo lahko športno obutev in obleko za spremenljivo vreme. 
Planšarija je odprta v juliju in avgustu.

Tudi turizem 
zahteva svoj red
Utrinki iz Robanovega kota, kjer je ohranjenih veliko zna-
čilnosti iz življenja v preteklosti

V zadnjem času je bilo mogoče slišati tudi nekaj pripomb 
glede zaprte ceste oziroma prepovedi vožnje do Robanove 
planšarije. »Domačinov v Solčavi je 540, vsako leto pa nas 
obišče 150 tisoč obiskovalcev, kar zahteva svoj red. Če go-
vorim o Robanovem kotu: pred tremi desetletji so bile ideje, 
da ga je treba odpreti, zgraditi asfaltno cesto … Danes se ob 
teh idejah človek prime za glavo. Neizmerno sem hvaležen 
domačinom, da so ohranili Robanov in da tako preprečujejo 
vstop vozil. Le tako smo ohranili naravno okolje, ki ga drugi 
več nimajo,« odgovarja župan Alojz Lipnik.

Krajinski park Robanov 
kot je ena od točk, ki je 
včasih v občini Solčava, 
polni naravnih danosti in 
lepot, nekoliko po krivici 
zapostavljena. V krajin-
skem parku se izkazuje 
stoletna povezanost ljudi 
z naravo.

Solčavsko – naravni in 
kulturni fenomen alpskega 
prostora – je obdano z vrho-
vi Savinjskih Alp. Geograf-
sko zaokroženo območje 
sestavljajo tri alpske doli-
ne (Robanov kot, Logarska 
dolina in Matkov kot), vas 
Solčava in značilna s samo-
tnimi kmetijami poseljena 
pobočja visoko nad Matko-
vim in Robanovim kotom. 
Logarska dolina in Roba-
nov kot sta zavarovana kot 
krajinska parka, številne 
označene naravne vrednote 
pa le še povečujejo zavest o 
vrednosti prostora.

gorski vrhovi, hudourniški 
potoki, pestrost rastlinstva 
in živalstva ter skladna kra-
jinska podoba dajejo Roba-
novemu kotu izjemno na-
ravno in kulturno vrednost. 
Velik del krajinskega parka 
je pomemben za ohranitev 
evropskih ogroženih žival-
skih in rastlinskih vrst ter 
njihovih življenjskih pro-
storov, zato je del evrop-
skega ekološkega omrežja 
Natura 2000.

Sožitje človeka z 
naravo
V dolini ni težko odkriti 

ostankov delovanja lede-
nikov in hudournikov ter 
zanimivega rastlinskega in 
živalskega sveta. Da bi ohra-
nili tradicionalno sožitje 
človeka z naravo, pestrost 
rastlinstva in živalstva ter 
skladno krajinsko podobo 
Robanovega kota, je bila na 

Krajinski park Robanov 
kot je alpska ledeniško 
preoblikovana dolina s 5 
kilometrov dolgim in do 
400 metrov širokim dnom 
od krnice pod Ojstrico do 
izliva potoka Bela v Savinjo. 
Dno doline je zapolnjeno z 
grušči, s prodi in z more-
nami, pobočja pa se strmo 
dvigajo do vrhov Strelovca, 
Krofi čke, Ojstrice, Molič-
ke planine, Velikega vrha, 
Poljskih devic in Križevni-
ka. Prostrani gozdovi, ostri 

Občina brez pogojev, toda z dušo
Ob občinskem prazniku, 5. avgustu, smo se pogovarjali z županom Občine Solčava Alojzom Lipnikom
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SPODBUDNA ZGODBA

Če skupine po Robanovem kotu ne vodi lokalni vodnik, 
plača organizator prispevek za urejanje uporabljanih po-
vršin, ki so v lasti domačinov.

Domačije, ki že stoletja 
sobivajo z naravo, so se pri-
lagodile vsaka na svoj na-
čin, kar je vidno že na prvi 
pogled. Pozorni obiskovalci 
na kmetijah najdejo števil-
ne zanimive in zgovorne 
podrobnosti.

Domačija Bevšek priča o 
življenju v preteklosti z za-
nimivim gospodarskim po-
slopjem s freskami, zgovorni 
so tudi kužno znamenje, sta-
ra žaga in kovačija. Na turi-
stični kmetiji Bevšek-Ošep 
razvajajo goste z mirnim 
preživljanjem prostega časa 
in dobro domačo hrano. Na 
turistični kmetiji Pečovnik-
Ošep imajo za obiskovalce 
urejene apartmaje, postreže-
jo pa tudi z dobrim domačim 
zajtrkom. Turistična kmetija 
Govc-Vršnik (na fotografiji) 
je znana po odlični hrani in 
čudovitem okolju. Bivanje se 
zdi tu vedno prekratko.

Na prakmetiji Roban se 
dandanes ukvarjajo predvsem 
z živinorejo in gozdarstvom. 
Robanova kmetija je že od 
nekdaj znana po čebelarje-
nju, lovu in planinski paši. 
Še vedno ohranjajo tradicijo 
tako pri delu na planšariji kot 

Domačija Govc-Vršnik

Od sramote do 
modne zapovedi
Predstavljamo Društvo solčavskih filcark Bicka

Navajeni smo že, da je Sol-
čava nekaj posebnega. Tako 
v občinskem merilu kot tudi 
sicer. Čas v tem nekoliko 
odmaknjenem koncu pač 
drugače teče, zato je tudi ne-
koliko drugačna spodbudna 
zgodba, ki smo jo izbrskali 
med domačini.

V nasprotju z drugimi obči-
nami, kjer predstavljamo spod-
budne podjetniške zgodbe, 
smo se namreč tokrat odločili 
za predstavitev Društva solča-
vskih filcark Bicka. Društvo je 
uradno zaživelo letos, njegova 
glavna naloga pa je, da skrbi 
za promocijo izdelkov iz vol-
ne jezersko-solčavske ovce in 
seveda s tem za lažjo prodajo 
izdelkov, ki nastajajo na domo-
vih filcark.

Sicer tudi v preteklosti sol-
čavske filcarke niso neorgani-
zirano nastopale, saj so svojo 
dejavnost registrirale v različ-
nih oblikah – nekatere kot sa-
mostojne podjetnice, druge kot 
dopolnilno dejavnost. Zdaj te 
naloge v večji meri prevzema 
društvo, v katerega je zaenkrat 
včlanjenih 17 filcark, med nji-
mi je tudi predstavnik moške-
ga spola. V glavnem se ukvar-
jajo s filcanjem in z izdelavo 
različnih izdelkov. Zgodba je 
zanimiva zato, ker je bilo filca-
nje pred davnimi leti v Solčavi 
zelo razširjeno, potem pa je ta 
dejavnost zamrla in ob prelo-
mu tisočletja na Solčavskem 
praktično ni bilo nikogar, ki bi 
obvladal to veščino.

Špela Orešnik pravi: »Serijske proizvodnje se zagotovo ne bomo šli, 
vsak izdelek je edinstven in zato še posebej dragocen. Vsaka filcarka 
mora imeti v sebi tudi nekoliko umetniške žilice, da razmišlja o različnih 
možnostih in izdelavi.«

Citrar Franci Roban, gospodar na Robanovi domačiji

Zgovorne podrobnosti

Joža Vršnik - Robanov je živel z naravo in je veliko pri-
pomogel k ohranjanju narave in kulturnega izročila v Ro-
banovem kotu ter na Solčavskem. Čudovito povezanost 
preteklega in sedanjega, mističnega in resničnega najdemo 
v njegovi knjigi Preproste zgodbe s solčavskih planin.

tudi pri igranju na citre.
Planšarija je poleti prilju-

bljen cilj pohodnikov, tu pa 
se okrepčajo tudi planinci, ki 
nadaljujejo pot na Korošico, 
Ojstrico ali druge vrhove Sa-
vinjskih Alp. Cesta se od Ro-
bana dvigne nad dolino še do 
treh kmetij: Vršnik, Havdej 

in Knez. Kmetje se tu ukvar-
jajo predvsem z živinorejo in 
gozdarstvom. Na planinskih 
pašnikih lahko srečamo tro-
pe ovac znane in cenjene 
solčavsko-jezerske pasme. 
Volneni in filcani izdelki pa 
postajajo vedno bolj čislani 
tudi med obiskovalci.

pobudo domačinov dolina 
že leta 1950 zavarovana kot 
naravna znamenitost, leta 
1987 pa kot krajinski park. 
Gre za območje s poudar-
jenim kakovostnim in dol-
gotrajnim prepletom člove-
ka z naravo, ki ima veliko 
ekološko, biotsko ali kra-
jinsko vrednost. Krajinski 
park spada v peto katego-
rijo mednarodno veljavne 
IUCN-klasifikacije. Zaje-
ma območje, zavarovano 
predvsem za ohranjanje 
izjemnih naravnih pojavov, 
za ohranjanje krajine in za 
rekreacijo.

Povezani
Trdo so delali za sleherno 

ped zemlje in še danes iz sa-
motnih kmetij veje modrost 
stoletij neprekinjenega soži-
tja z naravo. Vsaka podrob-
nost je zgovorna, od tega, 
kje so postavljene hiše in 
gospodarska poslopja, kako 
izkoriščajo zavetrje, sončne 
lege, bližino vode, do izvir-
nih načinov zapiranja les in 
pokrivanja streh z lesenimi 
skodlami. Samotne kmetije 
so nekdaj živele samostoj-
no in samooskrbno, večino 
tega, kar so potrebovali za 
preživetje, so ljudje pridela-
li sami. Redko posejani so-
sedje so bili dobro poveza-

ni. Vse to se je ohranilo do 
danes, seveda prilagojeno 
današnjim razmeram.

Domačini v Robanovem 
kotu do gostov gojijo pose-
ben odnos. Seveda jih sprej-
mejo gostoljubno, hkrati 
pa pričakujejo, da gostje 
spoštujejo naravo in njiho-
vo delo, da ne povzročajo 
škode, da upoštevajo opo-
zorila, priporočila in želje 

domačinov, da so obzirni 
do živali in jih ne vzne-
mirjajo po nepotrebnem, 
puščajo pri miru živino, 
pridelke in stroje, varujejo 
redke in ogrožene živali in 
rastline ter poklanjajo svoj 
čas, da spoznavajo njihovo 
okolje, življenje in navade.

URŠKA SELIŠNIK
Foto: US, arhiv 
občine Solčava

Ivanka Nadvežnik je bila v nedeljo dežurna na stojnici filcark.

Za dodaten evro
Potem se je iz Avstrije vr-

nila ena od domačink, Vida 
Matk, ki je v sosednji državi 
spoznala osnove te stare ve-
ščine. Pripravila je delavnico 
v stari šoli in zanimanje za 
izdelavo tovrstnih izdelkov je 
spet zaživelo. Pri tem skrbijo 
tudi za prodajo, tako da lah-
ko z izdelki solčavske ženske 
obogatijo domači proračun. 
»Sem upokojenka in ver-
jemite, da kakšen dodaten 
evro še kako prav pride,« je 
ob stojnici solčavskih filcark 
razlagala Ivanka Nadvežnik. 
»Za to delo je treba kar nekaj 
veselja, saj je fizično precej 
naporno, sploh to velja za 
izdelavo večjih izdelkov. 
Seveda tudi v tem poslu kot 
drugje praksa prinese svoje, 
vendar na splošno velja, da 
bolj kot ›čohaš‹, bolje je.«

Tako je v prešernem sme-
hu razložila nekaj osnov, ki 
jih filcarke uporabljajo pri 
delu, pri čemer skoraj ni 
stvari, ki je ne bi znale iz-
delati. Tako v njihovem raz-
stavno-prodajnem prostoru 
v Centru Rinka obiskovalci 
posegajo po spominkih, 
nakitu, oblačilih, predvsem 
copatih, a tudi slikah. »Res je 
to delo kar naporno. Ko sem 
začela, so me tako bolele in 
skelele roke, da sem v tednu 
lahko izdelala samo po dva 
para copat. Potem sem dobi-
la neko francosko milo, izde-
lano na osnovi olivnega olja, 
ki ne škodi mojim rokam, in 
je šlo lažje.«

Večina filcark dela doma, 
sestajajo pa se enkrat na me-
sec, da se dogovorijo glede 
predstavitev. V zadnjem času 
jih namreč vse pogosteje sre-
čujemo na različnih sejmih in 
prireditvah. »Še pred desetimi 
leti je bila kar sramota, če si 
imel oblečen izdelek iz doma-
če volne. Danes je bistveno 
drugače, zdi se mi, da volneni 
izdelki spet prihajajo v modo. 

Miselnost se je precej spreme-
nila, le nekaterim moramo 
dopovedati, da copati iz filca 
niso samo za zimo. Mnogi jih 
nosijo tudi poleti, saj so ime-
nitna zaščita za noge – imamo 
tudi stranke, ki te copate nosi-
jo s sabo na morje,« je omeni-
la Nadvežnikova.

Filcarke kot 
slikarke
Da je ideja o ustanovitvi 

društva, ki bi pomagalo pri 
prodaji in promociji izdelkov 
solčavskih filcark, zorela več 
let, je potrdila predsednica 
Špela Orešnik. Akademsko 
izobražena likovnica je v ro-

dni Solčavi povezala filcarke, 
ki vidijo v tem delu tudi mo-
žnost za zaslužek. Filcarke pri 
svojem delu uporabljajo samo 
solčavsko volno, poskrbele so 
tudi za barve iz rastlin, s ka-
terimi obarvajo volno, tako da 
so izdelki res ekološki. »In še 
pikajo manj,« se je zasmejala 
Orešnikova. Vse o njihovem 
delu bo znano jeseni, ko bodo 
v Solčavi pripravili festival 
ovčje volne. Letos se bodo 
solčavske filcarke, vsaj tako 
so namignile, spremenile v 
slikarke, saj bodo za razstavo 
iz filca izdelovale slike.

URŠKA SELIŠNIK
Foto: US
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NA KRATKO

ŽALEC – Le kdo še ni slišal 
za svetovno znano romar-
sko pot sv. Jakoba v Špani-
ji? Verjetno pa ste le redki, 
ki poznate slovenske krake 
te poti. V Galiciji v Spodnji 
Savinjski dolini so v nedeljo 
na god sv. Jakoba, ki je obe-
nem tudi zavetnik župnijske 
cerkve, uradno odprli tretjo 
vejo in s tem sklenili sloven-
ski Jakobov križ.

Za obujanje in iskanje to-
vrstnih slovenskih poti skrbi 
Društvo prijateljev poti sv. Ja-
koba v Sloveniji, ustanovlje-
no leta 2000. Kot pojasnjuje 
predsednik društva Metodij 
Rigler, jih je za tovrstno ak-
tivnost spodbudilo več zgo-
dovinskih dejstev, ki naka-

zujejo na to, da so v špansko 
pokrajino Galicijo Slovenci 
zahajali že pred stoletji. Med 
drugim to dokazuje tudi eden 
od Prešernovih verzov: »Mar-
sikateri romar gre v Rim, v 
Kompostelje …« In hkrati tudi 
to, da se je v špansko Galici-
jo s sedemdesetimi konjeniki 
odpravil na grob apostola Ja-
koba tudi celjski knez Ulrik II. 
Dejstva pri Riglerju in ostalih 
njegovih somišljenikih niso 
pustila miru, zato so se od-
ločili poiskati in s školjkami 
ter puščicami označiti tudi 
slovenske dele poti. Doku-
mentacijo in dokaze o ob-
stoju člani društva iščejo po 
najrazličnejših cerkvenih in 
državnih arhivih, njihovo 

delo pa je celo podprla Slo-
venska akademija znanosti 
in umetnosti. Na vprašanje, 
kako je mogoče po vseh teh 
letih razvozlati, kje so nekoč 
res bile poti, Rigler odgovarja, 
da se je potrebno zavedati, da 
vse popisne stezice niso res 
tiste, po katerih je jahal Ulrik 
s svojimi spremljevalci, nekaj 
pa jih je zagotovo.

Med cerkvami sv. 
Jakoba
Po mnenju Riglerja je v 

Sloveniji na število prebival-
cev največ cerkva sv. Jakoba, 
kar 84, med katerimi so tudi 
speljane vse tri, do sedaj že 
popisane slovenske poti sv. 
Jakoba. Leta 2001 so uspeli 

zbrati gradivo, s katerim so 
razvozlali potek prve veje od 
Obrežja v neposredni bližini 
hrvaške meje preko Dolenj-
ske do Ljubljane in vse tja do 
Trsta. Lani so nato popisali 
drugi krak od Ljubljane do 
Svetih Višarij. Zadnji del poti 
so odprli v nedeljo v Galiciji, 
vodi pa od madžarske meje 
do Ljubljane. Začne se v 
Dobrovniku in nato poteka 
mimo Ljutomera, Ormoža, 
Ptuja, obrobja Haloz, Voj-
nika in Galicije v Spodnji 
Savinjski dolini, od koder 
se nato po Tuhinjski dolini 
nadaljuje mimo Kamnika do 
Ljubljane.

ŠO
Foto: TimE

Slovensko Jakobovo pot so odprli na Jakobovo nedeljo. Galičani so ob tem namenu predali tudi obnovljen Farovški kozolec.

Španska Galicija 
tudi pri nas
Odprli še Prekmursko-štajerski krak slovenske Jakobove poti

Spoznavanje metuljev
SOLČAVA – Navdušen zbiralec in poznavalec metuljev 

Josef Debets v poletnih mesecih omogoča nočno opazo-
vanje metuljev.

Tako so bile v bližini doma planincev v Logarski dolini že 
živahne julijske noči, saj so mnogi z navdušenjem spoznavali 
čudovit svet nočnih metuljev. Opazovalnica bo tudi avgusta 
in septembra osvetljena ob sredah, petkih in nedeljah med 
21. uro in 23.30. Priporočljiva je predhodna najava, seveda pa 
ne pozabite na pohodniško obutev in topla oblačila, baterij-
sko svetilko, odvračala za klope in komarje ter fotoaparat.

US

V vročini ostajate v 
zaprtih prostorih

ŠOŠTANJ – Medobčinska inšpekcija, redarstva in var-
stva okolja je v ponedeljek občino obvestila, da je bila 
presežena ozona v merilni postaji Zavodnje.

Kot opozarjajo, lahko zaradi visokih temperatur tudi v 
prihodnjih dneh pričakujemo povišane koncentracije ozona. 
Te so lahko škodljive za živali in rastline, negativen vpliv 
pa lahko imajo tudi na zdravje ljudi. Občane so pozvali, naj 
varujejo zdravje in se umaknejo v zaprte prostore in ne iz-
vajajo aktivnosti na prostem, saj so koncentracije v notranjih 
prostorih praviloma nižje kot v zunanjih. Bolniki, občutljivi 
in ostareli ljudje in otroci naj se brez potrebe ne zadržujejo 
na prostem. Svetujejo tudi, naj ljudje ne zračijo bivalnih 
prostorov in naj omejijo uporabo motornih vozil. Informacije 
o izmerjenih vrednostih ozona v zraku na merilnih postajah 
Velenje in Zavodnje ter v mobilni postaji v Šoštanju redno 
objavljajo na spletni strani Mestne občine Velenje.

US

Ponikva v novi 
preobleki

ŽALEC – Na Ponikvi je bil ta konec tedna praznično 
obarvan. Krajevna skupnost je namreč praznovala. Letos 
je ob tej priložnosti osrednjo pozornost namenila odprtju 
nove infrastrukture.

Ponikva je namreč postala bogatejša za asfaltirano par-
kirišče, katerega gradnja je stala 20 tisoč evrov, uredili pa 
so tudi javno razsvetljavo. Dotrajane svetilke so zamenjali 
z varčnimi, prav tako so jih na določenih odsekih tudi do-
gradili. Komunalno podjetje Žalec je obnovilo pokopališče. 
Med starim in novim delom pokopališča je izdelalo oporni 
zid, dolg 75 metrov. Občina Žalec je obnovila še krajevno 
cesto v smeri Spodnja Ponikva–Pekel, krajevna skupnost pa 
je uredila še makadamske ceste in bankine.

ŠO

Z Modrijani avgusta
VOJNIK – V krajevni skupnosti Nova Cerkev so poskrbeli 

za nov vodovod v vasi Hrenova, kjer je v sušnih obdobjih 
vode primanjkovalo. Vodohran je prevzelo v upravljanje 
javno podjetje VO-KA, po novem oskrbujejo deset gospo-
dinjstev vasi Hrenova z vodo iz vitanjskega vodovoda.

Za novo črpališče in novo napeljavo v vrednosti 75 tisoč 
evrov so stroške razdelili med vaščane in občino. Slovesno 
odprtje nove velike pridobitve Hrenove so načrtovali za pre-
teklo soboto, za zabavo naj bi poskrbel ansambel Modrijani, 
saj je bil njihov član Rok Švab doma v tej vasi. Zaradi višje sile 
so slovesno odprtje, skupaj z Modrijani seveda, prestavili na 
avgust. Ob krajevnem prazniku Nove Cerkve so pred kratkim 
predali namenu nov vodovod za devet gospodinjstev v vasi 
Velika Raven nad Socko. Tam so poskrbeli za nov vodohran in 
novo napeljavo, vse skupaj je stalo 25 tisoč evrov. Večino od 
tega so plačali vaščani, ostalo je bilo iz proračuna občine.

BJ

Občina sofinancira 
počitniške dejavnosti

PREBOLD – S finančno podporo lokalnim društvom 
občina omogoča bogatejše počitniško dogajanje.

Občina Prebold vsako leto objavi javni razpis za sofinanci-
ranje programov poletnih počitniških aktivnosti za šoloobve-
zno mladino. S tem ji, kot je pojasnil župan Vinko Debelak, 
omogoči ugodnejše in raznolike poletne dejavnosti, hkrati pa 
razbremeni starše, ki v času počitnic zaradi službenih obve-
znosti ne morejo paziti na otroke. Letos so tako za sofinan-
ciranje aktivnosti med 25. junijem in 31. avgustom skupno 
namenili 5 tisoč evrov. Za programe, ki so bili ovrednoteni 
nad 100 evrov na udeleženca, je občina za vsakega prispevala 
40 evrov. Za programe, katerih vrednost je bila ocenjena na 
manj kot 100 evrov na osebo, pa je občina za vsakega po-
sameznika prispevala po 20 evrov. Sredstva je prejelo deset 
društev, ki so se pravočasno prijavila na razpis.

LK

Še več koles
VELENJE – V mestni občini so lani vzpostavili sistem 

BICY – avtomatiziran sistem izposoje mestnih koles. V 
mestu so postavili pet postaj s 25 kolesi, zaradi velikega 
zanimanja za izposojo koles in pozitivnih odzivov upo-
rabnikov pa so se odločili za razširitev.

Tako se je že končala gradnja dveh novih postaj, in sicer 
na lokaciji pri Mestnem stadionu in v Sončnem parku. Sku-
pno število priključnih mest oziroma stojal se je tako s 40 
povečalo na 56, kupili pa so še dodatnih sedem koles. Postaja 
pri stadionu je še posebej zanimiva, saj se napaja iz solarne 
panele. Vrednost naložbe je presegla 46 tisoč evrov.

Preko pet mostov
LUČE – V občini se končuje projekt Preko pet mostov, 

ki so ga začeli izvajati pred tremi leti.
Za projekt je občina od 620 tisoč evrov investicijske vredno-

sti pridobila 420 tisoč evrov evropskega denarja. Projekt vklju-
čuje ureditev Luč s tematsko potjo. V okviru tega projekta so 
bila že urejena parkirišča pred občino s pločnikom in pokritim 
parkiriščem. Lani so zgradili parkirišča za objektom Gostilne 
Kmet, letos pa bodo postavili plato za tržnico in uredili pločnik 
do križišča za Podvolovljek. Uredili bodo tudi tematsko pot in 
postavili obvestilno signalizacijo.

US

Dvorana za ljudi
LJUBNO – Kulturno društvo je ob pomoči drugih orga-

nizacij in posameznikov prenovilo malo dvorano, prostore 
pa so predali namenu v ponedeljek.

V kraju stoji kulturni dom, ki je premalo izkoriščen. Mnogi 
občani nimajo primernega prostora, kjer bi se srečevali ob 
raznih priložnostih in tako je padla ideja o ureditvi dvorane, ki 
bo namenjena seminarjem, srečanjem, tečajem in delavnicam 
z različno tematiko. Dejavnosti bodo lahko v njej potekale vse 
dni v tednu, uporabljali pa jo bodo lahko tako otroci, študentje 
in odrasli. Dvorana potrebuje še opremo za seminarje, ure-
diti pa je potrebno še predprostor, za kar so že pridobili del 
evropskega denarja. 

Nasmeh za srečo
GORNJI GRAD – Poletni čas je tudi čas oratorijev. To je 

ponavadi enotedenski župnijski program za otroke. Med 
prvimi so ga pripravili v Novi Štifti, kjer so ga naslovili Na-
smeh za srečo. Glavni junak, ki je razveseljeval približno 
70 udeležencev, je bil Kekec.

V času oratorija otroci doživljajo zanimive dogodivščine, 
spoznavajo kraje, se udeležujejo različnih delavnic in zabavnih 
dogodkov. Podobno zanimivo je bilo tudi dogajanje na oratoriju 
v Mozirju, kjer se je 78 otrok zabavalo pri spoznavanju dogodi-
vščin Evstahija in drugih članov posadke Jutranja zarja. 
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KONCERT: UROŠ PLANINC GROUP

EKO PRAVLJICE NA OBISKU

ZVOČNA SPROSTITEV Z GONGI IN DRUGIMI INSTRUMENTI

LUTKOVNE DELAVNICE ZA NAJMLAJŠE: 
POLETNI PRIJATELJ POLŽEK

Sobota, 3. avgust ob 20.00, VODNI STOLP
Vstop prost. Koncert bo v vsakem vremenu.

Ponedeljek, 5. avgust, ob 18.00, MESTNA PLAŽA*
Delavnice izvaja Bojana Komplet, s.p., Otroške sanje. Vstop prost. 

Torek, 6. avgust, ob 20.00, MESTNA PLAŽA, Savinjsko nabrežje*
Izvaja Tjaša Cepuš. Vstop prost. 

Sreda, 7. avgust, ob 10.00 - 12.30, MESTNA PLAŽA*
V lutkovnih delavnicah si boste izdelali svojo lutko pod vodstvom Sonje 
Kononenko, igralke Lutkovnega gledališča Ljubljana. Vstop prost.

*V primeru slabega vremena bo prireditev na pokritem prizorišču Vodnega stolpa.

Več info TIC Celje, 
www.celeia.info

NA KRATKO

Spremenjena dostava
ŠMARTNO OB PAKI - Spremembe, ki jih načrtuje Pošta Slovenije za racionalizacijo 

poslovanja, se dotikajo tudi enote pošte v Šmartnem ob Paki.
Od 1. septembra dalje naj bi namreč tamkajšnji poštarji prevzemali pošto za naslovnike iz 

območja 3327 na Polzeli, kamor bo Pošta Slovenije premestila dostavo. Poštarji iz Šmartnega 
ob Paki bodo torej zjutraj prevzemali pošto v središču Polzele in od tam krenili na dostavo 
na domačem območju. Na Pošti Slovenije zagotavljajo, da so se tako odločili tudi zato, 
ker jim omenjene spremembe omogoča obstoječa strojna oprema. Za občane in občanke 
premestitev dostave naj ne bi prinesla nobenih sprememb, morda kakšno manjšo zamudo 
pri dosedanjih urah dostave.

US

V Žičah krajani delajo
SLOVENSKE KONJICE – V krajevni skupnosti Žiče, kjer celovito obnavljajo dom kra-

janov, trenutno začenjajo z obnovo fasade. Krajani pomagajo s prostovoljnim delom 
pri odstranjevanju dotrajanega ometa.

Po petletni obnovi bodo obnovljeni dom krajanov uradno odprli konec oktobra, v sklopu 
tradicionalne prireditve turističnega društva, ki je posvečena vinski trgatvi. Prvo leto so 
obnovili streho, sledilo je urejanje dvorane ter prostorov za društva, letos so že zamenjali 
celotno stavbno pohištvo. V domu krajanov se zvrsti okoli deset prireditev na leto, njegove 
prostore koristijo predvsem gasilsko, turistično in prosvetno društvo ter krajevna organi-
zacija Rdečega križa. V celovito obnovo doma bo vloženih okoli 70 tisoč evrov, pomagajo 
si s sredstvi krajevne skupnosti, prispevkom občine ter prispevki podjetnikov in podjetij, 
ki so se odlično izkazali. Veliko je prostovoljnega dela krajanov, brez njega bi potrebovali 
več denarja.

BJ

Šola bo za občino cenejša
VITANJE – V kraju opravljajo celovito energetsko obnovo osnovne šole, stare zgrad-

be s tremi novejšimi prizidki. Dosedanji ogrevalni sistem na kurilno olje je povsem 
dotrajan in nasploh potraten. Po energetski obnovi naj bi občina za ogrevanje plačala 
za polovico manjši znesek.

Letošnja dela, ki jih opravljajo od konca šolskega leta, naj bi bila končana konec septem-
bra, med drugim bodo letos poskrbeli za hidroizolacije in toplotne izolacije, novo stavbno 
pohištvo in fasado. Nova kotlovnica na lesne pelete bo na vrsti prihodnje leto, takrat bodo 
prav tako poskrbeli za izolacijo stropov. Dela opravlja kot najugodnejši izvajalec podjetje 
Oder iz Škofje vasi, ki je v Vitanju že dokončalo stavbo vesoljskega centra. Za energetsko 
obnovo osnovne šole je občina uspela pridobiti približno petsto tisoč evrov evropskih 
sredstev, večino bodo porabili letos.

BJ

Štorovčani na Triglavu
ŠTORE – Domače planinsko društvo, ki je novembra praznovalo 40 let, je pripravilo 

konec tedna planinski izlet na Triglav. Najvišjo točko Slovenije je osvojilo šest članov.
»Vsi so pravi gorniki, tudi vreme je zdržalo. Vročina je bila bolj znosna kot v Štorah, saj 

je bilo na Triglavu le 17 stopinj,« je po osvojitvi vrha Slovenije povedal predsednik društva 
Valter Jelen. Štorski planinci so bili letos že na več dvatisočakih, pripravili so izlete na Kepo, 
Kamniško sedlo, Kalško goro, Ojstrico, Matkov škaf, bili so na pohodu na Peco, na Golteh, 
ob občinskem prazniku Štor po obronkih občine … Ob lanski 40-letnici, ko so pripravili 
odmevno razstavo, so se obenem pritoževali, da tako slabega vremena za planince, kot je 
bilo lani, ne pomnijo. Zato so lani morali črtati kar štiri planinske izlete, med njimi enega 
zaradi prehude vročine. Letos jim je nagajalo zaradi obilja snega. V Planinskem društvu 
Štore je povezanih 96 članov, med njimi je najhitrejša skupina Pohodnikov, upokojenci 
so med Koreninami, vzgajajo tudi predšolske otroke, od jeseni pa bo v osnovni šoli še 
planinski krožek.

BJ

Na promenadi veliko glasbe
ROGAŠKA SLATINA – Zaradi popestritve poletnega utripa se v Zdraviliškem parku 

od sobote, 27. julija, vrstijo redni promenadni koncerti. Koncerti, ki so za občinstvo 
brezplačni, so pri paviljonu Tempel vsak dan ob 10. in 17. uri (z izjemo ponedeljkov). 
V deževnem vremenu se bodo glasbeniki in njihovi poslušalci preselili v pivnico mi-
neralnih vod.

Vsakodnevne poletne promenadne koncerte pri paviljonu Tempel pripravljajo Slatinčani že 
vrsto let, saj je v mestu večina prireditev šele konec tedna. Da je za ljubitelje glasbe živahno 
še ostale dneve, poskrbi na promenadnih koncertih desetčlanski komorni orkester Musica 
Camerata, ki povezuje glasbenike iz različnih krajev. Ti bivajo v hotelih Rogaške Slatine vso 
poletno sezono, med njihovimi poslušalci so zdraviliški gostje, enodnevni obiskovalci in 
domačini. V Ticu Rogaška Slatina omenjajo, da je za promenadne koncerte toliko zanimanja, 
da zaradi njih posamezniki prilagajajo celo svoj obisk turističnega kraja. Promenadni kon-
certi se bodo vrstili vse do 18. avgusta, omogočili so jih v sodelovanju med občino, javnim 
zavodom Turizem Rogaška Slatina, štirimi hoteli in Medical centrom Rogaška.

BJ

Hočejo živi muzej
ROGATEC – V muzeju na prostem se vrstijo različne muzejske delavnice. Z njimi 

ustvarjajo živi muzej, ki je za obiskovalce zanimivejši. V soboto so tako med drugim 
izvedli zeliščarsko delavnico, kjer je Simona Arzenšek predstavila prednosti ognjiča. 
Med drugim so skupaj z obiskovalci izdelovali ognjičevo kremo.

Arzenškova, ki dela v Zavodu za kulturo, kulturo in razvoj Rogatec, kamor je vključen 
muzej, se posebej posveča zdravilnim zeliščem. Na območju muzeja so tako letos prvič 
uredili njivo z zdravilnimi zelišči, kjer so že obrali med drugim meto, meliso, šentjan-
ževko, kamilice, ognjič … Vse to nato ponujajo v svoji muzejski trgovinici. V soboto je 
bila v muzejski črni kuhinji za obiskovalce istočasno še pogosta delavnica peke »žulik«. 
Gre za pečen kos krušnega testa, ki so ga nekdanje kmečke gospodinje pred peko kruha 
podarile najbolj pridnemu otroku, ki ga je nato »požulil« in spekel. V preteklih dneh 
je bila prav tako muzejska kulinarična delavnica, kjer so pripravljali staro kmečko jed 
krompirjeve »murke«.

BJ

Počasneje skozi Lažiše
DOBJE – Občina je predlani v naselju Lažiše posodobila slab kilometer lokalne ceste, 

ki teče mimo dvorišča stanovanske hiše. Da ne bi bila orgožena varnost tamkajšnjih 
stanovalcev, so svetniki na zadnji redni seji predlagali ukrepe, s katerimi bi upočasnili 
promet na tem odseku.

Ker so hitrosti vožnje na tej cesti previsoke, občina po besedah župana Franca Leskovška 
razmišlja o postavitvi prometnih znakov, s katerimi bi umirila promet. Eden od predlogov 
svetnikov je bila tudi postavitev »ležečih policajev«, čemur nekateri občani nasprotujejo. 
Prepričani so namreč, da bi »ležeči policaji« poleg dotrajanih cest pomenili še večjo obre-
menitev za njihova vozila.

TV

Brez krajevnega urada
TABOR – Občina je poleg Braslovč in Prebolda ena od treh občin v Spodnji Savinj-

ski dolini, v katerih je Upravna enota Žalec sredi julija zaradi racionalizacije ukinila 
krajevni urad.

Glavni razlogi za ukinitev so poleg majhnega števila strank in posledično neekonomične 
izrabe delovnega časa tudi majhna oddaljenost krajevnih uradov od sedeža upravne enote. V 
žalski upravni enoti odločitev utemeljujejo tudi z večkratnimi pozivi pristojnega ministrstva, 
da upravne enote glede na zaostren javnofi nančni položaj racionalizirajo delo, kjer je to le 
mogoče. Kot v upravni enoti še dodajajo, so odločitev sprejeli po predhodnem dogovoru z 
župani vseh treh občin.

ŠO

Najlepše manjše mesto
POLZELA – Turistična zveza Slovenije pod pokroviteljstvom predsednika Boruta 

Pahorja in v sodelovanju z Direktoratom za turizem in internacionalizacijo je letos 
objavila že 22. razpis za tekmovanje na področju turizma, urejanja in varstva okolja 
Moja dežela – lepa in gostoljubna 2013.

Polzela se je v regionalnem delu še posebej dobro odrezala, saj je v kategoriji manjše me-
sto zasedla prvo mesto. Kakšno uvrstitev bo zasedla na državni ravni, bo znano jeseni. Pri 
projektu Moja dežela – lepa in gostoljubna gre za spodbujanje sodelovanja in povezovanja 
prebivalstva pri varovanju, ohranjanju in urejanju naravnih vrednot in kulturne dediščine. 
Projekt je tako pomembna sestavina celovitega upravljanja s turistično ponudbo v občini.

ŠO

Film o sodelovanju
BISTRICA OB SOTLI – V domačem mladinskem društvu, kjer so zelo delavni, izvajajo 

projekt Evropska reka, ki je namenjen večjemu družbenemu udejstvovanju mladih. 
Da bi bila mladina bolj vključena, so se v skupnem projektu povezali z mladinskim 
društvom iz sosednjega Kumrovca.

Po prvomajskem uvodnem spoznavnem srečanju z mladimi z druge strani Sotle trenutno 
snemajo kratki dokumentarni fi lm o odpiranju meje in sodelovanju obojih mladih. Mladi iz 
Bistrice so se prav tako vrnili z bivanja v Primostku ob Kolpi, kjer so tri mladinske delavke 
društva pripravile in povezovale delavnice o pripravi lokalne strategije za mlade, o odnosih 
z lokalno oblastjo, o tem, kaj bi mlade obdržalo v Bistrici ob Sotli, o stanovanjskih pogo-
jih za mlade družine … Ob Kolpi nastale ideje, ki so nastale med starimi od 16 do 23 let, 
bodo jeseni predstavili predstavnikom občine. Projekt Evropska reka se bo končal konec 
januarja 2014, do takrat bodo med drugim spoznavali pomen Evropske unije nasploh in 
povabili evropskega poslanca. Med drugim bo predstavil volitve v evropski parlament, ki 
bodo prihodnje leto.

BJ

Vode je še dovolj
BRASLOVČE – Kljub daljšemu sušnemu obdobju oskrba s pitno vodo še ni ogrože-

na.
Po besedah direktorja braslovške občinske uprave Milana Šoštariča je v občini za zdaj 

vode še dovolj, zato tudi v prihodnjih dneh, ko vremenoslovci znova napovedujejo poletno 
vroče in suho vreme, naj ne bi prišlo do kakršnih koli omejitev pri uporabi vode. Nekaj 
težav se je v zadnjih dneh sicer pojavilo v naseljih Dobrovlje in Podvrh, kjer je še kar nekaj 
domačij, ki niso priključene na javni vodovod. Kot je pojasnil Šoštarič, na te domačije vodo 
pripeljejo gasilci. »Strošek vode nosijo občani sami, medtem ko občina iz proračuna krije 
stroške prevoza.« Ob tem je izpostavil, da se je pred kratkim že končal tudi tretji del gradnje 
vodovoda Podvrh. »Zdaj je treba urediti le še papirnato vojno,« pravi. Številni občani namreč 
zdaj, ko je vodovod zgrajen, ne želijo plačati dela komunalnega priključka, ki bi omogočil, 
da bi voda iz javnega vodovoda pritekla tudi iz njihovih pip. »Verjamem, da bomo tudi te 
zagate kmalu rešili,« je optimističen Šoštarič.

LK
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Nominirali zbirke za 
Veronikino nagrado

Žirija za Veronikino nagrado 2013, ki ji predseduje Urban Vovk iz Mestne knjižnice 
Ljubljana, v njej pa sta še pesnik Aleksander Peršolja in kritik Goran Dekleva, je izbrala 
pet pesniških zbirk, ki so v tekmi za Veronikino nagrado 2013.

Prvi od nominirancev je Andrej Brvar s pesniško zbirko Material, ki jo je sam avtor ozna-
čil kot netradicionalno, saj gre za pesmi v prozi. Karlo Hmeljak je nominiran za pesniško 
zbirko Krčrk. Namenil jo je boju za ohranitev velike čitalnice študijskega oddelka v Osrednji 
knjižnici Srečka Vilharja v Kopru. Kristina Hočevar letos ni nominirana prvič. Leta 2008 je 
bila namreč že nominirana, in sicer za pesniško zbirko Repki, tokrat pa jo je žirija izbrala na 
podlagi zbirke Na zobeh aluminij, na ustnicah kreda. Za pesniško zbirko Čakanje revolucije 
in modrosti se je letos med pet najboljših avtorjev uvrstil Jurij Hudolin. Poznamo ga med 
drugim po pesniških zbirkah Ljubezni, Govori ženska, Prividi nemirnega čudaka, Divjanje. 
Peta nominiranka je Patricija Peršolja s pesniško zbirko Gospodinjski blus.

Žirija bo lavreata razglasila na podelitvi nagrade v torek, 27. avgusta, na celjskem Starem 
gradu. Zlatnik poezije so doslej prejeli Ciril Zlobec, Tone Pavček, Kajetan Kovič, Ivan Minatti, 
Miroslav Košuta, Neža Maurer, Veno Taufer in Svetlana Makarovič.

ŠO

KULTURA

Celjski Stari grad, grad 
Podsreda, Velenjski grad, 
grad Lemberg predstavlja-
jo le nekaj gradov na Celj-
skem, ki niso privlačni le 
kot bogat del kulturne de-
diščine, temveč so zanimivi 
tudi kot prireditveni prosto-
ri. Hlad debelih grajskih 
sten je v teh vročih poletnih 
dneh več kot dobrodošel.

Gradovi kot prostori za 
prirejanje kulturnih prire-
ditev imajo vrsto prednosti, 
a ne smemo pozabiti tudi na 
ovire, s katerimi se soočajo 
organizatorji. Nedvomno 
je prednost idilična kulisa, 
ki ustvarja intimno grajsko 
vzdušje. Prav tako organiza-
torji s prirejanjem dogodkov 
v objektih kulturne dedišči-
ne dodatno opozarjajo na 
njeno bogastvo. A na drugi 
strani ne smemo pozabiti 
tudi na negativne vidike. 
Množični obiski lahko v pri-
meru, da grajska infrastruk-
tura ni dobro zaščitena, do-
dobra načnejo gradove in s 
tem pospešijo propadanje. 
Nenazadnje je lahko pri or-
ganizaciji precejšnja ovira 
tudi logistika. V primeru 
celjskega Starega gradu sta 
tu v ospredju predvsem str-
ma cesta in pomanjkanje 
parkirnih mest.

Živa zgodovina na 
Starem gradu
A kot kaže, so organiza-

torji kos tudi tovrstnim za-
logajem, saj Stari grad že več 
let med poletjem kulturno 
oživi. Zavod Celeia Celje je 
letošnji program na tej naj-
bolj vpadljivi celjski točki 
razdelil v dva sklopa – glas-
benega in gledališkega. Med 
glasbeniki so tako na gradu 

V hladu grajskih sten
Gradovi vedno pogosteje kot kulise kulturnega dogajanja

Na Starem gradu je prejšnji petek s projektom Še ena pomlad nastopila Nana Miličinski. Gre za projekt, v 
katerem se umetnica poleg glasbe dotakne poezije svojega dedka in s tem ustvari zanimiv preplet glasbe, 
poezije in humorja. Večer je bil na ploščadi nad Veronikino kavarno, ki letos prvič postaja prireditveno 
prizorišče, namenjeno predvsem dogodkom, ki zahtevajo nekoliko večjo intimnost. (Foto: TimE)

Eden večjih spektaklov na Starem gradu je bil letošnji uvodni koncert Poletja v Celju, knežjem mestu, ko je na Celjskem gradu nastopila skupina 
Nude z gosti. (Foto: SHERPA)

junija že nastopili skupina 
Nude s Simfoničnim orke-
strom Glasbene šole Celje 
in prejšnji petek glasbenica 
Nana Milčinski. V avgustu 
bosta sledila še koncerta Mie 
Žnidarič in Klape Intrade s 
Tomislavom Bralićem. Obi-
skovalci gradu so si do zdaj 
lahko na gradu ogledali tudi 
nekaj gledaliških predstav, 
in sicer Slovensko musko od 
A do Ž, Rojen v Jugi, stand 
up s Perico Jerkovićem, in 
komedijo Radio GA-GA. Vr-
hunec dogajanja na gradu 
bo dvodnevna srednjeveška 
prireditev Dežela Celjska 
vabi zadnji konec tedna v av-
gustu. V petek, 30. avgusta, 
se bodo lahko obiskovalci 
– poudarek bo na družinah z 
otroki – pozabavali ob pred-
stavi Duhec Puhec s celjske-
ga gradu ustvarjalcev Talije 
– ustvarjalnega laboratorija, 
v katerem delujeta gledali-
ška igralka Barbara Vidovič 
in režiser Michaele Green 
Alujevič. Sicer pa bo tudi le-
tos na gradu konec avgusta 
že tradicionalna podelitev 
Veronikine nagrade.

Prav nič ne 
zaostaja grad 
Podsreda
Veliko različnih poletnih 

možnosti ponujajo tudi na 
gradu Podsreda, s katerim 
upravlja zavod Kozjanski 
park. Grad je pozimi zaprt, 
med letošnjimi poletnimi 
dogodki so različni glasbeni 
seminarji za mladino z uvo-
dnimi in zaključnimi kon-
certi. Na gradu so prav tako 
različne občasne in stalne 
razstave.

Novo prireditveno pri-
zorišče postaja grad Lem-

berg ob glavni cesti med 
Vojnikom in Dobrno, ki 
ga lastnik Franci Zidar po-
spešeno obnavlja. Letos 
namreč mineva 800 let od 
prve pisne omembe tega 
gradu, kjer se prireditve že 
vrstijo. Po končani celoviti 
prenovi gradu načrtuje la-
stnik v njem kulturno infor-
macijski center, kjer bi se 
vrstili razstave, koncerti in 
drugi dogodki, razvijali bi 
seminarski in izobraževalni 
turizem.

Pestro grajsko 
dogajanje tudi 
drugod
V zgledno obnovljenem 

dvorcu Strmol v Rogatcu 
bodo 9. avgusta odprli raz-
stavo tradicionalne likovne 
kolonije Rogatec-Strmol. V 
dvorcu sta stalno na ogled 
njegova mednarodna zbir-
ka likovne umetnosti in 
razstava celjskega pokra-
jinskega muzeja o meščan-
ski in podeželski kuhinji 
dveh stoletij. V starodavni 
Žički kartuziji v občini Slo-
venske Konjice, kjer je bil 
pred stoletji kartuzijanski 
samostan, imajo Poletne 
glasbene večere. V juliju 
so nastopili že Prifarski mu-
zikanti, avgusta jim bosta 
sledili dalmatinska klapa 
Donat iz Zadra in slovenska 
glasbena skupina Papir. Za 
dogajanje na Velenjskem 
gradu skrbi Festival Vele-
nje. V atriju gradu bosta v 
okviru poletnih kulturnih 
prireditev še dva dogod-
ka. V sredo, 7. avgusta, bo 
celjski koncert ponovila še 
Nana Miličinski, teden dni 
kasneje pa bo na sporedu 
še monokomedija prekmur-
skega igralca Gorazda Žilav-
ca Panonec in morje.

ŠO, BJ

RIMSKI  SPOMINI

POKRAJINSKI MUZEJ 
CELJE  -  LAPIDARIJ

»V veselje nam je, da ljudje radi obiskujejo 
prireditve na Starem gradu. Razlog je najverje-
tneje v privlačni arhitekturni zasnovi, ki daje 
dogodkom pridih skrivnostnosti in intimnosti,« 
pojasnjuje Jerneja Kolar z Zavoda Celeia Celje.
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Več kot tri tisoč kilometrov 
vijugastih, ravnih in strmih 
cest, več kot dva tisoč me-
trov visoki prelazi v Alpah 
in Pirenejih, na tisoče ljudi 
ob cestah in pred zasloni, na 
hektolitre prelitega znoja, 
na tisoče džulov porablje-
ne energije, dvaindvajset 
moštev in 198 kolesarjev … 
Vse to je Dirka po Franciji, 
najprestižnejša, najtežja in 
medijsko najbolj odmevna 
tritedenska kolesarska pre-
izkušnja. Za vsem bliščem 
pa se se skrivajo pritiski 
sponzorjev, lastnikov in še-
fov ekip po čim boljših rezul-
tatih, slavi, prepoznavnosti 
in ogromnih vsotah denarja. 
Vse to privede do zameglje-
nega uma, goljufi j in zdravju 
škodljivih metod, s katerimi 
se kolesarji poskušajo pre-
biti na vrh, oziroma z eno 
besedo dopinga.

Knjiga nas popelje skozi 
profesionalno kariero kole-
sarja Tylerja Hamiltona, pol-
no vzponov in padcev, laži, 
skrivalnic, umazanih igric, 
prikaže nam srhljiv, mračen, 
skrivnosten vzporedni svet 
kolesarstva, v katerem ni pro-
stora za pošten boj, resnico 
in kjer vlada popoln razkroj 
moralno-etičnih vrednot, 
tako pri tekmovalcih kot tudi 
pri šefi h ekip, zdravnikih in 
sponzorjih. Skozi svojo zgod-
bo in profesionalno pot nam 
do potankosti opiše metode 
uporabe dopinga, prikrivanja 
pred preiskovalci in sotekmo-
valci ter razgali celoten sistem 
nezakonitega jemanja nedo-
voljenih poživil, a ne samo v 
kolesarstvu, ampak v športu 
nasploh.

Ko se je Tyler Hamilton za-
radi poškodbe moral odpove-
dati alpskemu smučanju, ki 
je bilo njegova prva ljubezen, 
se je preusmeril v kolesarstvo 

Priporočamo
Skrivnadirka

TylerHamilton

BUKVARNA

Na gradu Lemberg je v 
petek odmevala stara glas-
ba, ki je občinstvo popeljala 
v čas, ko so se po gradu še 
sprehajale dvorne dame in 
si krajšale čas s posluša-
njem glasbe. Obiskovalci so 
tovrstni glasbi prisluhnili 
tudi več stoletij kasneje, 
in sicer na enem letošnjih 
koncertov festivala stare 
glasbe Seviqc Brežice.

Gre za festival, v okvi-
ru katerega organizatorji 
predstavljajo evropsko in 
svetovno glasbeno zapušči-
no, pri čemer posvečajo še 
posebno pozornost izvaja-
nju glasbe, ki je nastala na 
slovenskih tleh. Koncertni 
program festivala vsako leto 
zajema glasbeno dediščino 
od srednjega veka do začet-
ka 20. stoletja, ki jo izvaja-
jo mednarodni glasbeniki z 
avtentičnimi glasbili. Po be-
sedah umetniškega vodja in 
direktorja festivala Klemna 
Ramovša so glasbila živ 
organizem, saj se razvijajo 
in posledično spreminjajo 
svoj zvok, zato je še kako 
pomembno, da nastopajoči 
izvajajo glasbo na prav ta-
kšnih glasbilih, kot so bila 
nekoč. Prav iz tega po be-
sedah Ramovša izvira tudi 
ime festivala. »V ospredju 
je živa umetnost, kar pove 
tudi naše ime Seviqc – SEm-
per VIva Quam Creata. Po 
slovensko to pomeni vedno 
živa kakor ustvarjena.« 
Zanimivo je tudi to, da so 
koncerti zgolj v prostorih 
slovenske kulturne dedi-
ščine, na zgodovinsko po-
membnih točkah.

Francosko-
italijanska 
zasedba navdušila
V svet stare glasbe so v pe-

tek občinstvo s programom 
Mon chant vous envoy, kar 
po slovensko pomeni Po-

KULTURA

Poletje
v CELJU,
knezjem
mestu   

 
Več info TIC Celje,  
www.celeia.info

ČETRTEK, 8. avgust
20.00, VODNI STOLP
KONCERT: Z GRADU ODKRIVAMO NOV SVET
Anja Hrastovšek, vokal; Rok Zalokar, klaviature; 
Jan Gregorka bas kitara in kontrabas ter Anže Žurbi, bobni se nam 
bodo predstavili v barvah neminljive slovenske popevke.
Vstop prost. Koncert bo v vsakem vremenu.

10.00 - 12.30, MESTNA PLAŽA
LUTKOVNE DELAVNICE ZA NAJMLAJŠE
Delavnico vodi: Sonja Kononenko, igralka Lutkovnega gledališča 
Ljubljana.
Vstop prost. V primeru slabega vremena bodo delavnice na pokritem 
prizorišču Vodnega stolpa.

ČETRTEK, 8. do PETEK, 9. avgust

20.00, VODNI STOLP
KONCERT: Z GRADU ODKRIVAMO NOV SVET
Anja Hrastovšek, vokal, Rok Zalokar, klaviature,
Jan Gregorka, bas kitara in kontrabas ter Anže Žurbi, bobni, se nam 
bodo predstavili v barvah neminljive slovenske popevke.
Vstop prost. Koncert bo v vsakem vremenu.

Kot so igrali nekoč
Ena letošnjih postojank festivala stare glasbe tudi grad Lemberg

Francosko-italijanski glasbeniki so koncert v okviru festivala Seviqc ponovili še v soboto v Hudičevem turnu pri Dolenjskih Toplicah.

Stara avtentična glasba in grajsko prizorišče sta v grad Lemberg privabila številne poslušalce iz vse 
Slovenije.

Zlom po dopingu
in se vanj preprosto zaljubil. 
Po prvih nekaj letih uspešne-
ga kolesarjenja na amaterski 
ravni se je leta 1995 pridružil 
ameriški profesionalni ekipi, 
ki je bila kasneje, pod ime-
noma US Postal Service in 
Discovery, ena najboljših in 
najbogatejših ekip na svetu. 
Med drugimi je bil njen član 
tudi Lance Armstrong, ki je 
najprej »zaslovel« po ozdra-
vitvi tumorja in nato še kot 
sedemkratni zmagovalec to-
ura. Pri prvih treh zmagah je 
Armstrong lahko računal tudi 
na najbolj lojalnega in delav-
nega kolesarja v svoji ekipi, 
Tylerja Hamiltona.

Od trenutka, ko je Arm-
strong osvojil prvi tour, je 
bila njegova prevlada nad 
tekmeci neverjetna in na 
trenutke že mnogim zelo 
sumljiva. Še posebej zaradi 
tega, ker je leto prej nekaj 
dni pred začetkom dirke pr-
vič izbruhnila velika dopin-
ška afera, ki je spodbudila 
dvom v poštenost kolesarjev. 
Hamilton je zdaj razkril, da 
so bili v ekipi s pomočjo ne-
dovoljenih in prepovedanih 
substanc res »nezemeljsko« 
telesno pripravljeni. Najprej 
so začeli uživati majhne 
»rdeče jajčke« testosterona 
in nato še druge oblike do-
pinga. Pri tem so sodelovali 
z različnimi zdravniki, ki so 
zdaj vsi obtoženi ali že obso-
jeni zaradi dajanja in prepro-
dajanja nedovoljenih poživil. 
Hamilton je sprva zanikal 
jemanje nedovoljenih sred-
stev in neuspešno sodno 
spodbijal dokaze. Čez nekaj 
mesecev se je psihično zlo-
mil in le priznal vse obtožbe 
ter končal športno kariero. 
Leta 2010 je začel sodelovati 
z ameriškimi preiskovalci in 
s protidopinško komisijo v 
procesu zoper Lancea Arm-
stronga, ki so mu prav tako 
dokazali jemanje nedovolje-
nih poživil in odvzeli sedem 
naslovov zmagovalca dirk po 
Franciji.

ŠPELA OŽIR

O avtorjih:
Tyler Hamilton je bivši pro-

fesionalni kolesar, zmagova-
lec olimpijskega kronometra 
v Atenah leta 2004, drugi na 
tritedenski Dirki po Italiji leta 
2002, zmagovalec več enote-
denskih in enodnevnih dirk, 
glavni pomočnik Lancea Arm-
stronga pri njegovih prvih treh 
zmagah (medtem so mu jih 
zaradi dopinga odvzeli) na 
največji kolesarski dirki na 
svetu, Dirki po Franciji, ter 
predvsem dopinški skesanec 
in eden prvih akterjev, ki je 
razkril temne plati športa in 
kolesarstva.

šiljam vam svojo pesem, 
popeljali glasbeniki Marc 
Mauillon, Pierre Hamon, 
Vivabiancaluna Biffi  in 
Angélique Mauillon. Fran-
cosko-italijanski glasbeniki 
so s koncertom nadaljevali 
pustolovščino, v kateri so 
z obilico domišljije in na-
tančnosti ter na povsem 
nov način prikazali dela 
enega največjih evropskih 
glasbenikov srednjega veka 
– Guillauma de Machauta. 
Čeprav originalno besedilo, 
kot je pojasnil Ramovš, po-
gosto deluje izumetničeno, 
je glasba nenavadno sveža, 
zato lahko v njegovih delih 
uživa tudi današnje občin-
stvo, ne da bi jih bilo treba 
posodobiti.

ŠO
Foto: GrupA
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Počitniško delo – s pomočjo 
občin ali prepuščeni sami sebi?
Koristno in kakovostno 
preživljanje poletnih počitnic
V Preboldu so letos znova poskrbeli za počitniško delo dijakov in študentov – raz-
pisanih je bilo 83 delovnih mest

Po stečaju preboldske tekstilne tovarne so občani preživljali 
težke čase. Kot pravi župan Vinko Debelak, so se na občini, da bi 
vsaj malo omilili stiske družin, odločili, da mladim v času pole-
tnih počitnic ponudijo delo v okviru občinske uprave in ostalih 
občinskih služb. Dobra praksa se je obdržala vse do danes.

Kot je pojasnil podžupan 
Franci Škrabe, je letos na voljo 
83 delovnih mest. Čeprav je bil 
razpis namenjen vsem študen-

je po besedah članice občinske 
uprave Klaudije Kač vsako 
leto več, zato vsem prošnjam 
ne morejo ugoditi. Da bi lah-
ko počitniško delo dobilo čim 
več dela željnih, so trajanje 
dela omejili na največ 14 dni. 
Nagrada, kot plačilo za dobro 
opravljeno delo imenujejo na 

preboldski občini, znaša tri 
evre na uro in jo občina izpla-
ča preko napotnic študentskega 
servisa. Občina, ki bo letos za 
počitniško delo skupno name-
nila 32 tisoč evrov, bo sredstva 
zagotovila iz proračuna. Kot je 
še povedal župan, so mladi da-
nes zelo delavni in vedoželjni. 

»K nam ne pridejo samo pose-
dat. Želijo delati in se učiti. Zato 
jim je treba dati pravo delo.«

Skrbijo za poletne 
aktivnosti
Mladi Preboldčani se v pole-

tnih mesecih preizkusijo v naj-
različnejših vlogah in nalogah 
ter tako pomagajo obarvati in 
obogatiti poletno dogajanje v 
občini. Kot je povedal Škrabe, 
tako mladi z delom spoznajo 
delovanje občine in njenih or-
ganov, hkrati pa uredijo tiste 
stvari, za katere redno zaposle-
nim med letom zmanjka časa. 
»Imajo veliko idej in predlogov 
za izboljšave, tako da se tudi 
mi od njih marsikaj naučimo,« 
še pravi Škrabe.

Tisti, ki se zaposlijo na obči-
ni, ponavadi skrbijo za urejanje 

podatkovnih baz in fasciklov. 
So pa letos s pomočjo počitni-
karjev že uredili prepis tretjega 
in četrtega dela spominskega 
albuma padlih borcev in žr-
tev koncentracijskih taborišč. 
V turistično informacijskem 
centru mladi skrbijo za ureja-
nje muzejske zbirke in tudi za 
vodenje in usmerjanje turistov. 
Kot pravijo, je bilo do zdaj naj-
več gostov z Nizozemske in iz 
Nemčije.

Pester poletni program in 
številne družabne aktivnosti 
so s pomočjo dijakov in štu-
dentov pripravili tudi v ob-
močni knjižnici Prebold. Na 
bazenu si je tako mogoče iz-
posoditi igre, knjige, časopise 
in revije, lahko pa se mladim 
mentorjem pridružite pri bra-
nju pod krošnjami za odrasle. 

tom in dijakom s stalnim pre-
bivališčem v občini Prebold, 
so imeli nekaj prednosti tisti iz 
višjih letnikov. Povpraševanja 

Eva Nemevšek, študentka angleščine, Turistično informacij-
ski center: »To obliko počitniškega dela koristim že tretje leto, 
drugo leto v sklopu Turistično informacijskega centra. Prvo 
leto pa sem delala na občini, kjer sem bila zadolžena za sple-
tni časopis. Delo znotraj TIC-a ni prezahtevno, je razgibano, 
obenem pa srečaš tudi precej zanimivih ljudi. Ker študiram 
angleščino, učim pa se tudi švedsko, mi je komunikacija s 
turisti, ki pridejo v našo občino, pisana na kožo. Med tujimi 
gosti prevladujejo družine, ki se navadno odpravijo v hribe ali 
na bazen, med slovenskimi gosti je pa je več starejših, ki želijo 
spoznati še kakšen neodkrit kotiček. Na željo goste popeljem 
tudi skozi našo zgodovino, po razstavi Prebold skozi čas. Da 
pa lahko opravljamo vodenje po razstavi, je bilo potrebno iz-
obraževanje, ki smo ga opravili prvi dan dela. Upam, da bom 
imela možnost počitniškega dela tudi prihodnje leto. Če bo 
razpis, se bom vsekakor prijavila.«

Tina Petek, študentka arhitekture, Občina Prebold: »Zelo 
sem vesela, da sem dobila delo z mojega področja. Ena od 
mojih nalog je izdelati idejni načrt za prenovo trga, ki jo občina 
načrtuje že kar nekaj časa. Drugi projekt, ki so mi ga zaupali 
pa je priprava načrta za obnovo nadstreška mrliške vežice na 
preboldskem pokopališču, ki prav tako že nekaj let čaka na 
obnovo. Priložnost, ki sem jo dobila, je res izjemna in sem 
zanjo hvaležna, saj skozi šolski sistem ne moremo pridobiti 
dovolj praktičnega znanja.

Nejka Golič, študentka novinarstva, Občina Prebold: »Zadol-
žena sem za pripravo in izdajo občinskega spletnega časopisa, 
kar pomeni, da moram spremljati vso dogajanje v občini. To 
je hkrati odlična priložnost, da izpopolnim svoje pisanje, se 
preizkusim pri opravljanju intervjujev, pisanju reportaž in 
tudi osnovnih novinarskih poročil. Ker med letom večino časa 
preživim v Ljubljani, je to tudi odlična priložnost, da malo 
podrobneje spremljam dogajanje v lastni občini. Sama sicer v 
Ljubljani že delam pri časopisu, vendar sem želela to poletje 
preživeti doma. Prebold je ena redkih občin, ki nam mladim 
še nudi takšno obliko počitniškega dela in prav je, da jo ma-
ksimalno izkoristimo. Na ta način pa lahko dodam tudi svoj 
košček v mozaiku poletnega dogajanja v naši občini.«

Žiga Hriberšek, študent slikarstva, Občina Prebold: »Moj 
letošnji projekt je izdelava novih reklamnih panojev za bazen. 
Vendar ti niso klasične reklamne table. Kljub promocijskemu 
sporočilu gre za sliko. Srečo imam, da so na občini za stvar 
in mi sedaj že nekaj let zaupajo projekte, kjer lahko izkori-
stim svoje znanje. Prav to je najbolje pri celotnem projektu 
počitniškega dela – poiščejo mlade iz posameznih strok in 
jim ponudijo delo na njihovem področju. Sam bi lahko delal 
tudi na bazenu, a v tem gotovo ne bi bil tako dober. Zato lah-
ko rečem le vsa čast občini, da to omogoča. Tako sem lani v 
sklopu počitniškega dela narisal dve stenski sliki na pročelju 
knjižnice, leto prej pa sem naredil fresko na steni gasilskega 
doma. To je bilo prvo občinsko naročilo. Do tistega trenutka 
še nisem delal freske, a so bili z izdelkom vsi zadovoljni. Sam 
sem morda še najbolj kritičen do svojega dela.«

Okrnjena 
ponudba 
počitniških del

Počitnice so čas, ko si dijaki in študenti v prvi vrsti od-
dahnejo od napornega šolskega vsakdana. Prav tako lahko 
proste dni izkoristijo za počitniško delo bodisi ker denar 
nujno potrebujejo bodisi ker si želijo z njim privoščiti kakšen 
priboljšek. A kaj, ko je počitniško delo čedalje težje najti.

Kot smo spoznali v pogovo-
rih z različnimi naključnimi 
študenti in dijaki, je čas počitni-
ških del v velikih podjetjih, ki 
so mlade, polne energije, spre-
jemala v svoje delovne proce-
se, že zdavnaj mimo. Mladi in 
njihovi straši se tako zavedajo, 
da podjetja, ki tako ali tako od-
puščajo delavce, ne potrebujejo 
dodatne delovne sile, kot so jo 

nekoč. Študentom in dijakom 
ne preostane drugega, kot da 
poprimejo za gostinska dela, 
ki jih na raznovrstnih portalih 
študentskih servisov kar mrgo-
li. Še vedno pa so v prednosti 
tisti mladi, ki imajo veze in po-
znanstva, in nenazadnje tudi 
tisti s kančkom iznajdljivosti.

ŠPELA OŽIR
Foto: SHERPA

Na ulici smo najprej naleteli na sestri Koštomaj iz Celja. Sta-
rejša Urška, ki je letos končala prvi letnik študija psihologije, že 
od začetka počitnic na različnih spletnih portalih študentskih 
servisov spremlja razpisana dela. »Na žalost nisem še nič našla. 
Največ del je povezanih s strežbo, za katero tako kot za vsa ostala 
dela delodajalci zahtevajo izkušnje. Če slučajno ni tako, je prosto 
delovno mesto v nočnem baru, kjer zaradi gostov in delovnega 
časa brez izkušenj ni najbolje delati,« pojasnjuje. Urška je tako na 
začetku počitnic redno obiskovala spletne strani in pregledavala 
prosta dela, ker teh ni bilo veliko, je počasi obupala. Seveda bi 
najraje opravljala kakšno strokovno delo, povezano s študijem, 
kar je nekoliko težje, saj tovrstnih del med ponudbo študentskih 
del na Celjskem praktično ni.

Drugačne strategije iskanja dela se je lotila njena sestra Tjaša, 
bodoča študentka zgodovine in geografije. Na podlagi prijateljiči-
nega nasveta je prošnjo za delo poslala v Celjske lekarne, kjer bo 
preostanek počitnic preživela ob čiščenju prostorov. Nenazadnje 
tudi Urška ne bo lenarila. Konec poletja si bo prosti čas krajšala kot 
prostovoljka v celjskem delu EuroBasketa. Obe se zavedata, da v 
tej krizi tudi študenti čedalje težje dobijo delo, zato se strinjata, da 
bi bilo dobro, če bi občina ponudila širši nabor del, ki bi v prvi vrsti 
služila pridobivanju delovnih izkušenj in ne zgolj zaslužku.

Študentka Urška (levo) in bodoča študentka Tjaša 
Koštomaj iz Celja

Dve sestri, dva načina iskanja 
počitniškega dela

Letos delo manj 
plačano

Tako kot je strežba za določen del 
dijakov in študentov nekoliko manj 
priljubljena oblika počitniškega dela, 
jih ima veliko podobno mnenje tudi 
o pridobivanju naročnikov oziroma 
donacij, česar se je med letošnji po-
čitnicami lotila tudi Ksenja Gorenak 
iz Dramelj. »Letos je izredno slaba 
ponudba počitniških del, tista, ki so 
le na voljo, pa so slabše plačana kot 
pretekla leta,« opiše trenutne razmere 
na trgu počitniškega dela bodoča štu-

dentskega tretjega letnika grafičnega oblikovanja. Razlog za čedalje 
manj priložnosti za delo med počitnicami vidi v zapiranju velikih 
podjetij, ki so nekoč nudila številna prosta mesta. Kot še opaža 
Ksenja, je trenutno na voljo največ gostinskih del, pri katerih je 
pogosto zapisano, da oglas velja le za dekleta. »Tovrstna delo so zelo 
nehvaležna, saj so povezana z najrazličnejšimi ljudmi, do katerih 
mora biti natakar ne glede na vse opazke prijazen.« Ksenja ima to 
srečo, da lahko občasno pri pregledovanju prostih del predvsem v 
Ljubljani naleti tudi na strokovna dela, povezana z njenim študijem. 
A kaj, ko so zanje potrebne že predhodne tovrstne izkušnje.

Študentka Ksenja Gorenak iz 
Dramelj
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Na trgu dela je ponudba za počitniško delo na Celjskem do-
kaj skopa. Toliko bolj so zato pohvale vredna dejanja nekaterih 
občin, ki že nekaj let uspešno organizirajo počitniško delo za 
mlade. Povzemamo izkušnji iz Velenja ter Šoštanja in podrob-
neje predstavljamo prakso v Preboldu. Tokratno našo temo so 
pripravile novinarke Špela Ožir, Lea Komerički in Urška Selišnik. 
Vaše predloge, pogoje, ideje, povezane s počitniškim delom 
nam lahko posredujete na naš e-naslov: tednik@nt-rc.si.

Mladi v akciji

Že enajsti počitniški horuk
V Velenju je delo dobila dobra tretjina prosilcev

Mestna občina Velenje di-
jakom in študentom omogo-
ča počitniško delo v projektu 
Čisto moje Velenje. Projekt, 
ki ga izvajajo že od leta 2002, 
letos traja od 1. julija do 30. 
avgusta.

Ker želijo delo omogočiti čim 
večjemu številu mladih, lahko 
posameznik letos opravi največ 
40 ur oziroma 5 delovnih dni. 
Za vodenje mladih in koordi-
nacijo njihovega dela skrbi več 
mentorjev. Pred začetkom dela 
morajo vsi sodelujoči opraviti 
tudi izobraževanje iz varstva 
pri delu. Počitniško delo je pla-
čano 3 evre na uro. V vsakem 
časovnem obdobju dela 24 di-
jakov. Letos zaradi omejenih 
sredstev žal v projekt niso mogli 
več vključiti študentov, vendar 
imajo ti možnost za opravljanje 
dela na Pikinem festivalu, ki bo 
septembra v organizaciji Festi-
vala Velenje.

Tudi letos je bilo za počitniško 
delo zelo veliko zanimanje, pre-
jeli so skoraj 600 prošenj mladih, 
ki se želijo vključiti v projekt Či-
sto moje Velenje. V proračunu 
Mestne občine Velenje je letos 
za projekt namenjenih 50 tisoč 
evrov. Tako bo lahko delo opra-

vljalo 216 dijakov in 9 mentor-
jev. Precej vlog so torej morali 
žal zavrniti. Počitniškega dela v 
okviru projekta Čisto moje Vele-
nje ne morejo opravljati tisti, ki 
niso velenjski občani, zavrnili so 
tudi vloge premladih prosilcev. 
Poleg omejenih proračunskih 
sredstev je razlog za manj pro-
stih mest tudi zvišana konce-
sijska dajatev od študentskega 
dela, ki je posledica Zakona za 
uravnoteženje javnih financ.

Pomoč in čisto 
okolje
Mladi bodo urejali okolico v 

krajevnih skupnostih, okolico 
šol in javnih zavodov, pomaga-
li bodo varovancem Doma za 
varstvo odraslih Velenje. Prav 
tako bodo pomagali pri izved-
bi tradicionalnega taborjenja v 
Ribnem, pri izvajanju delavnic 
Festivala Velenje, knjižnice in 
Medobčinske zveze prijateljev 
mladine Velenje, gasilcem, Ticu, 
delali bodo tudi v čolnarni ob 
Velenjskem jezeru. Sodelovali 
bodo pri nadzoru na otroških 
igriščih in pomagali v mladin-
skem hotelu.

Temeljni cilji projekta Čisto 
moje Velenje so skrb za ureje-

Nove energije so še kako ve-
seli v vrtcu, kjer se večinoma 
dekleta preizkušajo tako v 
kuhinji kot pri delu z malčki 
v igralnicah.

Združijo koristno z 
mokrim
Največ prijav vsako leto prej-

mejo za delo na bazenu, kjer 
mladi ponavadi prodajajo vsto-
pnice, skrbijo za urejeno okolico 
in spremljevalni program. »Tako 
rešimo dve zadevi hkrati – kopa-
lišče obratuje, mladina pa ima 
delo,« pravi Debelak. K temu, 
da je preboldsko kopališče pri-
ljubljena rekreacijsko-družabna 
točka v dolini, veliko pripomo-
re tudi to, da se otroci in mla-
di do 18. leta iz občin Spodnje 
Savinjske doline lahko kopajo 
brezplačno.

Pomagajo 
društvom
Pomoči dijakov in študen-

tov so še posebej veseli v šte-
vilnih društvih, ki delujejo v 
občini, saj jim mladi poma-
gajo preurejati in obnavljati 
društvene prostore in pripa-
dajočo infrastrukturo. Zelo 
dobrodošli sta tudi posodo-
bitev in nadgradnja interne-
tnih strani. Tako bodo letos 
prenovili prostore gasilskega 
doma na Grobli in v Kaplji 
vasi. Med poletjem bodo v 
svežih barvah zasijala tudi 
športna igrišča, ki jih upra-
vljajo preboldska društva. 
Kot pravi Kačeva, s tovrstnim 
počitniškim delom pomagajo 
tako mladim kot društvom.

LEA KOMERIČKI
Foto: SHERPA

Simona Adrinek, študentka geologije, Bazen Prebold: »Delo 
na bazenu ni prezahtevno, je pa zelo raznoliko. Naša glavna 
naloga je, da skrbimo za urejeno in čisto okolico, da pomagamo 
pri čiščenju bazenov, tako kot danes, saj je sinočnje neurje pov-
zročilo precej nereda. Pomagamo pri različnih aktivnostih, ki 
se odvijajo v sklopu bazenskega kompleksa. Najbolje pri vsem 
tem pa je, da se ob delu zabavamo in tudi nekaj zaslužimo. 
Počitniškega dela se udeležujem že četrtič. Lani sem delala v 
knjižnici, kjer je bilo prav tak zanimivo, a je delo na prostem še 
veliko bolj zabavno, predvsem pa si obkrožen z več ljudmi.«

Žiga Sternad, študent informatike, Bazen Prebold: »Na 
bazenu delam že četrto leto zapored in bo to najverjetneje 
moje zadnje poletje v takšni vlogi. Prihodnje leto bom namreč 
absolvent in bodo v ospredju še kakšni drugi načrti. Mi je pa 
delo na bazenu zelo všeč, vseskozi si na svežem zraku in v 
dobri družbi.«

Gal Dolinar, študent metalurgije, Bazen Prebold: »Imamo 
idealen delovni prostor, delo pa je zelo zanimivo in raznoliko. 
Skrbimo za čistočo, delamo na blagajni, ali pa popazimo na 
otroke. V ekipi smo trije in delo si porazdelimo.«

no in čisto okolje, spodbujanje 
medgeneracijskega sodelova-
nja, sklepanje novih prijatelj-
skih vezi, finančna pomoč 
mladim oziroma njihovim 
družinam, krepitev zavesti o 
pomenu zdravega in čistega 

bivalnega okolja in pozitiven 
odnos do urbane opreme. Lani 
je v projektu sodelovalo 265 
mladih, ki so pobrali 12.920 
kilogramov različnih odpad-
kov in zelenega odreza.

US, foto: MOV

Večina je dobila delo
Občina Šoštanj organizira počitniško delo v sodelovanju 

s Termoelektrarno Šoštanj. Letos so v občini prejeli več kot 
200 vlog dijakov in študentov. Vsi, ki imajo stalno bivališče 
v Občini Šoštanj in so vloge oddali pravočasno, so oziroma 
bodo lahko tudi delali, kar pomeni približno 190 dijakov 
oziroma študentov.

V prvem mesecu, torej juliju, so imeli mladi ogromno dela, 
saj so selili in praznili staro šolo OŠ Bibe Roecka. Mladi v teh 
dneh izvajajo še zadnje podrobnosti, tako da bodo konec julija 
šolsko zgradbo predali velenjskemu Esotecu, ki bo poslopje po-
rušil, na njegovem mestu pa bo zrasel nov vrtec. Sicer mladim 
dela ne zmanjka, saj skrbijo za čiščenje in pospravljanje ulic v 
mestu, obnavljanje varnih šolskih poti, pomagajo v krajevnih 
skupnostih in v različnih zavodih, kjer pač potrebujejo pomoč. 
Tako jih srečujejo v vrtcu, šoli, zavodu za kulturo in tudi v 
Bolnišnici Topolšica ter Centru Zimzelen …

Tudi v Šoštanju lahko zaradi številnih prošenj mladi delajo 
samo teden dni in dobijo tri evre na uro. Občina ima za poplačilo 
mladih delavcev v proračunu posebno postavko »mladi lepšajo 
mesto in okolico«. Kot zagotavljajo v občini, so z delom in s pri-
zadevnostjo mladih zelo zadovoljni, zato bodo akcijo ohranjali, 
dokler jim bodo to dopuščala finančna sredstva. US

Dijakinja Nina in mama Nataša Perko s 
Polzele

Glavno vlogo imajo 
veze in poznanstva

Nini Perko pri iskanju počitniškega dela 
pomagajo straši. »Do zdaj smo si pomagali z 
vezami in s poznanstvi, letos je tudi to splavalo 
po vodi. Brez tega mladi namreč težko najdejo 
počitniško delo,« pojasnjuje mama, ki je prepri-
čana, da so počitniška dela za mlade več kot do-
brodošla, saj na ta način izkusijo, kako zaslužiti 
denar. Glede na to, da je razpisanih del za mlade 
čedalje manj, Polzelanki pozdravljata projekt 
velenjske občine, s katerim lokalna skupnost 
med počitnicami mladim vsaj malo zapolni pro-
sti čas. Prepričani sta, da bi tudi druge občine 
lahko na takšen način poskrbele za svoje mlade 
občane. Seveda na drugi strani izpostavljata, da 
se morajo mladi pri iskanju dela potruditi tudi 
sami. Bodoča dijakinja četrtega letnika srednje 
ekonomske šole tako tudi sama spremlja prosta 
dela na različnih spletnih portalih. Kljub temu 
je prepričana, da je za uspeh pri iskanju poči-
tniškega dela še vedno ključna neposredno na 
podjetje poslana prošnja, saj, kot je znano, si 
delodajalci, ki še vedno pod svoje okrilje med 
poletnimi meseci sprejemajo dijake in študente, 
seznam naredijo že spomladi in delovne sile ne 
iščejo tik pred zdajci.

Letos delo manj 
plačano

Tako kot je strežba za določen del 
dijakov in študentov nekoliko manj 
priljubljena oblika počitniškega dela, 
jih ima veliko podobno mnenje tudi 
o pridobivanju naročnikov oziroma 
donacij, česar se je med letošnji po-
čitnicami lotila tudi Ksenja Gorenak 
iz Dramelj. »Letos je izredno slaba 
ponudba počitniških del, tista, ki so 
le na voljo, pa so slabše plačana kot 
pretekla leta,« opiše trenutne razmere 
na trgu počitniškega dela bodoča štu-

dentskega tretjega letnika grafičnega oblikovanja. Razlog za čedalje 
manj priložnosti za delo med počitnicami vidi v zapiranju velikih 
podjetij, ki so nekoč nudila številna prosta mesta. Kot še opaža 
Ksenja, je trenutno na voljo največ gostinskih del, pri katerih je 
pogosto zapisano, da oglas velja le za dekleta. »Tovrstna delo so zelo 
nehvaležna, saj so povezana z najrazličnejšimi ljudmi, do katerih 
mora biti natakar ne glede na vse opazke prijazen.« Ksenja ima to 
srečo, da lahko občasno pri pregledovanju prostih del predvsem v 
Ljubljani naleti tudi na strokovna dela, povezana z njenim študijem. 
A kaj, ko so zanje potrebne že predhodne tovrstne izkušnje.

Študentka Ksenja Gorenak iz 
Dramelj

Tisti, ki ste se v teh dneh spre-
hodili po celjskih ulicah, ste 
najverjetneje opazili dijakinjo, 
ki že nekaj dni zapored mimo-
idočim deli promocijske letake. 
Viktorija Durković je ena tistih, 
ki je v ponudbi študentskih del 
našla nekaj zase. A kot nam je 
zaupala, dela ni našla preko štu-
dentskega servisa, temveč se je 
na delodajalca, kot ji je svetovala 

prijateljica, obrnila neposredno. »Lani je bila na spletnih 
portalih veliko večja izbira prostih del kot letos. Delo je res 
težko najti, zato sem že z deljenjem letakov več kot zado-
voljna,« je pojasnila bodoča dijakinja tretjega letnika, ki se 
zaveda, da je delo preko študentskega servisa lahko odlična 
priložnost za nabiranje izkušenj in s tem dodatnih referenc 
pri iskanju zaposlitve. A kot kaže, so tovrstna strokovna dela 
zaenkrat usojena le redkim. Ne predstavlja si, kje bi lahko 
kot bodoča študentka medice že pred diplomo nabirala de-
lovne izkušnje.

Dijakinja Viktorija Durković 
iz Celja

Strokovno delo 
težko najti, 
priložnostnega ne
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Dvodnevno državno pr-
venstvo v Celju so obeležili 
izjemno visoka temperatu-
ra zraka, nekaj vrhunskih 
izidov in kopica sila pov-
prečnih, kar so določeni 
strokovnjaki pospremili z 
vzdihi. Za solidno ali vr-
hunsko atletiko je potreb-
nega res veliko odrekanja.

Čeprav vstopnine ni bilo, 
je bilo gledalcev zelo malo, 
toda s tovrstno težavo se 
ubadajo zadnja leta tudi v 
skoraj vseh ostalih športnih 
panogah.

Osem prvakov
Atleti in atletinje doma-

čega Kladivarja so osvojili 
šest zlatih medalj: Mitja 
Krevs na 1.500 in 3.000 me-
trov, Luka Janežič na 400 
metrov, Marina Tomič na 
100 metrov ovire, Martina 
Ratej v metu kopja in Mo-
nika Lebeničnik v suvanju 
krogle. Med Velenjčani so 

Nekaj vrhunskih rezultatov 
štrlelo iz sivega povprečja
Brezhibna organizacija v rekordni vročini – Tomičeva zadovoljna, Ratejeva ne

izstopali Peter Hribaršek z 
zmagama čez visoke in nizke 
ovire, Jan Breznik z zmago 
na pet kilometrov in drugim 
mestom na tri kilometre ter 
Maruša Berlot, ki je bila naj-
hitrejša na 400 metrov ovire. 
V domači vrsti so bili drugi 
Mateja Adrovič (5.000 m), 
Andrej Batagelj (troskok) 
in Borut Albreht (3.000 m 
zapreke), tretja pa Žiga Hus 
(400 m ovire) in moška šta-
feta 4x400 m. Velenjčani 
so bili v daljši štafeti drugi, 
prav tako tudi Bernarda Le-
tnar (kopje), tretji pa Jerne-
ja Smonkar (800 m) in Brina 
Melanšek (3.000 m).

Na morje ali v 
Moskvo
Pričakovanja je upravi-

čil najboljši slovenski atlet 
Primož Kozmus. Kladivo 
je zalučal do 79,70 m in je 
zdaj šesti po izidih sezone 
na svetu: »Ni kaj, rezultat 

je dober, zato sem zadovo-
ljen. Tehnična izpeljava pa 
še ni popolna in jo moram 
izpiliti v naslednjih desetih 
dneh, zato da bo pri vsakem 
metu kladivo letelo daleč, da 
ne bo ničel in da bom samo-
zavesten.« Kozmus je vselej 
pohvalil celjsko tekmovališče 
oziroma krog, v katerem se 
zavrti. »Tu je vedno dober, 
tudi tokrat so se organiza-
torji na mojo srečo lepo po-
trudili. V Moskvi se moram 
osredotočiti predvsem nase. 
Madžar Pars je prvi favorit, 
toda z njim se bom odločno 
podal v lov na zmago. Upam, 
da nama ostali ne bodo zmo-
gli slediti.« Rožle Prezelj 
(njegov oče Dušan je bil član 
Kladivarja) je s preskočenimi 
228 centimetri v izdihljajih 
DP izpolnil normo za nastop 
na svetovnem prvenstvu, ki 
bo med 10. in 18. avgustom 
v Moskvi. Po neuspelih po-
skusih naskakovanja novega 
državnega rekorda v skoku v 
višino (v tretjem poskusu ni 
bil daleč, da bi preskočil 233 
cm) je zagrenjeno, a obenem 
z nasmehom pripovedoval: 
»Dober sem v trenutkih, ko 
sem postavljen pred zid. Imel 
sem dve možnosti: ali grem 
na morje ali v Moskvo. Neka-
teri so zdaj jezni, ker se mi 
je uspelo uvrstiti na svetovno 
prvenstvo. Sam pa sem zelo 
vesel. Verjel sem vase, ko so 
si mnogi že meli roke, češ, 
saj mu ne more uspeti. Grem 
tja, kamor sodim!«

Posledice 
poškodbe
Članica Kladivarja Martina 

Ratej je v svojem prvem nasto-
pu po poškodbi v metu kopja 
precej zaostala za 60 metri in s 
57,55 ni izpolnila pričakovanj, 
a je treba poudariti, da je tek-
movala po naporni vadbi: »Po 
poškodbi sem morala mirova-
ti in treba je bilo nadoknaditi 
zamujeno s pospešeno vadbo. 
Na treningih mi je šlo dobro, 
a na plan je prišla utrujenost. 
Tokrat se mi je zapletlo še pri 

tehniki meta in zato so bili 
meti kratki. Bil je slab dan. 
Na treningih je kopje letelo 
precej dlje. Dva tedna dela sta 
še pred mano. Bolečine so iz-
ginile, kar je bistveno.« Trener 
Andrej Hajnšek predvideva, 
da ima Martina še vsaj pet me-
trov rezerve, njegova varovan-
ka pa pravi: »Zelo pomembne 
bodo kvalifikacije. Prvi cilj je 
zato uvrstitev v finale. Potem 
pa bomo videli.«

Čez zadnjo kot 
letalo
Marina Tomič je čez vi-

soke ovire presenetila tudi 
samo sebe z zelo dobrim 
izidom 13,12 sek. Potrdila 
je dobro formo, ko je utru-
jena po zadnjih napornih 
treningih. Tako dobrega 
časa ni pričakovala, tek ji je 
uspel do osme ovire, potem 
ji je malo zmanjkalo moči: 
»Zadnjo oviro sem preletela 
kot letalo, a je bil čas vseeno 

odličen, tako da se ne mo-
rem pritoževati. Zdravje mi 
služi, forma se dviguje in gre 
dejansko za sezono kariere.« 
Letos je s svojim osebnim 
rekordom 12,94 presenetila 
tudi svojega trenerja Mateja 
Juharta. Sledi skoraj popoln 
oddih do poleta v Rusijo. »16. 
avgusta petnajst minut pred 
osmo zjutraj po našem času 
se bodo začele kvalifikacije. 
Zame je to zelo zgodaj. Toda 
ko si na štartu, pozabiš, koli-
ko je ura. Cilj je polfinale, to 
nič več tiha želja. Če bi po-
novila tek pod 13 sekunda-
mi, potem bi se načrt skoraj 
zagotovo uresničil.« V drugi 
memorialni disciplini Mitin-
ga celjskih knezov (izveden 
je bil v soboto v okviru pr-
vega dneva DP), teku na 100 
metrov za moške, je slavil 
Nigerijec Peter Emelize.

Še ne izbira 
razdalj
Okrepitev Kladivarja, Do-

lenjec Mitja Krevs, je zma-
gal dvakrat: »Kladivarju sem 
se pridružil v novembrskem 
prestopnem roku, tako da 
sem v novem dresu tekmo-
val že v zimski dvoranski 
sezoni. Glavno zaslugo ima 
nedvomno Vojko Arzenšek, 
ki je hkrati tudi moj glavni 
pokrovitelj. Zelo sem zado-
voljen.« Doma je iz Mirne 
Peči. Razpet je med zelo 
različnimi tekaškimi disci-
plinami glede dolžine, kajti 
bil je tudi kandidat za daljšo 
štafeto, a je bil za njim tek na 

tri kilometre. »Drži, razpon 
disciplin je zelo velik, kar 
je redkost. Štirikrat sem se 
udeležil evropskega prven-
stva v krosu, zmagal sem na 
ljubljanskem polmaratonu. 
Poudarek ostaja na 1.500 
metrov, na tej razdalji sem 
državni dvoranski rekorder, 
a tudi na 800 metrov.«

Navdušili po obeh 
plateh
Organizatorji so se potru-

dili in po več kot desetletju 
zgledno pripravili državno 
prvenstvo v Celju, neznosna 
vročina pa je seveda vplivala 
tudi na izide. Predsednik Kla-
divarja Stane Rozman je bu-
dno spremljal organizacijski 
in tekmovalni trud: »Natanko 
pred petimi desetletji je bilo 
v Celju jugoslovansko prven-
stvo. Na še en mejnik v naši 
svetli tradiciji so me spomnili 
starejši celjski atletski sodni-
ki. Zadovoljni smo po obeh 
plateh. Vse službe so svoje 
delo opravile z odliko. Kro-
ni tekmovalnega dela sta bili 
nastopa Kozmusa, ki je napo-
vedal medaljo na svetovnem 
prvenstvu, in Prezlja, ki je v 
zadnjem trenutku izpolnil 
normo. Izmed naših atletov 
gredo pohvale Mitji Krevsu 
za dve zmagi, Marini Tomič, 
ki se ji obeta polfinale v Mo-
skvi, tudi Martini Ratej, ki se 
uspešno vrača po poškodbi, 
in Luki Janežiču, ki predsta-
vlja presenečenje sezone.«

DEAN ŠUSTER
Foto: TimE

Mitja Krevs (levo), član Kladivarja, je osvojil dve zlati medalji, Jan 
Breznik iz AK Velenje pa zlato in srebrno.

Martina Ratej je ohranila moč, toda mirovanje zaradi poškodbe prepone je pustilo posledice pri 
tehniki meta.

Luka Janežič je dobro drvel tudi 
na ovinkih med tekom na 400 
metrov.

Kot vselej je bila Marina Tomič nasmejana in dobre volje, še posebej pa na tribuni, ko je s staršema, mamo 
Mileno in očetom Dragom, premlevala zadnje dogodke in načrtovala pot v Rusijo.
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LESTVICA 1. SNL

ŠPORT

Panorama

NOGOMET
1. SL, 3. krog: Celje – Rudar 

0:1 (0:0); Eterović (56), Ma-
ribor – Koper 6:1 (2:0), Gorica 
– Domžale 1:2 (0:0), Olimpi-
ja – Krka 5:0 (3:0), Triglav 
– Zavrč 1:2 (0:1). (MiK)

Športni koledar

Sobota, 3. 8.

NOGOMET
1. SL, 4. krog: Luka Koper 

– Celje (17.30), Velenje: Ru-
dar – Triglav (20).

Celjani so bili po 3. krogu 
1. SNL ob tekmi manj (od-
igrali so jo sinoči, doma z 
Domžalami) na zadnjem 
mestu brez točk, Velenjčani 
pa so si z dvema zmagama 
delili drugo mesto z Zavr-
čem.

Konec tedna igra Rudar 
doma s Triglavom in name-
rava z novo zmago ostati pri 
vrhu razpredelnice, celjsko 
moštvo pa bo odpotovalo v 
Koper …

»Penal« za anale
60. savinjsko – šaleški derbi 

je v 55. minuti odločil Mate 
Eterović, ki je v 4. minuti 
izvedel strel z bele točke, 
vendar mu ga je vratar Matic 
Kotnik obranil. Ko je sodnik 
Mitja Žganec pokazal na 
belo točko, so bili gostitelji 
tako šokirani, da še resneje 
protestirali niso. Radujko je 
padel, ko je žoga letela proti 
oddaljenejši vratnici po izva-
janju strela s kota (Velenjčani 
so imeli tri v šestih minutah) 
in s tal, z razširjenimi rokami 
zahteval najstrožjo kazen. So-
dnik je uslišal njegovo željo 
– izkazalo se je, da bi bilo za 
Celjane bolje, če bi Eterović 
zadel z bele točke. Še 20 mi-
nut so igrali zakrčeno, potem 
pa vzpostavili ravnotežje. 
Žoga je po poskusu Zajca od 
daleč odfrčala mimo desne 
vratnice, Žagarju Knezu je bil 
dosojen prepovedan položaj 
(neupravičeno), tako ali tako 
pa priložnosti ni izkoristil.

Izjemno neodločni
Tudi drugi del so Velenj-

čani začeli podjetno, odloči-
tev pa je padla v 56. minuti. 
Elvis Bratanovič je žogo iz 
avta sprejel med obrambno 
in zvezno vrsto Celja. Izpustil 
ga je Zajc, nato še dva njego-
va soigralca. Bratanoviču je 
uspel imeniten prodor. Pred 
vrati sta bila ob Eteroviću dva 
celjska obrambna igralca, a se 
jima je uspel izmuzniti.

Začelo se je logično oble-
ganje velenjskih vrat. V 72. 
minuti Žganec ni pokazal 
drugega rumenega kartona 
Jahiču, izenačenju pa so bili 
domačini najbližje v 89. minu-
ti. S 17 metrov je Igor Jugović 
izvedel prosti strel; le za nekaj 

Rožle Prezelj je skakal s kapo, uspelo mu je tudi čez 228 cm.

»Napiši pod sliko, da bom dedek,« je bil židane volje odličen atletski trener 
Tomo Popetru. Jolandi Batagelj ni ne krvni ne krušni oče (slednje morda 
delno), toda že od malih nog je bila njegova varovanka in ljubljenka.

Jolanda Batagelj, rojena Steblovnik, svetovna rekorderka s priimkom 
Čeplak, je spremljala nastope svojega moža, troskokaša Andreja Ba-
tagelja.

Levo je vodja tekmovanja, direktor AD Kladivar Rok Kopitar, desno 
pa predsednik celjskega kluba Stane Rozman, ki je bil predsednik 
organizacijskega odbora DP.

Druga zmaga Rudarja, 
drugi poraz Celja

decimetrov je obšel vrata. Nad 
celjski tabor so se nenadoma 
po evropski evforiji zgrnili 
oblaki skrbi. »Knapi« so se 
veselili. Ko so bili doma pora-
ženi (Maribor), gledalcev niso 
razočarali, sodniške odločitve 
pa so jih na obeh gostovanjih 
popeljale do šestih točk.

Rudar po tretjo 
zmago
Velenjčani igrajo zelo čvr-

sto, obenem pa tudi hitro in 
trener Jernej Javornik mora 
zgolj nadaljevati z začrtano 
potjo: »Bili smo odločeni, da 
odigramo dobro tekmo in da 
jo skušamo dobiti. Mnogo bo-
lje smo jo odprli v primerjavi 
s tisto proti Mariboru, ki smo 
ga preveč spoštovali. Tokrat 
smo nadzorovali potek sre-
čanja in vseskozi pretili proti 
golu. Padli smo le v drugem 
delu 2. polčasa. Obračun so 
odločile izkušnje, ki so na 
naši strani.« Po desni strani 
je dobro tekal Rajko Rotman: 

»Zaigrali smo odprto, kar se 
nam je obrestovalo. Čas je, da 
zmagamo tudi doma. Triglav 
je lepa priložnost. Vsekakor 
pa želimo izboljšati sedmo 
mesto iz prejšnje sezone.« 
Glede na kader in stabilne 
finančne razmere se bo to 
tudi zgodilo; ne le to, Rudar 
sodi med kandidate za vrh 
lestvice.

Kdo za Cebaro?
Po tretjem zaporednem 

porazu je bila na obrazu tre-
nerja Miloša Rusa očitna za-
skrbljenost, čeprav ga muči 
predvsem poraz v Zavrču: 
»Tudi po drugi prvenstveni 
tekmi smo ostali praznih 
rok. Če smo bili v Zavrču iz-
razito slabe volje, pa tokrat 
ne moremo igralcem veliko 
očitati. Trudili so se, skuša-
li igrati proti Rudarju, ki je 
zelo kvaliteten, homogen in 
čvrst. Dejstvo je, da so mi-
nule tekme pustile posledi-
ce na našem moštvu, ki ni 

več tako samozavestno, kot 
je bilo spomladi. Razlogi so 
precej očitni. Ekipa je mla-
da in neizkušena, doletele 
so jo poškodbe.« Kaj sedaj 
storiti, ko sicer alarm še ni 
potreben? »Igralce moramo 
sprostiti, jih prepričati, da 
niso pozabili igrati nogomet. 
Dopovedati jim moram, da 
so talentirani in da bodo 
kmalu znova igrali tako, da 
jih bo užitek gledati.« Rus je 
priznal, da je bil sprva zelo 
zadovoljen z vezistom Igor-
jem Jugovićem, ki pa je za-
dnje tri tekme odigral slabše. 
Bil je razočaran, ker mu ni 
uspel prestop, pri katerem 
bi zaslužil. Na preizkušnji 
je bil bojda v Turčiji. Čez 
dva meseca bo postal očka 
in nesproščenost vpliva na 
njegove predstave. Celje je 
zapustil Stefan Cebara; na 
17 tekmah v celjskem dresu 
ni uspel doseči gola.

DEAN ŠUSTER
Foto: TimE

Trenerja Miloša Rusa je nekaj gledalcev pozivalo k odstopu.

Vratar Rudarja Matjaž Rozman je bil prej pri žogi kot celjski napadalec Gregor Bajde.
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Košarkarski veterani 
veseli iz Grčije

Za tekmovalko Šaleškega 
alpinističnega odseka (ŠAO) 
Velenje Janjo Garnbret sta 
evropski prvenstvi, na kate-
rih je osvojila zlati medalji, 
pred njo pa je še 9. razred 
osnovne šole, nato pa bržko-
ne selitev na športni oddelek 
velenjske gimnazije.

Konec maja je švicarski 
Grindelwald gostil mladinsko 
EP v balvanskem plezanju. 
Izvrstno delo v velenjskem 
klubu je skoraj iztržilo sen-
zacijo. Kazalo je namreč, da 
bi na stopničkah pri starejših 
deklicah stale zgolj Slovenke 
oziroma dekleta iz ŠAO Vele-
nje. Mednje se je nato vrinila 
avstrijska tekmovalka. Zma-
gala je Janja Garnbret, tretja 
je bila Sara Lukič, četrta pa 
Tjaša Slemenšek. Med kade-
tinjami je bila Julija Kruder iz 
ŠPO PD Celje – Matica šesta.

Med počitnicami so sledile 
priprave na veliki tekmovanji 
v težavnosti, na EP v avstrij-
skem Imstu in na svetovno 
prvenstvo v kanadskem Cen-
tral Saanichu, ki bo sredi tega 
meseca. Konec prejšnjega te-
dna se je Garnbretova znova 
veselila. Bila je naša najboljša 
predstavnica, znova se je oki-
tila z zlatom med starejšimi 
deklicami (Slemenškova je 
bila deveta). »Že v zahtevnih 
kvalifikacijah sem dala vse od 
sebe, da sem se nato uvrstila 

Mini motorji na Vranskem
Konec tedna bo v AMZS Centru varne vožnje na Vranskem evropsko prvenstvo v mini 

motu. Gre za tekmovanje, na katerem se za evropske naslove potegujejo tekmovalci v 
šestih kategorijah, v preteklosti pa so se tega tekmovanja udeleževali mnogi zvezdniki 
svetovnega moto športa.

Na dirko na Vranskem se je prijavilo 43 voznikov iz desetih evropskih držav. Največ dirkačev 
je prijavljenih za kategorijo senior open 50, kjer se bodo za visoke uvrstitve potegovali tudi štirje 
slovenski vozniki, poleg Poropata, Medoša in Šipka tudi Celjan Andraž Hriberšek, novinec na 
dirki evropskega prvenstva. Kvalifikacijski nastopi bodo jutri popoldne in v soboto dopoldne. 
V soboto bosta po dve dirki v vsakem razredu, v nedeljo pa še tretja, ki bo štela dvojno.

DŠ

Košarkarje Rogaške Cry-
stala bo v novi sezoni vodil 
trener Damjan Novakovič, ki 
je pred tem uspešno deloval 
v Šentjurju pri Tajfunu. S 
Slatinčani želi narediti ko-
rak naprej in se prvič uvrstiti 
v ligo za prvaka.

Igralski mozaik Damjana 
Novakoviča, ki je v zadnjih 
tednih vodil mlajšo člansko 
izbrano vrsto Slovenije, se 
oblikuje iz dneva v dan. Kot 
naslednji naj bi v Rogaško Sla-
tino po Mitji Nikoliču Smrde-
lju prišel še drugi član Zlato-
roga, Miha Lapornik.

Kako bi opisali zamenjavo 
trenerskega stolčka?

Klubski status sem si že-
lel urediti pred odhodom 
v Estonijo, kjer sem bil z 

reprezentanco mlajših čla-
nov. Bilo bi zelo neprijetno, 
da bi se ukvarjal z dvema 
stvarema naenkrat. Dobro 
poznam župana Branka 
Kidriča in ostale v klubu. 
Veliko smo se pogovarjali. 
Prepoznal sem ambiciozno 
sredino, ki želi narediti ko-
rak naprej in ki v meni vidi 
tistega, ki lahko klub spra-
vi na višjo raven. Podpisali 
smo večletno pogodbo, ven-
dar jo je možno predčasno 
prekiniti.

Pospešeno sestavljate tudi 
igralsko ekipo. Kakšno je 
trenutno stanje?

V tem trenutku imajo ve-
ljavne pogodbe z Rogaško 
Smajlovič, Miljkovič, Mijovič, 
Jotič, Koštomaj in novinec v 

klubu Nikolič Smrdelj. Imamo 
tudi kar nekaj mladih košar-
karjev, ki pa so trenutno še 
premladi, da bi delali čudeže, 
vendar vsekakor računamo na 
njih. Potrebujemo še center in 
dva zunanja igralca.

Novi igralce iščete doma 
ali na tujem?

Tu in tam, a smo omejeni. 
Center bo stoodstotno tujec, 
saj v Sloveniji enostavno kot 
po tradiciji ni toliko kvalite-
tnih. Tisti, ki so že uveljavljeni 
in imajo kvaliteto, pa so za nas 
predragi. Za zunanja položa-
ja pa so v igri domači in tuji 
igralci, a je odvisno od tega, 
kako se bodo vklopili v naš 
proračun.

In kakšno bo strokovno 
vodstvo ekipe?

ŠPORT

Kahvedžić in Breznik sta prvi in tretji z desne v zgornji vrsti, Lesjak in 
Štefanec pa drugi in tretji v spodnji vrsti.

Solun je gostil 176 vete-
ranskih košarkarskih mo-
štev iz 33 držav z vseh celin 
in skupno 3.200 udeležen-
cev. Toliko košarkarjev in 
tudi sicer športnikov ene 
panoge na enem mestu se 
še ni zbralo, tako da pred-
stavlja 12. svetovno prven-
stvo veteranske košarke 
(FIMBA MaxiBasketball 
Championship) svojevrsten 
svetovni rekord.

Slovenija je bila po številu 
osvojenih medalj na prete-
klih enajstih prvenstvih na 
visokem šestem mestu in je 
letos zbirko povečala za tri 
kolajne. Tokrat je ponovno 
prijetno presenetila ekipa, ki 
je leta 2010 na šestem evrop-
skem prvenstvu v Zagrebu 
osvojila prvo zlato medaljo 
za slovenske veterane. To 
so igralci, zbrani iz različ-
nih slovenskih košarkarskih 
sredin, ki so tokrat našo dr-
žavo zastopali pod imenom 
SLO 55+. Velik delež pri tem 
zgodovinskem uspehu so 
prispevali tudi štirje veterani 
s celjskega območja, in sicer 
Šoštanjčan Stanko Breznik, 
Celjana Abdulah Kahvedžić 
in Peter Štefanec ter Laščan 
Srečko Lesjak.

Najprej so izgubili z Brazi-
lijo s 74:63, nato pa prema-
gali Kostariko (60:42), Peru 
(52:50) in domačine (44:42) 
ter klonili proti Moldaviji 
(66:51). Sledila je tekma za 
3. mesto, naše moštvo pa se 
je po dramatični končnici 
oddolžilo brazilskemu za 
poraz v uvodu prvenstva in 

Novakovič pospešeno 
sestavlja mozaik

Damjan Novakovič

ga premagalo z 68:60. Morda 
bi naša ekipa še bolje igrala, 
če ne bi v zadnjem trenut-
ku ostala – kako pomenlji-
vo – brez Šempetrana Silva 
Udriha in Mariborčana Vasa 
Vujačića (očetov Bena Udri-
ha in Aleksandra Vujačiča). 
Toda Silvo in Vaso sta mora-
la udeležbo, žal, odpovedati 
zaradi poškodb. Medtem ko 
je bila za ostale igralce tega 
moštva to prva medalja na 
svetovnih prvenstvih, je Les-
jak postal najuspešnejši slo-
venski košarkarski veteran, 
saj je prej z laškimi veterani 
osvojil vse tri možne meda-

lje glede žlahtnosti, na SP v 
Novi Zelandiji, Portoriku in 
na Češkem.

Veterani Zlatoroga Laško v 
kategoriji 40+ so se z zdeset-
kano postavo morali zadovo-
ljiti z 12. mestom. Sebastja-
na Semeta, Simona Zdolška, 
Miho Uršiča, Marka Pinterja, 
Jožeta Sadarja, Zorana Bla-
tnika, Tomaža Blagotinška, 
Danijela Lapornika, Gregorja 
Lapornika in Stojana Zora je 
vodil trener Srečko Lesjak. 
Po povratku so že začeli na-
črtovati nastop na SP čez dve 
leti v ameriškem Orlandu.

DEAN ŠUSTER

Garnbretova pleza 
najbolje
Najboljša v balvanskem in težavnostnem plezanju v Evropi

Prvakinja Janja Garnbret v rokah evropskih podprvakov kadeta Mar-
tina Berganta in mladinca Domna Škofica

Prejšnjo sezono je zaključil 
Stane Ožbej, ki je bil pomočnik 
že v Šentjurju. Trenutno med 
njim in predsednikom kluba 
še trajajo pogovori. Imamo 
tudi Petra Markovinoviča, ki je 
zelo kvaliteten, bil je zraven v 
reprezentanci, zato mislim, da 
bomo imeli v vsakem primeru 
zelo dober štab. Je pa velika 
želja, da se dodatno okrepi še 
delo z mladimi. Pogovarjamo 
se, da je treba začeti produk-
cijsko zgodbo, morda koga 
pripeljati iz tujine.

Privrženci Rogaške bodo 
v novi sezoni pričakovali še 
korak naprej.

Včasih je stvari pod priti-
skom težko delati, a me to ne 
moti, lahko pa nekatere igral-
ce. Cilj je uvrstitev v ligo za 
prvaka in na zaključni turnir 
pokalnega tekmovanja. Zdaj 
moramo najprej z dobro sesta-
vo ekipe narediti temelje, da 
se to uresniči. V času priprav 
je treba dobro trenirati in se 
pripraviti, da nam bo uspelo 
uresničiti cilje.

Kdaj se bodo začele pripra-
ve in kako bodo potekale?

Zelo imam rad, da je pred-
časno že vse načrtovano, 
da se vse pripravi in potem 
posledično nemoteno vse 
skupaj poteka. Zdaj je treba 
narediti načrt razvoja kon-
dicije in tehnike. Priprave se 
bodo začele 12. avgusta. Po-

trjen imamo že pripravljalni 
turnir v Poreču, kjer bosta 
prvoligaški ekipi iz Rusije 
in domžalski Helios. Za tem 
načrtujemo odhod še v Srbi-
jo ali BiH. Vse bo odvisno od 
nasprotnikov na turnirjih.

MITJA KNEZ

med deset finalistk. Finalna 
smer ni bila enostavna, a mi jo 
je uspelo obvladati. Zelo sem 
vesela, časa za oddih pa ni 
veliko, saj bom že jutri začela 
priprave na svetovno prven-
stvo. Tudi tam se želim dobro 
odrezati,« je dejala najboljša 
Evropejka Garnbretova, ki 

priznava, da je njena vzornica 
Mina Markovič. Večkratna dr-
žavna prvakinja iz velenjskega 
kluba je bila najboljša že kot 
cicibanka, nato kot mlajša de-
klica. V skali je njena najtežje 
preplezana smer z rdečo piko 
8b, na flash pa 7b+.

DEAN ŠUSTER
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ČETRTEK, 1. avgust
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novice, 12.00 Novice, 12.15 Odmev, 
14.00 Regijske novice, 14.10 Kalejdoskop, 15.00 Šport da-
nes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Odmev – ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Kalejdoskop – ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Univox)

PETEK, 2. avgust
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novice, 11.15 Radi ste jih poslušali, 
12.00 Novice, 12.15 Od petka do petka, 13.00 Kulturni 
mozaik, 14.00 Regijske novice, 14.10 Hit lista Radia Celje 
– s hiti prežeto popoldne 19.00), 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 18.00 Poglejte v zvezde z Gordano 
in Dolores, 19.00 Novice, 19.15 Gostimo gostoljubnega 
glasbenega gurmana, 20.00 Clubbing z DJ Teom, 24.00 
SNOP (Radio Univox)

SOBOTA, 3. avgust
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 9.15 Otroški radio, 10.00 Novice, 
11.00 Kulturni mozaik, 11.20 Kuhajmo skupaj, ponovitev, 
12.00 Novice, 12.15 Tedenski osir, 14.00 Regijske novice, 
14.15 Gostimo gostoljubnega glasbenega gurmana, pono-
vitev, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 18.00 Lestvica - 20 vročih Radia Celje, 
19.00 Novice, 24.00 SNOP (Radio Univox)

NEDELJA, 4. avgust
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časo-
plov, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 
Skladbi tedna (domača, tuja), 9.10 Luč sveti v temi, 10.00 
Novice, 10.10 Znanci pred mikrofonom, Suzi Kvas, 11.15 
Tedenski osir – ponovitev, 12.00 Novice, 12.10 Pesem slo-
venske dežele, 13.00 Čestitke in pozdravi, 24.00 SNOP 
(Radio Celje)

PONEDELJEK, 5. avgust
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po doma-

če, 5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Ča-
soplov, 6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 
9.15 Predstavitev skladb za domačo in tujo pesem tedna, 
10.00 Novice, 10.15 Ponedeljkovo športno dopoldne, 12.00 
Novice, 12.15 Vaš zakaj, naš zato, 13.00 Kulturni mozaik, 
13.15 Izbiramo skladbi tedna, 14.00 Regijske novice, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kroni-
ka, 17.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Znanci pred 
mikrofonom, Suzi Kvas, ponovitev, 19.00 Novice, 19.15 
Katrca, 24.00 SNOP (Radio Celje)

TOREK, 6. avgust
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 9.15 Zdravo z naravo, 10.00 Novice, 12.00 
Novice, 12.15 Male živali, velike ljubezni, 13.00 Kulturni 
mozaik, 14.00 Regijske novice, 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 18.00 Strokovnjak svetuje, 19.00 
Novice, 19.15 Zadnji rok z Boštjanom Dermolom, 24.00 
SNOP (Radio Celje)

SREDA, 7. avgust
Jutranja nostalgija na Radiu Celje, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 10.00 
Novice, 10.15 Kuhajmo skupaj, 12.00 Novice, 13.00 Kul-
turni mozaik, 13.20 Mali O – pošta, 13.30 Mali O – klici, 
14.00 Regijske novice, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki 
in odmevi RaSlo, 16.20 Filmsko platno, 17.00 Kronika, 
17.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Pop čvek, 19.00 
Novice, 19.15 Saute surmadi z Boštjanom Lebnom, 24.00 
SNOP (Radio Velenje)

TEDENSKI SPORED 
RADIA CELJE

TUJA LESTVICA
	 1.	 LOVE	ME	AGAIN	-	JOHN	

NEWMAN	 (3)
	 2.	 WAKE	ME	UP	-	AVICII	FEAT.	

ALOE	BLACC	 (6)
	 3.	 DUSTY	MEN	-	SAULE	FEAT.	

CHARLIE	WINSTON	 (4
	 4.	 BEST	I	EVER	HAD	-	GAVIN	

DEGRAW	 (2)
	 5.	 COUNTING	STARS	-	

ONEREPUBLIC
	 6.	 BLURRED	LINES	-	ROBIN	

THICKE	FT.	T.	I.,	PHARELL	 (7)
	 7.	 BEAUTIFUL	-	MARIAH	

CAREY	FT.	MIGUEL	 (3)
	 8.	 TIE	IT	UP	–	KELLY	CLARKSON	 (2)
	 9.	 BEST	SONG	EVER	-	ONE	

DIRECTION	 (1)
	10.	SUN	–	BELINDA	CARLISLE	 (4)

DOMAČA LESTVICA
	 1.	 HVALA	ZA	RIBE	-	TABU	 (4)
	 2.	 MARS	IN	VENERA	–	

TINKARA	KOVAČ	 (3)
	 3.	 ZNUCANA	-	KATARINA	MALA	 (6)
	 4.	 VSE	JE	LJUBEZEN	-	

ALENKA	GODEC	 (3)
	 5.	 OBJEM	(RMX)	–	PAPIR	 (2)
	 6.	 PALME	GORIJO	–	AVTOMOBILI	(1)
	 7.	 STARA	GARA	–	I.	C.	E.	 (5)
	 8.	 KAKO	LEPO	TE	SREČAT	–	

E.	V.	A.	 (4)
	 9.	 ČEŠNJEV	CVET	-	PANDA	 (2)
	10.	A	BOŠ	MALO	MOJ	-	ALJA	

KRUŠIČ	 (1)

PREDLOGA ZA TUJO 
LESTVICO:
IN	A	WORLD	LIKE	THIS	-	BACK-
STREET	BOYS
BABEL	-	MUMFORD	&	SONS

PREDLOGA ZA DOMAČO 
LESTVICO:
FANI	-	GAL	GJURIN
ROŽMARIN	-	SONS

Lestvico	20	vročih	lahko	poslušate	
vsako	soboto	ob	18.	uri.	Za	svoje	
najljubše	skladbe	lahko	glasujete	na	
spletni	strani	www.radiocelje.com.

20 vročih 
Radia Celje

PREDLOGI
	 1.	 DOLENJSKI	ZVOKI:	Zgodbe
	 2.	 ATOMIK	HARMONIK:	Življenje	je	

kakor	reka
	 3.	 NAVIHANI	MUZIKANTI:	Glasbeni	

problem
	 4.	 NAVIHANKE:	Pravljica	za	dva
	 5.	 SPEV:	Tri	dni	in	pol

Po slovensko 
s Katrco

RADIO, KI GA BEREMO

Tehnično opremljene
V novinarskem poklicu brez 

tehničnih pripomočkov ne 
gre. In če nam je tehnika na 
eni strani močno olajšala delo, 
pa nam jo vsake toliko tudi 
zagode. Saj si verjetno pred-
stavljate, kako je, ko se novi-
nar po več urah vrne s terena 
v uredništvo, prepričan, kaj 
vse je posnel, nato pa zgrožen 
ugotovi, da posnetkov ni, ker 
je zatajil snemalnik. Ali pa, da 
mu, ko ga čas najbolj priganja, 
»zmrzne« računalnik … No, k 
sreči se takšne nevšečnosti ne 
dogajajo prav pogosto, saj so 
naši novinarji dobro tehnično 
podkovani.

Simona Šolinič + radijski mikro-
fon = najboljši par. Simona vsako 
sredo zjutraj vodi jutranji program 
(Nostalgijo) na Radiu Celje, z mi-
krofonom v rokah pa jo lahko več-
krat vidite tudi na terenu, ko poro-
ča o črni kroniki. (foto: Grupa)

Špela Kuralt je mikrofon in snemalnik v zadnjem letu zamenjala za pleničke, dude in potiskanje otroškega 
vozička. Brez telefona pa seveda ne gre niti na porodniškem dopustu. Dober novinar mora biti namreč ves 
čas na preži za novimi informacijami. (foto: Grupa)

Novinarka Anja Deučman ve, da so v novinarskem poklicu pomembna tudi družabna srečanja in da je 
uspešnim projektom treba nazdraviti. Seveda pa tudi ob takšnih priložnostih ne gre brez snemalnika (ste 
ga opazili?). (foto: SHERPA)
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Kot smo že prikazali v 
fotoreportaži na strani 6, 
je ponedeljkkov popoldan-
ski močan veter pustošil 
tudi na Celjskem. Samo v 
celjski občini je po podat-
kih Poklicne gasilske eno-
te Celje odkrilo najmanj 
40 objektov, tokrat jo je 
slabo odneslo tudi nekaj 
stanovanjskih blokov, ki 
so ostali brez streh. Brez 
nje je ostal tudi policijski 
objekt poleg glavne stavbe 
Policijske uprave Celje.

Pločniki v Kersnikovi uli-
ci so bili neprehodni, pri 
čemer se še nikoli ni zgo-
dilo, da bi veter dobesedno 
oskubil drevesa, kot jih je 
tokrat. Mariborska cesta je 
bila nekaj časa zaradi po-
drtega drevja celo zaprta. 
Enako ceste Ložnica–Pire-
šica, Polzela–Velenje, Arja 
vas–Žalec, Šentrupert–Ka-
plja vas. Vejevje je na neka-
terih lokacijah poškodova-
lo tudi električne vodnike, 
zato so poleg gasilcev in 
policistov imeli polne roke 
dela tudi delavci Elektra.

Ruvalo drevesa, 
odnašalo strehe
Silovit veter je zajel tudi 

Spodnjo Savinjsko dolino. 
Močni sunki vetra so tako 
na nekaterih predelih lomili 
veje, v najhujših primerih 
tudi ruvali drevesa in od-
krivali strehe. V vseh šestih 
spodnjesavinjskih občinah 
so posredovali gasilci, naj-
več dela pa so imeli v ob-

činah Braslovče in Polzela. 
Braslovški gasilci so bili na 
terenu od začetka neurja do 
poznih nočnih ur. Najhuje 
je bilo v Malih Braslovčah, 
kjer so drevesa poškodovala 
daljnovod, in v braslovškem 
trgu, kjer je veter poškodo-
val nekaj objektov kulturne 
dediščine. Med njimi tudi 
streho župnijske cerkve. 
Gasilci so tako najprej od-
stranili približno osem po-
drtih dreves, ki so ogrožala 
stanovanjske objekte in ce-
stne povezave. Kot je poja-
snil PGD Braslovče Danijel 
Pantner, so imeli Braslov-
čani srečo, da sunkovitega 
vetra ni spremljajo obilnej-
še deževje, ki bi na objek-
tih povzročilo še dodatno 
škodo. Posledice neurja, ki 
je po besedah Pantnerja po-
škodovalo vsaj nekaj deset 
streh, so odstranjevali še v 
torek.

Tudi gorelo
V občini Polzela so gasilci 

vseh treh občinskih gasil-
skih društev na terenu po 
besedah predsednika PGD 
Polzela Ivana Kotnika po-
sredovali v približno dvaj-
setih primerih. Prizadetim 
občanom pa so pomagali 
odstranjevati posledice 
neurja tudi naslednji dan. 
Silovit veter, ki je v prvi vr-
sti ruval drevesa, lomil veje 
in razkrival strehe, je zajel 
celotno občino, pri čemer 
je bilo najhuje v Založah in 
Andražu.

Veter, ki je vsem nagnal 
strah v kosti
Kot v ameriških mestih ob orkanskem vetru

Psa pustila poginiti?
Koprski policisti bodo zaradi kaznivega dejanja mu-

čenja živali najverjetneje ovadili dva Celjana. V sobo-
to naj bi na visoki vročini v vozilu pustila psa, ki je 
poginil.

Policiste je o primeru nekaj minut pred 12. uro obvestil 
občinski inšpektor, ki je v Izoli opazil parkiran kombi, v 
katerem je bil zaprt pes, ki je že poginil. Kmalu po prihodu 
policistov na kraj sta do vozila pristopila zakonca iz Celja, 
stara 52 in 44 let, ki sta se predstavila kot lastnika psa. Dvojici 
grozi zaporna kazen do enega leta, v kolikor bosta spoznana 
za kriva. Na kraju dogodka je bil veterinarski inšpektor, za 
poginulega psa pa je poskrbel higienik.

Poskušali ubiti Celjana
Hrvaški policisti bodo zaradi poskusa umora in pomo-

či pri tem kaznivem dejanju ovadili tri Slovence, stare 
približno 22 let. Minuli petek naj bi v Umagu obračuna-
vali s fantoma, starima 22 in 21 let, ki naj bi bila doma 
s Celjskega.

Eden od treh osumljenih naj bi z avtomobilom namerno 
zapeljal v 22-letnega fanta iz Celja, nato pa je zbil še 21-letne-

INFO 113

Na Vranskem so gasilci v 
ponedeljek zvečer posredo-
vali pri gašenju požara, ki ga 
je v delu gozda na Zaplani-
ni zanetila podrta električna 
povezava. Požar so, še pre-
den je povzročil večjo gmo-
tno škodo, pogasili. Tudi v 
preboldski občini je veter 
razkril več stanovanjskih 
in gospodarskih objektov, 
podrl nekaj dreves, ki so 
zaprla prometne povezave 
in poškodovala električne 
vodnike. Nič drugače ni bilo 
na območju žalske občine.

Hudo v KLS 
Ljubno
Vetrovni ponedeljek ni 

obšel niti Zgornje Savinj-
ske in Šaleške doline. V 
večini občin so aktivirali 
člane prostovoljnih gasil-
skih društev, saj je veter po-
škodoval in odnesel strehe 
na zasebnih, kmetijskih in 
poslovnih objektih. Gasilci 
so namestili kritino in stre-
he zasilno prekrili. Močan 
veter je podrl nekaj dreves, 
ki so zaprla prometne po-
vezave in poškodovala ele-
ktrične vodnike. Po ocenah 
je bilo najhuje v podjetju 
KLS na Ljubnem, kjer je 
močan veter razkril indu-
strijsko halo. Največ gorja 
je veter povzročil v obči-
ni Nazarje, kjer so gasilci 
pomagali pri prekrivanju 
sedmih stanovanjskih hiš 
in več kot dvajsetih gospo-
darskih poslopij.

Razkrilo cerkev …
Na območju šestih občin 

Obsotelja in Kozjanskega je 
bilo med včerajšnjimi neur-
ji največ škode na območju 
občine Šmarje pri Jelšah. V 
tej občini je močno neurje z 

vetrom poškodovalo vsega 
skupaj petindvajset stavb, 
ki jih je razkrilo tudi do če-
trtine od celotne površine 
strehe. Poškodovane strehe 
so gasilci iz šestih gasilskih 
društev takoj pokrili s stre-
šno kritino ali vsaj s plastič-
no folijo. Tako je v krajevni 
skupnosti Kristan Vrh med 
drugim razkrilo del strehe 
cerkve in gasilskega doma, 
vendar so ju kmalu znova 
pokrili. Pri vasi Belo je prav 
tako podrlo na cesto zašči-
ten hrast, ki je bil star več kot 
dve stoletji. Močno neurje z 
vetrom je nekaj streh delno 
razkrilo še v občini Rogaška 
Slatina in eno na območju 
občine Podčetrtek. Podrta 
drevesa, ki so onemogočala 

ga Žalčana. Nato je ponovno zapeljal proti 22-letniku in ga v 
trčenju hudo poškodoval, 21-letnik pa je dobil lažje poškodbe. 
Celjan naj bi se še vedno zdravil v bolnišnici v Pulju. Voznik 
je s kraja dogodka odpeljal, a so ga z dvema sopotnikoma po-
licisti izsledili na podlagi izjav očividcev. Gre za mladeniče iz 
Škofljice, ki so po pobegu s kraja avto parkirali pred stanovanj-
sko hišo, kjer so bivali med dopustom, sledi pa so poskušali 
zakriti tako, da so avtomobil pokrili in z njega sneli registrske 
tablice. Preiskava okoliščin primera še ni končana.

Padla po vozišču
Konec minulega tedna se je v Socki v prometni nesreči 

hudo poškodovala 71-letna domačinka.
Med vožnjo s kolesom po dovozni cesti je v križišču z 

lokalno cesto iz nepojasnjenega razloga padla po vozišču. 
Pri tem je utrpela zelo hude poškodbe glave. Z reševalnim 
vozilom so jo odpeljali celjsko bolnišnico. Njeno življenje 
je še vedno v smrtni nevarnosti. Ženska je bila v nesreči 
udeležena sama.

Rešili otroka
Pretekli petek se je v Vrbnem v občini Šentjur štiriletni 

otrok zaklenil v vozilo.
Nevarnost za nesrečo je obstajala, ker je bil avtomobil par-

kiran na soncu. Starši so klicali tudi celjske poklicne gasilce, 

ki so posredovali z ustrezno opremo in malčka iz pregretega 
vozila rešili nepoškodovanega.

Zbežal iz hiše
Pred dnevi sta mlajša neznanca na Kajuhovi cesti v 

Šoštanju drzno oropala mimoidočo žensko. Med hojo po 
stopnišču stanovanjskega bloka sta ji iz torbice ukradla 
denarnico z denarjem in dokumenti.

Do drzne tatvine je prišlo tudi v stanovanjski hiši na 
Polzeli. Lastnica je neznanca zalotila pri tatvini, nakar je 
moški zbežal. Za njim je stekel lastničnin mož, ga dohitel 
in pridržal do prihoda žalskih policistov. Storilec je star 
25 let in doma z območja Preserij. Tatvine pa se še naprej 
pospešeno dogajajo tudi na avtocesti. Pri predoru Pleto-
varje je neznan moški okradel romunska državljana. Ta 
sta ustavila, zatem ko jima je signaliziral z lučmi. Nato 
jima je predrl pnevmatike in ju zvabil iz vozila. Ukradel 
jima je torbico z dokumenti in denarjem. Podobno se je 
zgodilo tudi na počivališču Tepanje. Tudi v tem primeru je 
neznanec okradel romunskega državljana in mu odnesel 
približno tri tisoč evrov in dokumente.

Kje je Zvonko?
Od 24. julija svojci in policisti pogrešajo 56-letnega 

Zvonka Briševca s Prešernove ceste 10 v Velenju.

V Vojniku je delno razkrilo eno stanovanjsko hišo. V 
starem trškem jedru Vojnika je neurje poškodovalo ve-
čji del fasade na starejši hiši, kjer je bila včasih znana 
Gostilna Lovec.

V neurju se je poškodoval 44-letni moški s Polzele. 
Ta je poskušal popraviti škodo, ki mu jo je z razkritjem 
strehe povzročil močan veter. Toda na strehi mu je spo-
drsnilo, nakar je padel približno 5 metrov v globino. 
Hudo poškodovanega so odpeljali v celjsko bolnišnico. 
Zdravniško pomoč je poiskal tudi moški, ki ga je poško-
doval del stekla, ki se je razbilo na enem od stanovanj-
skih blokov.

Operativno komunikacijski center Celje je v času moč-
nega vetra od 16. ure v ponedeljek do 3. ure ponoči v torek 
sprejel kar 275 klicev občanov. Ljudje so največkrat klicali 
zaradi prijav o podrtem drevju na cestah oziroma zaradi 
poškodovanih avtomobilov.

V Celju je bilo na trenutke orkansko. (foto: SHERPA)

prevoznost cest, so gasilci 
odstranjevali tudi v občinah 
Kozje in Rogatec.

 … in šolo
Neurje je pustošilo tudi 

na območju občin Šentjur, 
Rogaška Slatina in Rogatec. 
Člani prostovoljnih gasilskih 
društev so na območju vseh 
omenjenih občin pokrili več 
streh stanovanjskih objektov 

in gospodarskih poslopij ter 
odstranili več podrtih dre-
ves. Na območju Rogaške 
Slatina so pokrili tudi streho 
osnovne šole.

Na terenu so bili tudi gasil-
ci iz občine Laško, kjer je ve-
ter razkril več stanovanjskih 
in gospodarskih objektov, 
podrl nekaj dreves, ki so za-
prla prometne povezave, in 
poškodoval električne vodni-
ke. V Radečah so gasilci prav 
tako pomagali pri sanaciji hiš 
in zavarovali odkrito ostrešje 
na enem izmed industrijskih 
objektov.

ŠO, SŠol, UŠ, BJ, TV
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Vrednotenje, ne 
normiranje dela
Policiste razburilo obvestilo o točkovanju opravljenega dela

Na celjski policijski upra-
vi je med policisti kar nekaj 
jeze, zatem ko so v enoti pro-
metne policije opazili obve-
stilo o predlogu vrednotenja 
izvedenih posameznih poli-
cijskih pooblastil. V praksi 
bi to bilo videti tako, da bi 
nekdo, ki opravi ogled tra-
gične prometne nesreče, bil 
ocenjen z več točkami kot 
nekdo, ki opravi le ogled 
manjše nesreče, kjer nihče 
ni poškodovan. Nepoznaval-
ci bi lahko tako vrednotenje 
dela razumeli, da bi policist, 
v čigar izmeni se zgodi več 
smrtnih prometnih nesreč, 
bil ocenjen bolje kot nekdo, 
ki mu izmena mine mirno 
in nesreč ni – ravno k sle-
dnjemu pa stremi vsa pre-
ventiva.

V obvestilu je zapisano 
tudi, da sicer ne gre za nor-
miranje, ampak naj bi s tem 
želeli doseči med drugim ve-
čje ukrepanje zoper najhujše 

kršitelje in enakomernejšo 
obremenjenost posameznih 
policistov. Enako trdi tudi di-
rektor Policijske uprave Celje 
Jože Senica: »Gre za predlog, 
o katerem se trenutno zno-
traj policije pogovarjamo, 
torej se še ne uresničuje in 
ni sporen. Nikakor ne gre za 
namen normiranja dela. Na 
letnih razgovorih so policisti 
sami menili, da ocenjevanje 
njihovega dela temelji bolj na 
subjektivnih ocenah predstoj-
nikov. Zato se s tem poskuša 
doseči, da bi se vrednotenje 
bolj natančno opredelilo,« 
dodaja Senica.

Zanika tudi, da bi s takšnim 
predlogom želeli spodbuditi 
koga, da bi še več kaznoval 
oziroma pisal še več plačil-
nih nalogov, saj ne gre za 
količino dela, temveč za ka-
kovost. Več točk je za hujšo 
prometno nesrečo predvi-
denih zato, ker policist, ki 
opravlja preiskavo oziroma 

ogled takšnega dogodka, 
potrebuje več časa in znanja 
kot policist, ki pride na kraj 
manjšega trčenja, kjer ni po-
škodovan nihče. »Sicer pa je 
delo na področju preventive 
in kriminalitete prav tako v 
predlogu ocenjeno več, kar 
zavrača očitke o normiranju 
dela,« še doda.

Ker je v obvestilu omenje-
no še, da naj bi bilo takšno 
točkovanje tudi v pomoč pri 
letni oceni policistov in do-
deljevanju mesečnega obsega 
dela, nas je zanimalo, kaj bi 
se zgodilo s policistom, ki bi 
na koncu leta zbral manj točk 
kot nekdo, ki bi morda imel 
več »sreče«, če bi se mu v de-
lovnem času dogajalo mnogo 
primerov kaznivih dejanj ali 
nesreč. »Nič, gre le za enega 
od elementov ocene dela. Ta 
omogoča, da vidimo, kakšno 
delo in koliko je nek policist 
opravil.«

SŠol

Vprašanje, ali takšno obvestilo morda pomeni ali kaže kakršne koli sume kršitve, smo 
poslali tudi na inšpektorat za javni sektor pri ministrstvu za notranje zadeve, vendar nam 
odgovora niso mogli posredovati, ker »o tem niso dobili nobene konkretne prijave«.

Kako bi se točkovala policijska pooblastila?

Konec tedna se je v ple-
zalni stezi, ki jo imenujejo 
Gožarjeva pot, pri Vinski 
Gori smrtno ponesrečil 48-
letni plezalec iz Ljubljane. 
Zgrmel je 70 metrov v glo-
bino in dobil tako hude po-
škodbe, da je umrl na kraju 
nesreče. Kljub temu, da naj 
bi bil izkušen plezalec, naj 
bi preiskava pokazala, da 
je uporabljal pomanjkljivo 
opremo.

48-letnik je plezal z 61-le-
tnim prijateljem iz Medvod. 
Ko je 61-letnik priplezal na 
polico plezalne poti, je kole-
ga, ki je plezal za njim in ga 
zaradi police ni mogel videti, 
vprašal, kdaj bo uspel priple-
zati do njega. Na vprašanje 
naj bi mu prijatelj odgovoril, 
da se odpravlja za njim, nakar 
je kriknil in padel v prepad.

Po podatkih Gorske reše-
valne službe Celje je to že 
druga smrtna nesreča v tem 
plezalnem poligonu. Poligon 
naj bi bil po besedah gorskih 
reševalcev sicer urejen in 
vzdrževan po pravilih, plezal-
ci pa se vanj odpravijo vedno 
na lastno odgovornost. Prva 
smrtna nesreča se je zgodila 
lani, ko je plezalec prav tako 
omahnil v globino, pri čemer 
naj bi bil tudi za tisto nesrečo 
kriv predvsem človeški dejav-

To naj bi bila že druga nesreča v tem plezalnem poligonu. Prva se je zgodila lani.

Ponesrečenega 48-letnika so s strmega terena takole odnesli celjski 
gorski reševalci.

56-letnik je vitke postave, visok okoli 170 cm, svetle polti 
in svetlejših kostanjevih las. Ima modre oči. Ko so ga na-
zadnje videli, je bil oblečen v modre džins hlače, majico 
s kratkimi rokavi in črno jakno. Če bi kdo pogrešanega 
kjerkoli opazil, naj pokliče na telefonsko številko Policijske 
postaje Velenje 898 61 00 ali na telefonsko številko 113.

Pravočasno so jo našli
Iskali so so vso noč

Pretekli konec tedna so svojci in policisti na območju Žalca 
iskali 72-letno državljanko Kanade, ki je bila na obisku pri 
sestri v Zaplanini. Za 72-letnico se je izgubila vsaka sled v 
petek, ko je odšla na sprehod po gozdni cesti proti Taboru.

Žalski policisti so po prijavi njenega izginotja tudi s 
helikopterjem pregledali okolico in težko dostopen teren, 
ki je sicer poln prepadov in strmega pobočja. Poleg polici-
stov so pogrešano iskali tudi številni prostovoljni gasilci, 
občani in člani Kinološkega društva reševalnih psov Celje. 
Žensko so ob gozdni poti v smeri proti Čemšeniški planini 
našli naslednji dan poškodovano, saj je padla in si zlomila 
gleženj. 72-letnica je bila dehidrirana in v zelo slabem 
zdravstvenem stanju. Na celjski policiji pravijo, da je to 
ena od iskalnih akcij, v kateri se je izkazalo, koliko po-
meni nesebična pomoč vseh prostovoljno sodelujočih, saj 
je ženska sladkorna bolnica. Hitra pomoč je bila namreč 
ključnega pomena, saj bi lahko umrla.

Omahnil v globino
To je že druga nesreča na Gožarjevi poti

nik. 48-letnik, ki se je pone-
srečil pred dnevi, naj ne bi bil 
ustrezno varovan. »Vzrok za 
nesrečo lahko verjetno išče-
mo v pomanjkljivem znanju 
in neustrezni opremi. Na je-
klenici smo našli tako imeno-
vano popkovino, sestavljeno 
iz (pre)tanke pomožne vrvice 
in dveh matičark, ki sta bili 
neprimerni za varovanje na 
jeklenici, dodatne popkovine 
za varovanje pri prepenjanju 
čez varovala ni bilo,« so spo-
ročili celjski gorski reševalci, 

ki vedno znova opozarjajo na 
pomen ustrezne opreme, ka-
dar se ljudje odpravljajo v gore 
oziroma na plezalne poti. Rav-
no na takšnih plezalnih poteh 
so padci izjemno nevarni, zato 
le primerna oprema in izkuše-
nost preprečita hujše posledi-
ce. »V zadnjem času je bilo kar 
nekaj odpoklicev opreme za 
ta namen, ki se je izkazala za 
nevarno,« še dodajajo gorski 
reševalci.

SŠol
Foto: GRS Celje

Gasilci 
dobili 
pomoč za 
reševanje

Celjski poklicni gasilci 
so te dni dobili novo ga-
silsko vozilo. Gre za vozilo 
za manj zahtevnejša teh-
nična posredovanja, ima 
pa vso potrebno opremo 
za reševanje.

Med opremo so tudi 
pnevmatski stolp za raz-
svetljavo, električni agre-
gat, električni vitel, črpal-
ke za črpanje vode, lestve 
in orodje za odpiranje 
stanovanj. Vozilo je stalo 
107 tisoč evrov, denar je 
prispevala Mestna občina 
Celje, nekaj denarja pa 
so zbrali poklicni gasilci 
sami.
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STROJI

KUPIM

TRAKTOR Ferguson, Zetor, Deutz, Ursus ali 
podobno kupim. Telefon 041 680-684.
� p

TRAKTOR, lahko je potreben manjšega 
popravila, kupim. Telefon 051 639-
777.� p

TRAKTOR Zetor, Ursus, Imt, Deutz, Univer-
zal ali Tomo Vinkovič kupim. Telefon 
041 235-349.� p

TRAKTOR Deutz, Zetor, Imt, Ursus, Tomo 
Vinkovič, Univerzal, Štore, lahko je tudi 
v slabšem stanju, kupim. Telefon 041 
678-130.� p

PRODAM

PRODAM

CELJE. V Kulturniški ulici v novi obrtni 
coni prodam urejeno gradbeno parce-
lo, 1.350 m², za gradnjo stanovanj-
sko poslovnega objekta, nehrupne 
dejavnosti, cena 60 EUR/m². Vpogled 
dokumentacije in vse informacije samo 
osebno: Janez Cerovšek, Celjska cesta 
11, soba 15/A, Rogaška Slatina, po 15. 
uri.� 2222

V ŠENTVIDU pri Grobelnem. Novo naselje, 
hiša, letnik 1985, 157 m² stanovanjske 
površine, cela podkletena in obnovlje-
na, zemljišče 839 m², velik vrt, pri-
merna tudi za večjo družino, prodam 
za 154.800 EUR. Telefon 041 560-539.
� 2408

NA lepi, sončni legi prodam manjšo par-
celo, primerno za manjši vikend, veli-
kost 8,5 a. Parcela se nahaja v okolici 
Šmarja pri Jelšah, cena 14.000 EUR. 
Telefon 051 216-129.� 2426

Odkup

zlata-srebra
GOTOVINA TAKOJ!!!

ZLATARNA AdAMAS
Trg celjskih knezov 4, 3000 Celje

03/5442-180
Mitja Udovč, s.p., Celje
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V VRBJU pri Žalcu prodam dve zazidljivi 
parceli, velikost 1.400 m², na eni je 
starejša hiša in hlev. Telefon 051 257-
130.� 2432

POSLOVNI stavbo, na zelo lepi lokaciji, v 
Celju, s parkirišči, ob magistralni cesti, 
prodam. Telefon 041 262-063.�2443

CELJE, Šentjungert. Prodava več zazidlji-
vih parcel za zidanice, z delno ureje-
no projektno dokumentacijo, cena od 
18.000 do 29.500 EUR. Informacije po 
telefonu 041 708-198.� n

ŠMARJE pri Jelšah, Bodrež. Vikend (delno 
grajeni, delno zidani objekt) proizva-
jalca Glin Nazarje, skupaj pokritih 
površin 35,86 m², s priključkom za 
vodo, v neposredni bližini parcele ele-
ktrika, prodam skupaj s kmetijskim 
zemljiščem – gozdom, 1.129 m², za 
23.000 EUR. Informacije po telefonu 
041 708-198.� n

VOJNIK, center. Prodava stavbno zemlji-
šče v Vojniku z »lesenim objektom«, 
nadstreškom, primerno za gradnjo sta-
novanjskega ali storitvenega objekta, 
urejena okolica in pristop z lokalne 
ceste, njiva 178 m², travnik 331 m², 
vpisano v zemljiško knjigo, za 47.000 
EUR. Informacije po telefonu 041 708-
198.� n

DOBRNA, Klanc. Kmetijo na naslovu 
Klanc 16, stanovanjska hiša bivanjske 
površine 150 m², z gospodarskima po-
slopjema 50 m² in 23 m² uporabne po-
vršine, 873 m² dvorišča ter kmetijska 
zemljišča: 1.647 m² pašnika, 26.464 
m² gozda, urejen makadamski pristop, 
priključki: elektrika, voda, telefon, pro-
dam za 54.000 EUR. Informacije po 
telefonu 041 708-198.� n

CELJE, Šmartno v Rožni dolini. Prodam 
deloma stavbna, deloma kmetijska ze-
mljišča v k. o. Šmartno, skupaj 6.324 
m², v bližini stavbne parcele voda in 
elektrika, skupaj za 5.500 EUR. Infor-
macije po telefonu 041 708-198.� n

ŽALEC, Pernovo. Prodam starejšo stano-
vanjsko hišo v slabem gradbenem sta-
nju, 60,53 m² neto tlorisne površine, 
skupaj zemljišča 2.743 m², od tega 
večina stavbna zemljišča, priključki: 
voda, elektrika, dostop do parcel po 
asfaltirani cesti, za 49.900 EUR. In-
formacije po telefonu 041 708-198.�n

CELJE, Ronkova. Prodam stanovanjsko 
hišo, pritličje + nadstropje + mansar-
da, 123,40 m² neto tlorisne površine, 
skupno 413 m² stavbnega zemljišča, 
priključki: elektrika, voda, kanaliza-
cija, kabelska TV, cena 149.800 EUR. 
Informacije po telefonu 041 708-198.
� n

CELJE (Lopata – Galicija). Prodam stano-
vanjsko hišo z gospodarskim delom 
delom, 147,20 m², stanovanjskih 
površin ter 162,50 m² gospodarske 
površine in pomožne objekte 93,50 
m², 1.597 m², stavbnega zemljišča 
ter 1.676 m² kmetijskih zemljišč, cena 
130.000 EUR. Informacije po telefonu 
041 708-198.� n

KUPIM

MANJŠO hišo z vrtom ali zidani bivalni 
vikend v ožji okolici Celja kupim do 
50.000 EUR. Telefon (03) 577-4169.
� 2403

ODDAM

POSLOVNI prostor ob večjem trgovskem 
centru v Celju in prostor za priročno 
delavnico ali podobno, ob cesti Arclin-
Ljubečna, oddam v najem. Telefon 041 
262-063.� 2443

TRAVNIK za vzrejo dveh telic oddam za 
nedoločen čas. Telefon (03) 5824-611, 
030 252-407.� 2448

STANOVANJE

PRODAM

ŠTORE, Lipa. Trisobno stanovanje z gara-
žo, v bloku, nova streha, okna, fasada, 
tenda, klima, vsi števci, nizki stroški, 
prodam za 88.000 EUR. Telefon 041 
847-093.� 2369
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STANOVANJE, 55 m², Nušičeva ulica v Ce-
lju, prodam za 52.000 EUR. Telefon 
041 415-022.� 2431

DVOSOBNO stanovanje, 46 m², na odlič-
ni lokaciji v središču Gornjega Grada, 
prodam. Telefon 031 275-722.�2435

CELJE, center. Prodamo dvosobno stano-
vanje v Prešernovi ulici v Celju, 45,50 
m², opremljeno, v I. nadstropju večsta-
novanjske stavbe, z drvarnico 6,00 m² 
in zaprtim zunanjim predprostorom, 
prenovljeno 2006 in 2010, etažno plin-
sko ogrevanje, klimatska naprava, par-
kirišče varovano z zapornico, skupna 
kolesarnica, priključki: elektrika, voda, 
telefon, kabelska TV, plin, internet, za 
49.900 EUR. Informacije po telefonu 
041 708-198.� n

CELJE, Cesta na Dobrovo. Prodamo dvo-
inpolsobno stanovanje na Cesti na 
Dobrovo 21 v Celju, v pritličju 5-sta-
novanjske stavbe, 75,80 m², zgrajeno 
1931, prenovljeno 1990, za 49.800 
EUR. Informacije po telefonu 041 708-
198.� n

ŠENTJUR. Prodam dvosobno, delno opre-
mljeno stanovanje z balkonom, v Ulici 
Dušana Kvedra, v II. nadstropju več-
stanovanjske hiše, 50,45 m², zgrajeno 
1971, prenovljena okna 2009, stanova-
nje adaptirano 2012, elektrika, voda, 
telefon, centralno ogrevanje, kanaliza-
cija, plin, kabelska TV, za 59.800 EUR. 
Informacije po telefonu 041 708-198.
� n

ODDAM

NOVO opremljeno garsonjero v Štorah, z 
balkonom in garažo, oddam v najem. 
Telefon 041 441-660.� 2442

OPREMA

PRODAM

MLADINSKO sobo s posteljo, nočno oma-
rico, omaro, knjižni regal in mizo pro-
dam za simbolično ceno. Informacije 
po telefonu 031 496-727.� 2414

ŽIVALI

PRODAM

KOKOŠI nesnice mlade, grahaste, rjave in 
črne ter bele težke piščance za dopita-
nje prodamo. Nakup 10 nesnic - petelin 
brezplačno. Telefon 031 461-798, (03) 
5471-244, 041 763-800, (03) 5472-
070.� p

PRAŠIČE, od 30 do 200 kg, domača hrana 
in dostava, prodamo. Telefon 031 311-
476.� p

BIKCA, težkega približno 200 kg, prodam. 
Telefon 041 783-116.� 2347

KOZLA, srnastega, brez rogov, starega 3 
leta, ugodno prodam ali po dogovoru. 
Telefon 041 935-595.� 2385

BIKCA limuzin, težkega 150 kg, prodam. 
Telefon 041 654-289.� 2412

DVA meseca in pol staro simentalko, 
mesec dni starega bikca simentalca 
in teličko simentalko, staro 12 dni, 
prodam. Kupim brejo telico, mlečni 
tip, pregledano, staro do 4 mesece. 
Telefon 031 840-282.� 2381

PUJSKE, težke približno 20 kg, prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 041 794-
081.� 2419

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodam. Brezplačna dostava 
na dom. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401.� p

BIKA, od 550 do 600 kg, prodam. Telefon 
070 902-601.� L�106

BIKCA simentalca, starega tri mesece in 
teličko simentalko, staro 15 mesecev, 
prodam. Telefon 041 209-372.�2437

TRI ovce in tri jagnjeta prodam. Telefon 
041 209-372.� 2437

BIKCA in teličko, stara tri mesece in pol, 
prodam. Telefon 051 654-729.�2440

BIKCE, različnih pasem, 200 kg, prodam. 
Vrbno pri Šentjurju, telefon 041 818-
894.� 2441

TELICO, ls, brejo dva meseca, prodam. 
Telefon 040 361-446.� L�107

KUPIM

DEBELE krave in telice za izvoz in suhe 
za dopitanje ali zakol kupim. Plačilo 
takoj. Telefon 040 647-223.� Š�330

DEBELE, suhe krave in telice kupim. Pla-
čilo takoj. Telefon 041 653-286.� Š�1

VSE vrste krav in telic za zakol, telice 1,70 
EUR/kg žive teže, kupim. Telefon 031 
832-520.� 2223

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

ŽLAHTNO vino prodam po 0,80 EUR/li-
ter. Telefon 031 565-462 ali 5794-217.
� Š�183

SENO in otavo v kockah, 200 kosov, pro-
dam. Telefon 031 683-810.� Š�185

VINO, belo, po 0,90 EUR/liter, prodam. 
Telefon 041 720-499, (03) 5821-535.
� 2449
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Osrednja razstava ob petdesetletnici
MUZEJA NOVEJŠE ZGODOVINE CELJE

PUŠKE & Pisma

Razstava izpostavlja muzejski zbirki Orožje in 
Poslovilna pisma, opozarja na vlogo muzeja 
nekoč in danes, dopolnjuje pa jo šestnajst 
aktualnih razmišljanj.
Več informacij na www.muzej-nz-ce.si

OSTALO

PRODAM

KOKOŠI, enoletne, za nesnost ali zakol, 
prodajamo vsak delavnik na farmi 
Roje pri Šempetru. Sprejemamo naro-
čila za enodnevne in 6-tedenske bele 
piščance. Večje količine dostavimo, do-
bava že v juliju in avgustu. Nudimo vse 
vrste visoko kakovostne perutninske 
krme. Telefon (03) 700-1446.� 2380

ŽAGAN les za dvokapnico, 5 × 4,5, pro-
dam. Telefon 031 507-519.� 2409

STARINSKO pohištvo, starine prodam. 
Telefon 031 471-969, 051 259-388.
� 2411

SKORAJ novo nemško cisterno za olje 
ali vodo, 2.000 l in nov oljni gorilec 
Cuenod NC 4, poceni prodam. Telefon 
5772-359, zvečer.� 2413

BUKOVA drva, kratko nažagana, na pale-
tah, metrska ali hlodovina, z dostavo, 
ugodno prodam. Telefon 051 359-555; 
www.drva.info.� n

CISTERNO, nerjavečo, za vino, 200 l in 
očiščene kunce, prodam. Telefon 031 
221-243.� Š�184

MOTOR Alpina Tomos, strešne robnike, 25 
kosov, štiri sobna vrata in ročno kosilni-
co, ugodno prodam. Telefon 571-8674.
� 2439

KUPIM

KMETIJSKI stroj, traktor, prikolico, moto-
kultivator in tovorno vozilo, lahko tudi 
v okvari, kupim. Telefon 041 407-130.
� 1748

ODDAM

MALO rabljen ženski krzneni plašč v sivi 
barvi, številka 42, brezplačno oddam. 
Telefon (03) 5722-323.� 2337

PRIKOLICO za 3 osebe, v avtokampu Izola 
Jadranka, oddamo v najem. Telefon 
031 886-033.� 2387

ZAPOSLITEV
IŠČEM delo: delo v pisarni, knjiženje 

računov, obračuni plač. Telefon 051 
366-937.� 2382

IŠČEM delo: čiščenje poslovnih in zasebnih 
prostorov, varstvo otrok, varstvo starej-
ših oseb. Telefon 051 366-937.�2382

Svoj prispevek lahko nakažete na TRR 
bolnišnice s sklicem, na katerem bomo 
zbirali sredstva za nakup ultrazvočnega 
aparata za potrebe Ambulante za 
diagnostiko in terapijo bolečin:

Splošna bolnišnica Celje, 
Oblakova 5, 3000 Celje, 
SI56-0110-0603-0276-827, 
sklic 922300-275511

Spoštovani bralci, naročniki, po-
slovni partnerji … Prijazno vabljeni, 
da se nam vse do konca leta pri-
družite v dobrodelni akciji zbiranja 
sredstev za nakup ultrazvočnega 
aparata za protibolečinsko ambu-
lanto celjske bolnišnice.

Veliko�smo�že�zbrali�od�januarja�do�
avgusta�letos�in�hvala�vsem,�ki�ste�po�

svojih�močeh�in�zmožnostih�že�doni-
rali.�Zelo�ustvarjalni�so�bili�doslej�tudi�
šentjurski� skavti,� ki� so� posebej� za�
našo�akcijo�izdelali�papirnate�rožice�
in�jih�po�simbolični�ceni�prodajali�so-
krajanom�ter�tako�zbrali�več�kot�tisoč�
evrov�za�ultrazvočni�aparat.�Zagoto-
vo�se�tudi�v�vašem�kraju,�društvu,�
podjetju�dogaja�marsikaj�zanimivega,�

polni�idej�ste�in�tudi�dobrega�srca�…�
Pridružite�se�nam�na�svoj,�ustvarjalen�
način�v�naši�skupni�dobrodelni�akciji,�
v�Novem�tedniku�pa�bomo�o�vaših�
prizadevanjih�za�skupno�dobro�bol-
nikov,�ki�trpijo�zaradi�bolečin,�o�tem�
z�veseljem�poročali.

UREDNIŠTVO

Za ultrazvok – Za bolnike s hudimi bolečinami  
Za protibolečinsko ambulanto celjske bolnišnice!

Stanje na računu dne 30. 7. 2013

RAZNO
IZPOSOJA strojev in naprav Sam, Ervin 

Drgajner, s. p., Ul. bratov Dobrotinškov 
13, Celje, telefon 041 629-644.� n

POSOJILA za zaposlene in upokojence! 
Izplačilo gotovine takoj. Posojilo lahko 
vračate s položnicami (tudi za osebe 
z nižjimi dohodki). Info-kredit, d. o. 
o., Mariborska cesta 86, Celje, telefon 
059 226-600, 051 886-600.� n

STARO železo, radiatorje, peči in ostalo 
brezplačno odpeljemo. Miladin Goli-
jan, s. p., Kidričeva 3, Velenje, telefon 
040 465-214.� n

TRAVNIK za vzrejo dveh telic, za nedolo-
čen čas, oddam. Za simbolično ceno 
prodam tri omare s kredenco, starejše 
izvedbe. Telefon (03) 5824-611, 030 
252-407.� 2379

STAVBO za skladišče oddam. Prodam je-
čmen po 0,25 EUR. Telefon 041 521-
973.� 2417

GRADITELJI, pozor! Po ugodnih cenah iz-
delujem peči in bojlerje za centralno 
ogrevanje. Garancija za peči je 5 let. 
Tone Aplenc, s. p., Prekorje 29 a, tele-
fon 541-5011, 041 531-976.� 2446
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NAROČITE

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Naročam Novi tednik za najmanj 6 mesecev

PODPIS:

NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe Novega tednika.

NAROČILNICA      NAROČILNICA NAROČILNICA Novi tednik vam dostavimo na dom. 
V prosti prodaji stane četrtkova 
izdaja – dva časopisa v enem in TV-
Okno – 2,50 evra.

Dodatni popusti pri plačilu naroč-
nine vnaprej: 7 % pri plačilu za eno 
leto, 3,5 % pri plačilu za pol leta, 2 % 
pri plačilu za tri mesece.

Ugodnosti za naročnike: brezplačno prejemajo vse posebne izdaje 
Novega tednika, imajo pravico do štirih brezplačnih malih oglasov 
in dveh čestitk na Radiu Celje.

Novi tednik že 68 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA – ZGODBE S CELJSKEGA

O, kako rad bi z vami še živel, 
pa nisem smel, 
saj Bog prehitro 

življenje mi je vzel, in to 
takrat, ko bil sem srečen 

in si tega niti v sanjah nisem 
želel.

V  S P O M I N

MARIN KOS
iz Trnovelj pri Celju 

(25. 1. 1985 – 29. 7. 2005)

Minilo je osem let, odkar smo se poslovili od tebe, 
dragi Marin. Srečni smo bili, da smo te imeli, čeprav 
zelo kratek čas. Nikoli pa se ne bomo sprijaznili, da 
moramo živeti brez tebe. Pogrešamo tvojo dobroto, 
smeh in dobro voljo. Hvala vsem, ki z lepo mislijo 
obiskujete njegov grob, mu podarite cvetje in mu 

prižgete svečko v spomin.

Njegovi domači
2378

V  S P O M I N

31. julija so minila štiri leta, 
kar nas je zapustila draga 

žena, mami, tašča, 
babi in sestra

MAJDA 
JERŠIČ
iz Loke pri Žusmu

Iskrena hvala vsem, ki obiskujete njen grob, 
ji prižigate sveče in jo ohranjate v spominu.

Za vedno ostajaš v naših srcih.

Vsi tvoji
2371

Mrtvi niso vsi mrtvi, 
mrtvi živijo v nas 

in bodo drugič umrli 
z nami in v nas. 

(T. Pavček)

V  S P O M I N

5. avgusta 2013 bodo minila tri 
leta, kar nas je zapustil dragi

ŠTEFAN JURJEC
iz Celja

Iskrena hvala vsem, ki ohranjate lep spomin nanj.

Vsi njegovi
2429

Bolezen te je objela, 
poslednjo moč ti vzela. 

Odšel si tja, kjer ni gorja 
in solza. Med nami 

več te ni, a v naših srcih 
boš ostal do konca dni.

V  S P O M I N

4. avgusta bo minilo eno 
leto, kar nas je zapustil naš 
dragi mož, oče, očim, dedi, 

tast in stric

FRANC NONER
iz Brezove 7, Šmartno v Rožni dolini 

(24. 7. 1926 – 4. 8. 2012)

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu in mu 
prižigate sveče.

Vsi njegovi
2436

Zdaj se spočij, 
izmučeno srce, 
zdaj se spočijte, 
zdelane roke. 

Zaprte so utrujene oči, 
le naša misel vedno 

k tebi si želi,

Z A H VA L A

Zapustil nas je dragi mož, oče, ata, brat, svak in stric

IVAN - JANKO ARČAN
iz Slatine, Šmartno v Rožni dolini 

(25. 11. 1948 – 18. 7. 2013)

Ob boleči in nenadomestljivi izgubi se iskreno zahvalju-
jemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znan-
cem, še posebej njegovim bivšim sosedom iz Brezove pri 
Šmartnem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili 
na zadnji poti, nam izrekli sožalja ter darovali sveče, 
cvetje in za svete maše. Zahvala gospodu župniku Ignacu 
Magdiču, krajevni skupnosti, cerkvenemu pevskemu 
zboru, govornici Marinki Srebočan, Društvu upokojen-
cev Šmartno, rdečemu križu, Karitas in Društvu delovnih 
invalidov Celje. Iskrena hvala pogrebni službi Ropotar 

za njihovo prijaznost in usluge.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala.

Vsi tvoji najdražji
2447

Tiho, tiho čas beži, 
veter solze posuši, 
a srce ne preboli …

V  S P O M I N

Minilo je leto dni od boleče 
izgube naše drage mame

ANE 
KLAKOČER

Sin Bojan z družino
2445

Umrla je naša upokojena sodelavka

MARIJA 
GOLEŽ

zaposlena kot strežnica čistilka v 
radioizotopskem laboratoriju

Ohranili jo bomo v lepem spominu.

Splošna bolnišnica Celje

n

Poroke
Celje
Poročila sta se: Simona 

TERŽAN in Martin STOŽIR, 
oba iz Zadobrove.

Šentjur pri Celju
Poročili so se: Helena GO-

LEŽ in Zvonko FILEJ, oba 
iz Dramelj, Mimi MEHIĆ in 
Elvis TOPOLOVEC, oba iz 
Šentjurja.

Žalec
Poročili so se: Iris ŽOHAR 

iz Šešč pri Preboldu in David 

fa RASPOTNIK iz Celja, 85 
let.

Šmarje pri Jelšah
Umrli so: Ana ČEBULAR 

iz Kunšperka, 79 let, Ivan 
FRAS iz Male Pristave, 94 let, 
Štefan UMEK iz Vetrnika, 54 
let, Franc KORAŽIJA iz Trž-
išča, 76 let, Anton VREŠ iz 
Svetega Jurija, 65 let.

Šentjur pri Celju
Umrla je: Nada HAFNER 

iz Liboj, 58 let.
Žalec
Umrli so: Jožef VEDE iz 

Trnave, 84 let, Terezija BO-
GATAJ iz Brodov, 78 let, Ju-
lijana ŠKETA iz Topovelj, 84 
let, Marija GOLIČ iz Svetega 
Lovrenca, 84 let, Frančišek 
Marjan ŠKRABAR iz Prapreč, 
67 let, Marjeta VONČINA iz 
Pongraca, 91 let, Zofija ZU-

PAN iz Levca, 81 let, Ana 
ZORE iz Kasaz, 68 let.

Velenje
Umrli so: Ferdinanda JE-

ŽOVNIK s Polzele, 74 let, So-
nja MEVC iz Šoštanja, 49 let, 
Janez KRAMER iz Celja, 95 
let, Otmar JEDLOVČNIK iz 
Velenja, 73 let, Sečko CVIKL 
iz Velenja, 57 let.

INFORMACIJE

STRAHOVNIK s Ponikve Pri 
Žalcu, Azra DELIĆ s Polzele 
in Damir MUJANOVIĆ iz BiH

Velenje
Poročila sta se: Tatjana 

ŠTALEKAR in Dani AV-
BREHT, oba iz Velenja.

Smrti
Celje
Umrli so: Marija MAVHAR 

iz Vojnika, 87 let, Genovefa 
ŽILNIK iz Tabora, 88 let, La-
dislav KORBAR iz Petrovč, 

67 let, Martin TERŠEK iz 
Strmca, 81 let, Jožef ŽOHAR 
iz Latkove vasi, 65 let, Jožef 
ŠUSTER iz Jazbinega Vrha, 
51 let, Ivan ARČAN iz Slatine 

v Rožni dolini, 65 let, Anton 
VIDIC iz Štor, 91 let.

Laško:
Umrla sta: Martin SELIČ 

iz Rifengozda, 75 let, Jože-
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KINO

PRIREDITVE

Prosta delovna mesta objavljamo po podatkih Za-
voda RS za zaposlovanje. Zaradi pomanjkanja prosto-
ra niso objavljena vsa. Prav tako zaradi preglednosti 
objav izpuščamo pogoje, ki jih postavljajo delodajal-
ci (delo za določen čas, zahtevane delovne izkušnje, 
posebno znanje in morebitne druge zahteve). Vsi na-
vedeni in manjkajoči podatki so dostopni:

· na oglasnih deskah območnih služb in uradov za 
delo zavoda;

· na domači strani Zavoda RS za zaposlovanje:
http://www.ess.gov.si;
· pri delodajalcih.
Bralce opozarjamo, da so morebitne napake pri 

objavi mogoče.

BORZA DELA / VODNIK

UE CELJE

ZIDAR
ZIDAR - DELO SE OPRAVLJA V NEMČIJI 

- M/Ž; RAZLIČNA DELA ZIDARJA, NEDOLO-
ČEN ČAS, 10.8.2013; STEMA TRGOVINA 
IN STORITVE D.O.O., TEHARJE 23, 3221 
TEHARJE
STROJNI MEHANIK

MEHANIK, ORODJAR, MONTER, DELO V 
TUJINI - M/Ž; MEHANSKA DELA, MONTA-
ŽA KOVINSKIH KONSTRUKCIJ, DOLOČEN 
ČAS DOKONČANJA PROJEKTA, 22.8.2013; 
PRO MONTING, MONTAŽE, TRGOVINA IN 
STORITVE, D.O.O., STANETOVA ULICA 29, 
3000 CELJE
SREDNJA POKLICNA IZOBRAZ-
BA

VARILEC - M/Ž; VARJENJE PO POSTOPKU 
CO2, VARJENJE ZELO TANKE PLOČEVINE, 
DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 1.8.2013; AGEN-
CIJA M SERVIS D.O.O.; AGENCIJA M SERVIS 
D.O.O., POSLOVNA ENOTA MARIBOR, SLO-
VENSKA ULICA 33, 2000 MARIBOR

UČITELJ VOŽNJE A, B KATEGORIJE - M/Ž; 
USPOSABLJANJE KANDIDATOV ZA VOZ-
NIŠKI IZPIT A IN B KATEGORIJE, DOLOČEN 
ČAS, 12 MESECEV, 6.8.2013; AVTOŠOLA 
MAZZONI TRGOVINA, STORITVE, PREVOZI 
IN ŠPEDICIJA, D.O.O., LJUBLJANSKA CESTA 
20, 3000 CELJE

MONTER TRANSPORTNE TEHNIKE - M/Ž; 
MONTAŽA TRANSPORTNE TEHNIKE IN 
KOVINSKIH KONSTRUKCIJ, DOLOČEN ČAS, 
6 MESECEV OZ. DOKONČANJE PROJEKTA, 
2.8.2013; PRO MONTING, MONTAŽE, TR-
GOVINA IN STORITVE, D.O.O., STANETOVA 
ULICA 29, 3000 CELJE

MONTER OKEN IN VRAT - VODJA. DELO 
V TUJINI (NEMČIJA) - M/Ž; VODJA SKUPI-
NE ZA MONTAŽO STAVBNEGA POHIŠTVA, 
DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 22.8.2013; 
PRO MONTING, MONTAŽE, TRGOVINA IN 
STORITVE, D.O.O., STANETOVA ULICA 29, 
3000 CELJE

MONTER KOVINSKIH KONSTRUKCIJ - M/
Ž; MONTAŽA IN DEMONTAŽA KOVINSKIH 
KONSTRUKCIJ, DOLOČEN ČAS, 24 MESE-
CEV, 7.8.2013; PRO MONTING, MONTAŽE, 
TRGOVINA IN STORITVE, D.O.O., STANETO-
VA ULICA 29, 3000 CELJE
KUHAR

KUHAR - M/Ž; PRIPRAVA ŠOLSKIH MALIC 
IN KOSIL TER VSA DRUGA POTREBNA DELA 
V ŠOLSKI KUHINJI, DOLOČEN ČAS, 12 MESE-
CEV, 1.8.2013; OSNOVNA ŠOLA HUDINJA, 
MARIBORSKA CESTA 125, 3000 CELJE
ELEKTRIKAR ENERGETIK

ELEKTRIČAR - DELO V TUJINI (ŠVEDSKA, 
NEMČIJA, AMERIKA) - M/Ž; VEZAVA PROI-
ZVODNJIH LINIJ, DOLOČEN ČAS, 9 MESECEV 
OZ. DOKONČANJE PROJEKTA, 22.8.2013; 
PRO MONTING, MONTAŽE, TRGOVINA IN 
STORITVE, D.O.O., STANETOVA ULICA 29, 
3000 CELJE
ELEKTROTEHNIK

ELEKTROMONTER - M/Ž; SAMOSTOJNO 
IZVAJANJE ELEKTRO INŠTALACIJ, DOLOČEN 
ČAS, 6 MESECEV, 6.8.2013; ELTELL INŠTA-
LACIJE, STORITVE IN TRGOVINA D.O.O., NA 
OTOKU 1, 3000 CELJE
INŽENIR GRADBENIŠTVA

GRADBENI INŽENIR - DELO SE OPRAVLJA 
V NEMČIJI - M/Ž; UREJANJE POTREBNE 
DOKUMENTACIJE TER NADZOR NA GRADBI-
ŠČU, NEDOLOČEN ČAS, 10.8.2013; STEMA 
TRGOVINA IN STORITVE D.O.O., TEHARJE 
23, 3221 TEHARJE
UNIVERZITETNI DIPLOMIRANI 
INŽENIR STROJNIŠTVA

RAZISKOVALEC - M/Ž; INŽENIR STROJNI-
ŠTVA/KONSTRUKTER/TEHNOLOG: - RAZVOJ 
IN TESTIRANJE NOVIH KOMPONENT - VODE-
NJE PROJEKTOV - RAZISKAVE PROCESNIH 
TEHNIK, NEDOLOČEN ČAS, 16.8.2013; RA-
ZVOJNI CENTER ORODJARSTVA SLOVENIJE 
(V ANGLEŠČINI: SLOVENIAN TOOL AND DIE 
DEVELOPMENT CENTER), KIDRIČEVA ULICA 
25, 3000 CELJE
DOKTOR MEDICINE SPECIALIST 
SPLOŠNE MEDICINE

ZDRAVNIK SPECIALIST SPLOŠNE DRUŽIN-
SKE MEDICINE V ZDRAVSTVENEM DOMU 
CELJE - M/Ž; DELO ZDRAVNIKA SPECIALI-
STA V AMBULANTI SPLOŠNE MEDICINE, 
NEDOLOČEN ČAS, 8.8.2013; ZDRAVSTVENI 
DOM CELJE, GREGORČIČEVA ULICA 5, 3000 
CELJE

UE LAŠKO

POMOŽNI GOSTINSKI DELAVEC
KUHARSKI POMOČNIK - M/Ž; POMOŽNA 

DELA V KUHINJI, ČIŠČENJE PROSTOROV, 
DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 2.8.2013; GM 
PLUS SVETOVANJE IN STORITVE D.O.O., 
ROŽNIK 3, 3270 LAŠKO
NATAKAR

NATAKAR - M/Ž; POSTREŽBA HRANE 
IN PIJAČE, DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 
2.8.2013; GM PLUS SVETOVANJE IN STORI-
TVE D.O.O., ROŽNIK 3, 3270 LAŠKO
KUHAR

KUHAR - M/Ž; PREDPRIPRAVA IN PRI-
PRAVA JEDI, DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 
2.8.2013; GM PLUS SVETOVANJE IN STORI-
TVE D.O.O., ROŽNIK 3, 3270 LAŠKO

PICOPEK - M/Ž; PREDPRIPRAVA IN PEKA 
PIC, DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 2.8.2013; 
GM PLUS SVETOVANJE IN STORITVE D.O.O., 
ROŽNIK 3, 3270 LAŠKO

UE MOZIRJE

NI RAZPISANIH PROSTIH DELOVNIH 
MEST

UE SLOVENSKE KONJICE

DELAVEC BREZ POKLICA
ŠOFER TOVORNEGA VOZILA V DOMAČEM 

IN MEDNARODNEM PROMETU (AVSTRI-
JA, FRANCIJA) - M/Ž; PREVOZ BLAGA V 
CESTNEM TOVORNEM PROMETU, NAKLA-
DANJE IN RAZKLADANJE BLAGA, VZDRŽE-
VANJE VOZILA, NEDOLOČEN ČAS, 1.8.2013; 
TINLES PODJETJE ZA PROIZVODNJO IN 
TRGOVINO, D.O.O., KRIŽEVEC 18, 3206 
STRANICE
UNIVERZITETNI DIPLOMIRANI 
PSIHOLOG

SPECIALNI PEDAGOG - M/Ž; SPECIALNI 
PEDAGOG V DELEŽU GLEDE NA ODLOČBE 
OTROK-SODELOVANJE Z VZGOJITELJICAMI, 
STARŠI PRI OBLIKOVANJU ODDELKOV VRT-
CA, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 1.8.2013; 
VRTEC SLOV. KONJICE, SLOMŠKOVA ULICA 
1, 3210 SLOVENSKE KONJICE

UE ŠENTJUR PRI CELJU

OSNOVNOŠOLSKA IZOBRAZBA
VOZNIK TOVORNEGA VOZILA - M/Ž; 

NAKADANJE, RAZKLADANJE V MEDNA-
RODNEM PROMETU, AVSTRIJA, ITALIJA, 
MADŽARSKA FRANCIJA IN ROMUNIJA, 
VOZNIK/VOZNICA V CESTNEM PROMETU, 
DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 5.8.2013; 
AVTOPREVOZNIŠTVO JELOVŠEK ZDRAVKO 
S.P., CEROVEC 29, 3230 ŠENTJUR

VOZNIK TOVORNJAKA - M/Ž; PREVOZI 
PO SLOVENIJI IN EVROPI, MADŽARSKA, 
ČEŠKA, POLJSKA, AVSTRIJA, HRVAŠKA, 
VOZNIK/VOZNICA V CESTNEM PROMETU, 
DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 1.8.2013; AV-
TOPREVOZNIŠTVO MARTIN ROŽANC S.P., 
OKROG 20, 3232 PONIKVA
ZIDAR

POMOŽNI GRADBENI DELAVEC - M/Ž; 
POMOŽNA DELA PRI HIDROGRADNJAH, 
ASFALTIRANJU, POLAGANJU ROBNIKOV IN 
DRUGIH BETONSKIH IZDELKOV, VRTANJU 
IN KOPANJU JAŠKOV, GRADNJI VODNJA-
KOV IN DRUGIH GRADBENIH DELIH PRI 
NIZKIH GRADNJAH POMOŽNA ZIDARSKA 
IN DRUGA GRADBENA DELA PRI VISOKIH 
GRADNJAH NADOMEŠČANJE DRUGIH 
DELAVCEV DRUGE NALOGE PO ODREDBI 
DIREKTORJA OZ. VODJE DEL, DOLOČEN ČAS, 
3 MESECE, 10.10.2013; VILKOGRAD, NIZKE 
GRADNJE, D.O.O., ZLATEČE PRI ŠENTJURJU 
8 A, 3230 ŠENTJUR
VOZNIK

VOZNIK IN UPRAVLJALEC DVIGALA 
- M/Ž; UPRAVLJANJE TEŽKIH TOVORNIH 

VOZIL IN DRUGIH VOZIL ZA PREVOZ BLA-
GA V CESTNEM PROMETU, VZDRŽEVANJE 
VOZIL, SKRB ZA TEHNIČNO BREZHIBNOST 
IN OPREMLJENOST V SKLADU S PREDPISI, 
SPREMLJANJE PRAVILNEGA NAKLADANJA 
IN RAZKLADANJA, PREVZEM IN PREDAJA 
PREVOZNIH LISTIN V SKLADU S PREDPISI, 
DELO NA GRADBIŠČU, NADOMEŠČANJE 
DRUGIH DELAVCEV. DOLOČEN ČAS, 3 ME-
SECE, 10.10.2013; VILKOGRAD, NIZKE GRA-
DNJE, D.O.O., ZLATEČE PRI ŠENTJURJU 8 A, 
3230 ŠENTJUR
SREDNJA POKLICNA IZOBRAZ-
BA

STROJNIK VRTALNIH GARNITUR - M/Ž; 
UPRAVLJANJE ZAHTEVNIH VRTALNIH 
STROJEV (KOT SO NPR. DITCH WITCH, PER-
FORATOR ITD.), VZDRŽEVANJE VRTALNIH 
STROJEV, DELO NA GRADBIŠČU, VODENJE 
PREDPISANIH EVIDENC, NADOMEŠČANJE 
DRUGIH DELAVCEVM, DRUGE NALOGE 
PO ODREDBI VODJE DEL IN DIREKTORJA. 
DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 10.10.2013; VIL-
KOGRAD, NIZKE GRADNJE, D.O.O., ZLATEČE 
PRI ŠENTJURJU 8 A, 3230 ŠENTJUR
GRADBENI TEHNIK

DELOVODJA - M/Ž; ORGANIZIRANJE IN 
VODENJE SKUPINE DELAVCEV SAMOSTOJ-
NO OPRAVLJANJE NALOG STROJNIKA 
TEŽKE GRADBENE MEHANIZACIJE ALI KA-
TERIH DRUGIH NALOGSKRB ZA IZVAJANJE 
VARNOSTNIH UKREPOV IN NADZIRANJE 
UPORABE ZAŠČITNIH SREDSTEV VODENJE 
PREDPISANIH EVIDENC NADOMEŠČANJE 
DRUGIH DELAVCEV, DRUGE NALOGE PO OD-
REDBI DIREKTORJA OZ. VODJE, DOLOČEN 
ČAS, 3 MESECE, 10.10.2013; VILKOGRAD, 
NIZKE GRADNJE, D.O.O., ZLATEČE PRI ŠEN-
TJURJU 8 A, 3230 ŠENTJUR

VODJA GRADBIŠČ - M/Ž; ORGANIZACIJA 
IN SAMOSTOJNO VODENJE GRADBIŠČ, 
STROKOVNO ORGANIZIRANJE IN VODENJE 
DELAVCEV, VODENJE DOKUMENTACIJE, 
SAMOINICIATIVNOST, DOLOČEN ČAS, 12 
MESECEV, 6.8.2013; STONEX, GEOTEHNO-
LOGIJA, D.O.O., CESTA LEONA DOBROTIN-
ŠKA 18, 3230 ŠENTJUR
INŽENIR GRADBENIŠTVA

TEHNIČNI VODJA GRADBIŠČA- OBJEKTOV 
- M/Ž; NADZOR, VODENJE PROJEKTOV 
- GRADBIŠČ, ZAGOTAVLJANJE KAKOVOSTI 
IZVEDBE DELA, USKLAJEVANJA AKTIVNO-
STI, ORGANIZIRANJE DELA, SPREMLJANJE 
STROŠKOV IN REALIZACIJE, OBRAČUNAVA-
NJE, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 6.8.2013; 
STONEX, GEOTEHNOLOGIJA, D.O.O., CESTA 
LEONA DOBROTINŠKA 18, 3230 ŠENTJUR
PROFESOR DEFEKTOLOGIJE

UČITELJ - M/Ž; POUČEVANJE UČENCEV 
V ODDELKU PRILAGOJENEGA PROGRAMA 
DEVETLETNE OSNOVNE ŠOLE Z NIŽJIM IZ-
OBRAZBENIM STANDARDOM, NEDOLOČEN 
ČAS, 13.8.2013; OSNOVNA ŠOLA FRANJA 
MALGAJA ŠENTJUR, ULICA SKLADATELJEV 
IPAVCEV 2, 3230 ŠENTJUR

UE ŠMARJE PRI JELŠAH

OSNOVNOŠOLSKA IZOBRAZBA
VOZNIK TOVORNEGA VOZILA Z ZNANJEM 

AVTO DVIGALA - M/Ž; PREVOZI PO GRADBI-
ŠČU-DOMA IN V TUJINI, DOLOČEN ČAS, 6 
MESECEV, 1.8.2013; H - MONT, MONTAŽA, 
PROIZVODNJA, TRGOVINA, D.O.O., CELJSKA 
CESTA 7, 3250 ROGAŠKA SLATINA

NATAKAR - M/Ž; STREŽBA PIJAČE, DO-
LOČEN ČAS, 12 MESECEV, 1.8.2013; TRGO-
VINA TEPEŠ IN KAVA BAR JANKO, KARIN 
ROSWITHA TEPEŠ S.P., DOBOVEC PRI RO-
GATCU 40 B, 3252 ROGATEC

PEK - M/Ž; DELO V PEKARNI, NEDOLOČEN 
ČAS, 1.8.2013; GRATIS, PEKARNA, TRGOVI-
NA IN GRADBENIŠTVO, D.O.O., CEROVEC PRI 
ŠMARJU 3 A, 3240 ŠMARJE PRI JELŠAH
KLJUČAVNIČAR

MONTER-VARILEC - M/Ž; SPLOŠNA MON-
TERSKA DELA IN POMOŽNA VARILSKA DE-
LA, DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 15.8.2013; 
MONT-PLAN ROGAŠKA, MONTAŽE IN TR-
GOVINA, D.O.O., CELJSKA CESTA 7, 3250 
ROGAŠKA SLATINA
ZIDAR

ZIDAR - M/Ž; ZIDANJE, OPAŽEVANJE-IZ-
DELAVA OPAŽEV, POSTAVITEV BETONSKIH 
KANALOV, POSTAVITEV DOK, DOLOČEN ČAS, 
6 MESECEV, 1.8.2013; H - MONT, MONTAŽA, 
PROIZVODNJA, TRGOVINA, D.O.O., CELJSKA 
CESTA 7, 3250 ROGAŠKA SLATINA
STROJNI TEHNIK

STROJNI TEHNIK - M/Ž; TEHNIK STROJNI-
ŠTVA Z ZNANJME IZOMETRIJE-CEVAR, TIG 
VARJENJE Z VELJAVNIM ATESTOM, DOLO-
ČEN ČAS, 1.8.2013; EKN, DRUŽBA ZA MON-
TAŽO, PROIZVODNJO IN STORITVE, D.O.O., 
OLIMJE 56, 3254 PODČETRTEK
UNIVERZITETNI DIPLOMIRANI 
PRAVNIK

PRAVNIK - M/Ž; UREJANJE PRAVNIH 
ZADEV, NEDOLOČEN ČAS, 2.8.2013; AR 

PLANE, KORPORACIJSKO UPRAVLJANJE IN 
PRAVNA PISARNA, D.O.O., ZAGAJ 53, 3256 
BISTRICA OB SOTLI
DOKTOR MEDICINE SPECIALIST 
SPLOŠNE MEDICINE

ZDRAVNIK SPECIALIST SPLOŠNE ALI DRU-
ŽINSKE MEDICINE - M/Ž; DELO ZDRAVNIKA 
SPECIALISTA V AMBULANTI V ZDRAVSTVE-
NEM DOMU ŠMARJE PRI JELŠAH, NEDO-
LOČEN ČAS, 8.8.2013; ZDRAVSTVENI DOM 
ŠMARJE PRI JELŠAH, CELJSKA CESTA 16, 
3240 ŠMARJE PRI JELŠAH

UE VELENJE

AVTOMEHANIK
TEHNIK ZA KONTROLO TAHOGRAFOV 

- M/Ž; KONTROLA TAHOGRAFOV IN OME-
JILNIKOV HITROSTI, DOLOČEN ČAS, 12 ME-
SECEV, 6.8.2013; AVTO VELENJE TEHNIČNI 
PREGLEDI, TRGOVINA IN STORITVE, D.O.O., 
KOROŠKA CESTA 64, 3320 VELENJE
PRODAJALEC

PRODAJALEC - M/Ž; PRODAJA OD VRAT 
DO VRAT PO SLOVENIJI, NEDOLOČEN ČAS, 
15.8.2013; TORRO TRGOVINSKE STORITVE 
LJUBO SRNOVRŠNIK, S.P., SELO 7, 3320 
VELENJE
RAČUNOVODJA

RAČUNOVODKINJA - ADMINISTRATOR 
- M/Ž; KNJIŽENJE PF, IF, PISANJE POTNIH 
NALOGOV, POŠILJANJE PONUDB, UREJA-
NJE DOKUMENOTV, ODAJNICE, PREVZE-
MNICE, BLAGAJNIŠKI IZDATKI, LETNA 
POROČILA ... IN OSTALA DELA PO NAVO-
DILU DIREKTORJA ... ZNANJE UPORABE 
PROGRAMA PANTEON. DOLOČEN ČAS, 12 
MESECEV, 1.8.2013; ODPAD GOCA, ZBIRA-
NJE IN ODVOZ NENEVARNIH ODPADKOV, 
D.O.O., SKORNO PRI ŠOŠTANJU 64, 3325 
ŠOŠTANJ
INŽENIR STROJNIŠTVA

VODJA PROIZVODNJE - M/Ž; UČINKOVITO 
VODENJE (STROKOVNO IN DISCIPLINSKO) 
IN ORGANIZACIJA DELA V PROIZVODNJI: 
SKRB ZA IZBOLJŠEVANJE PRODUKTIVNO-
STI SKRB ZA NADGRADNJO KVALITETE IN 
IZBOLJŠAVE V PROCESIH ZAGOTAVLJANJE 
VARNIH DELOVNIH POGOJEV SKRB ZA RE-
DNO MESEČNO POROČANJE IPD., NEDOLO-
ČEN ČAS, 8.8.2013; TRGOTUR KADROVSKI 
INŽENIRING, POSREDNIŠTVO, TRGOVINA 
IN POSLOVNO SVETOVANJE, D.O.O., LJU-
BLJANSKA CESTA 13 B, 3320 VELENJE
UNIVERZITETNI DIPLOMIRANI 
INŽENIR GRADBENIŠTVA

VODJA PROJEKTA / GRADBIŠČA - M/Ž; 
- VODENJE PROJEKTOV SKLADNO S PO-
SLOVNIKOM PM DRUŽBE - NAČRTOVANJE 
VIROV S POUDARKOM NA TVEGANJIH 
- IZDELAVA POKALKULACIJE NA PROJEKTIH 
- TEHNOLOŠKA OBDELAVA PROJEKTOV IN 
USKLAJEVANJE RAZNIH DELOV PROJEK-
TOV, OBVLADOVANJE SPREMEMB - ORGA-
NIZIRANJE IZDELAVE PONUDB V OKVIRU 
PROJEKTA - VODENJE, MOTIVIRANJE IN 
OCENJEVANJE PROJEKTNEGA TEAMA - PRI-
DOBIVANJE DODATNIH DEL, NAROČIL PRI 
KUPCIH - VZDRŽEVANJE STIKOV S KUPCI, 
UDELEŽENCI PROJEKTA - IZVEDBA ZAGONA 
IN PREDAJE PROJEKTA - IZVEDBA PROJEK-
TA V OKVIRU POSTAVLJENIH CILJEV (V 
OKVIRU PLANIRANIH STROŠKOV, ROKOV, 
KAKOVOSTI, IPD.) - SPREMLJANJE DEL NA 
PROJEKTU (IZDELAVA KNJIGE VGRAJENIH 
KOLIČIN – MESEČNO, VODENJE DOKUMEN-
TACIJE GRADBIŠČA, IPD.) - POROČANJE O 
IZVEDBI PROJEKTA DIREKTORJEM PANOG, 
VODJI RAZVOJA OZ. PREDSEDNIKU UPRA-
VE, NAJMANJ TEDENSKO OZ. GLEDE NA 
POTREBEN NA PROJEKTU, DOLOČEN ČAS, 
12 MESECEV, 2.8.2013; ESOTECH, DRUŽBA 
ZA RAZVOJ IN IZVAJANJE EKOLOŠKIH IN 
ENERGETSKIH PROJEKTOV, D.D., PRELOŠKA 
CESTA 1, 3320 VELENJE

UE ŽALEC

OSNOVNOŠOLSKA IZOBRAZBA
VOZNIK V MEDNARODNEM CESTNEM 

PROMETU - M/Ž; PREVOZ BLAGA PO SLOVE-
NIJI- AVTRIJI, NEMČIJI, ITALIJI, NIZOZEM-
SKA, BELGIJA, DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV 
OZ. MOŽNOST PODALJŠANJA, 1.8.2013; 
T.L.M., TRANSPORT IN LOGISTIKA D.O.O., 
PARIŽLJE 14 A, 3314 BRASLOVČE
MONTER VODOVODNIH NAPRAV

MONTERJI IN SERVISERJI VODOVODNIH, 
PLINSKIH INŠTALACIJ IN NAPRAV IPD. 
- M/Ž; MONTAŽA TOPLOTNIH ČRPALK, 
NEDOLOČEN ČAS, 9.8.2013; ABC ENERGE-
TIKA PROIZVODNJA, TRGOVINA, STORITVE 
D.O.O., PODLOG V SAVINJSKI DOLINI 57, 
3311 ŠEMPETER V SAVINJSKI DOLINI
KLJUČAVNIČAR

KLUČAVNIČAR - M/Ž; IZDELAVA KOVIN-
SKIH IZDELKOV PO NAROČILU IZ JEKLA, 
INOX IN MEDENINE, VARJENJE TIK POSTO-
PEK, OBLIKOVANJE KOVINE, PESKANJE 
INOX-A S STEKLENIMI PERLAMI, BARVA-
NJE, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 1.8.2013; 

KOVINOPASARSTVO REHAR, PROIZVODNJA 
IN TRGOVINA, D.O.O., ZALOŠKA GORICA 12, 
3301 PETROVČE
PROMETNI TEHNIK

PROMETNIK - M/Ž; ORGANIZIRANJE 
PREVOZOV V MEDNARODNEM PROMETU, 
DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 1.8.2013; 
TRANSPORTI ENES DRAGANOVIĆ S.P., CE-
STA OB ŽELEZNICI 4, 3310 ŽALEC
UNIVERZITETNI DIPLOMIRANI 
PRAVNIK

PRAVNIK - M/Ž; OD KANDIDATA PRIČAKU-
JEMO PREDVSEM ZNANJE NA PODROČJU 
GOSPODARSKEGA PRAVA: TOŽBE V GOSPO-
DARSKIH SPORIH MED GOSPODARSKIMI 
DRUŽBAMI, PRIPRAVA AKTOV, STATUSNIH 
ZADEV IPD., PREGLEDOVANJE IN SESTAVO 
POGODB S PODROČJA GOSPODARSKEGA 
PRAVA, VODENJE IN IZPELJAVA SODNIH PO-
STOPKOV, VODENJE POSTOPKOV V ZVEZI Z 
ZAVAROVANJI, VODENJE OSTALIH POSTOP-
KOV (NAKUPA IN PRODAJE, POSTOPKOV 
PO ZAKONU O GOSPODARSKIH DRUŽBAH, 
VKNJIŽBO LASTNINSKE PRAVICE …), SODE-
LOVANJE Z ODVETNIKI IN NOTARJI, DRŽAV-
NIMI ORGANI …, PRIPRAVA, IZVEDBA IN 
SPREMLJANJE PRAVNIH AKTOV PRAVNO 
SVETOVANJA IPD., DOLOČEN ČAS, 12 ME-
SECEV, 10.8.2013; ZAGOŽEN, PROIZVODNO 
IN TRGOVSKO PODJETJE, D.O.O., CESTA NA 
LAVO 2 A, 3310 ŽALEC

ČETRTEK, 1. 8.

10.00 Knjižnica Rimske Toplice
Ustvarjamo iz odpadnega 
materiala
delavnico vodi Martina 
Ajdnik

10.00 do 16.00 Vila Mojca 
Velenje
Poletne počitnice v Vili 
Mojca
vsak delavnik; spletna 
kavarna, družabne igre, 
ustvarjalne delavnice …

16.00 do 18.00 Pokrajinski muzej 
Celje
Izdelajmo krone celjskih 
kraljic
otroška delavnica, 
namenjena otrokom od 6. 
do 11. leta

20.30 Titov trg Velenje
Cirkus la Follia di 
Circolya (Italija)
akrobatski cirkus, 
akrobata Luca Dotti in 
Agostina Recinella

PETEK, 2. 8.

15.00 do 16.30 Vrbje, Ljubno ob 
Savinji
Čas' sm' se šli pa t'kle
folklorna delavnica za 
otroke

15.00 do 19.00 TRC Jezero, Vila 
Čira-Čara
Vila Čira-Čara
na otroškem igrišču 
ob vili se boste lahko 
poigrali, prijazna gusrja 
pa vas bosta popeljala po 
domovanju Pike Nogavičke

CINEPLEXX
Spored od 1. 8.–7. 8.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Byzantium – drama, fantazijski, 
triler
od četrtka do srede: 18.25
Drzni par – akcijski, komedija
od četrtka do srede: 21.10
Napad na Belo hišo – akcijski, 
drama
od četrtka do srede: 16.00, 
21.15
Očiščenje – grozljivka, znan-
stvena fantastika
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 20.50
petek, sobota: 20.50, 22.45
Odrasti 2 – komedija
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.10, 18.20, 20.30
petek, sobota: 16.10, 18.20, 
20.30, 22.40
Ognjeni obroč – akcijski, avan-
tura, 3D
od četrtka do srede: 16.05
Osamljeni jezdec – akcijski, 
avantura, komedija
od četrtka do srede: 18.05
Pošasti z univerze – animirana 
komedija
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.50
sobota, nedelja: 13.40, 15.50
Pošasti z univerze – animirana 
komedija, 3D
sobota, nedelja: 13.30
Pr'konc sveta – akcijski, kome-
dija
od četrtrtka do srede: 16.15
Smrkci 2 – animirani
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 16.05, 18.20, 20.35
petek: 16.05, 18.20, 20.35, 
22.50
sobota: 12.00, 13.10, 13.50, 
16.05, 18.20, 20.35, 22.50
Smrkci 2 – animirani, 3D
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 15.10, 17.00, 17.30, 19.10, 
19.45, 21.20
petek: 15.10, 17.00, 17.30, 19.10, 
19.45, 21.20, 22.05
sobota: 12.20, 12.50, 14.40, 
15.10, 17.00, 17.30, 19.10, 19.45, 
21.20, 22.05
nedelja: 12.20, 12.50, 14.40, 
15.10, 17.00, 17.30, 19.10, 19.45, 
21.20
Tad Jones in iskanje izgublje-
nega mesta – drama, grozljiv-
ka
sobota, nedelja: 14.00
Wolverine – akcijski, avantura
od četrtka do srede: 18.40, 
21.05
Zakon molka – triler
od četrtka do srede: 18.40

ČETRTEK
20.00 Ana Karenina – drama
PETEK, SOBOTA
19.00 Ana Karenina – drama
NEDELJA
18.30 in 21.00 Ana Karenina 
– drama
SREDA
20.00 Plesalka v senci - drama
Kino pod zvezdami (projekcije 
so brezplačne)
PETEK
22.00 Vroči Mike – komedija
SOBOTA
22.00 Ženske iz 6. nadstropja 
– komična drama

(projekcije so brezplačne)
PETEK
21.30 Srečen za umret – grenko 
sladka komedija, slovenski

KINO POD KOZOLCEM
BRASLOVČE

KINO VELENJE

PETEK
19.00 Skrivnostni varuhi goz-
da – animirana pustolovščina, 
sinh.
20.30 Zlobni mrtveci – gro-
zljivka
21.00 Okus maščevanja – akcij-
ska kriminalka
SOBOTA
19.00 Skrivnostni varuhi goz-
da – animirana pustolovščina, 
sinh.
20.00 Okus maščevanja – akcij-
ska kriminalka
21.00 Zlobni mrtveci – grozljiv-
ka
NEDELJA
16.00 Skrivnostni varuhi goz-
da – animirana pustolovščina, 
sinh.
18.00 Okus maščevanja – akcij-
ska kriminalka
20.30 Zlobni mrtveci – gro-
zljivka
Ploščad ob Domu kulture Ve-
lenje:
Zvezde pod zvezdami – brez-
plačne fi lmske projekcije ob 
ponedeljkih
PONEDELJEK
21.00 360 (360) – romantična 
drama
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RADIO CELJE

UREDNIŠTVO

AGENCIJA

DRUŠTVO REGIONALNA VARNA 
HIŠA
Telefon 492-63-56
KRIZNI CENTER ZA MLADE
Telefon 493-05-30
ŠENT - Slovensko združenje za 
duševno zdravje
(dnevni center in stanovanjske 
skupine)
Gregorčičeva 6 - pisarna,
3000 Celje, tel. št. 03/ 428 88 90
MATERINSKI DOM
Telefon 492-10-14
DRUŠTVO SOS TELEfON ZA 
žENSKE IN OTROKE - žRTVE 
NASILjA
080-11-55, vsak delavnik od 12.00 
do 22.00, ob sobotah, nedeljah in 
praznikih pa od 18.00 do 22.00. 
Faks za gluhoneme 01-524-19-93, 
e-mail: društvo-sos@drustvo-sos.si
Inštitut VIR – socialna rehabilita-
cija, raziskovanje in razvoj
Vrunčeva 9, 3000 Celje
Telefon: 03 490 00 24, GSM: 031 
288 827, e-pošta: vir@institut-vir.si, 
Spletna stran: www.institut-vir.si
Pomoč mladostnikom in staršem 
pri spoprijemanju s problematiko 
drog in z vzgojnimi težavami
SLOVENSKO DRUŠTVO HOSPIC
OBMOČNI ODBOR CELjE
Pomoč neozdravljivo bolnim in njiho-
vim svojcem ter žalujočim po izgubi 
bližnjega. Kocenova 4–8, Celje
tel.: 03 548 60 11, 051 418 446
www.drustvo-hospic.si
DRUžINSKI INŠTITUT BLIžINA,
telefon: 03/492-55-80

Skupine: za starše, za razvezane, 
za ženske, žrtve psihičnega ali 
fizičnega nasilja, za moške storilce 
nasilja ali žrtve psihičnega nasilja
CENTER ZA POMOČ NA DOMU
Telefon 03 427-95-26 ali 03 427-95-28
DRUŠTVO OZARA CELjE
Pomoč ljudem s težavami v 
duševnem zdravju, Kocenova ul. 4, 
3000 Celje
Pisarna za svetovanje in 
stanovanjska skupina: ponedeljek-
petek od 8.-16. ure;
telefon: 03 492 57 50 ali 492 57 51
Uradne ure: ponedeljek in sreda
od 9.-13. ure.
DRUŠTVO ZAKONSKI IN 
DRUžINSKI INŠTITUT ETEOS
031 555 844, www.eteos.si, 
info@eteos.si, Gosposka ulica 2, 
Celje. Svetovanja in pomoč pri 
dojenju, prehrani in vzgoji najstni-
kov. Srečanja za starše z otroki 
do 6 leta starosti. 
AL-ANON – skupnost svojcev 
alkoholikov vam pomaga v primeru 
alkoholizma v družini. Pokličite tel.
01/251 30 00, 041/590 789,
spletna stran: ww.al-anon.si
KLIC UPANjA CELjE
za vse, ki imajo težave
Brezplačni telefon: 116-123
TOM telefon za otroke in mlado-
stnike
Informacije, spodbuda, podpora, 
svetovanje in pomoč v obliki sveto-
valnega pogovora, telefon 116 111, 
vsak dan od 12. do 20. ure, tudi ob 
sobotah in nedeljah.

Stalne razstave

Društva vabijo

Razstave

19.00 Kulturni dom Ljubno
Svečana proslava ob 
občinskem prazniku

20.00 Mestna četrt Nova vas
Kako ponovno prebuditi 
človečnost?
delavnice osebne rasti 
zdrave atmosfere z 
duhovnim učiteljem 
Dragutinom Barušićem

20.00 Center Mega Novo Celje
Literarni jam session 
– odprto branje
kavarniški večer

20.00 Dvorana Zdraviliškega 
doma Dobrna
Skupina Beer Belly
irski večer

21.00 Na trgu Vasi Lipa 
Podčetrtek
Petkovi zumba večeri
zumba inštruktorica Jasna

SOBOTA, 3. 8.

10.00 do 12.00 Branibor club 
Celje
Brezplačne otroške 
ustvarjalne delavnice

10.30 Travnik pri Domu kulture 
Velenje
Take ljudske
sobotne lutkarije; 
Lutkovno gledališče Nebo

14.00 Ramna plaža ob 
Slivniškem jezeru
Ramna jazz festival
nastopajo mladi džez 
glasbeniki; gost večera 
džez kitarist Klemen 
Smolej; zvečer latino 
koncert z Big bandom 
Šentjur

15.00 do 16.30 Vrbje ljubno ob 
Savinji
Čas' sm' se šli pa t'kle
folklorna delavnica za 
otroke

10.00 do 19.00 TRC Jezero, Vila 
Čira-Čara
Vila Čira-Čara
na otroškem igrišču 
ob vili se boste lahko 
poigrali, prijazna gusrja 
pa vas bosta popeljala po 
domovanju Pike Nogavičke

18.00 do 20.00 Ribnik Vrbje
Polževgrad
ponirkove otroške 
delavnice

18.00 POŠ Prevorje
Astronomska noč na 
Prevorju
predavanje, opazovanje 
sonca in nočnega neba

20.00 Vodni stolp
Uroš Planinc group
koncert

20.00 Vrbje Ljubno ob Savinji
flosarski večer z 
ansamblom Veseli Svatje

20.30 Žička kartuzija Slovenske 
Konjice
Dalmatinska klapa Donat
poletni glasbeni večer

21.00 Na trgu vasi Lipa 
Podčetrtek
Orientalski zvoki v plesni 
izvedbi orientalskih 
plesalk Sayyidah

NEDELJA, 4. 8.

10.00 Vrbje Ljubno ob Savinji
flosarski bal – 
celodnevni program
prikaz starih običajev, 
animacije za otroke, 
folklorne skupine, koncert 
Fantje s Praprotna in 

Donačka, Flosarski večer z 
ansamblom Donačka

10.00 do 19.00 TRC Jezero, Vila 
Čira-Čara
Vila Čira-Čara
na otroškem igrišču 
ob vili se boste lahko 
poigrali, prijazna gusrja 
pa vas bosta popeljala po 
domovanju Pike Nogavičke

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Celeia – mesto pod 
mestom
javno vodstvo po razstavi

11.00 do 12.00 Citycenter Celje
Gogijev rojstni dan in 
špargljeva zabava
pravljična urica

18.00 do 20.00 Ribnik Vrbje
Polževgrad
ponirkove otroške 
delavnice

PONEDELJEK, 5. 8.

9.00 do 13.00 Otroško igrišče 
Velenje
Poletne počitnice na 
otroškem igrušču
od ponedeljka do petka; 
zabavne urice za otroke

10.00 do 14.00 Ustvarjalni 
pristan Celje
Počitniški ustvarjalni 
dopoldnevi
od ponedeljka do petka

18.00 Mestna plaža Celje
Eko pravljice na obisku
delavnico izvaja Bojana 
Komplet

TOREK, 6. 8.

10.00 do 12.00 Lapidarij 
Osrednje knjižnice Celje
Besedkov vrtiljak
otroške jezikovne literarne 
delavnice z Marušo in s 
čmrljem Besedkom; za 
otroke med 7. in 12. letom

10.00 in 16.00 Travnik pri domu 
kulture Velenje
Odpotujmo v svet vitezov 
in princes
torkove igrarije

17.00 Pokrajinski muzej Celje
Alma M. Karlin: Poti
javno vodstvo po razstavi

20.30 Atrij velenjskega gradu
Nana Milčičinski
večer ježkove poezije, 
glasbe in humorja

21.00 Na trgu Vasi Lipa 
Podčetrtek
Večer domačih zvokov
domače melodije v izvedbi 
harmonikarskega orkestra 
Goličnik

SREDA, 7. 8.

10.00 Knjižnica Velenje
Zabavna sreda 
presenečenj za otroke

10.00 do 11.30 Knjižnica pri 
Mišku Knjižku
Počitniške ustvarjalne 
delavnice
delavnice vodi Nada 
Mlinarević

10.00 do 12.30 Mestna plaža 
Celje
Poletni prijatelj polžek
lutkovne delavnice za 
najmlajše

21.00 Na trgu vasi Lipa 
Podčetrtek
Večer iluzije s čarodejem
čarodej – iluzionist Black 
Angel

ČETRTEK, 1. 8.

8.00 do 16.00 Podčetrtek
Četrtkov sejem
domači pekovski izdelki, 
zdravilne kreme, suha 
roba, izdelki umetnostne 
obrti …

17.00 do 21.00 Kotalkališče 
Velenje in Mladinski 
center Velenje
Poletje na kotalkališču
športno-družabne 
dejavnosti za mlade; vsak 
teden od ponedeljka do 
četrtka

SOBOTA, 3. 8.

8.00 do 12.00 Gotovlje
Kmečka tržnica s sejmom 
pod lipami

8.00 Ploščad centra Nova Velenje
Kmečka tržnica 
s spremljevalnim 
programom
prodaja domačih izdelkov 
in pridelkov

9.00 do 12.00 Žalec
Podeželska tržnica

9.00 do 17.00 Atrij Celjskega 
mladinskega centra
Cumf – celjski festival 
oblikovalcev unikatov
prodaja unikatnih izdelkov

14.00 do 16.00 Zelen'dol ob 
Šmartinskem jezeru
Zelen'dolovo kolo sreče 
– zavrti in zadeni

17.00 Na Banovini na Virštanju
Tradicionalna klopotčeva 
sobota
kulturno-folklorni program 
s postavitvijo klopotca in z 
obiskom vinske kraljice

NEDELJA, 4. 8.

11.00 Škalske Cirkovce Velenje
Ožboltov sejem
razstava in prodaja 
domačih dobrot ter 
izdelkov domače in 
umetnostne obrti

PONEDELJEK, 5. 8.

7.30 do 15.30 Ribnik Vrbje
Kul počitnice
celodnevno počitniško 
varstvo otrok

TOREK, 6. 8.

20.00 Mestna plaža Celje
Zvočna sprostitev z gongi 
in drugimi instrumenti
izvaja Tjaša Cepuš

18.00 Mestni park Celje
Brezplačna vadba joge

Pokrajinski muzej Celje – 
Knežji dvor: Kelti na Celjskem.

Otroški muzej Hermanov 
brlog: Moj rojstni dan, do pre-
klica.

Likovni salon Celje: Stalna 
zbirka centra sodobnih ume-
tnosti Celje, do 1. 9.

Zgodovinski arhiv Celje: raz-
stava Stara šara, do preklica.

Osrednja knjižnica Celje: 
razstava Rokopisni spomeniki 
čeških knjižnic, do 31. 8.

Kvartirna hiša Celje: razsta-
va Gala zajtrk Čarlija Grmiča, 
do 5. 8.

Galerija Volk Celje: razstava 
likovnih del (slike v različnih 
tehnikah s celjskimi motivi), 
ustvarjenih na XIV. poletnem 

slikarskem Ex-temporu: Celjske 
poletne vedute 2012, do 30. 9.

Savinov likovni salon žalec 
in Dvorec Novo Celje: razstava 
Oko. Misel. Roka. grafičnega 
oblikovalca Jožeta Domjana, do 
16. 8.

železarski muzej Štore: raz-
stava Valjarna, do 10. 9.

Kulturni dom Dobrna: raz-
stava slikarke Suzane Švent, do 
15. 12.

Grad Podsreda: razstava 
oblikovalke steklenega nakita 
Miriam Kosec v kombinaciji z 
modnimi kreacijami oblikovalk: 
Damjane Bitežnik Logar, Stanke 
Blatnik Blagotinšek in Tjaše Ška-
pin, do 1. 9.

Knjižnica Laško: razstava ilu-
stracij Mojce Cerjak, do 1. 9.

fašunova hiša Ljubno ob 
Savinji: fotografska razstava 
Zgornja Savinjska dolina skozi 
čas skupine Objektiv, do 4. 8.

Galerija Velenje: razstava 
kiparja in oblikovalca Cirila Ce-
sarja, do 14. 9.

Anina galerija Rogaška Slati-
na: razstava enodnevnega med-
narodnega slikarskega srečanja: 
Helmut Blažej (Avstrija), Keiko 
Miyazaki Vahčič (Japonska), 
Matjaž Duh, Rado Jerič, Milovan 
Valič (Slovenija), do 11. 8

Pokrajinski muzej Celje – 
Stara grofija: Etnološka zbirka, 
Kulturno- in umetnostnozgodo-
vinska razstava, Od gotike do hi-
storicizma po korakih (prilago-
jeno za osebe z motnjami vida), 
Lapidarij, Alma M. Karlin: Poti.

Pokrajinski muzej Celje 
– Knežji dvorec Celeia – mesto 
pod mestom, Grofje Celjski.

Pokrajinski muzej Celje, 
Planina pri Sevnici: Etnološka 
zbirka Šmid.

Zgornji trg Šentjur: Rifnik 
in njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice.

Ipavčeva hiša Šentjur: Ipav-
ca – življenje in delo Gustava in 
Benjamina Ipavca.

Pri železniški postaji Šen-
tjur: Muzej Južne železnice.

Planina pri Sevnici: Kozjan-
sko žari.

Ponikva, Uniše: Slomškova 
rojstna hiša.

Cerkev sv. Leopolda Loka 
pri žusmu: Glažute na obmo-
čju Žusma.

Muzej Laško: Laško – potova-
nje skozi čas; Geologija okolice 
Laškega; Pivovarstvo in zdravili-
ški turizem.

Muzej novejše zgodovine 
Celje: Živeti v Celju, Zobozdra-
vstvena zbirka.

Otroški muzej Hermanov br-
log: Kraški ovčar pri Hermanu 
Lisjaku.

fotografski atelje josipa Pe-
likana: stalna postavitev.

Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti

Galerija Vlada Geršaka Ce-
lje, razstavni prostor Salona 
pohištva Tripex Celje, gostišče 
Hochkraut Tremerje, restavra-
cija na celjski železniški posta-
ji, Celeiapark in pošta Celje: 
likovna dela Vlada Geršaka.

Knjižnica Gimnazije Celje 
- Center: likovna dela dijakov 
umetniške Gimnazije Celje 
– Center.



30 Št. 35, 1. avgust 2013VSI NAŠI MOJSTRI



31Št. 35, 1. avgust 2013 VSI NAŠI MOJSTRI



32 Št. 35, 1. avgust 2013RAZVEDRILO

Z glasbo in s presenečenji je 
bil zapolnjen poročni dan Anite 
Dobrotinšek in Mirana Šmida iz 
Šentjurja. Njune poti so se pre-
pletle leta 2007, poročni dan pa 
sta že decembra napovedala z 
romantično zaroko.

On je pri njej najprej opazil na-
smeh, njej pa so se kolena zašibi-
la vsakič, ko se je na Miranovem 
desnem licu zarisala jamica. Če-
prav sta takrat kot študenta živela 
na različnih koncih Slovenije, sta, 
zahvaljujoč ljubezni, z lahkoto 
premagovala razdalje in se drug 
drugemu posvečala predvsem ob 
koncih tedna. Ko sta se podrobne-
je spoznala, sta ugotovila, da sta 
kot delca sestavljanke. »Na prvi 
pogled sva zelo različna, vendar 
se, ko sva skupaj, popolnoma 
ujemava, saj se dopolnjujeva na 
mestih, kjer sva kot posameznika 
pomanjkljiva,« pravita.

Pred dvema letoma sta si gnez-
dece spletla v mansardnem sta-
novanju v Anitini družinski hiši. 
Leto kasneje je njun dom napolnil 

otroški smeh, saj se jima je pridru-
žil sin Patrik. Starševstvo je nju-
no zvezo le še poglobilo, pravita 
in dodata, da ne bi družinskega 
življenja nikoli zamenjala za dni, 
ko sta bila še sama. In prav v var-
nem zavetju doma je Miran 12. 
decembra 2012 Anito presenetil z 
okusnim kosilom, ki ga je pripravil 
sam, in jo z vrtnico v rokah prosil, 
da bi postala njegova žena.

Gospod in gospa Šmid sta po-
stala drugo julijsko soboto. Ci-
vilni obred, na katerega sta se 
pripeljala v starodobnem črnem 
mercedesu, je bil na vrtu Ipavčeve 
hiše v Šentjurju, cerkveni obred 
pa v cerkvi sv. Marije Magdale-
ne v Slivnici pri Celju. Ker Anita 
uživa v ustvarjanju, sta za večino 
dekoracije, tiskovin in podrobno-
sti poskrbela kar sama. Pri tem 
nista štela minut in ur, saj je prav 
zaradi osebne note, ki sta jo po-
svetila pripravam, njun poročni 
dan dobil poseben čar. Za drob-
na presenečenja so poskrbeli tudi 
družina in prijatelji. Svatom se je 

oko pri cerkvenem obredu zaro-
silo ob nastopu vokalne skupine 
Gallina. Poročno slavje v hote-
lu Žonta pa bo v spominu obeh 
ostalo nepozabno tudi zaradi 
glasbenega sprejema Pihalnega 
orkestra Šentjur, v katerem je 
Miran nepogrešljiv kot tolkalist. 
Ker mladoporočenca rada plešeta 
in pojeta, sta na svoj poročni dan 
zablestela tudi v tej vlogi. Miranu 
so v kvintetu pritegnili še priča, 
tast in prijatelja, svoja čustva pa 
je s pesmijo izpovedala tudi Ani-
ta. Ob izbrani glasbi ansambla 
Sekstakord pa sta preplesala do-
bršen del noči.

»Poročni dan je bil natančno ta-
kšen, kot sva si zamislila – zalju-
bljen, sproščen, sončen, nasmejan 
in obdan s prijatelji in sorodniki, 
ki so nama najbolj pri srcu,« se 
spominjata in že kujeta načrte za 
prihodnost. Med njimi so tudi me-
deni tedni, ki si jih bosta najverje-
tneje privoščila konec leta.

TV
Foto: MK Photography

NAJINA POROKA

Ujemata se kot delca 
sestavljanke

FOTO TEDNA
Foto: SHERPALov za izgubljenim zakladom
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Tudi veterani 
brizgajo

Dobrinska noč 
užitkov

»Ljudje živimo v zapletenih sistemih in 
matricah … Eden temeljnih odgovorov, 
ki ti jih da Camino je, kako naj se člo-
vek vrne k sebi in si poenostavi življe-
nje. Nekdo, ki misli, da bo šel za štiri 
tedne na pot in bo doživel razsvetljenje, 
je daleč od tega. Gre samo za nastavek 
razmišljanja, za oazo, kjer lahko res 
vdihneš in greš naprej.«

Pot, na kateri človek 
sreča samega sebe
Na 900 kilometrov dolgo pot iz radovednosti – Tudi fizična preizkušnja okrepi 
človeka

Maja Ratej iz Šmarja pri 
Jelšah, filozofinja in novi-
narka Radia Slovenija, si 
rada postavlja visoke cilje. 
Eden takšnih je bila tudi 
Jakobova pot, ki jo je pre-
hodila leta 2011. Med br-
skanjem po spominih ji oči 
kar zažarijo, na trenutke 
pa se napolnijo s solzami. 
Sploh kadar beseda nane-
se na sopotnike, ki so ji s 
svojimi zgodbami odpirali 
pogled na lasten jaz.

Ko je Majo dosegel glas o 
Caminu, je zanimanje v njej 
najprej zbudila kombinaci-
ja hoje in razsežnosti poti. 
Dodatno jo je spodbudilo 
branje potopisov, zapisov iz-
kušenj najrazličnejših ljudi, 
ki so se po tej poti podali, ne 
glede na to, kako močna je 
bila njihova vera. Od takrat 
pot zanjo ni bila več zemlje-
pisni cilj ali fizična razdalja, 
ki jo mora premagati, temveč 
jo je gnala radovednost, če ta 
pot v človeka res usidra širšo 
življenjsko spoznanje, o ka-
terem poroča marsikdo.

Hoja kot 
psihološka 
delavnica
Večina posameznikov na ro-

manje ne pride iskat zabave ali 
navdušenja ob znamenitostih, 
ampak se tja poda z življenj-
skimi premisleki ali s težnjo 
po tem, da bi našli pot naprej. 
Maji so družbo delali ljudje, 
ki so zboleli, ki so se razšli s 
svojo ljubeznijo, ki so se iskali 
po končanem študiju … In tudi 
takšni, ki so se morali soočiti 
z boleznijo ali izgubo koga 
od bližnjih. Ob hoji so odstrli 
kopreno s svojih zgodb in jih 
delili med seboj. »Ob sledenju 
cilju ne rasteš ob tem, da od-
krivaš svojo pot, ampak rasteš, 
ker vidiš usodo drugega, s tem, 
ko pomagaš do premisleka 
njemu, pa pomagaš tudi sam 

»Največji vtis name je naredil prihod v Santiago, saj sem se počutila, kot da grem 
na slovesnost. Po večinoma sončnem vremenu me je tik pred mestom ujel dež, ki 
me je opral po vsej tej prašni poti. Potem sem se nadišavila, ko sem hodila skozi 
evkaliptusov gozd, kjer je bila okrog mene množica vonjav. Ko me je na vratih 
Santiaga pozdravila tabla in se je proti katedrali zgrinjalo vse več ljudi, je nekdo 
igral na dude, zdelo se mi je, kot da grem v sprevodu. Ljudje, ki so se srečali na 
poti, so se, ker je dimenzija časa tam drugačna, pozdravljali, kot da se niso vide-
li vse življenje. Zaradi vsega tega veselja in pričakovanja so se mi ulile solze, kar 
nekaj minut nisem prišla k sebi.«

El Camino v španščini pomeni pot, gre pa za skupno 
ime več romarskih poti, ki vodijo do svetišča sv. Jakoba v 
Composteli. Ta tradicija romanja izvira iz srednjega veka, 
ko so ljudje obiskovali ključna romarska središča po Evro-
pi. Svetišče sv. Jakoba so množično obiskovali romarji iz 
severne Evrope, zato so zelo močne poti speljane po Fran-
ciji. Romarji se danes na pot podajo iz različnih smeri, iz 
različnih mest, nekateri praktično z domačega dvorišča. 
»Uradna« različica poti se začne v francoskih Pirenejih in 
nato vodi čez celotno severno Španijo do svetišča Santiaga 
de Compostele. El Camino pa se ne konča na trgu pred 
katedralo sv. Jakoba, ampak se romarji podajo še do kraja 
Finisterra na obali Atlantskega oceana. Finisterra v špan-
ščini pomeni konec sveta, saj so romarji nekdaj verjeli, da 
za obzorjem in brezmejnostjo morja ni ničesar več.

med družinskimi člani. Na 
podlagi te ugotovitve posa-
meznikov ne dojema več 
na podlagi njihovih napak 
ali dobrih lastnosti, temveč 
se zaveda, da smo vsi samo 
ljudje, ki v sebi zrcalimo tudi 
vpliv preteklih rodov.

Skupine pohodnikov so 
se spontano združevale in 
si pomagale, po določenem 
času pa so se njihove poti 
tudi spontano razšle. Stiski 
rok in besede slovesa ob tem 
so bili bolj doživeti, prepoje-
ni z notranjim zavedanjem, 
da se s človekom, s katerim 
sta skupaj hodila del poti, 
morda ne bosta srečala ni-
koli več.

Pogovor s svojim 
telesom
Hoja po Jakobovi poti je 

zaradi dolžine, številnih 
vzponov in izpostavljeno-
sti vremenskim razmeram 
tudi fizično naporna. Maja 
ni imela slabih izkušenj z 
žulji ali bolečimi koleni, ki 
jih v svojih potopisih nava-
jajo številni romarji. Do cilja 
je hodila kljub temu, da se 
ji je tretji dan vnela ahilova 
tetiva. Se pa človek zaradi 
vremenskih in zdravstvenih 
motenj kmalu začne najprej 
jeziti nase, nato na druge 
in se vmes vpraša, zakaj je 
sploh tam. »Vse to te oči-
sti, sooči s samim sabo. Če 
si kos tej bolečini in fizični 
preizkušnji, se rodi drug po-
potnik, ki je utrjen in nava-
jen vsega,« svoje vtise strne 
Maja, ki je po prvih dveh 
tednih ob 40 stopinjah in 12 
kilogramih, ki jih je nosila 
na hrbtu, preostanek poti 
prehodila z neizmerno lah-
koto. Ob prihodu domov pa 
je nihče ni dohajal.

Najmanjši darovi 
postanejo največji
Za vsak nov dan, ko je 

obula pohodne čevlje, je 
bila hvaležna tudi zato, ker 
je med potjo izginila obre-
menjenost s časovnim pri-
tiskom in stresom, ki nam 
sicer krojita vsakdan. Nepre-
cenljivo je bilo tudi spozna-
nje, kako enostavno je lahko 
življenje. Štiri tedne je njene 
misli zaposlovalo le, kaj bo 
jedla, kako bo s sebe sprala 
sledove poti, kako bo poskr-
bela za svoje dobro počutje 
in kako se bo čim bolje ra-
zumela z ljudmi, ki so ubrali 
isto pot.

Vse, kar je potrebovala, je 
nosila s seboj in se ob tem 
še močneje zavedala ume-
tno ustvarjenih potreb, ki v 
materialističnem času ome-
jujejo človeka, kljub temu, 
da jih ta sploh ne potrebuje. 
Pred očmi se ji je prikazalo 
bogastvo narave, ki ga v vsa-
kodnevni naglici ljudje pogo-
sto spregledamo. »Čudovito 
je bilo, ko mi je nekdo v za-
hvalo za mojo gesto podaril 
jabolko ali kamen v obliki 
srca ali ko so nam nune ob 
poti dale vsakemu za poln 
žep češenj …« Močna spod-
buda za nadaljevanje poti so 
bile tudi puščice, ki so jih lju-
dje postavljali na razpotjih, 
da se tisti za njimi ne bi izgu-
bili. Spet drugi je to puščico 
okrasil s cvetjem, naslednji 
je znova dodal svoj kamen-
ček in tako je zrasel oltarček, 
ki je prišleka opominjal, da 
se je pred njim na to pot po-
dalo ogromno število ljudi. 
Tudi za to se na tej poti po 
besedah Maje Ratej človek 
nikoli ne počuti sam.

TINA VENGUST
Foto: GrupA

Maja Ratej je po Jakobovi poti v štirih tednih prehodila dobrih 900 kilometrov, na dan jih je povprečno 
premagala od 25 do 30. Poleg neizmerne svobode, ko lahko cel dan posvetiš hoji v naravi, jo je naprej gnal 
kup zanimivih, srčnih ljudi, za katerimi ni želela zaostati.

sebi. Ta Camino je kot psiho-
loška delavnica, je prijetno, 
spontano, življenjsko in lepo 
doživetje,« razlaga Maja.

Skupaj zdraviti 
rane srca
Je pa v številnih pripove-

dih našla skupni imenovalec 

– osnovno družinsko celico, 
v kateri rastemo in se razvija-
mo. Spoznala je, da vse rane 
in črne lise, ki zaznamujejo 
ljudi, izvirajo iz odnosov 
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Potopis št.

Zaradi presenetljivo dobrih medkrajev-
nih povezav je potovanje po Gani precej 
lahkotno, vendar zamudno, večurne 
zamude avtobusov so prej pravilo kot 
izjema. Ravno zato sem se na krajših 
razdaljah raje posluževala taksijev, ki 
so številni kot na ulicah New Yorka, le 
cena je neprimerljivo nižja in dostopna.

»Kje si bila? V Gani?
Ja, kako pa naj to uganem?« Avtorica potopisa Tina Koštomaj – na fotografiji v pristaniškem mestecu 

Elmina, kjer je najstarejša trdnjava v Gani ter tudi najstarejša trdnjava, 
ki so jo v Afriki postavili Evropejci – ima korenine v Kozjem, danes pa živi 
v prestolnici. V Ljubljano jo je s Kozjanskega popeljala želja po študiju 
mikrobiologije. Ljubi pa tudi potovanja, ki so za Tino kot droga:« Večkrat 
ko potuješ, večje je hrepenjenje po novem raztezanju kril. Včasih je treba 
le poleteti. Višje letiš, več je možnosti, da ostaneš!«

Občutki so bili raznoteri: neopredeljena pričakovanja, navzoč strah in ogromna 
nervoza

Gana ni ravno država, ki jo 
ljudje uvrščajo med najbolj 
priljubljene dopustniške 
destinacije. Čeprav zadnje 
čase veliko slišimo o njej po 
zaslugi Barbare Bizovičar, 
Gana večini še vedno ostaja 
neznanka. Tudi sama sem 
največkrat deležna vpraša-
nja: »Zakaj ravno Gana?« Če 
povem po pravici, še danes 
ne vem natančnega odgovo-
ra, vem pa, da mi vsekakor ni 
žal za nepozabno doživetje, 
ki ga bom v naslednjih od-
stavkih delila z vami.

Za mano so tedni odkrivanja 
osupljivosti Gane, tedni spo-
znavanja lastnih sposobnosti 
in preseganja lastnih meja ter 
seveda naposled tudi tedni 
potenja in sončnih opeklin. 
Poleg kulturnega šoka je ena 
od stvari, ki jih opaziš takoj, 
tudi neizmerna prijaznost, 
ki jo izžarevajo domačini. 
Priznam, sprva me je vsa do-
brodošlica odbila, saj sem bila 
prepričana, da tiči v ozadju 
koristoljubje. Vendar sem po 
sklepanju novih poznanstev 
spoznala, da nas prvi vtis veli-
kokrat zavede. Na srečo lahko 
potrdim, da so Ganci izredno 
prijazen in ljubeč narod, prav 
tako izredno radi priskočijo na 
pomoč, štejejo si celo v čast, 
da lahko pomagajo zmedene-
mu popotniku.

Obalni del Gane
Za začetek raziskovanja 

sem se odločila za obisk naj-
bolj slavne Slovenke v Gani 
Barbare Bizovičar. Barbara je 
lastnica manjšega počitniške-
ga kompleksa, ki je zgolj 30 ki-
lometrov od Akre, tik ob obali 
Atlantika, in je zasnovan kot 
stare afriške vasice. Mimoido-
čim potnikom Barbara ne nudi 
samo prijetnega zatočišča in 
okusne ganske hrane, temveč 
z njimi deli marsikatero zgod-

bo o svojem večletnem biva-
nju v Gani. V bližini vasice je 
tudi kraj Kokrobite, nekakšno 
romarsko središče vseh popo-
tnikov. V središču so na voljo 
številne dejavnosti, ki vključu-
jejo tradicionalne afriške veče-
re, prežete z njihovo glasbo in 
ritmičnim plesom.

Obalna mesteca oziroma 
vasi so predvsem ribiško 
usmerjena in lokalni ribiči 
se dnevno s svojimi mrežami 
zapodijo na lov za svojim vi-
rom preživetja. Poleg tega se 
obalni del kulinarično precej 
razlikuje od severa, saj je ne-
primerljivo bolj gastronomski 
in raznovrsten, bogat s sveži-
mi morskimi sadeži in trop-

skim sadjem, medtem ko je 
sever neprimerljivo bolj reven 
in skromen. Skratka, peščena 
plaža, posejana s palmami, 
žgoče sonce, prijetni in osve-
žujoči vetriči z Atlantika, oma-
mljajoči reggae zvoki in takti 
bobnov – človek se zlahka 
navadi na tovrsten lahkoten 
tempo življenja. A bilo je treba 
kreniti naprej, saj Gana skriva 
v sebi še marsikaj, pri čemer je 
ogromno ostalo še skritega, saj 
je bilo enostavno premalo časa 
za odkrivanje vsakega skritega 
kotička Gane.

Zadnji vonji 
Atlantika
Svojo pot sem nadaljevala 

v 160 kilometrov oddaljeno 
pristaniško mestece Elmina, 
kjer je najstarejša trdnjava v 
Gani. Utrdba ni samo najsta-
rejša zgradba v Gani, ampak 
tudi najstarejša zgradba, ki so 
jo v Afriki postavili Evropejci 

Kupon

Potopis po izboru naših bralcev
Do konca avgusta vam bomo ponudili pet potopisov, 

ki so nam jih poslali bralci Novega tednika v okviru ene 
od naših treh poletnih akcij. Izberite najboljši potopis 
oziroma tistega, ki vas bo najbolj navdušil. Kako?

Do vključno 2. septembra bomo zbirali izpolnjene ku-
pone z glasovi za naj potopis, ki nam jih boste poslali po 
pošti na naslov Uredništvo Novega tednika, Prešernova 
ulica 19, 3000 Celje.

In nagrada? Med vsemi originalnimi kuponi bralcev 
– kopije ne veljajo – bomo izžrebali enega, nagradili pa 
bomo tudi pisca zmagovalnega potopisa. Rezultate bomo 
objavili v prvi septembrski številki, v četrtek, 5. septem-
bra. Glasovanje se začenja …

Izrežite in pošljite kupon:

IME IN PRIIMEK:

NASLOV:

GSM/E-NASLOV:

Potopis mi je bil najbolj všeč, ker …

Glasujem za potopis pod zaporedno št.:

1       2       3       4       5

1

Skupina ribičev na ganski obali Atlantika pospravlja svoj ulov. Med tem pravljičnim nebom, zemljo in morjem, kjer se čas ni le ustavil, 
temveč v marsičem pognal tudi nazaj, sem potovala po Gani.

Glasujte

oziroma natančneje Portugal-
ci. Čeprav danes služi kot tu-
ristična atrakcija, je bila včasih 
zapor oziroma izhodna točka 
za čezatlatlantsko trgovanje 
s sužnji. V utrdbi je še danes 
mogoče začutiti vso grozoto 
suženjstva, ki se je izvajalo nad 
črnsko raso, zlasti v sobi »Brez 
povratka«. Podobna utrdba je 
tudi v bližnjem Cape Coastu, 
vendar sem si njeno veličino 
ogledovala samo od daleč in 
po tridnevnem pohajkovanju 
po značilno pristaniških zali-
vih že bila z mislimi nekoliko 
severneje, natančneje v nacio-
nalnem parku Kakum.

Čeprav Gana ni safari de-
stinacija, posamezniku nudi 
posebno doživetje divjine in 
ravno zaradi tega nisem smela 
izpustiti obiska nacionalnega 
parka Kakum. Park na svojih 
375 kvadratnih kilometrih obi-
skovalcem nudi večurno doži-
vetje deževnega gozda, kjer 
se v vsej veličini bohoti bogata 
tropska vegetacija, obogatena 
z edinstveno favno. Vrhunec 
in adrenalinski del pa je hoja 
po 40 metrov visoki viseči brvi 
med krošnjami dreves, od ko-
der je mogoče opazovati števil-
ne vrste opic, ptic in metuljev.

Kumasi in Mole
Zaradi velike količine zlata, 

ki so jih izkopali na območju 
Kumasija, velja ta kraj za eno 
najbogatejših mest v celotni 
Afriki. Mesto prednjači pred-
vsem po izvozu zlata, lesa in 
kakava. Zaradi bogastva, ki ga 
skriva v sebi, je polno raznih 

muzejev in celo palač. Sever 
se od juga razlikuje tudi po 
verski pripadnosti, ki je veči-
noma muslimanska, medtem 
ko so na jugu večinoma pri-
padniki krščanstva, vendar 
so kljub temu prisotna tudi 
tradicionalna verovanja. Vera 
igra pri Gancih pomembno 
vlogo in je pri njih globoko 
zasidrana, zaradi tega je tudi 
celotna Gana posejana s šte-
vilnimi sakralnimi objekti, od 
cerkva do mošej. Ne glede na 
različno versko pripadnost ni 
mogoče začutiti raznih ver-
skih sporov, do katerih priha-
ja v nekaterih drugih državah 
s podobno strukturiranostjo 
verske pripadnosti.

Po nekajdnevnem razisko-
vanja mestnega življenja Ku-
masija je nastopil čas za obisk 
še enega nacionalnega parka, 
največjega v Gani, nacionalne-
ga parka Mole. Obiskovalcem 

nudijo vodene ture, glavna 
atrakcija pa so sloni, za kar se 
je izkazalo, da potrebuješ res 
srečo, da jih srečaš.

Zadnji dnevi Gane
Ko sem se že skoraj priva-

dila na izraz »oburoni«, ki 
pomeni belec, in ga za tabo 
vzklikajo vsi v trenutku, ko 
te opazijo, je nastopil trenu-
tek slovesa. Zgodb in prigod 
ter podrobnosti je še seveda 
ogromno, prijateljem tudi zelo 
rada razložim zgodbo o tem, 
kako me je dvakrat ustavila 
policija, mi odvzela fotoapa-
rat, zakaj vsi gojijo koruzo in 
še marsikaj. Precej pestra je 
tudi zgodba o ganskih strani-
ščih, ki jo bom raje zadržala 
zase in vas pustila presenetiti, 
če vas slučajno kdaj pot zane-
se v ta majhen, a v srcu velik 
del sveta.

TANJA KOŠTOMAJ

Najlepši in najbolj prisrčen del 
Gane so brez dvoma ganski otro-
ci, seveda pa je zaradi njihove 
številčnosti in materialnega stanja 
večine ljudi njihovo življenje skro-
mno in polno pomanjkanja. Malo 
otrok ima priložnost poseči po višji 
izobrazbi, še manj možnosti imajo 
za vpis na univerze, saj si to lahko 
privoščijo res samo zelo bogati.

Moja šivilja Angela, ki mi je obli-
kovala in sešila nekaj oblek po 
najnovejših ganskih trendih.
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Sestre se posvečajo ohranjanju 
in prepevanju ljudskih pesmi, ki 
so jih s pomočjo družinskega pe-
tja veliko podedovale po starših. 
Veliko so jih znali tudi takšnemu 
petju zelo naklonjeni Jakobovi 
sosedi.

»Soseda Zedovška se na primer 
bolj kot po njegovem kmečkem 
delu spominjam po njegovem pe-
tju,« je pripomnila Draga Jakob, 
še ena od pojočih sester, ki smo 
jih obiskali v rodnem Zavrhu pri 
Dobrni. K Zedovškovim so se ob 
nedeljah vračali sorodniki in Ja-
kobova dekleta so jim zelo rade 
prisluhnila. Sestre Jakob so se 
seveda največ pesmi naučile v 
domači hiši, od staršev in starih 
staršev. »Otroci smo se ogromno 
pesmi naučili med starimi kmeč-
kimi prazniki, ko smo imeli žetev, 
mlačev, ličkanje koruze, koline,« 
se spominja Slava Jakob. »V 
starih časih so si sosedje veliko 
pomagali, okoli nas so bili sami 
pevci in tako smo prepevali ob 
vsaki priložnosti,« dodaja. Ko so 
bile Jakobove še deklice, radia pri 
hiši še niso imeli, na kmetijah so 
komaj dobili priključke na elektri-
ko. Tako je bilo edina in najlepša 
zabava prepevanje starih ljudskih 
pesmi, ki so takrat še prehajale iz 
roda v rod.

Odsev življenja
»Pesmi se nismo posebej učile, 

enostavno smo prisluhnile starej-
šim. In ko smo jih večkrat slišale, 
smo jih znale,« se spominja Irena 
Artank, ki se je pozneje posveti-
la še raziskovanju teh pesmi. To 
je pesmi, ki govorijo o ljubezni, 
delu, poklicih, kmečkih prazni-
kih, vojski, žalosti, vinu in letnih 

»To je med najbolj dra-
gocenim, kar sem pre-
jela od staršev,« pravi 
o družinski zakladnici 
ljudskih pesmi iz širše 
okolice Dobrne doma-
činka Irena Artank, 
ena od petih pojočih 
sester Jakob.

Od staršev prejeta 
dragocenost
Pojoče sestre Jakob z Dobrne so čuvajke starih ljudskih pesmi – Iz časa 
brez kombajnov in pralnih strojev, ko so se ljudje še veliko družili

Jakobovi so velikokrat prepevali ob različnih do-
mačih opravilih. V starih časih je bilo na primer 
veliko dela in truda s pranjem perila. Ko je Ja-
kobova mama Helena skupaj z deklicami prala, 
so si krajšale čas s prepevanjem, še posebej med 
dolgotrajnim »žuljenjem«. Perilo je bilo v polpre-
teklosti treba najprej namočiti, namiliti, »požu-
liti« in »ven kuhati«, nato so ga spirale v poto-
ku. Mali dvojčici, Draga in Slava, sta na željo 
sorodnikov zapeli celo na pogrebu stare matere.

Pojoče sestre Jakob, ki se posvečajo ljudski pesmi, so prejemnice leto-
šnjega občinskega priznanja Občine Dobrna. »To priznanje pomeni, da se 
znova vračamo h koreninam, da je ljudska pesem spet bolj priznana kot 
kulturna dediščina, po kateri smo prepoznavni tudi v najširšem evrop-
skem prostoru,« pravi Irena Artank, ena od sester Jakob. Ljudsko petje 
je pri nas v zadnjem obdobju znova pridobilo pomen, tudi po zaslugi 
javnega sklada za kulturne dejavnosti, ki pripravlja takšna srečanja.

časih, nekatere so celo družbeno 
kritične. V teh potarnajo o viso-
kih davkih, dolgotrajnem služe-
nju obveznega vojaškega roka in 
še o marsičem. »Pesmi so odsev 
celotnega življenja, kot je bilo 
pred dvesto leti ali še dlje nazaj,« 
pravi Artankova. Največ pesmi, ki 
jih pojejo, je iz krajev pod Paškim 
Kozjakom, nekaj pesmi je od Ju-
rija Vodovnika. Za nekatere prej 
niso vedele, da so njegove, druge 
so domnevno njegove, tretje ve-
ljajo za njegove, vendar v resnici 
niso.

Po razmahu narodnozabavne 
glasbe so ljudje na staro ljudsko 
pesem preveč pozabili. Znajo jih 
večinoma le še posamezniki, sta-
ri približno osemdeset let, vendar 
se nekateri ne spomnijo več vseh 
kitic. Zelo veliko ljudskih pesmi 
se še spomnita Medvedova z Brdc 
nad Dobrno, starejša zakonca. Z 
njima so sestre Jakob celo nasto-
pile.

Ohranjanje dediščine
In kako je prišlo do javnega na-

stopanja sester Jakob, s katerimi 
občasno nastopi njihov brat Zden-

ko? Na nekem družinskem prazno-
vanju, kjer so seveda prepevali, je 
ena od sester Jakob, Jelka Podgor-
šek, spomnila, da ljudje teh pesmi 
skoraj ne poznajo več. Odločile 
so se, da se bodo petju ljudskih 
pesmi še bolj posvetile, se redno 
srečevale, saj so njihovi otroci že 
odrasli in so tako nekoliko manj 
obremenjene.

Pred enajstimi leti so prvič jav-
no nastopile na občnem zboru 
dobrnskega turističnega društva, 
nato so se začela vrstiti druga 
povabila, zanje se je nasploh iz-
vedelo. Pojavljati so se začele na 
prireditvah družinskega petja, 
tam so prejele povabila skupin iz 
drugih krajev po Sloveniji, da bi 
nastopile … Prav tako so nastopi-
le na območnih in regijskih sreča-
njih javnega sklada za kulturne 
dejavnosti in pred leti posnele 
zgoščenko z naslovom Prelepo 
zvonovi pojejo.

Danes se zaradi ohranjanja ljud-
ske pesmi srečujejo na vajah vsako 
sredo zvečer, največkrat pri sestri 
Dragi, ker ima doma največ prosto-
ra. Med vajami jim sosedi, kadar so 
okna odprta, radi prisluhnejo, tudi 
domači jim dajejo moralno oporo 
in obiskujejo njihove koncerte. Štiri 
od petih sester so že v pokoju in 
se veliko posvečajo vnukom, ki z 
njimi že prepevajo stare otroške 
ljudske pesmi. Irena Artank je bila 
dolgoletna direktorica dobrnskega 
zavoda za otroke s posebnimi po-
trebami, kar tri sestre so se posve-
tile delu v računovodstvih, ena je 
bila natakarica. Na rodni kmetiji je 
ostal brat, nekdanji rudar, ki največ 
prepeva v cerkvenem zboru in ple-
še v folklorni skupini. Na domači 
Dobrni živijo kar štiri sestre, Ema 
Jakob prihaja na vaje in nastope 
iz Celja.

BRANE JERANKO
Foto: arhiv Sester Jakob in BJ

Z enega od koncertov pojočih sester Jakob, ki ohranjajo ljudske pesmi. Veliko so se jih naučile od staršev in sosedov.

Iz družinskega albuma. Sestre Jakob z bratom in s staršema v času, ko na podeželju še ni bilo pralnih strojev in kombajnov. 
Ljudje so se zato več družili, petje ljudskih pesmi je bilo skoraj edina njihova zabava.

Tako se ob prepevanju ljudskih pesmi že vrsto let zbirajo pojoče sestre Jakob.
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Med množico 
kmetic
Na Rogli so se zbrale kmetice s Celjskega in Koroškega – Po-
ložaj kmetic je bistveno boljši kot nekoč, vendar … – Društva 
jim veliko pomenijo

Danes so enakopravnejše, sprejemajo jih kot vse druge ženske. Del množice kmetic na Rogli, zbranih iz 
različnih dolin in s hribov na Celjskem in Koroškem.

»Menim, da je nujno, da se 
srečamo, izmenjamo izku-
šnje, pogovorimo o težavah 
in se nasploh družimo,« pra-
vi pobudnica srečanj društev 
kmetic celjske in koroške re-
gije Jožica Kuzman iz Spo-
dnjega Doliča pri Vitanju. 
Po njeni pobudi je bilo lani 
v Vojniku prvo takšno sreča-
nje kmetic, pred nekaj dnevi 
je sledilo na Rogli, kjer ga je 
pripravilo Društvo kmetic 
Zarja Slovenske Konjice 
– Zreče.

Kmetice iz dvanajstih dru-
štev, zbrane na Rogli, so ome-
njale, da so bile z lanskim pr-
vim srečanjem društev kmetic 
celjske in koroške regije izje-
mno zadovoljne. Lani v Voj-
niku so orale ledino kmetice 
iz Društva Meta, ki povezuje 
članice iz Celja, Vojnika in z 
Dobrne. »Po lanskem srečanju 
v Vojniku smo se začele pogo-

Z Jožico Kuzman iz Spodnjega Doliča pri Vitanju, 
ki se je povsem posvetila kmetiji, smo se pogo-
varjali med več kot štiristoglavo množico kmetic 
iz vseh dolin in hribov celjske regije. Pobudnica 
srečanj kmetic živi na hribovski kmetiji, veliki 25 
hektarjev, kjer redijo krave molznice in oddajajo 
mleko. Njen mož hodi v službo, imata dva sinova, 
starejši je končal študij na biotehniški fakulteti, 
mlajši je dijak. Doma tako kot na številnih dru-
gih kmetijah že resno razmišljajo o nasledniku 
kmetije. »Največja težava, ki jo opažam je, da se 
fantje ne poročijo. Na kmetijah ostajajo starejši 
ljudje in zato niso tako urejene, kot bi jih uredil 
mladi rod,« pravi Kuzmanova, ki je predsednica 
Društva kmetic Lipa Vitanje.

Kmetijo, kjer živi Cirila Turk iz Trnave v Spodnji Sa-
vinjski dolini, ena iz množice udeleženk srečanja na 
Rogli, je prevzela njena hči, ki ima tri otroke in zato za 
prihodnost kmetije niso hudo zaskrbljeni. »Bolj smo 
zaskrbljeni zaradi splošnih razmer, ki so težke. Prito-
žujejo se tudi drugi kmetje,« je odgovorila Turkova. 
Danes je marsikaj drugače, kot je bilo v času, ko sta 
vodila domačo kmetijo skupaj z možem. »Takrat je 
bilo veliko ročnega dela. Danes je za kmetice bolje 
poskrbljeno, kot je bilo nekoč, vendar tudi danes ni 
ravno idealno. Za mlade je nasploh zelo težko,« je 
dodala Turkova, ki ji Društvo kmečkih žena Trnava-
Gomilsko veliko pomeni že zaradi druženja.

»Res je, da je danes v kmečkem stanu fizično 
manj naporno, kot je bilo nekoč, vendar je veliko 
bolj stresno,« opaža Mira Rupnik iz Zibike. Tudi 
ona je vključena v Društvo kmetic Ajda Šmarje 
pri Jelšah. Društvo deluje na območju štirih koz-
janskih občin. »Veliko mi pomeni zaradi druženja 
in neprestanega izobraževanja. Res, v društvu 
smo se veliko naučile in doživele,« je zadovoljna 
Rupnikova, ki je zaposlena na manjši kmetiji.

In položaj kmečkih žena v družbi? Pobudnica srečanj 
društev kmetic Marjanca Deželah iz Debra pri Laškem 
opaža, da jih danes sprejemajo podobno kot vse druge 
ženske. »Položaj kmečkih žena je, če primerjamo s 
časom, ko so bili naši starši še mladi, bistveno boljši, 
vendar je treba marsikaj popraviti,« ugotavlja Marjan-
ca Deželak, predsednica Društva kmečkih žena Rosa 
Laško. V laškem društvu imajo kmetice podobno kot v 
drugih društvih različna predavanja, tečaje, strokovne 
ekskurzije, posvečajo se kulinariki, odpravijo se na 
redni izlet po okolici Laškega, da spoznajo najbližjo 
okolico … »Tudi danes preveč kmetic ostaja doma in 
se z drugimi ne povezuje,« obžaluje Deželakova.

Tako so na odru zapele kmetice iz Šaleške doline. Prav tako so pripravile skeč, ki je zbrane nasmejal 
do solz.

Metino darilo Zarji, ki ga je izdelala ena od članic Mete. Letošnje drugo 
srečanje društev kmetic je pripravilo Društvo kmetic Zarja Slovenske 
Konjice – Zreče, lani ga je društvo Meta, ki povezuje kmetice Celja, 
Dobrne in Vojnika.

varjati, katero društvo bo or-
ganiziralo naslednje srečanje. 
Izziv je sprejelo naše društvo 
Zarja, ki praznuje letos 20-le-
tnico,« je povedala predsedni-
ca Društva kmetic Zarja Slo-
venske Konjice – Zreče Stanka 
Macuh.

In tako so se pred nekaj 
dnevi množično zbrale na 
Rogli. »Prvič nastopam pred 
takšno množico žensk in 
imam kar malce treme,« se 
je pošalil zreški župan Boris 
Podvršnik. Sosednji, konjiški 
župan Miran Gorinšek je v 
nagovoru ženskam postavil 
zanimivo vprašanje: vprašal 
se je, kaj je pravo bogastvo. 
»Je to hiša, avto, nova cesta, 
nov vodovod? Le kaj bi vse to 
pomenilo, če na podeželju ne 
bi bilo življenja?« je spomnil 
in omenil prizadevanje kme-
tic, ki bistveno prispevajo k 
privlačnosti podeželja, da 

postaja zanimivo tudi za 
mlade.

Marsikatera kmetica je pre-
pričana, da je grozeči davek na 
nepremičnine nekakšno hudi-
čevo delo. Članica upravnega 
odbora Zveze kmetic Slove-
nije Zlatka Strmšek je zato 
povedala, da se njihova pred-
sednica ta dan vneto pogaja, 
da bi bilo drugače. »Želim si, 
da nas bi bilo organiziranih 
kmetic še več, saj številke ve-
liko pomenijo,« je opozorila 
Strmškova.

Prevladovala je seveda do-
bra volja, veliko je je bilo. Tudi 
med javnimi predstavitvami 
vseh sodelujočih društev, ko 
je predsednica laškega dru-
štva njegovo delo predstavila 
v domačem narečju. »Krompir 
in zelje z motiko prevetrimo, 
da se ne zredimo,« je med 
drugim povedala o delu kme-
tic na šaljiv način. Kozjansko 
Ajdo je predstavila predse-
dnica Francka Javeršek in 
spomnila, da je bilo v prete-
klosti mesto kmečke ženske 
pri štedilniku, vendar so se 
začele pozneje udejstvovati 
vse širše. Na njihovem obmo-
čju so že tri slovenske mlade 
kmetice leta (v preteklih dneh 
je postala Damjana Žogan iz 
Bodrišne vasi pri Šentvidu pri 
Grobelnem) in ena slovenska 
kmetica leta.

Posamezna društva so se iz-
kazala še s pevskimi skupina-
mi in skeči. Zbrane so do solz 
nasmejale kmetice iz Šaleške 
doline, ki so v skeču govorile 
med drugim o »ta mladi«, ki 
prestavlja križ v hiši po na-
vodilih s Facebooka. Ena od 
šaleških kmetic je (v skeču) 
celo slišala, da bo na Rogli na 
srečanju kmetic britanska kra-
ljica, vendar je šlo za pomoto. 
Slovenska vinska kraljica, do-
mačinka Neža Pavlič iz Slo-
venskih Konjic, je bila seveda 
odlično nadomestilo. In še 
program je povezovala.

BRANE JERANKO
Foto: GrupA
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Na seznamu letošnjih 
prejemnikov znaka kako-
vosti na razstavi Dobrote 
slovenskih kmetij (seveda 
govorimo o imenih s Celj-
skega) je Ivan Jevšnik iz 
Laz pri Velenju edini pred-
stavnik moškega spola. Pri 
Matevžu, kot se po domače 
reče kmetiji, so priznanje 
prejeli za domačo kislo 
repo.

Seveda smo Jevšnika pov-
prašali, kako se počuti v tako 
imenitni družbi nagrajenk, 
vendar je bilo takoj očitno, s 
kakšnim veseljem in zagna-
nostjo Jevšnik goji različne 
vrste zelenjave. Le da je na-
mesto kisle repe, za katero je 
dobil znak kakovosti, pogo-
vor večkrat zavrtel na kislo 
zelje ali druge povrtnine, ki 
se v okolici hiše kar bohoti-
jo. Trije rastlinjaki ležijo nad 
hišo, v njih pa se je letos pr-
vič barval paradižnik, rasla 
je lepa paprika, sadike solate 
so dobivale novo obliko. Ze-
lje sadijo na okoliških njivah. 
»Že prej sem velikokrat so-
deloval na ocenjevanju. Do-
gajalo se je, da sem dvakrat 
dobil zlato priznanje, tretjič 
pa mi je zanj zmanjkalo pol 
točke. Sam pri sebi sem že 
razmišljal, da na ocenjevanju 

Do domačije Matevž smo se pripeljali po cesti s Pol-
zele. Tako je na nekaterih mestih povsem uničena dr-
žavna cesta ponudila kar nekaj priložnosti za pogovor 
o neurejenih cestah. Do Laz je seveda bistveno bliže 
iz Velenja, kjer se je treba samo držati smerokazov. 
Osrednja dejavnost kmetije, ki leži ob vinski poti Šen-
tilj pri Velenju, je namenjena pridelavi in predelavi 
zelenjave. Kmetija je vključena v nadzor integrirane 
pridelave zelenjave, kar pomeni, da kmetujejo na okolju 
prijazen način.

Inovator s kislo repo
V akciji Dobrote slovenskih kmetij smo se ustavili v Lazah pri edinem moškem 
predstavniku Ivanu Jevšniku

Že lani smo v akciji Dobrote slovenskih kmetij odkrivali pridne 
roke gospodinj na Celjskem, ki so z vlaganjem, s kuhanjem, z 
mešanjem in še s čim pridobile znak kakovosti za svoje dobrote. 
Akcijo nadaljujemo tudi letos. Predstavljamo 12 dobitnikov 
znaka kakovosti z letošnje razstave na Ptuju.

Jevšnik se je odločil, da se bo fotografiral ob paradižniku, ki ga je 
letos prvič nasadil. Stebla se dobesedno zvijajo pod grozdi debelih 
paradižnikov.

Lastnik Matevževe domačije je ponosno pokazal stroj za sajenje »flanc« oziroma sadik zelja in solate, ki je v veliki meri njegova pogruntavščina. 
Odlika stroja je preprost sistem, ki bistveno olajša delo. Če je zemlja primerna, lahko dva, ki sedita zadaj, v uri nasadita do 5 tisoč sadik.

ne bi več sodeloval, vendar 
se kar pustim prepričati. No, 
letos mi je končno uspelo. Si-
cer so tovrstna ocenjevanja 
potrebna tudi zato, da vidiš, 
kje si s svojim pridelkom,« je 
omenil Jevšnik.

V znamenju zelja
Tako za kislo repo kot za 

kisanje zelja Jevšnik pravi, 
da ni posebnih skrivnosti. V 
zadnjih letih se več ukvarja 
z zeljem, ki v teh dneh še 
raste na njivi. Gospodar pri 
Matevžu o zelju ne govori 
v kilogramih, temveč v to-
nah. V najboljših časih, ko 
je bila med njihovimi kupci 
kamniška Eta, so ga pride-
lali po 200 ton. »Potem je 
izgledalo, da bi moral za-
stonj delati. Saj ne rečem, 
delo imam rad, vendar v 
lastno škodo res nima smi-
sla.« S pridelavo zelja se 
Jevšnikovi ukvarjajo že dve 
desetletji. »Najprej smo na 
malo, potem na veliko, zdaj 
pa smo spet pri tistem bolj 
malo,« pravi Jevšnik. »Za 
zelenjavo je precej povpra-
ševanja, vendar kaj, ko bi 
mnogi radi, da bi jim kar 
zastonj dal.« Tako zdaj s 
svežo integrirano pridelano 
zelenjavo oskrbuje kar ne-

kaj večjih objektov v bližini 
– od gostišč, doma za osta-
rele do menz v tovarnah. 
Največ povpraševanja je v 
teh dneh ravno po zeljni 
solati, saj jo Jevšnik naroč-
nikom dostavi naribano, pri 
čemer ni odpada.

Jeseni se bodo pri Matevžu 
oglasili številni kupci, ki jim 
gospodar zelje nareže. »Sve-
tujem jim, naj ga razprostre-
jo v kad, nato gredo k ma-
lici. Potem naj ga z rokami 
predevajo, nekoliko zgladijo, 
posolijo in to je to. Čaka jih 
le še menjava vode, ko pri-
de pravi čas,« je enostaven 
recept za odlično kislo zelje 
zaupal Jevšnik.

Pomanjkanje vode
Kot je omenil gospodar, 

ima že od malih nog poseben 
odnos do zelenjave. Jasno 
je tudi, da v zadnjem času 
kar naprej poslušamo, kako 
pada slovenska samooskrba, 
kako nizka je sploh pri zele-
njavi … Seveda je potem pro-
blem cena, ki pri Matevžu ni 
največja težava. Še večjega, 
praktično nepremostljivega 
predstavlja voda. »Potoki 
so praktično prazni, voda 
s teh bregov se kar odcedi. 
Povsod imamo nastavljene 

kadi, prirejene žlebove, da 
se deževnica steka v pripra-
vljene posode … Vendar kaj 
nam to pomaga, ko trenutno 
ni od nikoder dežja!«

Če že za rastlinjake nalo-
vi dovolj deževnice ali vodo 
za zalivanje vozi s sodom 
in traktorjem, je povsem 
drugačna zgodba na njivah, 
kjer preprosto vode ni. Že za 
zalivanje v rastlinjakih po-
rabi približno pet kubičnih 
metrov vode dnevno, kar ni 
poceni. Kot pravi Jevšnik, se 
je sicer poskušal dogovoriti, 
da bi se lahko priklopil na 
hidrant, vendar zaenkrat še 
ni posluha.

Tudi vročina bo zagotovo 
opravila svoje. »Že lani je v 
Andražu nad Polzelo tako 
»skurilo« tiste pol hektarja, 
da še trava ni rasla. Letos, 
kot kaže, ne bo veliko bo-
lje in zelje bo namesto lepo 
oblikovanih glav takšne veli-
kosti kot žogica za namizni 
tenis. Problem je tudi, ker bi 
moral v teh dneh posaditi 
200 tisoč sadik solate. Če ne 
bo dežja, ne vem, kako jih 
bomo sadili.«

Da za zelenjavo
Če smo že govorili o ceni, 

Jevšnik pravi, da bi še ne-

kako šlo, če je dovolj vlage. 
Potem bi lahko na hektar 
pridelal nekje do 80 ton ze-
lja – za letos napoveduje, da 
bodo ponekod pobrali samo 
po 30 ton zeljnih glav. »Ob 
tem že moram reči, da so 
nekateri trgovci prava groza: 
vse bi imeli zastonj, neneh-
no komplicirajo in silijo nas 
male k prilagajanju. Ob tem 
se najdejo še mnogi drugi, 
ki se tudi po svoje trudijo in 
nam nagajajo. Kaj češ, res 
smo ta mali bolj siromaki in 
nas nenehno ovijajo okrog 
prsta.«

Jevšnik je mogoče neko-
liko bolj kritičen od drugih 
in spregovori brez dlake na 
jeziku, ker njegovo prežive-
tje ni odvisno od pridelane 
zelenjave. Zdaj je namreč 
upokojenec, ki je delovna 
leta preživljal v šoštanjski 

termoelektrarni. »Ne bi se 
mi bilo treba ukvarjati s 
tem. Od lakote zagotovo ne 
bi umrl, vendar smo neka-
ko navajeni takšnega življe-
nja.« Ob vsem tem je seveda 
neizbežno vprašanje, kaj bi 
svetoval nekomu, ki ima nji-
vo in dovolj volje – ali naj se 
odloči za pridelovanje zele-
njave? »Seveda. Kakorkoli 
obračamo, je z zelenjavo 
trenutno višji dohodek kot 
z živinorejo. Seveda je kar 
nekaj dela, sam moraš nare-
diti čisto vse in to brezplač-
no. Nekaj te stanejo seme, 
gnoj in traktor, vendar če si 
spomladi dovolj zgoden s 
pridelki, je cena čisto spo-
dobna. In še veliko veselja je 
v tem. Seveda če zna človek 
ceniti naravo in delo.«

URŠKA SELIŠNIK
Foto: US
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Tudi veterani brizgajo

Če gasilci ponavadi gasijo ogenj, so v soboto poskrbeli, da so namesto ognjenih zubljev hladili razgreto ozračje. Na 
Vranskem je bila namreč ligaška tekma veteranov Savinjsko-šaleške regije s starimi brizgalnami, ki jo je organizirala 
PGD Vransko s predsednikom Mihom Pečovnikom na čelu. V dveh kategorijah – ročne in motorne brizgalne – je skupaj 
nastopilo 16 ekip iz štirinajstih gasilskih društev.

Da je šlo v soboto popolno-
ma zares, kljub temu, da ni 
nikjer gorelo, so veterani do-
kazali že pred začetkom tek-
movanja, ko so po športnem 
igrišču gor in dol paradirali 
v pravih starinskih unifor-
mah, na glavi, kljub visokim 
temperaturam, nosili zašči-
tne čelade ter si ogledovali 
in skrbeli za najrazličnejše 
do zadnje pikice zloščene 
brizgalne. Da ne govorimo 
o zagnanosti in energičnosti 
med tekmovalnimi nastopi, 
ko so se v povprečju okrog 
70 let stari gasilci in gasilke 
z vso predanostjo z vodnim 
curkom lotili zbijanja tarče.

Kot je pojasnil Ludvik Pikl, 
vodja vranskih veteranov, 
želijo s tovrstnimi tekmova-
nji ohranjati in predstavljati 
širšemu krogu ljudi stare 
gasilske tehnike in opremo, 
za gasilstvo navdušiti širok 
krog ljudi, še posebej mlade, 
in nenazadnje izmenjavati iz-
kušnje in se družiti s stano-
vskimi kolegi. Kljub temu, da 
je tekmovanje drugotnega po-
mena, eden glavnih vranskih 
ljubiteljev starih ročnih bri-
zgaln po tekmovanju ni mo-
gel skrivati navdušenja nad 
sobotnim rezultatom. »Bili 
smo za kar štiri sekunde bolj-
ši kot ponavadi. Dosegli smo 
do zdaj najboljši čas. Nalogo 
smo namreč opravili v dobrih 
22 sekundah.« Da so tekme-
ce Vranšani v črpanju vode, 
sestavljanju cevi in zbijanju 
tarče tokrat še bolj suvereno 
premagali, so poskrbeli še s 
konjsko vprego, ki na tekmah 
poleg povprečne starosti tek-
movalcev, nepredelanosti ozi-
roma avtentičnosti brizgalne, 
originalnosti tekmovalnega 
orodja, prevoznega sredstva 
in opreme ter njihove izvirno-
sti prinaša dodatne točke.

Izjemna tehnična 
dediščina
Vranšani tekmujejo s sta-

ro ročno brizgalno Samassa 
iz leta 1886. Da so njihovi 
tekmovalni nastopi še toliko 
bolj pristni, poskrbijo tudi 
gasilske obleke, narejene po 
starih krojih, čelade, stare 
120 let, sablja, stara 140 let, 
truba, svetilka in druga ne-
koč obvezna oprema. Kljub 
temu, da z njihovo tekmo-
valno brizgalno pred več 

Ena od tekem 
Savinjsko-šaleške lige

Sobotna tekma na Vranskem je bila ena od sedmih le-
tošnjih preizkušenj v sklopu Savinjsko-šaleške lige tek-
movanj s starimi ročnimi in motornimi brizgalnami.

Vsaka gasilska zveza organizira vsaj eno tekmovanje. Ta 
se začnejo v juniju in končako najkasneje v septembru. V ligi 
sodelujejo gasilske zveze Prebold, Žalec, Zgornja Savinjska 
dolina in Šaleška dolina. Prvo tekmovanje, in sicer 8. junija, 
je pripravilo PGD Kaplja vas. 22. junija je tekmovanje organi-
ziralo PGD Radmirje. Teden kasneje so se veterani pomerili 
v Gotovljah. Prva julijska tekma je bila v Paški vasi in druga 
v soboto na Vranskem. Sledili bosta še tekmi v Braslovčah 
in Šoštanju. Tekmovanja se lahko udeležijo tudi ekipe, ki 
niso članice naštetih gasilskih zvez.

Ligaško tekmovanje Savinjsko-šaleške regije z ročnimi in motornimi brizgalnami 
– Tokrat najboljši Vranšani

Veterani vedno tekmujejo v dveh kategorijah – z ročnimi 
in motornimi brizgalnami. Med prvimi so v soboto slavili 
Vranšani, tik za njimi so se uvrstili njihovi najnevarnejši tek-
meci, veterani PGD Šmarje-Sap. Na tretjem mestu so pristali 
Braslovčani. V kategoriji z motornimi brizgalnami so bili 
najboljši veterani PGD Paška vas, sledili so Šoštanjčani, tretji 
so bili veterani iz PGD Topolščica. Med ženskami so se v kate-
goriji ročne brizgalne najbolje odrezale gasilke z Ljubnega in 
v kategoriji motornih brizgaln veteranke Kapla-Pondor.

kot stoletjem niso gasili na 
Vranskem, so, kot rad pou-
dari član veteranov in kustus 
v gasilskem muzeju Albert 
Predovnik, imeli Spodnje-
savinjčani povsem podob-
no. Danes si lahko obisko-
valci bogato zbirko starega 
gasilskega orodja, brizgaln, 
opreme, uniform in priznanj 
ogledajo v Gasilskem muze-
ju Vransko, največjem mu-
zeju stare gasilske opreme v 
Sloveniji. Vanj je pred leti pot 
zanesla tudi najnevarnejše 
ligaške sotekmovalce Vran-
šanov, veterane Šmarja-Sap, 
ki se lahko sicer pohvalijo 
z najstarejšo brizgalno, na-
rejeno leta 1879. Vrednosti 
tovrstnih brizgaln se ne da 
oceniti, predstavljajo pa iz-
jemno bogato tehnično dedi-
ščino, ki jo, kot kaže, znajo 
gasilci zelo dobro varovati in 
predstavljati.

Neuporaba pustila 
svoj davek
Prvo tekmovanje s starimi 

brizgalnami so ljubitelji to-
vrstnega obujanja dediščine 
izpeljali pred malo manj kot 
desetimi leti. Pred tem so 
brizgalne vsaj 80 let same-
vale in večinoma propadale. 
Desetletja neuporabe pa so 
očitno pustila svoj davek. 
Vzdrževanje brizgaln zah-
teva namreč danes veliko 
časa, znanja in nenazadnje 
fi nančnih sredstev. Prav za-
radi pokvarjene brizgalne 
se v soboto tri društva niso 
mogla udeležiti tekmovanja. 
»Vransko brizgalno smo prej-
šnji mesec popravljali cel te-
den, saj si letos želimo v ligi 
zasesti prvo mesto,« pripo-
veduje Pikl in nadaljuje, da 
bodo morali že jeseni zame-
njati 130 let staro podvozje. 
Kot kaže, so tekmovanja le 
pika na i temu trenutno med 
starejšimi gasilci precej pri-
ljubljenemu preživljanju 
prostega časa. Poleg vseh 
rednih popravil veterani pred 
tekmami tudi pogosto vadi-
jo, čemur po besedah Pikla 
obvezno sledi druženje ob 
kozarčku in žaru. Prav iz to-
vrstnih razlogov, kot so nam 
zaupale, se vaj in tekmovanj 
udeležujejo tudi ženske. Na 
sobotnem tekmovanju so na-
stopile kar tri ekipe.

ŠPELA OŽIR, foto: TimE

Nastopajoče enote prejmejo za opravljene vaje določeno število točk, ki se v ligaškem tekmovanju seštevajo. Za končno uvrstitev so 
potrebni štirje rezultati. Ekipa, ki ima največ točk, je zmagovalna. Dodatne točke prinaša tudi konjska vprega.

Tekmovalna vaja se začne, ko poveljnik tako 
ukaže ekipi, sestavljeni iz najmanj sedmih in 
največ devetih gasilcev, in konča, ko eden od 
gasilcev z vodnim curkom zadene tarčo.Minimalna starost ročnih oziroma motornih brizgaln, s katerimi veterani tekmujejo, mora biti vsaj 60 let.

Za tekmovanjem se po besedah Pikla, poveljnika Požarne obrambe Vransko, skrivajo številne ure vzdrževanja, vaj in obenem, kar je najpomembnej-
še, druženja. »V prvi vrst je namreč pomembna družabnost. Naša ekipa je povprečno stara okrog 70 let, a smo bolj aktivni kot mladi,« pravi.
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Dobrina, majhen kraj pod 
vzpetino Žusem v občini 
Šentjur, se poleg neokrnjene 
narave ponaša s številnimi 
zgodovinskimi in naravni-
mi znamenitostmi. Pred 17 
leti so se domačini poveza-
li v društvo Izviri, ki med 
drugim skrbi za promocijo 
turizma in ohranjanje kul-
turne in naravne dediščine. 
Med tradicionalnimi prire-
ditvami, ki jih organizira, je 
tudi Dobrinska noč, na ka-
teri se prepletejo družabne, 
športne in kulturne vsebine, 
ne manjka pa tudi kulinarič-
nih dobrot.

Preizkušen program pri-
reditve že vrsto let priva-
blja domačine, gostitelji pa 
bi radi v kraj privabili tudi 
obiskovalce od drugod in z 
razvojem turistične ponud-
be še nadgradili njegovo 
privlačnost. V zadnjih letih 
beležijo porast izletnikov in 
kolesarjev, kar predsednik 
Krajevne skupnosti Loka 
pri Žusmu Srečko Kranjčan 
pripisuje tudi prenovi va-
škega jedra v letu 2011. Še 
več mladih obiskovalcev si 
obetajo po odprtju devetih 
kilometrov grajske učne 
poti Žusem, katere vsebina 
bo temeljila na predstavitvi 
»glažute«, kopitarne in dru-
gih zgodovinskih posebno-
sti, planince pa bo na vrh te 
vzpetine, kjer stoji cerkev sv. 
Valentina, privabljal stolp 
ljubezni. Simboliko bogate 
dediščine kraja bosta v sebi 
skrivala tudi nov grb in za-
stava krajevne skupnosti.

Naj pršjača iz 
Zibike
Za razvajanje brbončic na 

Dobrinski noči vsa leta skrbi-
jo gospodinje, ki na ocenje-
vanje prinesejo pršjače. Nek-

Domačini znova 
nepremagljivi
Dobrinska noč je poleg skoka v preteklost poskrbela za nekaj 
športnih užitkov – Najmočnejši vrvovleki so domači fantje

Da je na prizorišču lepo dišalo, sta bila zaslužna kuharja iz TD Šentilj pri Velenju, ki sta pod budnim 
očesom članic pripravila šentiljsko enolončnico. Čebulo sta v lonec dodala kar na hladno olje, med 
njo pa pomešala lovorjev list, ki sta ga po praženju odstranila. »Skrivnost dobrega okusa se skriva 
v pisani in z vitamini bogati zelenjavi, v enolončnico pa je taco pomočil tudi kralj živali – prašič,« je 
predsedniku Krajevne skupnosti Loka pri Žusmu Srečku Kranjčanu pojasnila predsednica omenjenega 
društva Leopoldina Čas.

Prava paša za oči je bila razstava pršjač, ki so jih lahko obiskovalci po ocenje-
vanju tudi poskusili. Izvirna pršjača je navadno kruhovo testo, »prešpikano« 
z vilicami ali nožem. »Če je bila kakšna kmetija bolj premožna, je gospodinja 
testo morda premazala z ocvirki, vendar to že ni več izvirna prščaja, ampak 
bolj pogača. Sodelujoče so za ocenjevanje prav tako prinesle pršjače s sirom, 
z ocvirki ali zelišči, kar se je poznalo pri okusu, zato je bilo ocenjevanje še 
toliko težje,« je povedala Francka Javeršek (levo), ki smo jo v objektiv ujeli 
skupaj s predsednico društva Izviri Dobrina Danico Recko. Da se časi spre-
minjajo, dokazuje tudi to, da ni bila niti ena od predstavljenih jedi pečena v 
krušni peči.

Dobrina je znana tudi po predicah, ki ohranjajo tradicijo svojih mam in 
babic. Da so lahko gospodinje za svoje družine spletle nogavice, pulo-
verje, jopice, rokavice in tople odeje, so morale dvakrat na leto ostriči 
ovce, volno »cufati«, jo skrtačiti in s pomočjo kolovrata oblikovati v nit. 
Ženske so se nekoč s predenjem zamotile predvsem pozimi, volneni 
izdelki pa so bili tudi priložnost za dodaten zaslužek. 85-letna Marija 
Drobne kolovrat poganja predvsem iz nostalgije do preteklih časov, 
mladim pa se ob današnji poplavi tekstila postopek zdi vse preveč 
zapleten in dolgotrajen. »Pravijo, da se to ne splača. Res je enostavno 
kupiti oblačila, dokler imamo denar, a spet se obetajo slabi časi, želim 
si le, da ne bi znova prišlo do hudega pomanjkanja,« je povedala.

Naj zmaga, kdor je močnejši, so dejali gostitelji, člani ekipe Izviri Dobrina, ki so letos spremenili pravila 
tekmovanja in omejili število kilogramov, ki jih lahko tehtnica skupaj pokaže članom ekipe. Fantje so pre-
pričani, da za dobre rezultate ne odločajo zgolj mišice, ampak je nujno treba vzdrževati dobro kondicijo, k 
osvajanju lovorik pa pripomoreta še močna volja in predano srce. Sicer ne trenirajo v fitnesu, ampak jim 
idealne pogoje za vadbo ponuja obilica dela na domačih kmetijah, da za vrv poprimejo povsem usklajeno, 
pa se enkrat tedensko dobijo na prenovljenem športnem igrišču v Dobrini.

Slovensko ljudsko pesem so na prizorišče prinesli člani Etno skupine Nojek, ki že peto leto deluje v okviru 
Kulturnega društva Bistrica ob Sotli. Skupina si je ime nadela po samorodni vinski trti, ki spominja na 
svojega svetopisemskega praočeta – očaka Noeta, drugod pa je ta vrsta trte znana kot šmarnica. Za 
zasedbo sta značilna večglasno petje in uporaba neparnega sedemosminskega ritma. V večernih urah so 
se obiskovalci zavrteli v ritmih narodnozabavne glasbe.

daj so žene to tradicionalne 
jed pripravile ob peki kruha. 
Od istega testa so namreč 
vzele del, ga razvaljale na 
lopar in ga premazanega z 
jajcem na hitro spekle v kru-
šni peči. Danes brez pršjače 
mine redko katera prireditev, 
saj se tak prigrizek prileže 
ob kozarcu vina in drugih 
domačih dobrotah.

»Upoštevali smo obliko, 
okus, vonj, zapečenost skor-
je, prožnost sredice, zunanji 
in notranji videz,« je poveda-
la predsednica Društva kme-
tic Ajda Francka Javeršek, 

ki je s Srečkom Kranjčanom 
in z vodjo podružnične šole 
Prevorje Marijo Frece Perc 
ocenjevala, kako spretne so 
bile gospodinje. Naj pršjačo 
je tokrat spekla Mira Rupnik 
iz Zibike, med ostale sodelu-
joče pa je komisija podelila 
še šest zlatih in pet srebrnih 
priznanj, dve bronasti in dve 
priznanji za sodelovanje.

Predsednici 
zakuhali 
»posestrenje«
So pa Dobrinčani nadvse 

ponosni na najmočnejše 

fante v vasi, ki so v ekipo 
vrvovlekov združeni od leta 
2000. Doslej so osvojili 85 
pokalov, od tega 45 prvih 
mest, v letih 2008 in 2009 
pa so se na kmetijsko-živil-
skem sejmu v Gornji Radgo-
ni kot najmočnejši izkazali 
v konkurenci iz vse države. 
Vodja ekipe Franc Bevc za-
gotavlja, da se po nekajle-
tnem padcu znova prebijajo 
na vrh, kar so dokazali tudi 
na letošnjem turnirju, ko so 
kot za šalo premagali štiri 
ekipe iz Prekmurja, Domžal 
in Peč.

Društvo Izviri, pod okriljem 
katerega delujejo, poglablja 
sodelovanje tudi s sorodnimi 
društvi v regiji. Že vrsto let so-
deluje s Turističnim društvom 
Velenje, v začetku julija pa je 
vezi okrepilo še s Turističnim 
društvom Šentilj. Ker sta na 
čelu obeh turističnih društev 
ženski, sta Danica Recko in 
Leopoldina Čas namesto li-
stine o pobratenju podpisali 
listino o »posestrenju« in se 
zavezali, da bosta društvi še 
tesneje sodelovali na vseh 
ravneh. Sicer Društvo Izviri iz 
Dobrine vsako leto organizira 
Valentinov pohod, z ocenjeva-
njem bdi nad urejenostjo do-
mačij, vključuje se v projekte 
obnove dediščine in sodeluje 
pri izdaji publikacij o zgodovi-
ni in posebnostih kraja.

TINA VENGUST
Foto: TV
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»En sam zaklad je v teh 
bukvah,« se je slikovito iz-
razil moderator programa 
Franci Podbrežnik med ne-
deljsko predstavitvijo knji-
žne zbirke Gori, doli, sem 
in tja. Gre za zbirko skoraj 
1.200 folklornih pripovedi 
iz Zgornje Savinjske doline, 
zapisanih v narečju.

Med predstavitvijo v Sol-
čavi smo si lahko priklicali 
zakurjeno kmečko izbo, kjer 
sedi skupina ljudi. Nekdo 
med njimi s posebnim žarom 
pripoveduje zgodbe, seveda 
v zgornjesavinjščini, ostali ga 
poslušajo z odprtimi ušesi in 
očmi … Šaljiva zgodba o ka-
kšnem dogodku, coprniška 
o hudiču ali strašljiva o jagi 
babi … Veliko takšnih zgodb, 
imenovanih tudi »vistorij«, 
se je nabralo v preteklosti. 
Iz pozabe so jih v minulih 
letih skušali izbrskati Marta 
Orešnik, Vida Štiglic in Peter 
Weiss, pobudo za to delo pa 
je dala Marija Stanonik, ure-
dnica zbirke Glasovi. Nova 
knjižna izdaja, ki je zaradi 
obsežnega materiala izšla v 
dveh knjigah, prinaša pra-
vljice, bajke in legende, tudi 

Med coprnijami, 
vilami in bajkami
V okviru Solčavskih dnevov so predstavili knjigo pripovedi, zapisanih v zgor-
njesavinjščini, z naslovom Gori, doli, sem in tja

Marta Orešnik

O narečju 
in knjigi …

Dr. Peter Weiss, ki se ukvarja s slovenskim narečnim 
slovaropisjem: »Knjižnega jezika se lahko vsak nauči. 
Tudi sam sem se ga, ko sem študiral slovenščino, pri 
čemer mi je bil pravi izziv zapisati narečne besede. V 
tej knjižni izdaji se nekaterih stvari še nismo dotaknili, 
tudi zato, da ne bi prizadeli posameznikov. Ko bo mini-
lo dovolj časa, bo materiala še za kakšno knjigo.«

Vida Štiglic, nekdanja ravnateljica OŠ Luče: »Delo 
pri tej knjigi je predstavljalo čudovito izkušnjo, saj sem 
delala to, česar ne znam, torej govorila po ljubensko. 
Zbiranje materiala sem čutila kot neke vrte pokoro, kot 
da smo v šoli preveč zatirali narečje. Bogata izkušnja 
je, ko hodiš med ljudmi, ki jih poznaš, potem pa jih 
doživiš v popolnoma drugačni luči in spoznaš, v kaj 
verujejo, v kaj verjamejo in kaj znajo.«

Ddr. Marija Stanonik, slovenska literarna zgodovi-
narka in etnologinja: »Že nekaj let prihajam v Robanov 
kot in ves čas si želim, da bi tudi ti kraji in zgornje-
savinjsko narečje našli svoje mesto. Izjemno dobro se 
počutim, ker je knjiga izšla, čeprav po 15 letih.«

Alojz Lipnik, župan Solčave: »Večkrat rečemo, da 
moramo prijazno sprejeti obiskovalce, hkrati pa po-
kazati tudi svoj ponos in identiteto. Ravno to dvoje 
prinašajo te zgodbe, saj se z njimi izmikamo ameri-
kanizaciji in so gibalo razvoja. Knjiga bo zagotovo kot 
vino – starejša bo, večjo veljavo bo imela. Projekt je po 
naravni poti povezal celotno Zgornjo Savinjsko dolino 
in to me je res navdušilo. Zato si dovolimo v majhnih 
korakih prepoznati velike zgodbe.«

Marko Slapnik, direktor Centra Rinka, ki je izdajatelj 
knjige: »Knjižna zbirka je dokaz, da lahko veliko nare-
dimo, če stopimo skupaj. Sicer bomo knjigo predstavili 

v vseh večjih zgornjesavinjskih 
krajih, da jo bomo čim bolj 
približali prebivalcem, hkrati 
pa izrekli zahvalo vsem, ki so 
skozi stoletja ohranjali dedi-
ščino.«

Knjiga bo izšla dvakrat – v nedeljo 
predstavljena izdaja je sofinancirana z 
evropskimi sredstvi, druga izdaja bo kot 
43. izdaja izšla v zbirki Glasovi.

Večina avtorjev knjižne zbirke Gori, doli, sem in tja

vraževerne in strašljive pri-
povedi ter priča o nekdanjem 
življenju v Zgornji Savinjski 
dolini.

Poklon očetu
Prva je pripovedi začela 

zbirati že pred 15 leti Sol-
čevanka Marta Orešnik, 
upokojena učiteljica slo-
venščine. »Ne vem, kaj me 
je posebej gnalo k temu 
delu, a je res, da je očitno 

nekaj v genih. Tudi moj 
oče Valent Vider je to počel 
vse življenje.« Orešnikova 
se je tako poklonila očetu, 
enemu najbolj znanih sol-
čavskih kronistov. Njegova 
knjiga še danes velja za sve-
to pismo Solčave – če česa 
ne veš, pogledaš vanjo. 
»Danes je vse na interne-
tu, dostopi do knjižnic so 
bistveno lažji. Oče je moral 
sesti na avtobus in ne glede 
na obveznosti iskati zgodo-
vinsko gradivo v knjižnicah, 
tudi izven meja. Sama ga 
občudujem, da je zbral to 
gradivo, kar v tistem času 
ni bila malenkost. Mene so 
v zbiranje materiala v bistvu 
bolj drugi pahnili.«

Orešnikova je poučevala 
slovenščino v Osnovni šoli 
Blaža Arniča Luče, kjer so 
učenci zbirali narečne bese-
de iz Luč in Solčave. »Zde-
lo se nam je zanimivo, da 
te besede tudi zapišemo. 
Danes jih še vedno zbiram 
in zapisujem, tudi razlago. 
Tako slovar solčavskega na-
rečja v bistvu sproti nasta-
ja. Ugotavljam, da je jezik 
izjemno bogat, marsičesa 

se ne da prevesti v knjižno 
obliko. Pogosto se v narečju 
lažje izraziš kot v knjižnem 
jeziku.«

Izkaz doživetij in 
verovanj
Kot je omenila, je bilo v 

preteklih letih posebej za-
nimivo srečevati ljudi in jih 
spoznavati v drugačni luči 
kot sicer. Pomembno je, da 
so zgodbe zapisane. »Ne le 
zato, da se ohrani zgodba, 
temveč tudi zato, da ohra-
nimo narečje. Ta knjiga je 
nazorno prikazala, kako raz-
lična so narečja v Zgornji Sa-
vinjski dolini. Ravno zaradi 
tega smo prvotni naslov – Na 
tem in na onem svetu – spre-
menili v Gori, doli, sem in 
tja. V dolini se prebivalci radi 
zbadamo, ker v vsakem kraju 
v pristnem narečju drugače 
zveni ta naslov,« je poudari-
la Orešnikova. »Sicer so te 
zgodbe izkaz doživetij in ve-
rovanj. Po vsebini so razde-
ljene v 14 poglavij, prinašajo 
pa pripovedi o tem, kako so 
ljudje nekdaj živeli, v kaj so 
verovali in presenetljivo – da 
mnogi verjamejo še danes. 
Tako živo so pripovedovali o 
divji jagi, da sem skoraj sama 
verjela. Čarovnice, uroki … 
No, glede na to, da je izgini-
la kaseta s to pripovedjo, še 
sama verjamem v uroke ozi-
roma v to, da dokler kasete 
ne najdem, ne bom zapisala 
tiste zgodbe.«

Knjigi je po svoje ilustrirala Špela Orešnik, vnukinja Valenta 
Vidra. Akademska likovnica se menda ni nikoli naučila do-
volj dobro risati, zato je iz filca izdelala like, jih fotografirala 
in s fotografijami opremila knjižni izdaji.

Tudi kasneje, ko je Ore-
šnikova zapisala te zgodbe 
v narečju in jih pokazala pri-
povedovalcem, so bili števil-
ni presenečeni, ker še niso 
videli zapisane domače bese-
de. Glede na navdušenje, ki 
je prevevalo tudi obiskovalce 
med predstavitvijo knjig v 
Solčavi, bo zagotovo luč sve-
ta ugledala še kakšna zbirka. 

Mogoče se bo kdo spomnil 
še kakšne pripovedi. »Va-
bim vse, da se oglasijo, da te 
pripovedi skupaj zapišemo. 
Veste, to je treba ohraniti, da 
bodo zanamci vedeli, kako 
so živeli ljudje v preteklosti 
in kaj vse so doživljali,« je 
dodala Orešnikova.

URŠKA SELIŠNIK
Foto: US
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»S soprogo preprosto ne 
veva več, kaj bi še ukrenila. 
Mogoče se bo kdo od tistih, 
ki imajo pretežko nogo na 
tej makadamski cesti, zami-
slil vsaj ob prebiranju časo-
pisa,« nas je pred domačijo 
v Ločah ob Šmartinskem je-
zeru pozdravil Franc Žlaus. 
S soprogo Dragico vzorno 
skrbita za okolico, zato so 
zanju še toliko bolj boleči 
oblaki belega prahu, ki se 
dvigajo za prehitrimi avto-
mobili.

Prav pri Žlausovi domačiji 
se namreč odcepi ozek ma-
kadamski pas okrog 500 me-
tov dolge ceste, ki sicer vodi 
do sosednje, zdaj opuščene 
domačije Topolakovih, a tudi 
do jezera. Zato je razumljivo, 
da so po njej najpogostejši 
vozniki ribiči, čeprav Dragi-
ca in Franc dodajata, da je 
tudi drugih obiskovalcev ob 
Šmartinskem jezeru vse več. 
»In prav je tako,« sta enotna. 
A hkrati tudi dodajata, da bi 
se obiskovalci z naravo lah-
ko srečali že malo prej in 
svoje avtomobile puščali na 
urejenih parkiriščih, zato pa 
naredili nekaj korakov več 
peš. Pogovori z avstrijskimi 
ribiči, ki so ob Šmartinskem 
jezeru pogosti gostje in svo-
je avtomobile vselej parkira-
jo pri Žlausovih, so ju v tem 

Kdaj bo konec 
oblakov prahu?
Po dovozni cesti med dvema domačijama v Ločah dnevno pelje po več kot sto 
avtomobilov – Veliko bi pomenila že počasnejša vožnja

»Tudi ribiči sami 
želimo ob jezeru 
več reda. Tako smo 
pred časom na 
spodnji del te ceste 
navozili gramoz 
in ga utrdili, ob 
jezeru pa skupaj 
z mestno občino 
namestili poseben 
zabojnik za odpad-
ke. Območje Šmar-
tinskega jezera 
postaja namreč vse 
bolj priljubljeno 
tudi za kampira-
nje, gore odpadkov 
pa ostajajo tudi 
po priložnostnih 
piknikih,« pravi 
predsednik RD 
Celje Štefan Zi-
danšek.

Franci in Dragica Žlaus zelo skrbita za okolico svoje hiše, zato ju opazke brezbrižnih voznikov še bolj prizadenejo. »Za štirikolesnikom se mora 
kaditi, drugače ni pravega ›gušta‹. Pa saj prah ni nič hudega. Počakajte, bo že deževalo,« so odgovori, ki jih največkrat slišita. Najbolj pa ju je 
prizadel »dobronameren« nasvet, češ, če jima ni kaj prav, naj se pa odselita …

Ker je voznik po cesti pripeljal počasi, se tokrat za vozilom ni dvignil oblak prahu. Žlausova sta svojo posest skušala zaščititi z živo mejo iz hibiskusov, ki visoko zrastejo, a veliko 
bolj učinkovita bi bila groba preplastitev cestišča z asfaltom ali pa dosledno upoštevanje napisa na tabli.

to prijavita na policijo ali re-
darjem, so jima še svetovali. 
»A kako naj računava na po-

liciste in redarje? Do takrat, 
ko bi se ti pripeljali v Loče, se 
poleže vsak oblak prahu. Da 

bi ›dežurali‹ pri nas, pa tudi 
ne pričakujeva,« pojasnjuje 
Dragica, zakaj varuhov reda 
res nikoli nista klicala na po-
moč. Ker je vmes Franc še 
težko zbolel, je bilo drugih 
skrbi preveč in sta motečo 
cesto pustila malo ob strani. 
A zdaj, ko je znova pri mo-
čeh in zunaj, preprosto ne 
more spregledati prahu.

Dogovor z ribiči?
Kot poudarjata Dragica in 

Franc, nikakor ne želita »vseh 
ribičev metati v en koš«. Veči-
na se namreč po cesti mimo 
njune domačije zapelje s pri-
merno hitrostjo, a med več 
kot sto avtomobili, kolikor jih 

v sezoni dnevno naštejeta, se 
najdejo tudi objestni vozniki. 
Na vprašanje, kaj so že oziro-
ma kaj sploh lahko storijo v 
ribiški družini, da bi dosegli 
sožitje z ljudmi, ki živijo ob 
jezeru, predsednik Ribiške 
družine Celje Štefan Zidan-
šek odgovarja, da bodo v teh 
dneh skušali rešitev poiskati 
skupaj. »Z gospodarjem ribi-
ške družine se bova oglasila 
pri Žlausovih in videli bomo, 
kaj lahko storimo skupaj,« je 
povedal in zatrdil, da bodo v 
ribiški družini znova pozvali 
vse člane, naj bo tej cesti vo-
zijo čim bolj počasi.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: GrupA

prepričanju le še utrdili. »Po-
vedali so nama, da v Avstriji 
nikomur ne pade na pamet, 
da bi se z avtomobilom pri-
peljal povsem do vode,« pravi 
Franc in dodaja, da so zago-
vorniki takšnega obnašanja 
nenazadnje tudi v Mestni ob-
čini Celje. Ta je ob 30-letnici 
Šmartinskega jezera izdala 
posebno knjižico, v kateri je 
jasno zapisano, da bi bilo na 
območju ožjega objezerskega 
pasu »treba prepovedati par-
kiranje motornih vozil, pranje 
avtomobilov, taborjenje …«

Na policiste 
ali redarje ne 
računata
V sodelovanju s Krajevno 

skupnostjo Šmartno v Ro-
žni dolini sta se Žlausova po 
pomoč na mestno občino in 
Ribiško družino Celje obrni-
la že leta 2009. Če vozniki 
že ne upoštevajo priporočil 
o počasnejši vožnji, bi bila 
najboljša rešitev preplastitev 
ceste z grobim asfaltom, sta 
prepričana še danes.

Pred štirimi leti sta namreč 
na svojo prošnjo prejela kaj 
skop odgovor, češ da cesta 
ni kategorizirana, ker pa je 
hkrati edini dostop do so-
sednje domačije, vožnje po 
njej ni mogoče omejiti. Če 
prihaja na njej do kršitev, naj 
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Tokrat se bomo v radijski oddaji Odmev lotili teme, ali so moški res boljši 
kuharji kot ženske.

Pogovarjali se bomo s priznanim kuharjem in z gospodinjo, ki s svojimi kulina-
ričnimi dobrotami slovi daleč naokoli. Pokukali bomo tudi v preteklost in preverili, 
kakšna je bila nekoč vloga moških v kuhinji. Seveda bomo za mnenje in komentarje 
vprašali tudi poslušalce. Vabljeni k poslušanju.

Kakšen trend v zadnjem času v Sloveniji prevladuje pri 
poimenovanju otrok, kakšno vlogo ima pri tem numero-
logija in kdaj v izbiro imena poseže tudi center za soci-
alno delo ter kako pogosto in zakaj se Slovenci odločajo 
za spremembo imena, so minuli teden v radijski oddaji 
Odmev odkrivali novinarji Radia Celje.

»Ime je tisto, ki opisuje človeka. Priporočljivo je, da sta ime in priimek v ravnoves-
ju. Ime seveda ne more prihraniti izkušenj, težav ali izzivov, ki pridejo ljudjem na 
pot v življenju. Pri izbiri imen je treba poslušati svoje občutke, saj če človek nekaj 
močno čuti, potem to ne čuti brez razloga,« meni numerologinja Lili Surum.

Princ kar s tremi, navadni 
smrtnik še do enega težko
Včasih je lažje roditi kot izbrati ime

Zadnje dni je bilo v središču svetovne in slovenske medijske pozornosti najprej 
rojstvo britanskega kraljevega otroka in za tem še njegovo poimenovanje (George 
Alexander Louis). Že res, da mora biti ime kraljevega naslednika izbrano karseda 
skrbno in premišljeno, a tudi navadni smrtniki moramo poimenovati svoje otroke, 
kar je včasih pravi projekt. Verjetno bi se pri tem marsikdo strinjal z izjavo mamice, 
ki je v šali dejala, da je bila prepričana, da bo lažje rodila, kot otroku izbrala ime. 
In to kljub temu (ali prav zaradi tega), da imamo Slovenci pri poimenovanju otrok 
precej proste roke.

Slovenski starši lahko svo-
bodno odločamo o poimeno-
vanju otroka, zakon poskrbi 
le, da osebno ime ne škodi 
otrokovim koristim, kar je 
spet stvar presoje upravne-
ga organa. Zakon o oseb-
nem imenu sicer pravi, da 
se sme pravica do osebnega 
imena omejiti le, če je to 
nujno za zavarovanje javne 
varnosti, morale ali pravic in 
svoboščin drugih ljudi. Kot 
pravi vodja referata za drža-
vljanstvo, matične zadeve, 
javni red in tujce v celjski 
upravni enoti Nataša Reč-
nik, na takšen primer, ko 
bi morali zavrniti vlogo za 
poimenovanje zaradi zgoraj 
navedenih razlogov, še niso 
naleteli. Sicer v upravnih 
enotah ne sprašujejo o ra-
zlogih, ki starše vodijo pri 
izbiri osebnih imen njihovih 
potomcev.

Če se starša ne 
moreta odločiti …
Tudi za takšne primere 

je v Sloveniji poskrbljeno z 
zakonsko podlago. Starši so 
dolžni pristojni upravni eno-
ti najpozneje v 30 dneh od 
otrokovega rojstva prijaviti 
njegovo ime. V kolikor se v 
tem času o imenu ne uspejo 
dogovoriti, posreduje center 
za socialno delo, ki pomaga 
pri sporazumni odločitvi. 
Takšnega primera v celjskem 
centru v zadnjih petih letih 
sicer niso obravnavali. A po-
gosto, kot pravi direktorica 
CSD Celje Olga Bezenšek 
Lalić, posredujejo v prime-
rih, ko želi eden od staršev 
zaradi razpada zakonske 
skupnosti spremeniti osebno 
ime mladoletni osebi.

Osebno ime, ki je bilo posa-
mezniku določeno ob rojstvu, 
se lahko spremeni na podlagi 

določenih družinsko pravnih 
razmerij, kot so sklenitev ali 
razveljavitev zakonske zveze, 
priznanje očetovstva, posvoji-
tev, ali na podlagi prošnje pol-
noletnega državljana. V celjski 
upravni enoti (UE) prejmejo 
takšnih vlog okoli sto na leto, 
lani jih je bilo na primer 108.

Kot je pojasnila Nataša 
Rečnik iz celjske UE, lah-
ko za spremembo imena 
mladoletne osebe zaprosijo 
starši. Če se spreminja oseb-
no ime mladoletni osebi, ki 
je dopolnila devet let, je po-
trebno tudi njeno soglasje. 
Sprememba osebnega imena 
pa se ne dovoli državljanu, ki 
je bil pravnomočno obsojen 
za kaznivo dejanje, za katero 
se storilec preganja po ura-
dni dolžnosti, dokler kazen 
ni izvršena ali dokler trajajo 
pravne posledice obsodbe.

BA, TV, LK

Vedno večji vpliv na izbiro ali spremembo imena 
ima numerologija. Numerologinja Lili Surum sicer ne 
verjame, da lahko ime človeku prinese nesrečo. A je 
prepričana, da je treba pri izbiri imena poslušati svoje 
občutke.

Svojim občutkom je sle-
dila tudi oseba s celjskega 
območja, ki si je ime in 
priimek spremenila pred 
enajstimi leti. Na njeno že-
ljo imena in priimka sicer 
ne bomo razkrili. Kot pra-
vi, je s to odločitvijo želela 
narediti še dodaten korak k 
spremembi svoje osebnosti, 
saj je želela svoje življenje 

Na izbiro imen imajo vere na različni koncih sveta različen vpliv. Na Slovenskem je 
krščanstvo kot prevladujoča religija dolga stoletja pomembno vplivalo na izbor imen 
oziroma posledično na izbor svetnika, po katerem oseba goduje.

Francev je v Sloveniji trenutno 28.230, Marij pa kar 65.881. To so podatki Statističnega 
urada RS. Sledita imeni Janez in Ana.

So moški res 
boljši kuharji?

Lahko ime človeku 
prinese (ne)srečo?

obrniti na bolje. Odločitev 
je bila lažja tudi zato, ker 
sogovornica tako kot v moč 
glasbe verjame tudi v moč 
besed in števil. »Vsaki črki 
pripada določeno število, 
ki ima svojo vibracijo, do-
ločena kombinacija črk pa 
ustvari svojo energijo, ki 
vpliva na osebnost.« Z no-
vim imenom je v svojem ži-

vljenju opazila spremem-
be vzorcev obnašanja in 
razmišljanja, vendar do-
daja, da so k temu pripo-
mogla tudi prizadevanja 
na drugih področjih ži-
vljenja. »Če nimaš želje in 
resnega namena, da bi se 
spremenil, ti tudi ime ne 
bo veliko prineslo. Če si 
nekaj resnično želiš, pa ti 
ime pomaga, da to res do-
sežeš,« pravi. Spremembo 
imena je pozitivno spreje-
la tudi njena okolica. 

SŠ, TV

Najpogostejša še 
vedno Franc in Marija

Na tretjem mestu najpo-
gostejših imen v Sloveniji sta 
Anton in Maja, na četrtem 
Ivan in Irena, šele na petem 
Jožef in Mojca. Sledijo imena, 
kot so Andrej, Mateja, Marko, 
Nataša, Marjan in Nina, Peter 
in Barbara. Počasi na lestvice 
prihajajo tudi novejša, pred-

vsem krajša, tudi imena, ki so 
jih starši za svoje otroke pov-
zeli iz tujine. Najpogostejša 
dvojna imena pri nas so Žan 
Luka in Ana Marija ter Peter 
Pavel in Marija Ana.

Prvič so se po letu 1990 pri 
nas pojavila imena, kot so 
Tian, Kiara, Mai, Tanaja, Nej, 

Ronja, Enya, Timej, Dion, 
Tobi, Viva, Eron, Trisha, Leo-
niz, Hanah. Vedno bolj so po-
pularna kratka imena, največ-
krat tri- ali štiričrkovna. Lani 
in predlani so bila popularna 
tudi Jan, Luka, Eva, Žan, Nejc, 
Sara, Nik in Lara.

SŠ

Vračanje k slovenskim 
krščanskim imenom

In kako je z vlogo vere pri 
izboru imena dandanes in 
kako krščencem z moder-
nimi in nekoliko nenava-
dnimi imeni sploh izberejo 
svetnika? »Bilo je obdobje, 
ko so bila zelo priljubljena 
sodobna in nenavadna ime-
na, ki niso imela ›svojega‹ 
svetnika. V zadnjih dveh 

letih pa opažam, da se star-
ši pri poimenovanju otrok 
zopet vračajo k tradicio-
nalnim slovenskim krščan-
skim imenom. Tako sem 
na primer pred dnevi trem 
otrokom podelil zakrament 
svetega krsta, ki jim je bilo 
ime Janez, Martin in Ana,« 
pravi preboldski župnik 

Damjan Ratajc. In dodaja: 
»Če je ime bolj neobičajno, 
mu pri krstu ali poiščemo 
kakšno izpeljanko iz ime-
na ali dodamo še eno ime.« 
Tako je na primer nekoč de-
klico Luno krstil za Lucijo, 
dečka z imenom Lev pa za 
Leona.

ŠO
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Tako kot pri vseh stvareh 
v življenju je tudi pri teku 
pomembno, na kakšen na-
čin se ukvarjamo z njim. Po 
besedah tekaškega trenerja 
Urbana Praprotnika lahko 
s pomočjo dobre tehnike 
marsikaj pridobimo.

Tistim, ki bolj ali manj re-
dno tečejo, se zdi tek povsem 
preprost. Greš ven, se prepo-
tiš, ob tem izpolniš zastavljen 
cilj in si zadovoljen. Čeprav 
postajajo tekaške šole in te-
čaji vse bolj priljubljeni, se 
marsikomu še vedno ne zdi 
vredno zapravljati časa in 
predvsem denarja za piljenje 
nečesa, kar je samo po sebi 
umevno. »Sam se izogibam 
besedi narobe. Vsak, ki teče, 
zna teči in zanj ne moremo 
reči, da teče narobe. Je pa 
res, da se lahko tehnika teka 
izboljša,« pravi priznan teka-
ški trener Urban Praprotnik. 
Profesor športne vzgoje že vr-
sto let vodi in organizira teka-
ške skupine, tečaje, tabore in 
delavnice.

»Kdor lahko teče, ima veliko srečo, ki jo lahko užije vsakič, ko na primer začne 
dan z jutranjim lahkotnim tekom, ko dobre volje preživi deževne in mrzle dneve, 
ko se smeji s tekaškimi prijatelji, sodeluje na maratonih doma in po svetu, ko 
odkriva, česa je resnično sposoben … Pri vsem tem tekanju naokrog v resnici ne 
gre za tek. Gre za nas! Naučimo se pametno trenirati – živeti, da bomo deležni 
vsakodnevne sreče čim dlje v pozna zrela leta,« je eno od vodil tekaškega trenerja 
Urbana Praprotnika.

Tek v skupini je precej zabavnejši, hkrati pa z nadzorovano vadbo izboljšujemo tehniko teka, kar ob redni vadbi pripomore k boljšim rezultatom 
in boljšemu počutju.

»Če tečeš pravilno, 
tek čutiš drugače«
To je eno od sporočil tekaškega tabora v Preboldu

Urban in Jasmina Praprotnik sta za udeležence pripravila tudi veganski 
piknik. »Doma se prehranjujemo zgolj z rastlinsko hrano in imamo s 
takšnim prehranjevanjem zelo dobre izkušnje. Zato želiva z ženo takšen 
način prehranjevanja približati tudi drugim,« je pojasnil Praprotnik.

»Vsak je presenečen, kako 
se da teči in kako tek čutiš 
drugače, če tečeš pravilno. 
Po mojih izkušnjah 90 od-
stotkov tekačev v nekaj urah 
pravega treninga bistveno 
izboljša način teka. Hitro za-
čutijo razliko in se naučijo, na 
kaj morajo biti pozorni. Telo 
se potem navadi na drugač-
ne obremenitve,« pojasnjuje 
Praprotnik. A hkrati opozar-
ja, da s spremembo tehnike 
ni pametno hiteti.

»Da se telo navadi na dru-
gačne obremenitve, potre-
buje tri ali štiri mesece po-
stopnega navajanja na tek. 
Vsaka sprememba, tudi na 
bolje, namreč zahteva svoj 
čas. Prehitro spreminjanje 
tehnike lahko privede do po-
škodb.« K napredku pa, kot 
pravi sogovornik, veliko pri-
speva tudi pravilna izbira te-
kaških copat, zato se je pred 
nakupom dobro posvetovati 
s strokovno podkovanim pro-
dajalcem in če se le da, copate 
tudi preizkusiti.

Vročina jih ni 
motila

Urbani tekači, kot se ime-
nuje skupina, ki teče pod vod-
stvom Urbana Praprotnika, so 
se minuli konec tedna zbrali 
v Preboldu. »Letos smo se že 
družili na Krku, Hvaru, Loši-
nju, Kobaridu in v treh dneh 
opravili pot iz Ljubljane do 
Pirana. Z veseljem smo tokrat 
prišli v Savinjsko dolino, ki 
ponuja izjemno lepe tekaške 
poti,« je povedal Praprotnik, 
ki sicer prihaja iz Prebolda, 
a že vrsto let živi Ljubljani. 
Čeprav so bile ravno ta konec 
tedna temperature rekordno 
visoke, to ljubiteljev teka ni 
motilo. Primerno opremlje-
ni, z veliko tekočine in do-
bre volje so premagali vse 
zastavljene cilje. »Prvi dan 
smo se bolj posvetili tehniki 
teka. Večina udeležencev je 
že bila na tekaški delavnici 
piljenja tehnike teka, zato 
smo tokrat s pomočjo vide-
oanalize preverili napredek 

in dodatno osvežili znanje 
ter ključna občutenja glede 
drže telesa, načina stopanja 
na tla in krepitve mišic, ki jih 

potrebujemo za bolj elastičen 
slog teka. S takšnim tekom 
veliko manj obremenjujemo 
koleno in kolčni sklep, tek je 
bolj ekonomičen, hkrati pa 
se pri tem počutimo precej 
lahkotneje,« je pojasnil vodja 
tekaškega tabora. V soboto in 
nedeljo so si privoščili daljši 
družaben tek. V soboto so 
tekli ob Savinji, v nedeljo pa 
od Prebolda do Tabora. Po 
skupnem ogrevalnem teku 

in raztezanju so se udele-
ženci razdelili v tri skupine, 
glede na trenutno pripravlje-
nost. Tisti z največ kondicije 
so kljub vročini opravili z 
20-kilometrsko progo, ti-
sti zmerno pripravljeni pa 
so odtekli polovico krajšo 
razdaljo. »Vmes smo imeli 
okrepčevalnice, najbolj pa 
so nam teknile lubenice,« je 
še povedal Praprotnik.

LEA KOMERIČKI

Po tekaškem treningu so udeleženci športno druženje nadaljevali na 
preboldskem bazenu, proti večeru pa so se podali še na Mrzlico. Ker 
Urbani tekači skrbijo tudi za okolje, so ob poti pobirali tudi smeti.

»Najboljša je tista tekma, na kateri tek-
muješ s samim seboj, saj le kadar pre-
maguješ sebe, resnično napreduješ. Z 
lastnim napredkom pa osmišljaš čas, ki 
ti je namenjen,« pravi športni pedagog 
Praprotnik.
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»Tekma je kot zabava, na kateri se je 
treba veseliti in dati vse od sebe. Če to 
storiš, potem lahko brez slabe vesti mir-
no spiš,« je prepričan selektor Božidar 
Maljković.

Junaki na delu …
… in ekipa Novega tednika z njimi

Le še dober mesec nas loči 
od začetka košarkarskega 
evropskega prvenstva. Naše 
košarkarje smo obiskali 
med delom in preverili, kako 
se pripravljajo na največji 
športni dogodek leta pri nas. 
Pričakovanja so visoka, želje 
še višje. O odličju nihče ne 
govori na glas, a po tihem si 
ga želijo vsi.

Slovenski košarkarji že sko-
raj dva tedna zavzeto vadijo 
in se pripravljajo za eno naj-
pomembnejših preizkušenj v 

Zlatorog na 
preizkušnji

Ta konec tedna bodo naši 
košarkarji v celjski dvorni 
Zlatorog odigrali drugi pri-
pravljalni turnir. V petek 
se bodo najprej pomerili z 
reprezentanco Latvije, dan 
kasneje s Srbijo in v nedeljo 
še turško izbrano vrsto. Pri-
pravljalni turnir bo hkrati 
tudi organizacijska gene-
ralka pred prvenstvom. Za 
odpravljanje morebitnih 
pomanjkljivosti bodo imeli 
celjski organizatorji nato še 
natančno mesec časa.

Slovenci osvojili turnir Generali

Z dvema zmagama na prvih uvodnih pripravljalnih tek-
mah so slovenski košarkarji osvojili turnir Generali. V Dom-
žalah so najprej prepričljivo, s 74:46, ugnali Ukrajince, dva 
dni kasneje so bili v Litiji s s 63:54 boljši tudi od Makedon-
cev, ki jih vodi slovenski trener Aleš Pipan.

karieri – evropsko prvenstvo 
pred domačimi navijači. Se-
lektor Božidar Maljković je 
po odpovedi nekaterih igral-
cev nekoliko spremenil način 
igre, kar je bilo mogoče videti 
že na prvih pripravljalnih tek-
mah. Kombinacija izkušenj 
in mladosti dovoljuje, da naši 
fantje igrajo hitro, a preudar-
no. Čeprav so po začetnem 
delu priprav, ki so vselej na-
menjene fizični pripravljeno-
sti, noge še nekoliko težke in 
igra še ni na najvišji ravni, se 

že kažejo obrisi košarke, ki jo 
bodo naši fantje igrali na sep-
tembrskem prvenstvu.

Oceni selektorja in 
kapetana
Glede na zavzetost, odloč-

nost in sproščenost, ki jih ka-
žejo slovenski košarkarji tako 
na kot izven terena, smo lah-
ko optimisti. »Če bomo delali 
bolje od ostalih, bomo zmo-
gli poseči visoko. Od nekdaj 
svojim igralcem pravim, da je 
tekma kot zabava, na kateri 
se je treba veseliti in dati vse 
od sebe. Če to storiš, potem 
lahko brez slabe vesti mir-
no spiš. Na prvenstvu bomo 
razmišljali le o naslednjem 
nasprotniku. Na dan odlo-
čitve bo treba pokazati vse, 
kar znamo. V reprezentanci 
sem največji optimist, a nič ne 

obljubljam niti se ne ukvar-
jam z napovedmi,« je dejal 
prvi mož slovenske izbrane 
vrste Božidar Maljković.

Z optimizmom začetek pr-
venstva pričakuje tudi 35-le-
tni kapetan Jaka Lakovič, ki 
te dni zaradi bolečin v hrbtu 
vadi po posebnem programu. 
»To prvenstvo je nagrada na-
šim navijačem, ki so se v vseh 
letih izkazali za najbolj zveste 
podpornike. Evropskega pr-
venstva v Sloveniji sem naj-
bolj vesel ravno zaradi njih, da 
bodo lahko tudi sami del ko-
šarkarskega dogajanja,« pravi 
slovenski organizator igre.

Na vrsti je 
uigravanje
Čeprav so noge še vedno tež-

ke in bolečine v mišicah vse 
bolj prisotne, počitka še ne-

kaj časa ne bo. »Pripravljamo 
se za četrti september, ne za 
štiri dni,« je bil jasen selektor 
Maljković, ki na vseh treningih 
zahteva maksimalno zbranost. 
»Prvi dnevi so bili res napor-
ni,« priznavajo reprezentanti. 
»Na srečo smo hitro začeli v 
treninge vpeljevati tudi takti-
ko, kar je popestrilo naporen 
tekaški del priprav,« pravi Do-
men Lorbek, ki se je z mlado 
reprezentanco pred leti že ve-
selil evropskega naslova.

S parketa pred 
kamere
Poleg napornih treningov, 

ki so v zadnjih dneh zaradi 
vročine še zahtevnejši, juna-
ki, kot so tokratno izbrano 
vrsto poimenovali pri košar-
karski zvezi, z nasmehom na 
obrazu opravijo tudi številne 

sponzorske obveznosti. Zveza 
se je tokrat resnično potrudi-
la, da bi v vsej državi dvignila 
prepoznavnost košarke in še 
pred prvenstvom ustvarila 
pravo košarkarsko vzdušje, 
ki bi lahko naše fante pone-
slo do tako želenega odličja. 
Prav v ta namen kakšen tre-
ning odprejo tudi za javnost, 
kjer lahko ljubitelji košarke 
povsem od blizu spremljajo 
priprave svojih idolov, se z nji-
mi fotografirajo, poklepetajo, 
najmlajši pa lahko dopolnijo 
zbirko avtogramov.

LEA KOMERIČKI
Foto: GrupA

Prostor tudi za smeh
Tokrat selektor Maljković stavi na kombinacijo izkušenj in mladosti. Mladi 

košarkarji, ki so dobili priložnost, da igrajo v članski reprezentanci, so v ekipo 
vnesli svež veter in za zdaj v celoti izpolnili pričakovanja selektorja. Za dobro 

voljo v ekipi, ki je na prvenstvih prav tako eden ključnih elementov uspeha, 
skrbita predstavnika mlajše generacije Edo Murić in Zoran Dragić. A za 
zdaj, kot so povedali reprezentanti, za »norčije« še ni bilo časa, saj so bili 
treningi prenaporni. »Več smeha pride s tekmami in z uspehi,« pravi Murić, 
ki je prepričan, da se s smehom lahko vzpostavi prava vez med igralci.

V snovanju načrtov
Rašo Nesterović tokrat v reprezentanci nastopa v vlogi funk-

cionarja in tako so to zanj verjetno najlažje priprave do zdaj. 
»Ko si igralec, ti ni dolgčas, ko pa na treningih sediš dve ali tri 
ure, potem se lahko kaj hitro začneš dolgočasiti,« se je pošalil 
nekdanji reprezentančni kapetan. Ob popoldanski kavi je Ne-
sterović s pomočnikom selektorja Aleksandrom Sekulićem in 
trenerjem za telesno pripravo Tomažem Brincem snoval načrte 
za drugi del priprav, v katerem bodo košarkarji odigrali tudi 
precej prijateljskih tekem.

Poškodba ali emšo?
Dolgoletni reprezentančni kapetan Jaka Lakovič se v zadnjih dneh bori z lažjo 

poškodbo hrbta. »Poškodoval sem se še pred prihodom na reprezentančne pri-
prave, in sicer med individualnimi treningi v Beogradu. Nategnil sem si mišico v 
spodnjem delu hrbta, bolečine pa začutim ob večjem naporu. A ni treba skrbeti, 
saj opravljam specifične vaje in s tem povezano terapijo, zato ni strahu da bi 
moral zaradi tega izpustiti letošnje prvenstvo,« je navijače in novinarje pomiril 
prvi organizator igre. 
Kljub temu se v ekipi 
radi pošalijo na nje-
gov račun. Tako je 
podpredsednik ko-
šarkarske zveze Rašo 
Nesterović v šali dejal: 
»Pri Jaki ne vemo pov-
sem natančno, ali gre 
za poškodbo ali je le 
star.« Selektor mu je 
ob tem spodbudno 
namignil, naj vzame 
v roke rojstni list in se 
z njim podrgne po kri-
žu: »Pri teh letih imajo 
vsi bolečine v križu.« 
A 35-letni Jaka se ne 
da in pravi: »Sem le 
lažje poškodovan, sta-
rosti ne priznavam.«
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Gorenje kot močan 
partner
Direktor članskih reprezentanc Ma-

tej Avanzo je predstavnikom sedme 
sile razkril, da bo pot do košarkarskih 
zmag pomagalo tlakovati tudi podje-
tje Gorenje. »V preteklem tednu smo 
se dogovorili za sodelovanje vse do 
leta 2016, a na njihovo željo pogodbe 
nismo podpisali javno. Z novim spon-
zorjem nas v kratkem čaka še nekaj 
skupnih akcij,« je dejal Avanzo, ki je 
prepričan v dobro sodelovanje z no-
vim močnim partnerjem

Bratska 
ljubezen

Sodelovanja v re-
prezentanci sta še 
posebej vesela bra-
ta Goran in Zoran 
Dragić. Ker sta zelo 
navezana drug na 
drugega, je zanju 
igranje za izbrano 
vrsto še dodatna 
nagrada, saj lahko 
tako več časa pre-
živita skupaj in s 
tem prihranita tudi 
pri računu za tele-
fon. »Zadnjič sva si 
po večernem tre-
ningu v Zoranovi 
sobi ogledala film 
in si imela še toli-
ko za povedati, da 
sem prespal kar pri 
njem,« nam je zau-
pal Goran. Mlajši od 

bratov Dragić ne skriva želje, da bi v prihodnje z bratom skupaj zaigrala tudi 
v najmočnejši ligi na svetu. »Ni nujno, da igrava za isti klub, želim si, da bi 
bila prva brata iz Slovenije, ki bi istočasno igrala v ligi NBA,« o svojih željah 
in načrtih pravi Zoran. »Gogi« se hitro vključi v pogovor in v smehu doda: 
»Bo treba še trenirati.«

Za lepotice ne rabijo očal
Vodstva reprezentanc iščejo različne načine, kako košarkarje čim bolje pripraviti 

na septembrsko evropsko prvenstvo. Slovenski košarkarji so na treningu preizkusili 
nov tehnični pripomoček – posebna očala Eye Tracking, ki omogočajo natančno 
merjenje položaja in premikov oči. Z njimi poskušajo meriti, kam igralci gledajo v 
določenih situacijah, na primer koliko igralcev pogledajo, preden dobijo ali podajo 
žogo. S tem poskušajo oceniti percepcijo in jo posledično tudi izboljšati. »Sprva smo 
imeli idejo, da bi se med treningom ob igrišču sprehodilo tudi postavno dekle, z očali 
pa bi lahko preverili, kam je igralcem ušel pogled. A ker se vendarle pripravljamo 
na prvenstvo, smo ta preizkus pustili za drugič,« je ob predstavitvi tehnologije, ki se 
sicer pogosto uporablja v marketingu, dejal direktor reprezentance Matej Avanzo. 
Selektor Maljković je ob tem dodal: »Lepotico morajo videti tudi brez očal.« Podjetje, 
ki izvaja tovrstne meritve, sicer vodi mlad celjski podjetnik Tomaž Erjavec.

»Boki« naravnost iz Španije
Slovenski mušketirji se pogumno podajajo v boj za čim boljšo 

uvrstitev na prvenstvu stare celine. Kot zadnji se je reprezentanci 
Boštjan Nachbar, ki je v zadnjih letih nepogrešljiv član reprezen-

tance. »Boki«, kot ga kličejo soigralci in navijači, se je pred prihodom 
na priprave mudil v Barceloni, kjer je sklenil sodelovanje s katalon-
skim velikanom. »Vesel sem, da sem na priprave reprezentance pri-
spel s podpisano pogodbo z Barcelono. Občutek je dober, predvsem 

zaradi tega, ker čutim, da sem si to priložnost resnično priigral in 
prigaral. Po vseh zdravstvenih težavah mi ni bilo nič podarjeno,« 
je dejal »Boki«, ki se bo zdaj lahko povsem posvetil reprezentanci. 
»EuroBasket v Sloveniji bo nekaj posebnega,« še pravi.

Čeprav se med reprezentanti že začenja boj za mesta v ekipi, zatrjujejo, da je vzdušje 
v ekipi odlično. Vsi se dobro razumejo … no, vse dokler se ne začnejo obračuni v vide-
oigricah. »Priznam, da sem jaz med tistimi, ki največ igrajo. Za zdaj redno izgubljam, 
a se trudim. Uspel sem premagati le »Gogija« (Gorana Dragića), zato najraje igram 
prav proti njemu,« je priznal Edo Murić, strasten privrženec računalniških igric, ki 
ima tudi na tem področju med slovenskimi košarkarji hudo konkurenco.

Medtem ko so se igralci potili pod bu-
dnim očesom trenerja za telesno pripra-
vo Tomaža Brinca, si je selektor privoščil 
tudi nekaj nogometa. Čeprav Maljković 
med vadbo od svojih varovancev zahteva 
popolno zbranost, med treningom tudi 
sam poskrbi za kakšen komičen vložek.

Srbski strateg na čelu slovenske izbrane skuša 
svoje varovance motivirati na najrazličnejše 
načine. Potem ko so pri uigravanju napadal-
nih kombinacij nekajkrat zapored zgrešili, 
se je močno razjezil, nato pa dejal: »Katera 
je najvišja nagrada v Sloveniji?« Ker pravega 
odgovora ni dobil, je zaključil: »Borite se, kot 
bi igrali za Cankarjev prstan.«

Prijetno 
vzdušje

Takole sta se v namizni košarki pomerila Klemen Prepelič in Luka Lapornik.

Slovenski košarkarski junaki so si vzeli čas za druženje, pogovor in fotografiranje z navijači. 
Ti so priložnost izkoristili za zbiranje avtogramov. Eni so s seboj prinesli aktualen album 
slovenske košarke, drugi drese, spet tretji so v podpis nastavili kar roke.
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Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v skladu 
z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore in popravke 
v skladu z Zakonom o medijih. Dolžina naj ne presega 40 
vrstic, daljše prispevke krajšamo v uredništvu oziroma jih 
avtomatično zavrnemo. Da bi se izognili nesporazumom, 
morajo biti pisma podpisana in opremljena s celotnim ime-
nom, naslovom ter s telefonsko številko avtorja, na katero 
lahko preverimo njegovo identiteto. V časopisu pismo pod-
pišemo z imenom in s priimkom avtorja ter krajem, od koder 
je doma. UREDNIŠTVO

PODLISTEK / PISMA BRALCEV

Prejeli smo
Največja zmota 
davčne uprave
Veliko sem slišal o napa-

kah davčne uprave, nisem 
pa pomislil, da so lahko tudi 
take, da ti rubi, obenem pa 
ti veliko več dolguje!

Davčna uprava Celje mi je 
rubila 1.878 evrov, z obrest-
mi 2.527 evrov, čeprav mi 
dolguje veliko več. Poglej-
mo, zakaj: napisal sem nekaj 
knjig v samozaložbi, za kar 
pa nimamo davčne zakono-
daje. Samozaložba ni drugo 
pogodbeno razmerje, prav 
tako ne gre za izdajo knjig 
preko založbe. Samozalož-
ba tudi ni dejavnost (obrt), 
ker gre za občasno pisanje 
knjig ali pesmi. Kot upoko-
jenec ne morem registrirati 
samozaložbe, o čemer se je 
prepričala generalna direkto-
rica Alenka Arh, dobro pa to 
pozna varuhinja človekovih 
pravic Vlasta Nussdorfer. 
Samozaložba je avtorstvo 

in vsa pojasnila Dursa od 
leta 2003 za samozaložbo 
so absurdna. Knjige sem pi-
sal v nakladi od 50 do 200 
izvodov, ker založbe tako 
majhnih naklad (specialna 
literatura) ne tiskajo zaradi 
izgub. Izguba je tudi pri sa-
mozaložbi. Stroški so večji 
od vrednosti naklade, ne 
glede na številne spremem-
be davčne zakonodaje. To 
vedo vsi, ki so izdali knjigo 
ali pesmi v samozaložbi. Do 
leta 2003 so mi na Dursu v 
Celju priznali vsaj 80-odsto-
tne stroške, po letu 2003 pa 
samo 10-odstotne, zato sem 
pisanje takoj prekinil. Na 
generalni davčni upravi so 
mi rekli, da mora to urediti 
ministrstvo za finance, ki je 
odgovorilo, da ne more pose-
gati v konkretno delo enote 
Dursa. Torej je za napako 
in rubež odgovorna edino 
davčna uprava v Celju.

Pisal sem do leta 2003, 
ker sem kot pedagoški sve-
tovalec želel z razvojem 
metodike doseči lažje delo 

učiteljev in boljši učni uspeh 
učencev. Izgubo sem delno 
pokril s prodajo knjig, del-
no pa s svojim delom pri 
pripravi za tisk, pri tisku … 
Dobiček se začne šele pri 
tisoč izvodih, ki jih tiskajo 
založbe. Prva napaka je bila 
pred letom 2003, ko sem pri 
100-odstotnih stroških plače-
val 20 odstotkov dohodnine 
med letom. Tako sem do 
leta 2003 neupravičeno pla-
čal 3.477 evrov dohodnine, 
kar je več od rubeža. Ker za 
samozaložbo ne bi smel pla-
čevati dohodnine, sem Durs 
opozarjal vsako leto.

Druga napaka je bila nare-
jena leta 2003, ko je Durs za-
čel samozaložbo obravnava-
ti po drugem pogodbenem 
razmerju z 10-odstotnimi 
stroški. Ker se knjige pro-
dajajo več let, sem še na-
prej neupravičeno plačeval 
akontacijo dohodnine. To 
je do leta 2011 zneslo 3.520 
evrov, kar je tudi več od ru-
beža. Normirani stroški za 
avtorstvo so v samozaložbi 
popolnoma enaki kot pri 
enaki knjigi v drugem po-
godbenem razmerju, le ce-
nitev vrednosti avtorskih pol 
je nujna, da se lahko določi 
višina normiranih stroškov. 
Pri zelo majhni nakladi so 
samo normirani stroški 200-
odstotni. Podsekretarka na 
ministrstvu za finance ga. 
Ferlež je leta 2008 to razu-

mela v 10 minutah. Tudi mi-
nister za finance dr. Bajuk 
je leta 2005 odgovoril, da za 
samozaložbo nimamo za-
konodaje, zato je potrebna 
cenitev. Kot pedagog pa se 
čudim, da tega ni razumela 
direktorica Dursa Celje ga. 
Gržina. Več let sem ji raz-
lagal bistvo samozaložbe. 
Cenitev je leta 2011 zavrni-
la. Rubež brez dokazov je 
absurd. Ljudem, ki so v za-
porih zaradi milijonskih vre-
dnosti, niso rubili niti evra! 
Ali smo pravna država?

Tretja napaka je, ker Durs 
ni priznal stroškov tehniške 
izvedbe, priprave za tisk, tisk, 
distribucije … Ga. Gržina je v 
dopisu 2009 napisala, da to 
niso stroški drugega pogod-
benega razmerja. Ugotovili 
pa smo že, da samozaložba ni 
drugo pogodbeno razmerje. 
Letos pa je pri tretji ponovni 
obravnavi ugodno rešene pri-
tožbe na drugi stopnji za leto 
2010 zahtevala račune! Samo 
poštni stroški so v 20 letih 
presegli 5.000 evrov, kar je 
tudi več od rubeža. Vsakemu, 
ki logično razmišlja, je jasno, 
da so stroški v samozaložbi 
večji od vrednosti naklade, 
kot sem napisal na začetku. 
V pojasnilih pa je bilo napisa-
no: »Avtor samozaložbe nima 
stroškov, ker piše sam.«

Največja davčna zmota v 
RS pa je rubež pokojnine. 
Ko sem direktorici ga. Gr-

žini leta 2011 napisal, da je 
odgovorna, da zadeva toliko 
let ni rešena, ker je odklonila 
cenitev, sem takoj dobil izvr-
šbo za rubež. Težko je bilo 
neupravičeno metati velik 
del pokojnine v »kontejner« 
Dursa, verjemite. Čeprav 
so mi na generalni davčni 
upravi rekli, da rubež mo-
ram dobiti povrnjen, vem, da 
pri tako nestrokovnem delu 
Dursa pravice pač ni. Kot pe-
dagog poudarjam poštenost. 
Če česa ne razumejo, so tu 
strokovnjaki izvedenci, ki 
lahko svetujejo.

Za leto 2004 je bila zadeva 
na upravnem sodišču. Brez 
dokazov je potrdilo general-
ne napake Dursa. Sodili so 
tako kot Galileju pred 500 
leti, ko je trdil, da se zemlja 
vrti. Še danes se vrti.

Mag. VALENTIN 
KUBALE,

Celje

Potepuške živali 
in poletje
Gledam vse tiste »zjamra-

ne« obraze pred bifeji, kako 
pijejo pivo in se smilijo 
sami sebi in bentijo, ker ni 
službe in ker je vsa Slove-
nija v temi. Zraven se pod 
avtomobili vlačijo žejne in 
lačne muce brez doma in 
osnovnih pogojev za življe-
nje. Njih nihče ne opazi.

Gledam vse tiste »duhov-
ne« ljudi, ki »pumpajo« svoj 

ego in plačujejo drage semi-
narje in »duhovne« delavni-
ce, za žival pa ne bi dali niti 
evra. Mislim na razna dru-
štva pesnikov in pisateljev, 
ki s svojim humanitarnim 
poslanstvom »lazijo« po ka-
kšnem Sarajevu, med potjo 
pa brcajo mačke in pse, ki 
lačni in žejni ležijo na as-
faltu. Ne, nikoli ne bo bolje, 
vedno slabše bo. Spet bodo 
letele rakete, pokali »snajper-
ji«, ljudje bodo izgubili še so-
cialno podporo. Izgovor ni, 
da rečeš, da nimaš in da ne 
moreš dati. Nihče ni tako re-
ven, da ne bi mogel natočiti 
navadne vode iz vodovodne 
pipe in je v plastični posodici 
postaviti nekam v grmovje, 
nekam v senco. Kar daš, to 
dobiš. Vedno slabše bo. Hla-
pec Jernej bo končno doživel 
izpolnitev svojih fantazij in 
bo od zdaj naprej krtačil av-
strijske lipicance, ne več svo-
je. Mi bo hudo, ko bom imel 
avstrijsko tablico na svoji 
mrcini? Kitajsko? Rusko? Ne, 
ne bo. Ko sedim za volanom, 
ne vidim, kaj piše na tablici. 
Vidim samo značko na vo-
lanu. In svojih pet mačk, s 
katerimi delim dom.

Človečnost, dragi človek … 
kam si šla … človečnost … 
zazri se v oči živali, pa jo 
boš našel … ne išči je v ogle-
dalu …

ALEKSANDER 
CEPUŠ, Celje

Kotliček, lonček, trinoga

Kako so kuhale gospodinje na Celjskem (13)
Kuhinja?

kamraZGODBE IZ KAMRE Rubriko pripravlja 
Osrednja knjižnica Celje.

Vir: Vladimir Šlibar: Kuharca ali kako so kuhale gospodinje na Celjskem v dru-
gi polovici 19. in prvi polovici 20. stoletja, Pokrajinski muzej Celje, Celje 2003.www.kamra.si

Glavni delovni prostor, 
kjer so gospodinje pripra-
vljale hrano, je bila sredi 19. 
stoletja marsikje še črna ku-
hinja. V mestu in naprednej-
ših trgih so se v tem času že 
začele uveljavljati temeljne 
spremembe, ki so počasi 
prodirale tudi na podeželje: 
svetle kuhinje z zidanimi 
štedilniki. Vendar dimnice 
in dimnične hiše niso takoj 
izginile z našega podeželja, 
saj so taki objekti obstajali 
na Pohorju, Kozjanskem in 
tudi v Savinjski dolini še celo 
v drugi polovici 20. stoletja.

Najpogosteje so na podeže-
lju enega od večjih prostorov 

Kuhinja s pločevinastim štedilnikom

v hiši preuredili v svetlo kuhi-
njo, medtem ko so v črni ku-
hinji le še kurili peč in pekli 
kruh, dimili meso ali kuhali 
hrano za prašiče. Ognjišče 
pred pečjo je bil lahko tudi 
preprost lesen zabojček na 
dveh nogah, ki so ga naphali 
z glino. Če je bilo v kuhinji 
dovolj prostora, so naredili 
samostojno ognjišče. Da je 
ogenj lepše gorel, so upora-
bljali podloge ali v njegovo 
dno vgradili močno rešetko. 
Pepel je padal v pepelnico 
skozi luknjo pod rešetko. 
Naslednja stopnja v razvo-
ju je bilo znižanje kurišča. 
Osnovni princip štedilnika ali 

štednega ognjišča je bil tako 
odkrit in do uporabe štedilni-
ka ni bilo več daleč.

Po zidanih železni
Nadaljnja modernizacija 

kurišča na trda goriva je pote-
kala samo še v smeri uporabe 
novih materialov – prvi med 
njimi je bil zidan štedilnik s 
kovinskim okovjem. Zidane 
štedilnike so polagoma začeli 
zamenjavati železni s pečico 
in z vložkom za toplo vodo. 
Večina si je lahko privoščila 
navadne pločevinaste ali žele-
zne štedilnike, redkejši pa že-
lezne s kromiranimi robovi in 
stenami, ki so bile obložene s 
keramičnimi enobarvnimi ali 
poslikanimi ploščicami.

Tudi drugačna 
posoda
Nov način priprave hra-

ne na štedilniku je zahteval 
kovinsko posodo in lončena 
je počasi začela toniti v po-
zabo. Gospodinje so upora-
bljale težko železno loščeno 
ali neloščeno posodo in tudi 
novo loščeno, ki jo je v Celju 
izdelovala Tovarna emajlira-
ne posode Westen. Po prvi 
svetovni vojni so za izdela-
vo posode začeli uporabljati 
aluminij in nepregorno ste-
klo. Posoda iz aluminija se 
je zaradi dostopnih cen hitro 
širila, medtem ko je bila po-
soda iz nepregornega stekla 
razširjena le med višjimi kro-
gi meščanstva.

Leta 1936 sta bili v kinu 
Metropol filmska predstavi-
tev kuhanja v posodi iz ognje-
stalnega jenskega stekla in 
demonstracija priprave hrane 
ter serviranja v tej posodi.

Prostor za 
druženje
Z modernizacijo priprave 

hrane se je kuhinja spreme-
nila v bivalni prostor. Poleg 
štedilnika so vanjo postavili 

polico za posodo, krožnike in 
pribor, ki jo je kasneje zame-
njala kredenca. V kuhinji je na-
šla prostor tudi miza s stoli ali 
klopmi, kjer je družina použila 
svoje dnevne obroke. »Hiša«, 
ki je funkcijo jedilnice imela 
do tedaj, je postala predvsem 
reprezentančni prostor.

V tem času se je močno 
izpopolnilo tudi gospodinj-
sko orodje. Veliko je k temu 
prispevala uporaba elektrike 

v kuhinji, ki sicer še ni bila 
tako razširjena kot danes, 
nakazala pa je trende nadalj-
njega razvoja. Pojavili so se 
prvi kuhalniki na elektriko, 
mešalniki, grelci vode … Po-
leg njih so Celjanke poznale 
in uporabljale še kavovarje, 
čajnike, Papinove lonce na 
zvišan pritisk, kombinirane 
mesoreznice s priključki, pa-
sirke, male priročne hladilni-
ke na led …
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ROČNA AVTOPRALNICA GRAJŽL; Teharska cesta 35, Ce-
lje, pon.–pet. 9.00–16.00, sob. 10.00–16.00, ned. 10.00–14.00; 
dežurni telefon 070 771-262. NAROČNIKI Novega tednika 
5 % popusta!

Novi tednik vam dostavimo 
na dom. V prosti prodaji stane 
četrtkova izdaja – dva časopisa v 
enem in TV-Okno – 2,50 evra.

Dodatni popusti pri plačilu naroč-
nine vnaprej: 7 % pri plačilu za eno 
leto, 3,5 % pri plačilu za pol leta, 
2 % pri plačilu za tri mesece.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA  – ZGODBE S CELJSKEGA

PODARITE
Želite dati enkrat in obdarovati z enim darilom večkrat? Novi tednik vam to omogoča. 
Svojemu prijatelju, sorodniku, poslovnemu partnerju podarite časopis za izbrano 
naročniško obdobje in obdarovali ga boste večkratno. Naročnik, ki mu boste podarili 
Novi tednik, bo brezplačno prejemal tudi vse posebne izdaje časopisa, uveljavil bo 
lahko pravico do štirih brezplačnih malih oglasov in dveh čestitk na Radiu Celje. In 
to še ni vse.

Nakup darila je preprost. Izpolnite podatke o 
plačniku naročnine in podatke o naslovniku –

naročniku Novega tednika.

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

KONTAKTNI TELEFON/GSM:
NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe
Novega tednika.

 PODATKI O PREJEMNIKU NAROČNIKU

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Plačano obdobje: od                                        do

PODPIS:
NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe
Novega tednika.

 PODATKI O PLAČNIKU NAROČILNICA

Plačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        do

Novi tednik že 68 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin na Celjskem.

INFORMACIJE
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93-letni »mladenič« 
Slavko

Društvo Sožitje Laško 
je že sedmič organiziralo 
seminar, tokrat četrtič v 
Rogaški Slatini. Seminarji 
so namenjeni staršem in 
njihovim mladostnikom, 
osebam z motnjami v du-
ševnem razvoju.

Starši tako pridobijo raz-
lična znanja, mladostniki 
pa razvijajo svoje spretno-
sti. Oboji se družijo in po-
glabljajo prijateljske vezi. V 
času izobraževanj staršev so 
mladostniki v varnih rokah 
prostovoljk Jelke in Betke 
(obe sta zaposleni v Vrtcu 
Laško) v ustvarjalnih delav-
nicah, na sprehodih.

Njihovo letošnje srečanje 
je bilo v času bivanja v Roga-
ški Slatini polno dogodkov in 
med njimi je bil koncert ob 
40-letnici ansambla Kristali. 
Pravo presenečenje je bilo 
srečanje z Godbo na pihala 
Šmarje pri Jelšah, s prapor-
ščaki in z uniformiranci, ki 
so bili na praznovanju jubile-
ja domačega ZŠAM. Dogod-
ka so se vsi zelo razveselili. 
Godbeniki so jim zaigrali 
pesem in jim polepšali dan. 
Kako malo je potrebno, da 
razveseliš, dodaš kamenček 
sreče nekomu, ki ga ne po-
znaš.

MB

Jubilej ZŠAM
Vodstvo ZŠAM Rogaška Slatina

Lepši dan z godbeniki

Med najstarejšimi prebivalci Tabora 
je tudi Slavko Čuk, ki je 20. julija obe-
ležil 93 let. V Kapli so se zbrali njegovi 
domači, sosedi in prijatelji, ki so visoko 
dvignili kozarce in slavljencu ob znanem 
napevu voščili še na mnoga leta.

Na sobotni dan sta ga obiskala tudi žu-
pan Vilko Jazbinšek in predsednik Društva 
upokojencev Tabor Milan Blatnik ter mu ob 
iskrenih željah izročila dar. Obilo zdravja 
je bila seveda največja želja, slišali pa smo 
lahko tudi marsikatero hudomušno upoko-

jensko. Odkar je praznoval 90. rojstni dan, 
Slavko pravi, da leta minevajo kot za stavo. 
Dodaja, da v kolikor bo tako tudi vnaprej, 
se ni treba bati. Še vedno bo opravljal vsa-
kodnevna opravila, kot sta tudi jutranje 
britje in telovadba. Za slednjo pravi, da je 
pogoj za dolgo življenje, seveda poleg do-
bre hrane. K zdravniku gre bolj kot ne le 
pozdravit, še vedno pa rad preživlja čas s 
partnerko in z domačimi, obuja spomine s 
prijatelji in pozitivno zre v prihodnost.

MAJA DRČA

Združenje šoferjev in avtomehanikov 
Rogaška Slatina je praznovalo visok jubi-
lej, 60-letnico.

Najprej je bil mimohod praporščakov in 
uniformirancev ob spremljavi Godbe na pi-
hala Šmarje pri Jelšah od kulturnega centra 
proti Evropski ploščadi. Predsednica ZŠAM 
Cvetka Pažon je v govoru na kratko opisala 
začetke delovanja in sedanje naloge zdru-
ženja. Klub šoferjev je bil ustanovljen leta 
1953. Ustanovni člani so bili Anton Strašek, 
Franc Junež, Karel Ferjanič, Dušan Resnik, 

Slavko Strašek, Stanko Ferlič, Edi Tratenšek 
in Franc Prah. Podeli so jim priznanja. Čestit-
ke ob jubileju so združenju izrazili predse-
dniki prijateljskih združenj iz vse Slovenije, 
podpredsednik zveze Milan Pečnik, župan 
Občine Rogaška Slatina mag. Branko Kidrič, 
podžupan Občine Šmarje pri Jelšah Marjan 
Čujež.

Po končanem uradnem delu je sledilo ve-
selo druženje s stanovskimi prijatelji v ga-
silskem domu.

MB

str. 34
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Okušali 
dediščino

Bronasta odličja za 
slovenske dijake

Od 14. do 21. julija je bila v Bernu v Švici že 24. med-
narodna biološka olimpijada. Slovenijo je zastopal tudi 
dijak I. gimnazije v Celju Anže Godicelj.

Poleg njega so bili v ekipi še Aljaž Jakob (Zavod sv. 
Frančiška Saleškega za vzgojo, izobraževanje in kultur-
ne dejavnosti), Aleksander Rajhard (Gimnazija Škofja 
Loka) in Blaž Koprivnikar (Gimnazija Poljane). Vsi štirje 
slovenski tekmovalci so se domov vrnili z bronastim 
odličjem.

Na olimpijadi je sodelovalo 240 tekmovalcev iz 66 dr-
žav. Zmagal je Američan Charles Gleason, skupno pa so 
organizatorji podelili 25 zlatih, 47 srebrnih in 73 bronastih 
medalj. Mladi biologi morajo na tekmovanju pokazati 
svoje teoretično in praktično znanje. V izbor za slovensko 
olimpijsko ekipo so se uvrstili najboljši dijaki z državnega 
tekmovanja v znanju biologije za srednješolce, ki ga orga-
nizira Zveza za tehnično kulturo Slovenije. Med njimi pa 
so bili na podlagi dodatnega testa izbrani štirje, ki so Slo-
venijo zastopali na 24. mednarodni biološki olimpijadi.

AS

Tako so nekoč pletli plot iz vrbovih šib.

V Muzeju na prostem Ro-
gatec je bila 15. etnografska 
prireditev Čas zorenja in že-
tve žita – to je bil čas radosti. 
Tako so sodelavci Muzeja na 
prostem Rogatec in člani 
društev upokojencev (DU) s 
Kozjanskega in iz Obsotelja 
(Zveza DU Kozjansko) pri-
kazali stare običaje mlačve 
žita in delavnice domačih 
obri, šeg in navad.

Tako so v Šmitovi stari 
črni kuhinji lahko oblikova-
li in spekli kruhek »žuliko«. 
Izdelovali so tudi preprosto 
ljudsko glasbilo, izvezli mo-
nogran na prtičku ali stkali 
zapestnico na tkalski dešči-
ci. Rokodelci so pletli iz šibja, 
ličja in rogoza, ročno kovali, 
izdelovali haloško trstenko, 
izvirno ljudsko glasbilo iz Ha-
loz, rože iz krep papirja, lese-
ne grablje in brezove metle. 
Kot že leta zapored so ljudske 
pevke iz Rogatca nastopile 
tudi kot pojoče perice, ki so 
bose prikazale pranje perila 
ob muzejskem vodnjaku. Pri 
prikazih so sodelovali tudi 
člani DU iz Bistrice ob Sotli, 
Kozjega, Podčetrtka in Šmar-
ja pri Jelšah.

Zveza DU Kozjansko na 
tej prireditvi sodeluje že 
peto leto. Tako se je Irena 
Roškar, vodja OE Muzej na 
prostem Rogatec, zahvalila 
za uspešno povezovanje in 
sodelovanje Mimici Kidrič, 
predsednici zveze, in ji iz-
ročila spominsko darilo. V 
tem duhu se je prireditev 
končala, saj je po delu sledil 
»likof« z večernim regijskem 
srečanjem ljudskih pevcev in 
godcev, ki ga je organizirala 
Leonida Došler, vodja izpo-
stave JSKD Rogaška Slatina. 
Za presenečenje je poskrbel 
evropski poslanec Lojze Pe-
terle s kratkim nagovorom 

in tudi z igranjem na ustno 
harmoniko. Strokovna sode-
lavca Javnega sklada RS za 
kulturne dejavnosti Vesna 
Sever in Franc Kene sta z 
zadovoljstvom spremljala 
nastopajoče skupine. Nasto-
pili so Deteljice iz Rogaške 
Slatine, družina Gregorc iz 
Vojnika, ljudski pevci Jesen-
sko cvetje iz Šentjurja, Pre-
šmentani faloti iz Stoperc, 
Pevsko društvo Stara ljudska 
pesem z Dobrne, Zavod Etno 
Eko in godci Žan Arzenšek, 
Žan Vodeb in Žan Trupej iz 
Šentjurja, pevci Kulturnega 
društva Dobrina in Ljudske 
pevke iz Rogatca.

MILENKA BLAŽEVIĆ
Foto: Arhiv Zavod 

za kulturo, turizem 
in razvoj Rogatec

Med mlačvo se je tudi kaj nerodnega pripetilo.

Zaupate nam že 68 let
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NE PREZRITE

POČITNIŠKE DOGODIVŠČINE

V poletnih mesecih so zapise o šolskih prireditvah in dosežkih za-
menjali utrinki  s počitniškega dogajanja. Pišite nam, kaj se vam zani-
mivega dogaja.          Vaše prispevke bomo objavili

v rubriki Počitniške dogodivščine.

V poletnih mesecih so zapise o šolskih prireditvah in dosežkih za-
menjali utrinki  s počitniškega dogajanja. Pišite nam, kaj se vam zani-

          Vaše prispevke bomo objavilimivega dogaja.          Vaše prispevke bomo objavilimivega dogaja.

v rubriki Počitniške dogodivščine.

Druženje s konji

Ribiška družina Šempeter 
je v med 8. in 11. julijem že 
peto leto zapored organizi-
rala in izvedla štiridnevni 
ribiški tabor mladih ribi-
čev.

Na taboru, ki so ga vodili 
mentorji Bojan Lenart, Si-
mon Fale in Saša Đorđević, 
je tokrat sodelovalo 11 mladih 
ribičev od 8 do 16 let. Ribiški 
tabor je potekal v prekrasnem 
okolju Ribiškega doma Pre-
serje, en dan pa je bil name-
njen obisku Tehniškega mu-
zeja Bistra. Tabor je sodil v 
sklop aktivnega preživljanja 
prostega časa otrok v času 
šolskih počitnic v naravi, po 
drugi strani pa je to ena od 
aktivnosti, ki so usmerjene 
v pomlajevanje ribiškega 
članstva in nadaljevanje ak-
tivnosti, ki jih ribiška družina 
izvaja zadnja leta. Vsak dan 
so lovili, ulov nato stehtali 
in na koncu tabora razglasili 
najboljše, ki so prejeli pokale 
in praktične nagrade.

Udeležba na taboru je bila 
brezplačna, saj je RD Šempeter 

Tenis za vojniške otrokePlesno poletje

Tabor mladih ribičev
poravnala vse stroške, nekaj pa 
so prispevali sponzorji in po-
samezniki – ribiči. Dolžnost 
staršev je bila samo pripeljati 
otroke do ribnika Preserje in 
jih odpeljati nazaj domov. Pri 
izvedbi tabora so sodelovali 
tudi ostali ribiči RD Šempeter, 
ki si zaslužijp pohvalo na čelu 
s predsednikom Zdenkom Ma-
kom. Zaključka tabora s kraj-

šim družabnim srečanjem so 
se udeležili tudi starši, ki so se 
v ženski in moški konkuren-
ci pomerili v tako imenovani 
suhi disciplini. Po tekmovanju 
so bili najboljši tudi nagrajeni. 
Starši so aktivnost RD Šem-
peter zelo pohvalili in izrazili 
upanje, da bi bilo v prihodnje 
takšnih aktivnosti še več.

TT

Julija smo v Teniškem klubu Vojnik že 
četrto sezono zapored pripravili teniške 
tečaje za za otroke, stare najmanj šest let, 
in za mladostnike.

Program je trajal deset ur, od ponedeljka 
do petka z dvema trenerjema tenisa, ki sta 
skozi zanimivo igro in osnovnimi udarci 
približala tenis vsem starostnim skupinam. 
Nekaj tečajnikov je z nami vsako sezono že 
od leta 2010. Radi se nam vedno znova pri-
družijo in obnovijo ter nadgradijo teniško 
znanje. Ob koncu tečaja so vsi udeleženci 

prejeli diplomo o opravljenem tečaju in prak-
tično darilo.

V treh tedenskih terminih v juliju se je tečaja 
udeležilo 36 otrok, zaradi izjemnega zanima-
nja smo razpisali še termin v avgustu. Program 
smo v društvu podprli tudi z brezplačno upo-
rabo igrišča za otroke in mladostnike Občine 
Vojnik v času poletnih šolskih počitnic. S tem 
želimo igro tenisa približati tudi tistim, ki jo 
opazujejo le od daleč, in šolarjem ponuditi pre-
življanje prostega časa v športnem duhu.

SIMONA MATKO

V času poletnih počitnic 
je društvo Malteška konje-
nica na Polzeli pripravilo 
za osnovnošolce brezpla-
čen enotedenski program 
druženja s konji. Pri tem je 
bil njihov namen, da otro-
ke v času, ko so starši še v 
službi, koristno zaposlijo.

Ker je dandanes denar 
sveta vladar, so se v društvu 
Malteška konjenica Polzela 
odločili, da bo tečaj brezpla-
čen in tako dostopen vsem 
otrokom, ki jih delo s konji 

veseli, ne glede na njihov 
socialni položaj. Zanimanje 
je bilo zelo veliko, zato so 
morali učence razdeliti v tri 
skupine po dvanajst, da so 
se lahko posvetili vsakemu 
posebej.

Tečaj so izvajali tri tedne 
zapored. V tem času so tečaj-
nike seznanili z razvojem ko-
nja in njegovo uporabnostjo 
skozi zgodovino, osnovami 
konjske anatomije, uporab-
nostjo konja v današnjem 
času in odnosom človeka do 

konj. Omogočili so jim tudi 
neposreden stik s konjem, 
saj so lahko sami čistili tako 
hlev in tudi konje, jih krmi-
li in skrbeli zanje. Pridobili 
so tudi osnovno znanje ježe 
konja. Zadnji dan tečaja so 
otroci staršem pokazali, kaj 
vse so se naučili v enem te-
dnu, za osvojeno znanje pa 
sta jim predsednik društva 
Zvonimir Zupanc in župan 
Občine Polzela Jože Kužnik 
podelila priznanja.

TT

Vsako počitniško sredo od 9. do 12. ure 
imajo v Ljudski univerzi Šentjur brezplač-
ne otroške plesno-ustvarjalne delavnice.

Vodi jih izkušena plesna učiteljica Maja Žo-
gan, ki tudi sicer uči otroke v plesni šoli Pleši 

z mano. Na delavnici sta združena dopoldan-
sko varstvo in želja po plesu ter raznih plesnih 
igrah. Delavnice se bodo končale 21. avgusta, 
ko bodo otroci sproščali svojo domišljijo.

AP

Tretja izmena kolonije 
celjskih otrok v Baški
V prihodnji številki Novega tednika …
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Kako bi se počutili, če se 
več mesecev ne bi stuširali 
ali si dlje časa ne bi uredili 
pričeske, skrajšali in oči-
stili nohtov, obrili brade ali 
brkov? Omenjena nega ni 
pomembna le z estetskega 
vidika, ampak je nujna za 
naše dobro počutje. Odgo-
vorni lastniki skrbno negu-
jejo tudi svoje pse, ki bodo 
vse leto, še posebej pa v teh 
vročih dneh, hvaležni obiska 
pasjega frizerja.

Poleti se kosmatinci radi ohladijo s plavanjem v reki, jezeru 
in morju. Zaradi vode se dlaka hitreje zavozla in teže razče-
še. Da vodne osvežitve ne bi povzročile težav s kožo, je psa po 
kopanju dobro sprati s sladko vodo in ga suhega skrtačiti.

Kosmatinci pri 
frizerju
Obisk pasjega salona ni modna muha, ampak skrb za zdrav-
je najboljšega človekovega prijatelja

Prepričanje, da dlaka psa va-
ruje pred vročino, po besedah 
Helene Čretnik iz Pasjega sa-
lona Lajka ne drži, saj smo pse 
počlovečili in dlaka ne opra-
vlja več svojega osnovnega na-
mena. Zato jo je treba prikraj-
šati na primerno dolžino in 
odstraniti tisto, ki je ostala od 
hladnejših dni. Na frizersko 
mizico v pasjem salonu sedejo 
vse vrste kosmatincev, lastniki 
pa najbolj pogosto pripeljejo 
dolgodlake pse. Njihova dlaka 

zahteva skrbno nego, saj se v 
nasprotnem primeru zamaže, 
zlepi in zavozla. Zapleteni vo-
zli se še posebej radi naredijo 
pozimi, ko se pasja dlaka med 
sprehodom zmoči.

Modne smernice: 
praktičnost
Celotna nega psa v pasjem 

salonu zajema kopanje, odstra-
njevanje morebitnih vozlov, 
sušenje in striženje. Oblike 
pasje pričeske frizer prilagaja 

posamezni pasmi, še prej pa 
se o tem posvetuje z lastnikom. 
»Večinoma strižemo na kratko, 
da je s kožuhom čim manj dela 
in da je nega doma čim bolj 
enostavna,« pravi Helena Čre-
tnik. Dlako pasji frizer uredi z 
glavniki, s škarjami, strojčki za 
striženje in z drugim priborom, 
odmrlo dlako pri psih, ki imajo 
resasti tip dlake, pa trima, kar 
pomeni, da jo odstrani ozi-
roma izpuli s pripomočkom, 
imenovanim trimer.

Kopanje in striženje pa ni-
sta dovolj za nego štirinožnih 
prijateljev. Da bo pes urejen in 
zdrav, je nujno čiščenje ušes, 
ki so včasih pravo leglo bakte-
rij ali glivic, umivanje zob in 
krajšanje krempljev. Tu mora-
jo biti frizerji po besedah Čre-
tnikove še posebej previdni, 
saj lahko ob premočni zarezi 
ranijo živi del kremplja.

Najboljše 
pomirjevalo je 
človeški značaj
Mladič je v normalnih oko-

liščinah za prvo nego v salonu 
pripravljen, ko je star štiri do 
šest mesecev. Prvi obisk naj ne 
bi zajemal celotne nege. Kuž-
ka je treba najprej seznaniti z 
orodjem in s priborom. Prva 
nega je, kot pojasni sogovor-
nica, bolj igriva, kosmatinec pa 
domov odide z urejeno dlako 
med blazinicami, okoli oči in s 
čistimi ušesi.

In kako se psi odzivajo na 
vodo, šamponiranje, brnenje 
strojčka in na frizerskega moj-
stra, ki se vrti okrog njih? To je 
odvisno tudi od tega, če so na 
obisk pasjega salona navajeni 
od malega. Ponavadi imajo 
malo treme, zato se obnašajo 
drugače, kot bi se doma. »Ve-
činoma so tako mirni, da njiho-
vega obnašanja ne prepoznajo 
niti lastniki. Ti so sicer lahko 
prisotni pri negi psa, pogosto 
pa so bolj vznemirjeni od kuž-
kov, kar ni dobro, ker nemir 
prenašajo na svoje ljubljenčke, 
ob tem pa je oteženo negova-
nje,« pojasni Čretnikova. Zani-
mivo je, da se nekateri psi umi-
rijo šele takrat, ko gospodarja 
ni v njihovi bližini, saj drugače 
nenehno iščejo potuho. Brez 
laježa ali manjšega ugriza tu 
in tam sicer ne gre, k dobre-
mu vzdušju med negovalnim 

TEDENSKA ASTROLOŠKA NAPOVED
Četrtek, 1. avgust:
Tempo v dopoldanskih urah 

bo zaradi potovanja Lune po 
znamenju živahnih dvojčkov 
zelo dinamičen. To bo odličen 
čas za dogovarjanje, komuni-
kacijo in opravljanje krajših 
poti. Pri delu se boste dobro 
odrezali, velja se potruditi, saj 
boste deležni tudi podpore 

Luninega sekstila s Soncem. 
Kvadrat Marsa z Uranom bo 
prinašal zelo močne energije, 
zato boste morebitne ovire 
doživljali kot izziv, ki ga boste 
želeli preseči. Dan bo odličen 
tudi za rekreacijo in šport.

Petek, 2. avgust:
Pred vami bo ponovno zelo 

prijeten dan, v katerem boste 
težko mirovali. Izredno dober 
čas za organiziranje piknikov, 
zabav, različnih srečanj in za 
obisk prireditev. Ključna pla-
neta za ljubezen, Venera in 
Mars, bosta v skladnem seks-
tilu, kar je odlična novica za 
vse zaljubljene in tiste, ki še 
boste.

Sobota, 3. avgust:
Že v jutranji urah bo Luna 

menjala položaj in vstopila 
v znamenje raka, v katerem 
je tudi njen domicil. Lunino 
delovanje bo močnejše in 
energija ter pozornost bosta 
usmerjeni v domača in dru-
žinska dogajanja. Ta dan bo 

kot naročen za druženje, sode-
lovanje in povezovanje. Luna 
bo v trigonu z Neptunom in s 
Saturnom, v večernih urah pa 
se bo srečala z Jupitrom, kar 
bo zagotovilo za dobro voljo 
in zelo prijetno preživet dan.

Nedelja, 4. avgust:
V dopoldanskem času bodo 

prevladovale manj prijazne 
energije, zato se bo treba za 
dobro vzdušje in harmonijo 
potruditi. Zlasti pazljivi bodite 
okoli poldneva, ko bo Luna na 
isti stopinji z Marsom. Njuna 
konjukcija bo prinašala stre-
sno in napeto energijo, mimo-
grede bo lahko šlo kaj narobe. 
Trigon Sonca z Uranom bo 
spremenil dinamiko dneva, 
zato bo popoldanski čas bi-
stveno drugačen in zanimiv.

Ponedeljek, 5. avgust
Ob začetku novega delov-

nega tedna pohitite z vsemi 
pomembnejšimi opravili in 
dogovarjanjem, saj boste 
najbolj uspešni v jutranjih 

urah zaradi konjukcije Lune 
z Merkurjem. Kasnejši čas bo 
boljši za rutinska dela, držali 
se boste bolj zase. V večernih 
urah bo Luna vstopila v znak 
leva in prinašala ognjeno 
energijo.

Torek, 6. avgust
Pred vami bo umirjen dan, 

v katerem bo dobro, če boste 
končali čim več nedokonča-
nih zadev. Z uvajanjem novo-
sti počakajte, saj se bosta tik 
pred polnočjo srečala Sonce in 
Luna. Nastopil bo lunin mlaj v 
znaku leva.

Sreda, 7. avgust
V dnevu po mlaju je dobro 

varčevati z močmi in naredi-
ti dober načrt. Rast Lune bo 
dajala odlično podporo ure-
sničitvi zadanih ciljev. Zaradi 
položaja Lune v znaku leva 
boste osredotočeni bolj nase 
kot na druge, kar sploh ne bo 
slabo.

Astrologinji
GORDANA in DOLORES

Helena Čretnik pravi, da so psi med striženjem in nego večinoma povsem mirni. To je dokazal tudi psiček 
Jakob, ki ga brnenje strojčka ni prav nič vznemirilo.

tretmajem pa pripomore trden 
in umirjen značaj frizerja, ki s 
pomočjo svoje psihe lahko 
obvlada tako čivavo kot večje 
kosmatince.

Nega se nadaljuje 
doma
Obiski pasjega frizerja naj bi 

si sledili na tri mesece, zlasti pri 
starejših psih pa so redni obiski 
posebno koristni, saj frizer od-
krije marsikatero bolezen kože 
in spremembo dlake. Informa-
cije, ki jih posreduje lastniku, 
so lahko zlata vredne, da ta 

svojega štirinožca pravočasno 
pelje k veterinarju na zdravlje-
nje. Ljubljenčke je treba seveda 
negovati tudi po koncu obiska 
v salonu. Čretnikova poudar-
ja, da je treba dolgodlake pse 
dnevno krtačiti oz. česati, ko-
panje psov, ki živijo v hiši, pa je 
priporočljivo enkrat mesečno. 
Odveč pa ni niti opozorilo, da 
si pes kot živo bitje ustrezno 
nego zasluži vse svoje življe-
nje, zato nanj ne pozabite tudi 
na njegovo starost.

TINA VENGUST
Foto: GrupA

V pasjem salonu poskrbijo tudi za čiščenje zob, na katerih se nabira 
zobni kamen.

Odmrlo dlako pri psih, ki imajo resasti tip dlake, pasji frizer trima, kar 
pomeni, da jo odstrani oziroma izpuli s pripomočkom, imenovanim 
trimer.

Opozorilo: Primerno 
poskrbite za živali

V vročem vremenu ne pozabite na skrb za živali! Viso-
ke temperature lahko prinesejo marsikatero nevšečnost, 
zato poskrbite, da bodo razmere za živali prijetne in ne 
naporne ali celo usodne. Živali vedno nudite hladno vodo, 
dovolj gibanja, najbolje zjutraj in zvečer, možnost za po-
čitek v senci in za osvežitev, kot je kopanje.

1. čE	 korenina

2. PE	 korenina

3. SO	 cvet

4. NE	 cvet	do	10.	ure,	od	11.	ure	list

5. PO	 cvet	do	12.	ure,	od	13.	ure	list

6. TO	 list	do	11.	ure

7. SR	 ----

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorice iz setvenega priroč-
nika Marije Thun za leto 2013, ki ga v Sloveniji izdaja v ne-
skrajšani obliki založba Ajda, Vrzdenec, tel.: 01/754 07 43.

Čas za presajanje je od 2. avgusta ob 13. uri do 16. avgusta 
ob 1. uri.
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Rubriko Za zdravje ureja Anja Deučman. 
Predloge oziroma ideje ji lahko posredujete na 
anja.deucman@nt-rc.si

Uživanje in ne 
črvičenje v trebuhu
Naj pikniki minejo sproščeno in veselo ter brez okužb

koraj ne mine konec te-
dna, da ne bi v kakšni uli-
ci, naselju, na dvorišču za-
dišalo po na žaru pečenem 
mesu in zelenjavi. Piknik. 
Sproščenost, uživanje, 
dobra družba in okusna 
hrana. Pri tem je vse lepo 
in prav, če se pri pripravi 
prehrane »dežurni kuhar« 
drži pravil in ustrezne to-
plotne obdelave. Sicer se 
piknik lahko konča tudi s 
črvičenjem po trebuhu …

Za pripravo hrane na pro-
stem pogosto velja, da jo 
ljudje pripravljajo v impro-
viziranih pogojih. Marsikje 
ni dovolj pitne vode ali do-
volj hladilnih naprav oziro-
ma čistih delovnih površin. 
Ko ob tem pritisne visoka 
vročina, pride do okužb, ki 
lahko pripeljejo do čreve-
snih nalezljivih bolezni. Da 
bi se temu izognili, smo iz-
brali nekaj nasvetov, na kaj 
je še posebej treba paziti na 
piknikih.

Ločujte
Priprava hrane zunaj 

mora biti enostavna in 
sprotna. Po pripravi je tre-
ba hrano hitro zaužiti. Če 
je živilo, ki ga nekdo kupi 
v trgovini, na videz dobro, 
to še ne pomeni, da se ga 
lahko uporabi na kakršen 
koli način. »Meso, solate 
in druga pokvarljiva živila 
shranjujemo v hladilniku, 
dokler jih ne prenesemo 
na kraj piknika. Z upora-
bo hladilnih torb za živila 
zagotavljamo neprekinjeno 
hladno verigo. Ta je eden 

Surova masa za peko oziroma surovo meso se ne sme 
dotikati druge vrste mesa, ki je prav tako pripravljeno za 
peko na žaru. Prav tako mora biti pribor za pripravo mesa 
ločen od pribora za pripravo zelenjave. Surovega mesa ne 
smemo nikoli pripravljati na isti delovni površini ali deski, 
na kateri režemo zelenjavo ali prilogo k mesu.

Ključno je umivanje rok. To moramo storiti pred za-
četkom priprave mesa za peko, nato pa vsakič, ko pri-
pravljamo različne vrste živil. Sproti je treba čistiti tudi 
vsak pribor in delovne površine, nato pa jih obrisati s 
čisto kuhinjsko krpo.

Pečeno meso lahko na 
sobni temperaturi hranimo 
le do dve uri.

V kolikor pri nakupu 
mesa opazimo, da je em-
balaža, če je meso zapaki-
rano, poškodovana, živilo 
vrnemo.

Na piknikih ni priporo-
čljivo postreči sladic, ki 
vsebujejo kreme, saj so za-
radi izpostavljenosti vroči-
ni hitro pokvarljive.

V dežurnih in splošnih ambulantah Zdra-
vstvenega doma Celje so v preteklih vročih 
dneh sprejeli nekoliko več bolnikov. Največ 
ljudi je imelo težave s slabim počutjem, z 
glavoboli, vrtoglavicami in dehidracijo. Huj-
ših primerov slabega zdravstvenega stanja 
zaradi vročine zaenkrat v zdravstvenem 
domu niso imeli.

Je pa bilo manj ostalih bolnikov, ki so potre-
bovali drugo zdravstveno pomoč, razlog za to 
vidijo predvsem v tem, da se ljudje ne želijo 
izpostavljati vročini s prihodi k zdravniku. Zato 
raje pokličejo in prosijo zdravnike za pomoč 
ali nasvet kar po telefonu. Večina tistih, ki so 
prišli, je imela tipične težave z vročino.

Dehidriranost se v začetku pokaže kot 
utrujenost in slabo počutje. Starejši nimajo 
več toliko razvitega občutka za žejo, zato 
včasih sploh ne vedo, da so že dehidrirani. 
Zato je priporočljivo, da zanje poskrbijo 
ostali in zagotovijo, da popijejo najmanj dva 
litra tekočine na dan. Ostale odrasle ose-
be tudi do tri litra pri takšni vročini, poleg 
zaužitja dovolj sadja in zelenjave. Visoka 

vročina je najbolj nevarna za kronične bol-
nike, saj se jim lahko v tem času bolezen 
poslabša. Če gre za blažje poslabšanje, je 
dovolj samo klic osebnemu zdravnika, ki 
bo znal svetovati oziroma se odločiti, ali 
je potreben prihod v ambulanto. Kadar je 
stanje hujše, je treba takoj v zdravstveni 
dom ali bolnico.

Pretekli konec tedna, ko je naše kraje za-
jel vročinski val, so v Splošni bolnišnici Ce-
lje v primerjavi s koncem tedna pred njim 
zabeležili le nekaj odstotkov večji obisk. 
Tolikšnega obiska zaradi posledic vročine, 
kot so o njem poročali iz nekaterih drugih 
slovenskih bolnišnic, v Celju ni bilo. Ljudje 
so bolnišnico obiskali zaradi običajnih težav, 
le nekaj jih je pomoč poiskalo zaradi dehi-
dracije. Kot so sporočili iz bolnišnice, ljudje 
očitno upoštevajo opozorila zdravnikov, naj 
se v hudi vročini zadržujejo v senci oziroma 
v hladnejših prostorih, pijejo veliko vode in 
brezalkoholnih pijač in ne opravljajo težjih 
fizičnih opravil.

SŠol, TV

Od 1. do 7. avgusta 2013 
je po predlogu organizaci-
je Svetovne zveze za doje-
nje svetovni teden dojenja. 
Letošnji slogan je Opora 
materi, podpora dojenju. 
Svetovni teden dojenja je 
del aktivnosti Svetovne 
zveze za dojenje, s kateri-
mi želijo usmeriti pozor-
nost družbe k spodbuja-
nju dojenja. Obeležujejo 
ga v več kot 150 državah.

»Ob letošnjem tednu do-
jenja bodo govorili pred-
vsem o pomenu podpore 
doječim materam v njiho-
vem življenjskem okolju, 
doma in v lokalni skupno-
sti. Zaželeno je, da bi mate-

Pikniki so lahko tudi vegetarijanski. Ampak tudi takrat veljajo visoka merila za shranjevanje in toplotno 
obdelavo živil.

V senco s steklenico vode Opora materi, podpora 
dojenju

re svoje dojenčke izključno 
dojile do dopolnjenega še-
stega meseca, potem pa ob 
uvajanju mešane prehrane 
z dojenjem nadaljevale. Za 
to pa potrebujejo znanje, 
spretnosti in kar najboljše 
okoliščine, da svojo odloči-
tev za dojenje uresničujejo,« 
pravijo v inštitutu za varo-
vanje zdravja. Z znanjem 
in s praktičnimi nasveti, ki 
jih nosečnice in matere po 
porodu dobijo od izkušenih 
žensk doma in v lokalni 
skupnosti, se obuja in krepi 
oblika pomoči, ki jo mate-
re dajejo drugim materam. 
V Sloveniji delujeta dve 
zvezi oziroma organizaciji, 

kjer lahko matere in njihovi 
bližnji najdejo posebej iz-
obražene in usposobljene 
svetovalke in svetovalce za 
dojenje in laktacijo, ki so 
viri informacij, pomoči in 
podpore: Društvo za pod-
poro in pomoč doječim ma-
teram in Društvo svetoval-
cev za laktacijo in dojenje 
Slovenije.

SŠol

od osnovnih pogojev za 
zagotavljanje varnih živil,« 
svari mag. Simona Uršič, 
dr. med, specialistka higi-
ene, predstojnica Oddelka 
za zdravstveno ekologijo 

Zavoda za zdravstveno 
varstvo Celje. Pomembno 
je, da smo še posebej po-
zorni pri shranjevanju živil, 
ki vsebujejo živalske, mleč-
ne in jajčne beljakovine. 
Različno surovo meso, ki je 
že pripravljeno za peko na 
žaru, ne sme biti shranjeno 
skupaj, ampak ločeno v hla-
dilnih torbah ali hladilniku, 
ki jih odpiramo le, kadar iz 
njih jemljemo živila, a ni-
kar prevečkrat, saj so živila 
v torbi z večkratnim odpi-

ranjem izpostavljena one-
snaženju iz okolja. »Meso 
za piknike je priporočljivo 
kupovati zjutraj ali pozno 
popoldne,« svetuje Uršiče-
va. Še najbolje je, da ga ku-
pimo čim kasneje oziroma 

tik preden ga na pikniku 
spečemo.

Menjujte pribor
Toplotna obdelava je do 

neke mere varovalka, ki v 
živilu uniči škodljive mikro-
organizme, vendar je treba 
vedeti, dodaja Uršičeva, da 
določeni mikroorganizmi 
sproščajo t. i. strupnine, ki 
jih toplotna obdelava živi-
la ne uniči povsem. Zato je 
toliko bolj pomembno, da 
pripravljeno hrano pojemo 
sproti in da jo tudi pečemo 
takrat, ko je zmanjka. Pri 
tem pripravljena masa naj 
ne stoji na toplem, ampak 
ves čas v hladilniku. Mar-
sikdo pri pripravi mesa na 
žaru ni pozoren na menjavo 
pribora. »Pribora, s katerim 
pripravljamo surovo meso 
in ga prelagamo, ne upora-
bljamo za odstranjevanje 
mesa s površine, kjer se 
je peklo oziroma toplotno 
obdelovalo,« pravi Uršiče-
va. Ravno to je na piknikih 
mogoče pogosto opaziti in 
ravno to je pogost razlog za 
različne okužbe. Enako ve-
lja za pladnje ali krožnike. 
Pečenega mesa ne smemo 
nikoli odlagati na pladenj, 
na katerem je bilo surovo 
meso. Če kdo surovo meso, 
ki je morda bilo še kje kr-
vavo, položi na žar in nato 
z istimi vilicami ali s pri-
borom pečeno meso z žara 
odstrani, tvega okužbo.

Raje ne krvavo
Prav tako je nujno, da 

se meso zelo dobro speče. 
Predvsem perutnina, opo-
zarja strokovnjakinja. Če 
je v njem, ko je že pečeno, 
mogoče opaziti še kri, ga 

odložimo na stran in ga ne 
zaužijemo. Tudi za tako 
zelo priljubljene čevapčiče 
in pleskavice je značilno, 
da morajo biti zelo dobro 
pečeni, pri čemer je treba 
paziti še, da niso preveč za-
pečeni z zunanje strani. Pri 
peki mora kuhar paziti, da 
so vsi kosi približno enako 
veliki, saj različna velikost 
mesa pomeni tudi različno 
stopnjo toplotne obdelave.

Ali je meso pečeno, lah-
ko preverimo z nožem, s 
katerim meso prebodemo, 
in ugotovimo, ali je sok 
že bister in ne več rožnat 
oziroma krvav. Največje 
tveganje predstavlja ravno 
meso, ki je v sredini ali ob 
kosti še rožnato ali krvavo. 
»Zunanji videz pečenega 
mesa, zažgana, pooglene-
la površina, ni zagotovilo, 
da je meso dovolj pečeno 
v sredini. Poleg tega v pri-
meru zažgane, pooglenele 
površine živila pri peki na 
žaru nastajajo zdravju ško-
dljive kemične snovi, ki jih 
uvrščamo med potencialne 
rakotvorne snovi. Zažgane 
dele zato obrežemo in za-
vržemo,« še razloži Urši-
čeva.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA
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Namesto da bi vozili po 
predpisih in varno, ima ve-
liko slovenskih voznikov v 
avtomobilih tako imenovane 
detektorje policijskih meril-
nikov hitrosti.

»Ste eden tistih, ki ga je v 
zadnjem času ujel radar me-
stnega redarstva ali policije, 
ali je le še vprašanje časa, kdaj 
se vam bo to zgodilo?« Tako 
nas z naslovnice brezplačne-
ga reklamnega časopisa Pošte 
Slovenije sprašuje in nagovar-
ja oglas za detektorje radarjev. 
Naprave, ki zaznavajo signale 
policijskih merilnikov hitrosti, 
sicer niso nove, jih je pa vse 
pogosteje mogoče najti v avto-
mobilih slovenskih voznikov. 
Za naprave, ki lahko prelisičijo 
radar, je treba odšteti od 70 do 
400 evrov.

So detektorji za 
radarje sploh 
dovoljeni?
Slovenska zakonodaja po-

dročja detektorjev za radarje 
ne zajema, zato niso prepo-
vedani. »Prepovedane so ak-
tivne elektronske naprave, 
namenjene motenju uporabe 
merilnikov hitrosti,« pojasnju-
je višji policijski inšpektor Pe-
ter Pungartnik iz Policijske 
uprave Celje. To pomeni, da je 
prepovedan motilec radijske-
ga signala, ni pa prepovedana 
naprava – indikator, ki merilnik 
hitrosti samo zaznava in pri 
tem ne moti radijskega signala 
na merilniku. Zakon o pravi-
lih cestnega prometa (ZPrCP) 
pravi, da udeleženci v cestnem 
prometu ne smejo uporabljati 
naprav, s katerimi bi lahko ote-
žili, motili ali preprečili delova-
nje merilnih in drugih naprav 
ter tehničnih sredstev, ki jih 
pri nadzoru cestnega prometa 
uporabljajo pooblaščeni orga-
ni. V primeru, da imate v vozi-

Radarju se lahko izognemo
Detektorji policijskih radarjev – da ali ne?

ZAP. ŠT. AVTOR NASLOV PRIPOROČA

1. Alma M. Karlin Urok Južnega morja Biserka Povše Tašić

2. Arto Pasasilinna Prikupna struparka Saška T. Ocvirk

3. Berta Bojetu Filio ni doma Tatjana Cvirn

4. Dan Ariely Predvidljivo nerazumni Anja Deučman

5. Dr. Miro Cerar Pamet v krizi Ivana Stamejčič

6. Drago Jančar Severni sij Brane Jeranko

7. Florjan Lipuš Zmote dijaka Tjaža Branko Jeranko

8. Franc Saleški Finžgar Sama Šplea Ožir

9. Frank B. Gilbert ml.,
Ernestine G. Carey

Za ducat ceneje Anja Deučman

10. Gari Kasparov Kako življenje oponaša šah Urška Selišnik

11. Hans Hellmut Kirst Noč dolgih nožev Biserka Povše Tašić

12. Ivan Cankar Na klancu Simona Šolinič

13. Ivan Minatti Nekoga moraš imeti rad Urška Selišnik

14. Kathryn Stockett Služkinje Tatjana Cvirn

15. Kerstin Gier Klub vražjih mamic Saška T. Ocvirk

16. Lee Carroll The Journey Home
(Potovanje domov)

Simona Šolinič

17. Maruša Krese Vsi moji božiči Urška Selišnik

18. Mila Kočevar Bel oblak Saška T. Ocvirk

19. Nada Gaborovič Objokuj jutro Biserka Povše Tašić

20. Stephan S. Stepsky-Doliwa Sai Baba govori zahodu Biserka Povše Tašić

21. Zora Tavčar, H. Glušič,
M. Jevnikar

Pod južnim križem Branko Jeranko

22. Zorko Simčič Poslednji deseti bratje Urška Selišnik

23. Žarko Laušević Leto mine, dan nikoli Tatjana Cvirn

Izberite naj knjigo 
Poletne bukvarne!

Glaso-
vali boste 
lahko za 
knjigo, ki 
je navede-
na na spisku 
in jo boste 
tudi vi prebrali ter vas bo 
najbolj navdušila. Ni dovolj, da boste le ozna-
čili zaporedno številko knjige, na kupon boste 
morali zapisati tudi misel, ki se vam bo najbolj 
vtisnila v spomin. Pri glasovanju bomo upošte-
vali le pravilno in v celoti izpolnjene originalne 
časopisne kupone.

tudi vi prebrali ter vas bo 

IME IN PRIIMEK

NASLOV

KONTAKTNA GSM/TEL. ŠT.

E-NASLOV

ZAPOREDNA ŠT. KNJIGE, ZA KATERO GLASUJEM

MISEL, KI ME JE NAJBOLJ NAVDUŠILA

KUPON

Originalen, izpolnjen kupon z vsemi kontaktnimi podatki pošljite 
na naslov: Uredništvo Novega tednika, Prešernova 19, 3000 Celje, 
najpozneje do petka, 31. avgusta 2013

Objavljamo spisek knjig, ki smo jih novi-
narji naše medijske hiše v letu 2013 že pre-
brali in predstavili v rubriki Bukvarna.

Izberite svojo knjigo iz 
spiska Poletne bukvarne 
Novega tednika

do 400 evrov kazni. Če takšno 
napravo v vozilo vgradi pravna 
oseba ali samostojni podjetnik, 
je lahko bančni račun lažji za 
kar osem tisočakov.

Hitrost ubija
Pri nas je še vedno eden 

glavnih vzrokov prometnih 
nesreč neprilagojena hitrost 
in kot pravijo pri policiji, se 
vsi, ki se ukvarjajo z varnostjo 
v cestnem prometu, trudijo, 
da bi udeleženci spoštovali 
predpisane omejitve hitrosti. 
Čeprav lahko detektorji radar-
jev do neke mere delujejo tudi 
preventivno, saj zaradi »halo 
efekta« vozniki praviloma še 
nekaj časa potem, ko jih na-
prava opozori na možnost me-
ritve hitrosti, vozijo v skladu 
s predpisi, policisti menijo, 
da omenjene naprave ne pri-
spevajo k temu, da bi vozniki 
zaradi lastne varnosti in var-
nosti drugih udeležencev v 
prometu spoštovali predpisa-
ne omejitve hitrosti. Prav tako 
menijo, da tovrstne naprave 
ne pripomorejo k temu, da bi 
se v prometu vedli družbeno 
odgovorno, zato prodaji niso 
naklonjeni. A vendar bi lahko 
bile sorodne naprave, ki bi 
voznike ves čas vožnje opo-
zarjale na dovoljeno hitrost in 
morebitno prekoračitev, tudi 
koristne, je v pogovoru za ko-
mercialno televizijo dejal višji 
prometni policijski inšpektor 
iz Generalne policijske uprave 
Anton Hribar.

V pomoč, ne za 
namerne kršitve
Prodajalci naprav, ki lahko 

že več sto metrov vnaprej za-
znajo merilnike hitrosti, očit-
ke o tem, da gre za pomoč 
kršiteljem cestnoprometnih 
predpisov, zavračajo. »Radar 
za detektor ni namenjen na-

mernemu kršenju cestnopro-
metnih predpisov, temveč v 
izogib nepotrebnim kaznim, 
kadar radar stoji na zahrb-
tnem mestu z namenom pol-
njenja proračuna oziroma ka-
dar zaradi lastne nepozornosti 
nehote spregledamo omejitev 
hitrosti. Cestnoprometne 
predpise vselej upoštevajte,« 
je zapisano v opozorilu ob 
vseh prodajnih artiklih. Kot 
pojasnjujejo, gre za to, da so 
kazni tudi za manjše preko-
račitve hitrosti v naseljih zelo 
visoke. Hitro se lahko zgodi, 
da zaradi manjše nepazljivo-
sti namesto 50 km/h peljemo 
na primer 61 km/h. Čeprav 
v danem trenutku ne bomo 
ogrožali ne lastne varnosti ne 
varnosti ostalih udeležencev 
v prometu, bomo za storjeno 
napako drago plačali – 250 
evrov.

Kako deluje?
Merilniki hitrosti, stacionar-

ni ali mobilni, med delovanjem 
oddajajo radijske valove na do-
ločeni frekvenci. Ko se ti valovi 
odbijejo od našega vozila nazaj 
proti merilniku hitrosti, se na 
podlagi spremenjene odbite 
frekvence izračuna naša hi-
trost. Ker se ti radijski valovi 
neprestano širijo v okolje, 
jih tehnološko dovršen spre-
jemnik lahko zazna in nas 
nanje opozori. Detektor ima 
torej senzor, ki zazna te valo-
ve oziroma signale. Poleg tega 
ima tudi senzorje za laserske 

impulze, ki jih oddajajo laser-
ski merilniki oziroma pištole. 
V primeru, da naprava zazna 
signal oziroma posamezno ra-
darsko frekvenco, vas bo na to 
zvočno in vizualno opozorila, 
pri čemer se jakost zvočnega 
opozorila ustrezno stopnjuje z 
jakostjo signala – približevanje 
radarju. Na radarski nadzor vas 
naprava s piskom opozori že 
200 do 500 metrov prej. Nekdaj 
precej drage naprave so danes 
vse bolj dostopne, saj jih je 
mogoče kupiti že za 70 evrov. 
Tudi namestitev je precej eno-
stavna. Napravo namestimo 
na vetrobransko steklo in jo 
vključimo v 12-voltno vtičnico 
cigaretnega vžigalnika.

Pri sosedih 
prepovedan
Detektorji za radarje so za 

razliko od motilcev v Sloveniji 
v skladu z zakonom, zato lah-
ko imate napravo brez skrbi 
nameščeno na vetrobranskem 
steklu, na očeh policistom. A 
v sosednjih državah to ne bo 
najboljša odločitev, saj so na-
prave za zaznavanje merilcev 
hitrosti v Avstriji, Italiji in na 
Hrvaškem prepovedane. Zato 
se je kljub tehnološki pomoči 
še vedo najbolje zanesti nase. 
S pametno, previdno in strpno 
vožnjo v skladu s cestnopro-
metnimi predpisi bomo varno 
prispeli do cilja brez nepotreb-
nih dodatnih stroškov.

LEA KOMERIČKI

lu nameščen motilec radarjev, 
vam ga policisti lahko zasežejo 

in kasneje tudi uničijo. Poleg 
tega boste morali plačati tudi 

Takole so nas k nakupu merilnikov hitrosti vabili v eni izmed oglasnih 
publikacij Pošte Slovenije.
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 60

SUDOKU61

Prisluhnil je psihiatru
Žena pride domov in reče možu: »Se spomniš vseh gla-

vobolov, ki sem jih imela vsa ta dolga leta? No, zdaj jih ni 
več.«

»Nimaš več glavobolov?« se začudi mož. »Kaj se je zgo-
dilo?«

Žena odgovori: »Prijateljica mi je priporočila, naj grem 
do hipnotizerja. On mi je rekel, naj stopim pred ogledalo in 
medtem ko se gledam, naj ponavljam, da nimam glavobola. 
In deluje. Glavobol je izginil.«

»To je prečudovito,« reče mož.
»Veš, tudi ti nisi kaj preveč vroč in strasten zadnjih nekaj 

let, kaj če bi šel tudi ti do njega, mogoče ti lahko kako po-
maga.«

Mož se strinja z idejo. Po nekaj tretmajih pride domov, 
strga obleko s sebe, dvigne ženo, jo odnese v spalnico: »Ne 
premikaj se, takoj bom nazaj!« Gre do kopalnice, se vrne 
čez nekaj minut, skoči v posteljo in se ljubi z njo kot še 
nikoli prej.

In reče žena: »Uaa, mhhmmh, uf, to je bilo prelepo!«
»Čakaj malo,« reče mož in gre še enkrat v kopalni-

co in se vrne v posteljo. Ženi se zavrti v glavi! Reče 
mož spet: »Ne premikaj se, takoj bom nazaj.« In gre. 
Tokrat žena počasi po prstih odide za njim in pogleda, zakaj 
mož vedno odide v kopalnico. Pokuka skozi vrata in ga vidi, 
kako stoji pred ogledalom in govori: »Ona ni moja žena. Ona 
ni moja žena. Ona ni moja žena.«

Poznavalci
Janez in Lojze sta si ogledovala Kolosej v Rimu.
»To je fantastično,« reče Janez.
Lojze doda: »Pomisli le, kakšen bo, ko ga bodo dokon-

čali!«

Ko se Nikola zaposli kot kustos v galeriji, hitro ugotovi, 
da je nekaj ur zgodovine prešprical in si je stvari pač začel 
izmišljevati.

»Dragi obiskovalci, pred vami je lobanja carja Lazarja.«
»A ta, manjša?« vpraša eden od obiskovalcev.
»Prav tako njegova, samo takrat je bil še majhen,« mu 

pojasni Nikola.

Na kratek rok
Naša vodja marketinga Nina Pader ne more iz svoje 

kože niti takrat, ko skoči na kavico in pričakuje, da v 
vsaki panogi, tako kot to počne sama, delajo na dolgi 
rok. In je vprašala natakarja: »Zakaj pa nimate nikjer cen 
napisanih?« Natakar ji je odgovoril: »Ker bi ob pogledu 
nanje vstali in šli drugam.«

Celjski grofje prihajajo
Dean Šuster, naš športni novinar, je skrivnostno po-

segel na kulturno področje (ne ve se prav točno, na či-
gavo pobudo, čeprav je splošno znano, da ni le ljubitelj 
športnih panog, temveč tudi gledališča) in povabil člane 
uredništva na skupinski ogled razstave Grofje Celjski. 
Spisek se počasi polni, a radijska urednica Bojana Avgu-
štinčič je minuli petek le izrazila rahel dvom: »Joj, tako 
dolgo se mi obiramo za ogled razstave celjskih grofov, 
da bodo oni prej k nam prišli!«

Ko slika dopolni besedilo
Urška Selišnik je med tistimi v redakciji, ki zna tudi 

spretno »šklocati«. Včasih ji jo narava (beri vročina) za-
gode. Tako kot pri tokratni reportaži Dobrote slovenskih 
kmetij, ko je klepetala z nagrajencem kisle repe, pri če-
mer sta govorila tudi o zelju, slikala pa je paradižnik. »Če 
so pa njive tako daleč, da bi slikala kaj drugega. Kdo bo 
po tej vročini hodil tja? Repo, ki je bila nagrajena, so pa 
tudi že pojedli.« In smo kupili njen paradižnik (na sliki 
seveda), saj vendarle ima nekaj skupnega z domačimi 
dobrotami.

Mario Lanca je bil odličen pevec, toda slab igralec. 
Na neki vaji ljubezenskega prizora mu je režiser rekel: 
»Kaj ste tako trdi? Kaj se nikoli niste ljubili?« »Sem, toda 
takrat nisem pel,« je odgovoril Lanca.

Danes ni tako zelo pomembno, kjer smo, ampak v 
katero smer se gibljemo.

(Oliver Wendell Holmes)

Ko sijejo sončki 
in mijavkajo 
mucki

Kdor se zadnji smeje, 
se najslaje smeje. Temu 
staremu slovenskemu 
pregovoru bi pritrdil moj 
dober prijatelj Jože, če bi 
si seveda upal. V Jožetu, 
ki je v letih po abrahamu, 
je še vedno ostalo nekaj 
nagajivega otroka, zato si 
mene in še druge iz dru-
ščine nekdanjih sošolcev 
in sošolk s fakultete rad 
privošči. Vrniti mu bo 
treba, smo se odločili, le 
na kakšen način naj bo to 
vrnjeno, je bilo še vpraša-
nje.

Jožetova šibka točka so 
dekleta okoli tridesetega 
leta. V takšnih letih je, ko 
so moški lahko srečni že 
v primeru, če jih kakšna 
mlada vsaj grdo pogleda. In 
sem v dogovoru s prijatelji 
iz večne druščine odprl ele-
ktronski naslov, na žensko 
ime seveda. Jožetov elek-
tronski naslov sem seveda 
tudi poznal.

»Skoraj si vas ne upam 
ogovoriti, na pomembnem 
položaju ste, vendar bi bila 
počaščena, če bi me ob 
priliki povabili na kavo. 
Trenutno sem precej osa-
mljena, nisem več v zvezi, 
moji vrstniki tridesetletniki 
pa imajo pred seboj le en 
sam cilj … Vi pa izgledate 
tako resno, tudi zelo ureje-
ni ste …« je pisalo nekega 
dne v elektronskem pismu, 
ki ga je Jože prejel od neke 
Sonje. Napisal sem ga se-
veda jaz, ki sem se očitno 
znal kar dobro vživeti v 
način razmišljanja tridese-
tletnega privlačnega dekle-
ta. Jože je kljub temu, da 
je poročen, na elektronsko 
pismo odgovoril. »Hvala za 
kompliment,« je kratko in 
previdno odgovoril poro-
čeni moški, ki mu je Sonja 
ponovno odgovorila. »Ne, 
vi ste resnično takšni, zelo 
urejeni in modro delujete. 
Škoda, ker ste že oddani, 
ravno takšnega, vam po-
dobnega moškega, bi si že-
lela. O mojih vrstnikih pa 
ne bi izgubljala besed …« je 
odpisala namišljena Sonja, 
ki ji Jože najprej ni veliko 
zaupal. Nato so Jožetovi 

odgovori postajali vse dalj-
ši, sčasoma so v elektron-
skih pismih začeli sijati 
sončki in mijavkati mucki 
in mucke. Ko so se pojavili 
srčki, je bil zaupljivi Jože 
že toliko raznežen, da je 
pozabil na težave s povi-
šanim krvnim pritiskom in 
je Sonji predlagal skupno 
pitje kavice v nekem ne-
koliko bolj odmaknjenem 
lokalu seveda. Sonja se je 
po povabilu razneženega 
Jožeta začela umikati in je 
povedala, da se zelo boji, da 
bi ju videla Jožetova boljša 
polovica.

Jože je začel vse bolj raz-
mišljati s spodnjo in ne z 
zgornjo glavo. Vedel sem, 
da bo tako, saj preveč do-
bro poznam Jožeta in veli-
ko moških njegovih let. »Ne 
bojte se, gospodična Sonja, 
že večkrat sem razmišljal o 
ločitvi,« je začel pihati na 
dušo Sonji, ki da so ji všeč 
nekoliko starejši gospodje s 
srebrnimi lasmi. Zelo vase 
zaljubljeni Jože pa je tako 
že od pamtiveka mislil, da 
je za ženske najprivlačnejši 
moški na svetu.

Ta velika spletna ljube-
zen med Jožetom in Sonjo 
je trajala že nekaj mesecev, 
čeprav se je Sonja predlaga-
nim zmenkom znala vedno 
znova spretno izmuzniti. 
No, Jožeta smo si vsekakor 
uspeli izposoditi po dolgem 
in počez tako, da si bo za-
pomnil za vse življenje. Vse 
njegove šale, s katerimi si 
nas je privoščil, smo mu 
vrnili desetkratno tako, da 
Jože na novo zlepa ne bo 
pomislil. Ko bo za našo po-
tegavščino seveda izvedel.

Nato se je zgodilo, da je 
Jože napredoval in odšel v 
Ljubljano na zelo pomemb-
no in zelo odgovorno funk-
cijo. Preveč pomemben je, 
da bi si ga lahko še privo-
ščili, smo se odločili in mu 
povedali, kdo vse se skriva 
za Sonjo. Jože je prebledel, 
zardel in se začel na silo 
smejati. Za razliko od nas, 
ki se tej potegavščini odkri-
to nasmejemo do solz še po 
enem letu.

SONJE NI VEČ

Spraševali smo vas, kako se imenuje sklop poletnih 
prireditev v Občini Rogaška Slatina.

Pravilen odgovor se glasi: Poletje z Ano v Rogaški Sla-
tini.

Majico NT&RC bo za pravilen odgovor po pošti prejel: 
Mirkovič Majda, Prekorje 73, 3211 Škofja vas.

Katero od petih držav smo v tokratni številki najprej 
predstavili v potopisu akcije Poletje v Novem tedni-
ku?

Kupone z odgovorom pošljite najkasneje do torka, 6. avgu-
sta, na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 Celje. 
Izžrebanemu nagrajencu bomo podarili majico NT&RC.

Zaupate 
nam že
68 let
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Ona: Človek potrebuje skriv-
nosti, zato se nikar preveč ne 
vtikajte v prijateljeve zasebne 
zadeve, sicer boste zašli v ve-
like težave. Star pregovor pra-
vi, da je najprej treba pomesti 
pred lastnim pragom.

On: Ne poskušajte združeva-
ti stvari, ki ne gredo skupaj. S 
tem boste samo izgubljali čas 
in zaupanje vase in še v velike 
težave lahko zaidete. Le zakaj bi 
si povzročali probleme, zaradi 
katerih vas bo še močno bolela 
glava?

Ona: Izogibajte se prepirom, 
saj boste zagotovo potegnili kraj-
ši konec. Prisluhnite raje prijate-
ljem in realizirajte načrt, ki vam 
že dolgo ne da miru. Posledice 
vam bodo vsekakor v veliki meri 
polepšale prihodnost.

On: Vzemite si malo časa 
tudi zase, saj boste zabredli v 
precejšnje težave. Nekdo vam 
hoče storiti krivico, od vas pa 
je odvisno, ali mu boste to tudi 
dopustili. Še vedno imate mo-
žnosti, za katere mislite, da so 
izgubljene.

Ona: Pot do uspeha ste gra-
dili počasi in zlagoma, a bo 
zato rezultat toliki lepši. Izko-
ristite priložnost in se odkrito 
pogovorite s partnerjem, ki ga 
že dlje zapostavljate, pri čemer 
mu tudi kakšno majhno prese-
nečenje lahko pripravite.

On: Ponovno se boste prehi-
tro odločili za korak, o katerem 
bi morali temeljito premisliti. 
Lahko se zgodi, da se boste 
pošteno opekli, kar ne bo ko-
ristilo niti poslom, še manj pa 
vaši novorojeni ljubezni.

Ona: Bolj se boste morali po-
truditi, če želite, da vas bodo 
upoštevali. Preveč ste pohlevni, 
zato so sodelavci prepričani, da 
lahko počnejo z vami, kar hoče-
jo. Nikar ne dovolite, da drugi 
upravljajo vaše življenje.

On: Pri nakupih boste morali 
pokazati veliko dobre volje, če 
boste želeli zadostiti okusu in 
vsem potrebam, ki jih imate. 
Dodatno zmedo bo povzročala 
še partnerka, ki si bo stalno iz-
mišljala nove in nove težave.

Ona: Situacija se bo ponovno 
umirila, od vas pa je odvisno, 
ali boste to izkoristili. Toda 
brez pretiranega optimizma, 
raje se posvetite delu in uspeh 
ne bo izostal. Le pogumno na-
prej. Nič še ni izgubljeno.

On: S partnerko se bosta 
odločila za skupen korak, ki 
bo koristil obema. Vendar bo 
treba še kar precej truda, zato 
nikar ne omahujte, temveč iz-
peljite zastavljeni načrt. Obre-
stovalo se vam bo.

Ona: Izrekli boste pomembno 
odločitev, ki vam lahko prinese 
še obilo sadov. Seveda tudi ne-
prijetnih, zato bodite karseda 
pozorni na poteze tekmecev. 
Ti vam bodo stalno poskušali 
izmakniti tla pod nogami.

On: Pazite, da ne boste za-
mudili enkratne priložnosti, ki 
se vam bo ponudila. Pozornost 
bo pametno nameniti pred-
vsem ljubezenskim zadevam, 
četudi vam tudi previdnost na 
poslovnem področju ne bo rav-
no škodila.

Ona: Nikar se preveč ne je-
zite na svetlolasko, saj ni ona 
kriva, da vam gre zadnje čase 
res vse narobe. S partnerjem 
se boste uspeli sporazumeti o 
neki precej delikatni stvari, ki 
vam ni dala miru.

On: Izjemno se boste zaba-
vali, toda pazite, da vas ne 
bo preveč zaneslo. Predvsem 
pridite domov ob normalni 
uri, da si vam ne bo treba 
izmišljevati vseh mogočih 
izgovorov.

Ona: Ponovno se bosta pre-
budili vaša spretnost in prila-
godljivost in uspeli boste na 
področju, kjer ste bili še pred 
kratkim popolna začetnica. Pa 
saj je že skrajni čas, da tudi vi 
uspete vsaj v eni stvari, ki ste 
se je lotili.

On: Težko je sedeti na dveh 
stolih, zato pazite, da ne bo-
ste pristali na tleh. Sicer vam 
gre še kar dobro, vsaj kar se 
tiče poslovnih zadev. Na tem 
področju boste imeli več kot 
ugodno priložnost. Izkoristi-
te jo.

Ona: Rahlo puščoben teden 
vam bo popestrilo srečanje z 
znancem. Priložnosti za vese-
lje bo dovolj, a tudi dobrega 
vina ne bo manjkalo. Tako se 
bo veselje zavleklo pošteno v 
noč ali celo do zgodnjih jutra-
njih ur.

On: Treščilo bo kot strela z 
jasnega. Toda pazite – tudi za 
najbolj očarljivim nasmehom 
se lahko skriva past, ki vas lah-
ko drago stane. Vendar bo na 
koncu skušnjava le pretehtala 
zdravo pamet …

Ona: Neuspeh v poslovnem 
življenju naj vas ne skrbi. Lju-
dje, ki so vam storili krivico in 
vam naprtili nevšečnosti, bodo 
to tudi popravili. Posvetite se 
svojim najbližjim in se sprosti-
te. Prihajajo boljši časi.

On: Ne boste se uspeli izo-
gniti neprijetnim obveznostim, 
ki ste jih vse predolgo prelagali. 
Toda na srečo se bo pokazala 
prav prijetna rešitev, ki vas bo 
v zadnjem trenutku vendarle 
uspela rešiti pred manjšo ka-
tastrofo.

Ona: Življenje vas bo posta-
vilo pred resno preizkušnjo. 
Prosite za pomoč prijatelja, ne 
bo vam je odrekel. Proti kon-
cu tedna se vam obeta manjši 
prepir s partnerjem, ki ima 
zadnje čase precej ekstrava-
gantne ideje.

On: Če boste vedno gledali 
samo podatke, ki so vam všeč, 
ne pa tudi tiste druge, se vam 
lahko zgodi, da boste napačno 
ocenili situacijo. Pazite se, saj 
bo takrat veliko prepozno za 
kakršne koli popravke.

Ona: Konec dober, vse do-
bro. Toda naslednjič poskrbite 
tudi za to, da izid ne bo tako 
tesen, kot je bil tokrat. Vedno 
vam ne bo uspela takšna zvi-
jača, zato se nikar ne igrajte 
z ognjem.

On: Mlajša oseba vam zau-
pa, zato je ne smete razočarati 
ali slučajno izkoristiti njenega 
iskrenega zaupanja. Skušajte ji 
pomagati pri reševanju težav 
in počutili se boste kot prero-
jeni.

Nagradna križanka
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Nagradni razpis
1. nagrada: štiri vstopnice za kopanje na bazenu v Šen-

tjurju
2. nagrada: bon za gostišče Bohorč v Šentjurju
3. nagrada: vstopnica za kopanje na bazenu v Šentjurju

Pri žrebanju bomo upoštevali pravilno geslo, ki ga do-
bite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite na dopisnicah 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 6. 
avgusta.

Rešitev nagradne križanke iz št. 34
Vodoravno: LIMETA, OMEN, EDISON, LIRA, KO, TLAČI-

LEC, PALČEK, OKOVI, SIR, ATENKA, AJ, ASTMA, ŽBICE, 
NINA, MENU, CURK, ČEKA, IRAK, ARA, EKSANJE, NIL, KT, 
NIVES, AK, OAZA, AKNA, EVANS, LZ, KRČMAR, NALET, 
IND, TRI, IKA, ROZA, GOODING, UPAD, EZ, ASTON, OBE-

DOVALKA, ŠTANGA, UL, LARA, POKEMON, MAD, ROKA, 
SKALA, AVTOR, OSEL, ŽIR, INK, NL, ENIGMATIKA, MAKS, 
TARAS.

Geslo: Otroci radi gledajo risanke

Izid žrebanja
1. nagrado, štiri vstopnice za kopanje na bazenu v Šentjur-

ju, prejme: Metka Kovačič, Završe 17, 3231 Grobelno.
2. nagrado, bon za gostišče Bohorč v Šentjurju, prejme: 

Ana Gregorn, Trubarjeva 53/a, 3000 Celje.
3. nagrado, vstopnico za kopanje na bazenu v Šentjurju, 

prejme: Zvonka Kmetič, Počakova 8a, 1433 Radeče.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade bomo poslali po pošti.
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Podpredsednik Košar-
karske zveze Slovenije in 
član strokovne ekipe moške 
članske reprezentance Rašo 
Nesterovič se je zapletel v 
prijateljski pogovor z ameri-
škim vodjo ukrajinskega re-
prezentančnega strokovnega 
štaba Mikom Fratello. Glede 
na premoč slovenskih košar-
karjev nad ukrajinskimi na 
prvi prijateljski tekmi, ki so 
jo Slovenci dobili z rezulta-
tom 74:46, je lahko nekdanji 
slovenski reprezentant znan-
cu iz lige NBA dal kar nekaj 
napotkov, kako čim učinko-
viteje igrati pod slovenskimi 
koši.

LK, foto: GrupA

Pravnikov ni manjkalo
Na koncertu francosko-italijanskih vrhunskih glasbenikov, ki so v petek nastopili na gradu 

Lemberg, je bilo med občinstvom kar nekaj znanih obrazov. Med njimi je bil domači vojniški 
župan, novopečeni član kluba 60-letnikov Beno Podergajs, ki je lastnika Lemberga Francija 
Zidarja pred nekaj leti opozoril, da je starodavni grad na prodaj, in mu vzbudil skomine 
po obnovi. Na koncertu ni manjkalo niti članov kar velike Zidarjeve rodbine, nekatere med 
njimi pozna vsa Slovenija. Tako je vrhunskim glasbenikom zaploskala »graščakova« hči, 
odvetnica Nina Zidar Klemenčič, skupaj s soprogom, pravnikom Goranom Klemenčičem, 
ki je predsednik državne protikorupcijske komisije (na fotografiji od leve proti desni). Od 
pravnikov iz Zidarjeve rodbine, ki so bili na koncertu, naj spomnimo še na soprogo Francija 
Zidarja, celjsko odvetnico Barico Zidar.

BJ, foto: GrupA

Nostalgija po češko
Če v zadnjih nekaj letih poglobljeno s češkimi knjižnicami sodeluje Osrednja knjižnica Celje, 

so prav tako pred leti s češkim gledališčem sodelovali celjski gledališčniki. Prve tovrstne stike že 
v času Jugoslavije so začeli navezovati, ko je bil upravnik gledališča Slavko Pezdir. Sodelovanje 
se je le še okrepilo, ko je vodenje celjskega teatra prevzel Borut Alujevič. Redni obiskovalci to-
vrstnih gledaliških predstav so bili tudi češki veleposlaniki. Celjski kulturnik Alujevič (desno) je 
tako s češkim veleposlanikom Petrom Voznico (levo) prejšnji teden na odprtju razstave čeških 
rokopisnih spomenikov v celjski knjižnici kar v češčini, ki se jo je naučil, kot je pojasnil, med 
obiski na Češkem, obujal dobre stare čase slovensko-češkega gledališkega sodelovanja.

ŠO, foto: GrupA

Z vinom po pameti
Takole sta na Rogli, kjer je bilo množično srečanje štajerskih in koroških kmetic, naz-

dravila dva soobčana iz Slovenskih Konjic, slovenska vinska kraljica in uradni izganjalec 
hudiča. Oba, »Neža iz Dobrneža«, to je kraljica Neža Pavlič, in Marjan Vetrnik, ki je 
župnik v Žičah in uradni izganjalec hudiča za območje celjske škofije, morata vino piti 
po službeni dolžnosti. Župnik ga mora pri mašah in vinska kraljica vsepovsod, oba po 
pameti seveda.

BJ, foto: GrupA

S srečanja na Rogli
»Fanta, kako pa kaj vajini dopusti? Kje sta bila in kako sta se imela?« verjetno sprašuje 

konjiški župan Miran Gorinšek župana Zreč Borisa Podvršnika in podpredsednika 
Kmetijsko-gozdarske zbornice Slovenije Marjana Golavška. Da, poletje je končno postalo 
hudo vroče in spet nam ni prav … Na Rogli, kjer je nastal posnetek na srečanju kmetic 
Celjskega in Koroškega, je vsekakor manj vroče, kot je v dolini. No, samo da ni vroče še 
na zasedanjih občinskih svetov, tisto vročino župani najtežje prenašajo …

BJ, foto: GrupA

Lutka 
ni več 
potrebna

»Tole ti poklanjamo, da bo 
imel tvoj mož družbo,« je na 
Rogli rekla predsednica Dru-
štva kmetic Lipa Vitanje Joži-
ca Kuzman Stanki Macuh, ki 
je predsednica Društva kmetic 
Zarja Slovenske Konjice – Zreče. 
Kuzmanova je vedno šaljivi Ma-
cuhovi podarila lutko kmetice v 
stari noši, ki jo bo lahko še dolgo 
spominjala na srečanje kmetic 
Celjskega in Koroškega na Rogli. 
Letos ga je pripravilo društvo, 
ki povezuje kmetice Slovenskih 
Konjic in Zreč, Macuhova pa je 
imela na skrbi priprave. No, sre-
čanje kmetic je mimo in soprog 
Macuhove lahko svojo nadvse 
delavno soprogo spet več vidi.

BJ, foto: GrupA

Nasvet prav pride


	01_NT
	02_NT
	03_NT
	04_NT
	05_NT
	06_NT
	07_NT
	08_NT
	09_NT
	10_NT
	11_NT
	12_NT
	13_NT
	14_NT
	15_NT
	16_NT
	17_NT
	18_NT
	19_NT
	20_NT
	21_NT
	22_NT
	23_NT
	24_NT
	25_NT
	26_NT
	27_NT
	28_NT
	29_NT
	30_NT
	31_NT
	32_NT
	33_NT
	34_NT
	35_NT
	36_NT
	37_NT
	38_NT
	39_NT
	40_NT
	41_NT
	42_NT
	43_NT
	44_NT
	45_NT
	46_NT
	47_NT
	48_NT
	49_NT
	50_NT
	51_NT
	52_NT
	53_NT
	54_NT
	55_NT
	56_NT



